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حاج قاسم سلیمانی با تاسیس و تقویت محور مقاومت در 
نابودی داعش نقش جدی داشــت. به گزارش اعتبار به نقل از 
باشگاه خبرنگاران جوان، ســردار سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانی فرمانده سابق نیروی قدس سپاه بود که ساعت ۱ بامداد 
روز ۱۳ دی ماه امسال توسط نیرو های ارتش تروریستی آمریکا 
در فرودگاه بر اثر حمله ۳ موشک لیزری از پهپاد آمریکایی به 
همراه شهید ابومهدی المهندس و چند تن از فرماندهان الحشد 
الشعبی به شهادت رسید. در اینجا می خواهیم تا به مناسبت 
فرارسیدن ۲۰ اسفندماه سالروز تولد سردار سلیمانی فرمانده 

نیروی قدس سپاه مروری بر زندگی ایشان داشته باشیم.

 تولد
شهید حاج قاسم سلیمانی ۲۰ اسفندماه سال ۱۳۳۵ در 
روستای قنات ملک از توابع رابر کرمان در یک خانواده کارگری 
چشم به جهان گشود. ۱۱ سال بیشتر نداشت که پس از پایان 
تحصیلات ابتدایی به کرمان رفت. پس از اخذ دیپلم به شغل 
بنایی مشغول شد و بعد ها فعالیت خود را به عنوان پیمانکار در 

اداره آب کرمان آغاز کرد.

 دوران جوانی و پیروزی انقلاب اسلامی
با پیروزی انقلاب اســلامی در ســال ۱۳۵۷ همزمان با 
پیمانکاری در اداره آب کرمان به صورت افتخاری به عضویت 
سپاه کرمان درآمد. پیش از آغاز دفاع مقدس و با شورش کرد ها 
به مناطق غرب کشور رفت. در حوادث انقلاب اسلامی ایران با 
روحانی مشهدی به نام رضا کامیاب آشنا شد که او را وارد جریانات 
انقلاب کرد. سهراب سلیمانی برادر شهید می گوید که او یکی از 

گردانندگان اصلی راهپیمایی های کرمان در زمان انقلاب بود.

آغاز دفاع مقدس
هنگامی که عراق در سال ۱۳۵۹ به ایران حمله کرد، حاج 
قاسم سلیمانی چندین گردان از کرمان را آموزش داد و به همراه 
آن ها راهی مناطق عملیاتی جنوب کشور شد. او حتی در دوره ای 
فرماندهی سپاه آذربایجان غربی را نیز برعهده داشت.  با خاتمه 
یافتن شورش  کردها به کرمان بازگشت و فرمانده پادگان قدس 

سپاه کرمان شد.

 تاسیس لشکر ثارالله و نخستین فرمانده این لشکر
اواخر سال ۱۳۶۰ سردار سرلشکر پاسدار محسن رضایی 
فرمانده کل سپاه پاسداران طی حکمی سردار سلیمانی را به 
فرماندهــی تیپ ثارالله منصوب کرد. او بســیار زیرک بود و با 
استفاده از همین ویژگی در عملیات های مختلفی همچون 
والفجر ۸، کربلای ۱، کربلای ۵، تک شلمچه و چندین عملیات 
دیگر بسیار موفق عمل کرد که حاصل آن کارنامه ای درخشان 

در این دوران بود.  

 مبارزه با اشرار و قاچاقچیان
سردار حاج قاسم سلیمانی پس از پایان جنگ ایران و عراق 
در سال ۱۳۶۷ به کرمان بازگشت و درگیر جنگ با اشراری شد 
که از مرزهای شرقی ایران هدایت می شدند. او تا قبل از انتصاب 
به فرماندهی سپاه قدس، با باندهای قاچاق مواد مخدر در مرزهای 

ایران و افغانستان می جنگید.

 نیروی قدس ســپاه و انتخاب به عنوان دومین 
فرمانده این نیرو

سردار حاج قاسم سلیمانی در سال ۱۳۷۹ با حکمی از سوی 
آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب پس از سردار احمد وحیدی 
به عنوان دومین فرمانده این نیرو انتخاب شــد. او در این نیرو 
فعالیت های گسترده ای در زمینه تقویت و گسترش فعالیت های 
محور مقاومت داشت. در واقع این فعالیت های سردار سلیمانی 
در کنار شهید عماد مغنیه بود که سبب قدرتمندتر شدن این 
نیرو و ناکامی رژیم صهیونیستی در رسیدن به اهداف خود در 

خصوص فلسطین و همچنین لبنان شد.

 ارتقا به درجه سرلشکری توسط فرمانده کل قوا
سال ۱۳۸۹ بود که سردار ســرتیپ پاسدار حاج قاسم 
سلیمانی به جهت خدمات فراوان خود از سوی آیت الله خامنه ای 
فرمانده معظم کل قوا و رهبر انقلاب اسلامی با یک درجه ارتقاء 

به درجه سرلشکری رسید.

حضور در عراق، سوریه و مبارزه با داعش
سردار شهید حاج قاسم سلیمانی شخصیتی بسیار برجسته 
در جبهه مقاومت و از یادگاران دوران دفاع مقدس بود. هنگامی 
که خبر شهادت او در رسانه های اعلام شد شاید بسیاری از مردم 
هنوز باورشان نمی شد که چنین اتفاقی رخ داده است، او چهره 
درخشان و برجسته محور مقاومت به ویژه در دوران مبارزه با 
شجره خبیثه ملعونه داعش بود. این شهید بزرگوار توانست جبهه 
مقاومت را در سراسر جهان تشکیل دهد و به همین دلیل هم 
آمریکا و صهیونیست ها و همه کفار مخالف سردار سلیمانی 
هستند.  فرمانده لشکر ۴۱ ثارالله در دفاع مقدس، سازمان دهنده 
نیروهــای حزب الله در جنگ ۳۳ روزه لبنان و فرمانده نیروی 
قدس سپاه پاســداران و کابوس داعش و جبهه النصره و دار و 
دسته شان امروز هدف اقدام تروریستی دولت آمریکا قرار گرفته 
است.  واکنش ها به شهادت سرلشکر سلیمانی که برای بسیاری 
همچنان همان »حاج قاسم« سال های جنگ بود در ۶۳ سالگی 
و پس از نزدیک به چهار دهه مبارزه بی وقفه نشان از محبوبیت 

کمیاب یک چهره نظامی داشت.

 داعش و نقش مخرب آن در غرب آسیا
هنگامی که داعش در سال ۲۰۱۱ میلادی پیشروی های 

خود را در مناطق عراق و سوریه آغاز کرد؛ این سردار سلیمانی 
بود که با حضور خود در این مناطق و با تشکیل جبهه مقاومت 
کمر یزیدیان زمان را شکست.  دولت اسلامی عراق در آن زمان 
عملیات های تروریستی زیادی را در عراق پایه ریزی کرد؛ بعد از 
دستگیری »ابوعمر البغدادی«، ابوبکر البغدادی در سال ۲۰۱۰ 
میلادی به عنوان ســرکرده این گروه تروریستی تعیین شد؛ 
همزمان با آغاز بحران در سوریه، عناصر گروه تروریستی دولت 
اسلامی عراق فعالیت های خود در سوریه را آغاز کردند و شاخه 
این گروهک در عراق با نام »جبهه النصره لاهل الشام« تشکیل 
شد و در نهایت در سال ۲۰۱۳ ابوبکر البغدادی در پیامی صوتی 
ادغام »جبهه النصره« و »دولت اسلامی در عراق« را اعلام کرد 
تا گروهک تروریســتی داعش دولت اسلامی در عراق و شام 
تشکیل شود.داعشی های تروریست خیلی زود و در اوائل سال 
۲۰۱۴ با انجام عملیات های تروریستی و کشتار بی رحمانه مردم 
وارد شهر فلوجه در استان الانبار عراق شدند و پس از آن نیز در 
شهر های مختلف این کشور تحرکاتی را انجام دادند. خرداد سال 
۱۳۹۳ تروریست های داعش که از حمایت دشمنان استقلال 
عراق و منطقه غرب آسیا برخوردار بودند، به مرکز استان نینوی 
در عراق یعنی موصل حمله و فقط در چند ساعت این شهر را 

تصرف کردند. 
 سردار سلیمانی با تشکیل محور مقاومت با نیروهایی مانند 
جنبش النجباء و کتائب حزب الله و همچنین حشدالشعبی در 
عراق و گروه هایی نظیر بســیج مردمی سوریه و اتحاد آنها با 
مدافعان حرم از ایران و تیپ فاطمیون و زینبیون در مقابل داعش 
ایستادگی کرد و در نهایت با رشادت های فراوان در حالی که به 
گفته بسیاری از فرماندهان نظامی داعش تا پشت دروازه های 
کاخ ریاست جمهوری سوریه رسیده بودند و هیچ کس فکر نمی 
کرد که دیگر امیدی به شکست داعش باشد؛ سردار سلیمانی به 
همراه مدافعان حرم ایستاد و مانع از گسترش و ظهور بیشتر 

داعش در منطقه غرب آسیا شد.
 در نهایت در  سی ام آبان ماه سال ۹۶ بود که سرلشکر قاسم 
سلیمانی فرمانده نیروی قدس سپاه در نامه ای به رهبر معظم 
انقلاب پایان رسمی حکومت گروه تروریستی داعش را اعلام 
کرد. این اتفاق مهم با پایین کشیدن پرچم داعش در شهر بوکمال 
سوریه نهایی و به همگان نیز اعلام شد. در واقع این وعده صادقی 
بود که در آخرین روزهای تابستان همان سال هم از سوی فرمانده 
نیروی قدس سپاه در مراسم اربعین یکی از فرماندهان جبهه 
مقاومت شهید »مرتضی حسین پور« در گلزار شهدای شلمان 

لنگرود هم از سوی او اعلام شد.

حاج قاسم سلیمانی خادم حرم ضامن آهو )ع( 
او در تیرماه سال ۹۳ با حکم حجت الاسلام رئیسی تولیت 
آستان قدس رضوی )ع( مفتخر به خادمی حضرت امام رضا )ع( 

شد.

  دریافت نشان ذوالفقار از دست فرمانده معظم
 کل قوا

حضور موثر سردار سلیمانی در صحنه مبارزه با داعش و 
شکست این گروهک ضاله باعث شد تا حضرت آیت الله خامنه 
ای رهبر معظم انقلاب نشان نظامی ذوالفقار یعنی بالاترین نشان 
نظامی ایران را به او اعطا کند.  طبق آئین نامه اهدای نشان های 
نظامی جمهوری اسلامی ایران، این نشان به فرماندهان عالی رتبه 
و رؤسای ستاد های عالی رتبه در نیرو های مسلح اهدا می شود که 
تدابیر آن ها در طرح ریزی و هدایت عملیات های رزمی موجب 
حصول نتایج مطلوب شده باشد. پس از پیروزی انقلاب اسلامی، 
سردار حاج قاسم سلیمانی نخستین کسی است که این نشان را 
دریافت کرده است. البته سردار سلیمانی تا پیش از دریافت این 
نشان سه نشان فتح  را هم از دستان فرمانده معظم کل قوا دریافت 

کرده بودند.

شهادت و دیدار معبود
سردار سپهبد پاسدار شهید حاج قاسم سلیمانی پس از 
عمری مجاهدت ســرانجام توسط موشک های لیزری پهپاد 
آمریکایی در بامداد روز ۱۳ دی ماه امســال به همراه شــهید 
ابومهدی المهندس نائب رئیس حشد الشعبی، سردار پورجعفری 
رئیس دفتر شهید سلیمانی، شهید وحید زمانی نیا و شهید هادی 
طارمی و شــهید محمدرضا الجابری رئیس تشریفات حشد 
الشعبی در پی حمله پهپادی نیرو های آمریکایی به کاروان آن ها 

در فرودگاه بغداد به شهادت رسیدند.

  پیــام رهبر انقلاب به مناســبت شــهادت 
سردار سلیمانی

بسم الله الرحمن الرحیم
ملتّ عزیز ایران!

سردار بزرگ و پرافتخار اسلام آسمانی شد. دیشب ارواح 
طیّبه ی شهیدان، روح مطهّر قاسم سلیمانی را در آغوش گرفتند. 
سال ها مجاهدت مخلصانه و شجاعانه در میدان های مبارزه با 
شیاطین و اشرار عالم و سال ها آرزوی شهادت در راه خدا، سرانجام 
سلیمانی عزیز را به این مقام والا رسانید و خون پاک او به دست 
شقی ترین آحاد بشر بر زمین ریخت. این شهادت بزرگ را به 
پیشگاه حضرت بقیّة الله ارواحنا فداه و به روح مطهّر خود او تبریک 
و به ملتّ ایران تسلیت عرض می کنم. او نمونه ی برجسته ای از 
تربیت شدگان اسلام و مکتب امام خمینی بود، او همه ی عمر 
خــود را به جهاد در راه خدا گذرانید. شــهادت پاداش تلاش 
بی وقفه ی او در همه ی این سالیان بود، با رفتن او به حول و قوّه ی 
الهی کار او و راه او متوقّف و بسته نخواهد شد، ولی انتقام سختی 
در انتظار جنایتکارانی است که دست پلید خود را به خون او و 
دیگر شهدای حادثه ی دیشب آلودند. شهید سلیمانی چهره ی 
بین المللی مقاومت است و همه ی دلبستگان مقاومت خونخواه 

اویند. همه ی دوستان و نیز همه ی دشمنان بدانند خطّ جهاد 
مقاومت با انگیزه ی مضاعف ادامه خواهد یافت و پیروزی قطعی 
در انتظار مجاهدان این راه مبارک است. فقدان سردار فداکار و 
عزیز ما تلخ است، ولی ادامه  مبارزه و دست یافتن به پیروزی نهایی 
کام قاتلان و جنایتکاران را تلخ تر خواهد کرد. ملّت ایران یاد و نام 
شهید عالی مقام سردار سپهبد قاسم سلیمانی و شهدای همراه 
او بویژه مجاهد بزرگ اسلام جناب آقای ابومهدی المهندس را 
بزرگ خواهد داشت و اینجانب سه روز عزای عمومی در کشور 
اعلام می کنم و به همسر گرامی و فرزندان عزیز و دیگر بستگان 

ایشان تبریک و تسلیت می گویم.
سیّدعلی خامنه ای
۱۳دی ماه ۱۳۹۸

  تشییع پیکر میلیونی سردار سلیمانی در ایران 
و عراق

مردم قدرشناس و همیشه در صحنه ایران اسلامی پس از 
شــهادت سردار سلیمانی و انجام مراسم تشییع در عراق آماده 
پذیرایی از فرزند خود شدند. پیکر های مطهر شهداء ابتدا در شهر 
اهواز و سپس در شهر های مشهد، تهران، قم و کرمان را تشییع 
کردند. طبق برآورد های انجام شده در این مراسم ها در حدود ۲۵ 
میلیون نفر حضور داشتند و پیکر های مطهر شهدا را تشییع کردند.

وصیتنامه سردار
سردار سلیمانی نیز مانند همه مسلمانان وصیتنامه داشت، 
در گوشه ای از آن خطاب به همسرش نوشته بود؛ همسرم، من 
جای قبرم را در گلزار شهدای کرمان مشخص کرده ام. قبر من 
ســاده باشدمثل دوستان شــهیدم. بر آن کلمه سرباز قاسم 

سلیمانی بنویسید و نه عبارت های عنوان دار...

زندگینامه شهید حاج قاسم سلیمانی از روزهای نخست زندگی تا دیدار معبود

سرمقاله
سردار سپهبد پاسدار شهید حاج قاسم سلیمانی ، با خون 

خویش در آسمان عزت ملی ستاره نشاند

سردار سپهبد پاسدار شهید حاج قاسم 
سلیمانی ، با خون خویش در آسمان عزت ملی 
ستاره نشاند. یکسال ازشهادت فرمانده شهید ، 
پاسدار اسلام ، سردار دلها و دگر یارانش گذشت 
، نگاهی به بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی 
که فرمودند ،  اما فعلا” اولین سیلی انتقام سخت 
، موشکهای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به 
دو پایگاه امریکای جنایتکار در عراق فرود آمد ، 
جای تشکر ویژه و خداقوت دارد ، مقاومت جهاد 
اسلامی و جهان منتظر انتقام سخت از خائنان 
است .    آری ، شهید حاج قاسم با خونواژه های 
خویش سرود سرخ شهادت را در تاریخ جهان 
تنین انداخت – تا بدین سان سرشک تاریخ بر 
صفحة روزگار فرود چکد. او حماسه ای بود به 
وسعت تاریخ و ژرفای عشق و آفرینش؟ نام بلند 
آوازۀ حاج قاسم ، جهانگیر شد و به نماد راستین 
مقاومت ملی اشتهار یافت . در روزگار تاری ،که 

دست نشاندگان آمریکای جنایتکار در منطقة 
خاورمیانه فاجعه آفرید » داعش« ، داعشیها را 
در پرده های دسیسه و ترفند بر انگیختند تا 
هدفهای جنایتکارانة ضد بشری خود را جامة 
عمل بپوشانند ، که سپهبد سردار شهید حاج 
قاسم خواب را از دیده گان خفاشان شب پرست 
آشفته کرد او به راستی سردار ملی بود و شکوه 
اقتدارش ، شور و شوق ملی را در قلبهای ایرانیان 
بر انگیخت .  سردار حاج قاسم سلیمانی چالش 
بزرگ شبانه روزی آمریکا شده بود و بودنش 
کابوس دهشتناک شکست در منطقه را برای 
آنها تکرار میکرد و سر انجام به تیغ کین وتیر قهر 
جان این سرو ایستاده را نشانه رفت؟ اما زهی 
خیال باطل که از خاکســتر ققنوس عشق و 
شهادت ، ققنوس ها پر خواهند کشید و استکبار 
نیز بداند که زبونی ، وحشت و شکست محتوم 
خویش را با این ترور نا جوانمردانه از بام رسوائی 
فریاد کشید.  تربیت شدگان غیور ، همیشه 
هوشیار و جان برکف سردار سلیمانی امان را از 
مداخله گریها و جولان دهی استکبار و دست 
نشاندگانشان در منطقه خواهد ربود . پس چه 
باک سردار سپهبد پاسدار شهید حاج قاسم 
ســلیمانی جاودانه شــد و نام او با نام ایران 
درآمیخت . گفتنی اســت جهانیــان ترور 
سلحشــور نامداری که پوز داعش و اربابان 
جنایتکارش را برخاک مالید، بر نخواهند تابید!

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر



خبر

رهبر معظم انقلاب اسلامی به مناسبت سالروز ولادت 
حضرت زینب کبری )ســلام الله علیها( و روز پرستار به 

صورت زنده و تلویزیونی با مردم سخن گفتند.
متن بیانات حضرت آیــت الله  العظمی خامنه ای به 

شرح زیر است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم

والحمدلله ربّ العالمین و الصّلاهًْ و السّلام علی سیّدنا 
محمّد و آله الطّاهرین سیّما بقیّهًْ الله فی الارضین.

روز پرستار را که مزینّ و مشرّف به نام حضرت زینب 
کبری )سلام الله علیها( است، به همه پرستاران عزیز و به 
گروه پرستاری تبریک عرض می کنم. امیدوارم که خداوند 
متعال توفیقات خودش را شامل حال همه شماها بکند و 
نیک روزی و خوش عاقبتی و سعادت دنیا و آخرت را نصیب 
شــما پرســتاران عزیز و گروه های پرستاری بکند. لازم 
می دانم به خانواده های گرامی و عزیزی که در این حوادثِ 
کرونا عزیزان خودشان را که پرستار بودند از دست دادند 
تســلیت عرض بکنم و برای آن درگذشــتگان فداکار و 

مجاهد، از خداوند متعال طلب علوّ درجات کنم.
 پرستار فرشته رحمت بیمار؛

هم مددکار پزشک و هم غمگسار مریض
امروز بحمدالله پرستاران در چشم مردم ما از همیشه 
عزیزتر و شرافتمند ترند؛ و این لطف خدا و نعمت خدا است. 
امیدواریم که همواره به همین شکل باشد و افزایش پیدا 
کند. پرســتار فرشته  رحمت بیمار است؛ این یک تعبیر 
واقعی است، به هیچ وجه مبالغه آمیز نیست؛ هم با جسم 
بیمار سر و کار دارد، هم با روح بیمار. در مورد جسم بیمار، 
پرســتار در واقع شریک و همکار و مددکار پزشک است. 
بخش مهمّی از کار بهبودی جسمی بیمار را پرستار انجام 
می دهد؛ این در مورد جسم مریض. در مورد ارتباط با روح 
مریض، پرستار در واقع غمگسار و نوازشگر و آرامش بخش 
مریض است؛ این نقش بسیار مهمّی است. پرستاران، هم 
به جســم بیمار کمک می کنند و بهبودی او را ســرعت 
می بخشند و در مواردی امکان پذیر می کنند، و هم اینکه 
جان او را، روح او را، اعصاب او را آرامش می بخشند؛ با یک 
لبخند، با یک حرف گرم، با یک حرکت مهربانانه، احساس 
خوبــی را در بیمار به وجــود می آورنــد و در روح او اثر 

می گذارند.
نقش مهم و بزرگ پرستار در بهبودی بیمار

 آن کمک جسمانی را که عرض کردیم اینها شریک 

و همکار پزشکند، باید خیلی مهم شمرد؛ چون واقعاً مهم 
است. حالا آن بیماری که احتیاج به پرستاری ندارد و سرِپا 
اســت یا بیماری ســبکی دارد، بحثی در او نیست؛ لکن 
بیماری که نیاز به پرستار دارد، اگر بهترین پزشک ]هم[ 
در بالین او حاضر بشــود و دستور بدهد و کمک کند امّا 
پرستاری نباشد که او را حمایت کند و در آغوش محبّت 
خودش بگیرد، بهبودی بســیار دشوار خواهد شد؛ یعنی 
نقش پرستاری در بهبودی بیمار نقش مهم و بزرگی است 
و اگر پرســتار نباشد، ممکن است در مواردی معالجه به 

نتیجه نرسد.
غمگساری و مهربانی؛

یکی از ارزش های والای اسلامی
امّا در باب کمک روحی که گفتیم غمگســار است، 
روحیه بخش اســت، مهربانی کن اســت، ایــن یکی از 
ارزش های والای اسلامی است. در اسلام، شفقت و همدلی 
و مهربانی یکی از دستورهای عمده است. اینکه در قرآن 
کریم می فرماید »رُحَماءُ بیَنَهُــم «)۱( یعنی با یکدیگر 
مهربانند، رحیمند، این فقط مربوط به بیمارها نیســت، 
مربوط به همه است. همه باید نسبت به همدیگر با شفقت 
باشند، با مهربانی باشند؛ این کاری است که پرستار انجام 
می دهد. پرستارها برای این کار، خودشان را، روحیه شان 
را آماده می کنند، خســته هم می شوند؛ این کار، خیلی 
خسته کننده هم هست امّا در عین حال تحمّل می کنند؛ 

آنجایی که باید لبخندی بزنند به بیمار، لبخند می زنند. 
این یکی از مهم ترین ارزش های اسلامی و از توصیه های 
اســلامی است. واقعاً تلاش برای کاهش آلام یک انسان، 

جزو زیباترین مناظر زندگی انسان ها است.
مناظر اعجاب انگیز از فعّالیّت های پرستاران

 در ماه های اخیر
من می خواهم عرض بکنم این زیبایی در این ســال 
کرونایی، در این ماه های کرونایی، بیشتر خودش را نشان 
داد. پرستارهای ما در بیمارستان ها، از خودشان حرکاتی 
را نشــان دادند، مناظری را نشان دادند، فعّالیّت هایی را 
نشان دادند که حقیقتاً اینها مایه اعجاب انسان می شود. 
خود پرستاری یک کار دشــواری است، کار پرُاضطرابی 
است؛ حالا اگر چنانچه بر این دشواری و بر این اضطراب، 
این هم اضافه شد که خطر واگیری وجود دارد، خطر ابتلا 
وجود دارد، این خیلی کار را دشوارتر می کند. پرستاران ما 
این کار دشــوارتر را در این دوران کرونایی انجام دادند؛ با 
اینکه جان خودشان در خطر بود، با اینکه احتمال می دادند 
که خودشــان مبتلا بشوند، در عین حال این کار را انجام 
دادند و مجموعه پرستاری ما، پرستاران عزیز ما، انصافاً کار 

بزرگی را در این مدّت به ثبت رساندند.
دو تکلیف مسئولان:

۱( اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری
خب، ایــن مجاهدتی که در این مدّت انجام گرفت، 

پرستارها را در چشم مردم عزیز کرد. تا قبل از این قضایا، 
مردم خیلی توجّهی به اهمّیّت کار پرستاری نداشتند؛ در 
این قضیّه کرونا مردم فهمیدند که پرستاری چه کار بزرگی 
است، چه کار مهمّی است، چه ارزش های والایی در درون 
آن وجود دارد؛ این را مردم فهمیدند. بنابر این، به چشــم 
مــردم -همان طور که قبــلًا هم گفتم- اینهــا عزیز و 
شرافتمندتر از همیشه شدند، لکن این کافی نیست؛ من 
این را می خواهم عرض بکنم، این کافی نیست. بله، شما 
به چشم ما مردم خیلی عزیزید لکن مسئولان هم تکالیفی 
دارند، باید تکالیف خودشان را انجام بدهند، باید به فکر 
باشند. من البتّه در این زمینه نمی توانم بحث تخصّصی 
بکنم و این کار بایســتی در مراکز تخصّصی انجام بگیرد. 
شاید یکی از کارهای لازم الاجرا که به بنده گزارش دادند 
عبارت باشــد از اجــرای قانون تعرفه گــذاری خدمات 
پرستاری که این قانون مدّت ها قبل تصویب شده و آن طور 
که برای من گفته می شــود، این قانون به سود پرستارها 
اســت و برای آنها مفید است لکن اجرا نشده؛ یک قانونی 
است بایستی اجرا بشود. البتّه کارهای دیگری هم وجود 

دارد.
۲( جدّیتّ در استخدام پرستارها

از جمله کارهای خیلی خوب، استخدام پرستار است. 
من البتّه این را شاید در سه چهار سال پیش یک وقتی به 
مسئولین محترم گفتم که باید حدود سی هزار پرستار را 
استخدام کنید؛ مشکلاتی داشتند و مُتعذّر)۲( شدند به 
 آن مشــکلات و نشــد؛ اخیــراً خــب یــک اقداماتی
 انجام گرفته. این را باید به شدّت و با جدّیتّ دنبال کنند؛ 
شوخی نیست. وضع پرستارهای ما بایستی آن چنان باشد 
که اینها بتواننــد با خیال راحت به کارشــان بپردازند؛ 
خانواده هایشان هم بایســتی خاطرجمع باشند که این 
جوانشان، زنشان، مردشان که داخل بیمارستان مشغول 
به این خدمت بزرگ اســت، در این کار توفیقاتی خواهد 
داشــت. امیدواریم ان شــاء الله خدای متعال به همه این 

توفیق را بدهد.
خب، من مجدّداً روز پرستار را که روز ولادت حضرت 
زینب کبری)سلام الله علیها( است به همه شما پرستاران 
عزیز و به گروه های پرســتاری تبریک عرض می کنم و 
امیدوارم که ان شاءالله همه شما مشمول لطف و رحمت 

الهی باشید و ان شاءالله شما را دعا خواهم کرد.
والسّلام علیکم و رحمه ًْالله و برکاته

واکنش سایت رهبر انقلاب به تحریف 
بیانات ایشان از سوی برخی رسانه ها

سایت khamenei.ir با انتشار پوستری با عنوان »کار 
جریان تحریف آدرس غلط دادن برای حل مشکل تحریم 
است«، نسبت به تحریف و دستکاری بیانات روز چهارشنبه 
رهبر انقلاب در برخی رسانه ها واکنش نشان داد.  یکی از 
توصیه هــای حضرت آیــت الله العظمی خامنــه ای، در 
بیانات شان تأکید بر »خنثی سازی تحریم ها« بود.  ایشان با 
بیان این واقعیت که »رفع تحریم به دست دشمن است اما 
خنثی سازی آن به دست خودمان«، گفتند: بنابراین باید 
بیش از آنکه به فکر رفع تحریم باشیم بر خنثی کردن آن 
تمرکز کنیم.  رهبر انقلاب اسلامی افزودند: البته نمی گوییم 
دنبال رفع تحریم نباشیم، چرا که اگر بتوان تحریم را رفع 
کرد، حتی یک ساعت هم نباید تأخیر کنیم، اگر چه اکنون 
۴ سال است تأخیر شده و از سال ۹۵ که بنا بود همه تحریم ها 
یک باره برداشته شود، تا امروز نه تنها تحریم ها برداشته نشد 
بلکه زیادتر هم شــد. حضرت آیت الله خامنه ای خطاب به 
مسؤولان گفتند: اگر بتوان با روش درست، عاقلانه، ایرانی- 
اسلامی و عزتمندانه تحریم ها را برطرف کرد باید این کار را 
انجام داد اما تمرکز عمده باید بر خنثی سازی تحریم ها باشد 

که ابتکار آن به دست شما است. 

 توضیح درباره موافقت رهبر انقلاب با 
FATF تمدید بررسی لوایح

روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام با صدور 
اطلاعیه ای توضیحی، تصریح کرد: رهبر معظم انقلاب در 
پاسخ به تقاضای ریاست محترم جمهوری، صرفا با تمدید 
زمان بررسی لوایح FATF موافقت فرموده اند. به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، این مجمع 
به منظور تنویر افکار عمومی پیرامون اخبار منتشر شده 
درباره تمدید زمان بررسی لوایح FATF اطلاعیه ای صادر 
کرد. در این اطلاعیه آمده است: همان گونه که دبیر محترم 
مجمع در حاشیه جلسه اخیر مجمع تشخیص مصلحت 
نظام)۹۹/۹/۱۹( در جمع خبرنگاران اعلام کردند، ریاست 
محترم جمهوری طی نامه ای محضر مقام معظم رهبری 
ضمن درخواســت تمدید زمان بررسی لوایح »پالرمو« و 
»سی اف تی« مربوط به پیوستن  جمهوری اسلامی ایران به 
گروه اقدام مالی )FATF(  در مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، از معظم له درخواســت کرده مجمع، با اضافه کردن 
تحفظ جدید، شرایط الحاق به این  معاهدات را فراهم  کند. 
رهبر معظم انقلاب در پاسخ به ۲ درخواست  مذکور، صرفا 
با تمدید زمان بررســی این موضوع در مجمع تشخیص 
مصلحت نظام موافقت فرموده اند. همچنین در این اطلاعیه 
آمده است: کمیسیون های مجمع در سال جاری با رعایت 
شیوه نامه های بهداشــتی جلسات مستمری داشته اند و 
نشســت های صحن مجمع تشخیص مصلحت نظام نیز 
متناسب با وجود دستور و ابلاغیه های ستاد ملی کرونا برگزار 

شده است. 

فقط یک سوم احکام بودجه 98 عملکرد 
کامل داشته است

مهرداد بذرپاش رئیس کل دیوان محاســبات کشور در 
حاشیه نشست کمیسیون عمران مجلس گفت: در نشست 
کمیسیون عمران، گزارش دیوان محاسبات درباره تفریغ بودجه 
سال ۱۳۹۸ و نحوه تحقق اعتبارات مورد بررسی و بحث قرار 
گرفت. بر اساس گزارش تفریغ بودجه سال ۱۳۹۸، ۲۴ درصد 
احکام بودجه در سال ۹۸ فاقد عملکرد بوده، حدود ۳۴ درصد 
از احکام عملکرد کامل داشته و حدود ۴۴ درصد از احکام عملکرد 
ناقص داشته است. این آمار نشان می دهد حدود دو سوم احکام 
بودجه یا ناقص عمل شده یا فاقد عملکرد بوده است. گزارش 
تفریغ بودجه سال ۱۳۹۸ نشان می دهد در لایحه بودجه سال 
۱۴۰۰ باید اصلاحات جدی در حوزه احکام تکراری، احکام فاقد 
عملکرد و تأکید بر احکام محقق شده انجام شود. خوشبختانه 
در شرایط کنونی اعضای کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۰ می توانند در بررسی جزء به جزء مواد این لایحه از گزارش 
تفریغ بودجه استفاده کنند تا نواقص به صورت کلی مشخص 
شود، از طرف دیگر دیوان محاسبات به دنبال آن است تا ۲ هفته 
آینده، گزارش وضعی درباره عملکرد بودجه سال ۹۹ ارائه کند.
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 عبدالرضا رحمانی فضلی درباره تصمیم گیری وزارت کشور برای نحوه برگزاری انتخابات ریاست جمهوری با توجه به ویروس کرونا با اشاره به فراخوان انجام شده 
از همه دستگاه ها برای اعلام نظر در این باره، گفت: نگرانی ما برای روز برگزاری رأی گیری نیست چرا که در روز برگزاری رأی گیری به لحاظ قانونی می توانیم 
ساعت برگزاری انتخابات را در ابتدای صبح یکی دو ساعت افزایش دهیم چون از آن طرف در ساعت ۱۲ شب محدودیت داریم و هم اینکه می توانیم تعداد شعب 
را افزایش دهیم. وزیر کشور با بیان اینکه بیشتر نگرانی موجود متوجه ۲۰ روزی است که باید تبلیغات انتخاباتی و تجمع صورت گیرد و کاندیداها درباره مواضع و 
برنامه هایشان صحبت کنند، بحث مشارکت برای ما بسیار مهم است و اگر این تجمعات شکل نگیرد ممکن است روی مشارکت اثر منفی بگذارد. و  مصوبه ای که 

مجلس دارد به تأیید شورای نگهبان برسد  ، وزارت کشور خود را همراه با این مصوبه می داند و ما هر مصوبه ای که قانون شود، آن را اجرا می کنیم.

نگرانی کرونایی ما 
روزهای تبلیغات 
انتخاباتی است

حجت الاسلام والمسلمین بهرامی رئیس دیوان عدالت اداری جلسات هیئت عمومی را با هدف رفع اطاله پرونده ها افزایش داد. به گزارش اعتبار به نقل 
از میزان، به منظور تحقق سیاست های قوه قضائیه در راستای رفع اطاله در رسیدگی به پرونده ها، رئیس دیوان عدالت اداری جلسات هیئت عمومی را با 
هدف رفع اطاله پرونده ها از یک روز در هفته، به هفته ای دو روز افزایش داد. هیئت عمومی دیوان عدالت اداری روز های سه شنبه هر هفته تشکیل می شد 
که با تصمیم وی مقرر شد جلسات آن، روز های شنبه و سه شنبه، صبح و بعدازظهر تشکیل شود. هیئت عمومی دیوان عدالت اداری در ۶ ماهه نخست سال 
جاری ۸۷ مصوبه دستگاه های اجرایی را باطل کرده است و به ۳۴ مصوبه رای به عدم ابطال داده است. این جلسات در هفته های اخیر، به منظور رعایت 
پروتکل های بهداشتی، به صورت مجازی تشکیل می شود. دیوان عدالت اداری به جز رکن هیئت عمومی که مختص رسیدگی به شکایات مردم از نظام 
اداری کشور از موارد و مسائل عمومی است، در شعب بدوی و تجدیدنظر خود به شکایات موردی شهروندان از دستگاه های اجرایی نیز رسیدگی می کند.

حجت الاسلام سید هاشم حسینی بوشهری بعنوان رئیس جدید جامعه مدرسین حوزه علمیه قم انتخاب شد.
در بیانیه ای که روابط عمومی این جامعه در تاریخ ۱۳۹۹/۹/۲۸ منتشر کرد، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره حضرت آیت الله آقای حاج شیخ 
محمد یزدی)ره( ریاست فقید شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، از انتخاب سید هاشم حسینی بوشهری با رای اکثریت قاطع اعضاء 
بعنوان ریاست شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم خبر داد. آقایان سید احمد خاتمی و عباس کعبی به ترتیب به عنوان نواب رئیس اول 
و دوم انتخاب شدند. آیت الله شیخ محمد یزدی پس از پایان ۱۰ سال ریاست قوه قضاییه، به عنوان نائب رئیس جامعه مدرسین و دبیر شورایعالی 
حوزه های علمیه انتخاب شد و از سال ۱۳۸۶ تا ۱۳۹۹ نیز ریاست این نهاد حوزوی را بر عهده داشت. آیت الله یزدی که از چندی پیش به دلیل 

کهولت سن و بیماری دستگاه گوارشی در بستر بیماری بود در سن ۸۹ سالگی به دیدار حق شتافت.

افزایشجلساتهیئتعمومیدیوانعدالتاداریباهدفرفعاطالهپروندهها حسینیبوشهریرئیسجامعهمدرسینشد
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پنجاه و پنجمین جلسه شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی سران قوا به ریاست رئیس جمهور برگزار شد 
و در این جلســه چگونگی اجرایی شدن رهنمودهای 
اخیر مقام معظم رهبری به شورا درخصوص راهکارهای 
رفع مشــکلات اقتصادی مورد بحث و بررســی قرار 
گرفت، دبیرخانه شورا نیز گزارشی از ابلاغ محورهای 
۱۴ گانه بیانات و دســتورات رهبــر معظم انقلاب به 
دســتگاه های اجرایی مرتبط توسط ریاست محترم 

جمهور ارائه کرد.
حسن روحانی رئیس جمهور با  اشاره به برگزاری 
جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی در حضور رهبر 
معظم انقلاب و دیدگاه های مطرح شده از سوی مقام 
معظم رهبری در این دیدار، گفت: شورای هماهنگی 
اقتصادی ســران قوا ظرفیت ارزشمندی است که بر 
حســب رهنمودهای مقام معظم رهبــری می تواند 
طرح های موثر در اقتصاد کشــور که با همکاری بدنه 
کارشناسی کشور و متخصصان به ویژه با بهره گیری از 
مساعی و کمک های سایر قوا تهیه شده است را تصویب 
و موانع را از ســر راه دستگاه های مرتبط کشور بردارد، 
درخصوص موارد تأکید مقام معظم رهبری در جهت 
حمایت از اقشار کم درآمد، نظیر رایگان شدن آب، برق 
و گاز برای اقشار ضعیف جامعه، دولت اقداماتی را انجام 
داده که می تواند علاوه بر کمک به اقشار ضعیف جامعه 
به اصلاح الگوی مصرف در کشــور بینجامد،  در مورد 
بخش های دیگــر نیز راهکار اجرایــی همه موارد در 

دستور کار جلسه شورای هماهنگی قرار می گیرد.
وی با تأکید بر موضوع امنیت ســرمایه گذاری در 
کشور و تشویق و افزایش امید و اعتماد سرمایه گذاران 
و ضرورت رفع موانع ســرمایه گذاری، اظهار داشــت: 

عمده تریــن راه نجات اقتصاد کشــور افزایش امید و 
تقویت اعتماد در میان فعالان اقتصادی است و با اصلاح 
رفتاری و ســاختاری بایــد ســرمایه گذاری را رونق 

ببخشیم.
همــه ما موظــف به حمایــت و تامیــن امنیت 
سرمایه گذاران هستیم و ضروری است که طرح مدونی 
در این زمینه تدوین و پیاده شود و همه قوا کمک کنند 
تا سرمایه گذاران داخلی سرمایه خود را در داخل کشور 
فعال کنند، او در زمینه ارتقا و امنیت سرمایه گذاری، 
دولت به تنهایی نمی تواند همه شرایط را فراهم کند و 
نیاز به مســاعدت و همکاری ســایر قــوا دارد، افزود: 
ضروری است که روسای قوای سه گانه برای رسیدن به 
تفسیر واحد از مسائل با یکدیگر همراهی و رایزنی های 

نزدیک تر داشته باشند.
سید ابراهیم رئیســی،رئیس قوه قضائیه نیز طی 
ســخنانی در این جلســه با  اشــاره به اقــدام مثبت 
رئیس جمهور در ابلاغ دستورات مقام معظم رهبری به 

دستگاه های اجرایی کشور، ایجاد سازوکار کارشناسی 
فراگیرتر در بررسی های مقدماتی تصمیمات شورای 
هماهنگی ســران قوا با مساعی و مشارکت دیگر قوا را 
مورد  اشــاره قرار داد، ایجاد سازوکاری برای پیگیری 
چگونگی اجرای مصوبات شورای هماهنگی سران قوا 
می توانــد در ســرعت و تأثیر تصمیمات بر اســاس 
محورهایی که مقام معظم رهبری دستور فرموده اند، 

موثر باشد.
وی همچنین درخصــوص موضوع واگذاری ها و 
تأثیر آن در ایجاد رونق تولید و فضای اقتصادی کشور، 
گفت: با اصلاح ســاختار واگذاری ها می توانیم امیدوار 
باشــیم که با طی شــدن روند قانونی ایــن فرایندها، 
اعتماد ســازی موثــری در میان صاحبان ســرمایه و 
علاقه مندان به تولید ایجاد شود، در واگذاری هایی که 
سازوکار دقیق واگذاری و نظارت بر آنها رعایت شده و 
فرایند قانونی را طی کرده اند، نتایج مثبتی را در کیفیت 

تولید و رونق آن شاهد هستیم.

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی 
نیز طی ســخنانی در این جلســه، گفت: مقام معظم 
رهبری همواره تأکید بر هماهنگی سران قوا داشته اند 
و ایــن بر دوش همه ماســت و ما موظف هســتیم با 
همکاری و همدلی کارها را پیش ببریم، نمونه بارز این 
همکاری، کمک های حمایتی برای مردم اســت که با 
همکاری دولت و مجلس به ســرانجام رسید و حاصل 
هماهنگی میان سران قوه مجریه و مقننه بوده است، 
مطالبی که مقام معظم رهبری گفته اند تکلیف و وظیفه 
است و این جلسات باید سازوکارهای عملی تحقق آن 
را فراهم کند، در شرایط سخت امروز همه وظیفه داریم 
بــه دولت کمک کنیم و همه باید تلاش کنیم که امور 
کشــور پیش برود، شــورای عالی اقتصادی سران قوا 
جایگاه ویژه ای در رفع موانع و حل مشکلات و معضلات 
اقتصادی کشور دارد و می تواند با اتخاذ تصمیمات موثر 
که با همفکری و هماهنگی قوای کشور انجام می گیرد 

به بهبود روند امور کمک کند.

در جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا انجام شد

بررسی چگونگی اجرایی شدن رهنمودهای رهبر معظم انقلاب درخصوص راهکارهای رفع مشکلات اقتصادی

رهبر معظم  انقلاب اسلامی:

پرستار فرشته رحمت بیمار است، مسئولان استخدام پرستاران را جدی بگیرند
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 باید فرهنگ را در حوزه  بین الملل جدی گرفتخبر
نفتکش غول پیکر »افراماکس« در قرارگاه 

سازندگی خاتم الانبیاء)ص( ساخته شد

کشتی نفتکش غول پیکر »افراماکس« با ظرفیت ۱۱۳هزار 
تــن و وزن ۲۲.۵ هزارتن توســط  متخصصــان ایرانی تحت 
استانداردهای بین المللی در مدت ۲ سال ساخته شده است، در 
شرکت صنایع دریایی صدرای بوشهر با حضور فرمانده قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیاء)ص( به آب اندازی شد. سردار سعید محمد 
فرمانده قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء)ص( در آیین آب اندازی 
کشتی نفتکش غول پیکر افراماکس اظهار داشت: این شناور دارای 
وزنی معادل ۲۲ هزار و ۵۰۰ تن قادر است ۱۱۳ هزار تن محموله 
معادل ۷۵۰ هزار بشکه نفت را بارگیری و حمل کند، این کشتی با 
توان متخصصان داخلی طراحی، ساخته، تجهیز و به آب اندازی 
شده است گفت: دومین کشتی نفتکش افراماکس در شرکت صدرا 
ساخته شده است، کشتی نفتکش غول پیکر افراماکس پس از نصب 
بخش مسکونی و انجام تست های دریایی قبل از پایان سال آماده 
تحویل می شود،پیشــرفت کنونی کشتی نفتکش غول پیکر 
افراماکس بالای ۹۳ درصد است، طول این نفتکش غول پیکر ۲۵۰، 
عــرض ۴۴ و ارتفاع ۲۱ متر، آبخور این نفتکش ۱۴.۸ دهم متر با 
سرعت ۱۵ گره دریایی است، وی  ارزآوری حدود ۶۰ میلیون یورو 
را از دیگر ویژگی این کشــتی دانست و افزود: تاکنون در شرکت 
صدرا ۲ کشــتی نفتکش غول پیکر افراماکس با ارزآوری ۱۲۰ 
میلیون یورو ساخته شده است. ساخت کشتی نفتکش غول پیکر 
افراماکس حدود ۲ سال به طول انجامیده است و  اشتغال زایی آن 
حدود ۵۰۰ نفر به صورت مستقیم و یک هزار و ۵۰۰ نفر به طور 
غیرمستقیم است. مهندسی و ساخت این کشتی را ۱۰۰ درصد 
داخلی و تامین تجهیزات آن را حدود ۴۰ درصد داخلی دانست، 
آمادگی داریم نیازهای کشور را در زمینه نوسازی ناوگان کشتیرانی 

با بهترین کیفیت و در کمترین زمان تامین کنیم.

خبر

هفته نامه اقتصادی ایران

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: با 
توجه به اینکه ایــران همانند تمامی جهان 
درگیر بیماری کرونا است، نیازمند مطالعات 
پژوهشــی در زمینه تعاون اجتماعی در این 
دوران هســتیم تا رونــق را به صنایع خلاق 

بازگردانیم. 
به گزارش اعتبار به نقل از  مرکز روابط 
عمومی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی، ســیدعباس صالحــی در آیین 
بزرگداشــت هفته پژوهــش گفت: میهن 
اســلامی در ۴۰ سال پس از پیروزی انقلاب 
اسلامی دو اتفاق بزرگ را پشت سر گذاشت 
که در این دو اتفاق نقش کادر درمانی به طور 
عام و پرستاران به طور خاص نمایان بوده است. 
دوره اول دوران دفاع مقدس و دوره دوم، زمان 
حاضر اســت که جهان و ایــران در تقابل با 
بیماری کرونا قرار دارند، امروز به مناســبت 
هفته پژوهش، شــاهد همکاری مشترک 
سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی و وزارت 
امور خارجه در حوزه پژوهش های فرهنگی 
حوزه بین الملل هســتیم. امــروز در روابط 
بین الملل، در کنار بحث امنیت و اقتصاد، رکن 

سومی به نام فرهنگ داریم که اگر پر اهمیت تر 
نباشــد حتما کم اهمیت تر نیســت. عنصر 
فرهنگ در عرصه ارتباطات بین المللی و در 
گسترش و توسعه روابط یا احیانا نقطه های 
تنــش و تضاد، نقش اثرگذار و جدی دارد،  ما 
فرهنگ را در حوزه روابط بین الملل بیش از 
گذشته باید جدی بگیریم. با همین نگاه است 
که مقام معظم رهبری در بیانی فرمودند که 
»در تنظیــم روابط خارجی بایســتی تمام 
مقوله های روابط اعم از سیاسی، اقتصادی، 

امنیتی و فرهنگی به صورت جامع و هماهنگ 
در نظر گرفته شــود. بستر فرهنگی یکی از 
پایه های اساســی قدرت و عامل پایداری آن 
به حســاب می آیــد.«  طبعا مســأله روابط 
بین الملل ایران در سطوح مختلف باید مورد 
توجــه مجدد و بازخوانی قرار بگیرد و در این 
توجه و بازخوانی حتما مسأله پژوهش و نقش 
مطالعات نظری و میدانی و تطبیقی اهمیت 
زیــادی دارد. حوزه روابط بین الملل ایران در 
چند ســطح تعریف می شود که در همه این 

سطوح باید نگاهی مجدد به عنصر فرهنگ 
کرد .  در حوزه سیاست، اتفاقات مختلف پس 
از به هم ریزی بلوک بندی های جنگ سرد و 
بعد هــم یک جانبه گرایی آمریکا پدید آمده 
اســت. در این میان عنصر فرهنگ می تواند 
عنصری جدی برای به هم ریزی بیشتر این 
یک جانبه گرایی باشــد  ویژگی های خاص 
تمدن و فرهنگ ایرانی، هم به اعتبار ایرانیت و 
هم به اعتبار سابقه تمدن کهن تاریخی از دوره 
باســتان و توالی این مســیر تاکنون، نکات 
قابل توجهی را برای عرضه در فضای جهان 
داشــته و دارد. بنابراین عنصر فرهنگی را در 
فضای فروپاشــی یک جانبه گرایی، بیش از 
گذشته می توان به استخدام و در خدمت آورد.  
یک سال است که جهان در گیر مسأله کرونا 
است. مسأله فرهنگ هم در دوره کرونا و هم 
در فضای پسا کرونا از جهات مختلف اهمیت 
پیدا می کند. یکی از حوزه های مهم که عنصر 
فرهنگ در فضای کرونا از آن متأثر شــده، 
اقتصاد فرهنگ است. در کل جهان ما شاهد 
اتفاقات سخت و شکننده ای در حوزه فرهنگ 

بوده ایم و این اتفاقات همچنان ادامه دارد. 

میزان مشارکت مردم در جشنواره 
 کتابخوانی رضوی پدیده ای مبارک

 و قابل افتخار است

علیرضا مختارپور در مراسم اختتامیه دهمین جشنواره 
کتابخوانی رضوی، اظهار داشت: شرکت فعال بیش از یک 
میلیون و سیصد هزار تن از مردم عزیز و به ویژه کودکان و 
نوجوانان در دهمین جشنواره کتابخوانی رضوی، پدیده ای 
مبارک و قابل افتخار برای کتاب خوانان، نویسندگان و اهالی 

کتاب و قلم است.
 دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشــور با حضور 
مجازی در مراسم اختتامیه دهمین جشنواره کتابخوانی 
رضوی، ضمن تبریک ولادت حضرت زینب کبری سلام الله 
علیها و روز پرستار، به همه مردم ایران و به ویژه پرستاران، 
اظهار داشت: شرکت فعال بیش از یک میلیون و سیصد هزار 
تــن از مردم عزیز و به ویژه کودکان و نوجوانان در دهمین 
جشنواره کتابخوانی رضوی، که بالاترین سطح مشارکت در 
مســابقات کتابخوانی را به خود اختصاص داده، پدیده ای 
مبارک و قابل افتخار برای کتاب خوانان، نویسندگان و اهالی 
کتاب و قلم است. این جشنواره و برنامه های مشابه نشان می 
دهد همچنان کتاب های خوب در همه شرایط، حتی در 
دوران شــیوع بیماری و کاهش فعالیــت های حضوری 
کتابخانه ها، خوانندگان و مشتاقان خود را می یابد. خلق این 
صحنه زیبا و باشکوه از کتابخوانی را پشتوانه ای برای جریان 
کتابخوانی می دانم و از تمامی افراد و نهادهایی که در برگزاری 
این جشــنواره مشارکت داشتند و نیز از معاونت فرهنگی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و بنیاد فرهنگی- هنری امام 
رضا علیه الســلام و همچنین از کتابداران سراسر کشور و 

همکارانم در ستاد مرکزی و ادارات استانی تشکر می کنم.

محمدرضا پورابراهیمی رئیس  کمیسیون اقتصادی مجلس  شورای اسلامی  گفت: در مجموع دو عامل کلان بر مشکلات اقتصادی کشور، مثل تورم و گرانی یا گرانفروشی اثر گذار 
است؛ یکی تصمیمات ساختاری در اقتصاد کشور و دیگری بحث نظارت و قیمت گذاری ها و تنظیم بازار. در مورد گرانی یا گرانفروشی کالا های اساسی و سبد مصرفی خانوار، نبود 
نظارت دقیق و کافی یا مستمر، نقش عمده دارد و در سایر کالا ها عامل ساختاری مؤثرتر است.به گزارش اعتبار به نقل از صدا وسیما، وی با بیان اینکه عامل ارز از متغیر هایی است که 
نمی توان آن را در اقتصاد نادیده گرفت، افزود: اصلاح علمی و تخصصی فرایند عرضه و توزیع کالا مانع بوجود آمدن دلال یا واسطه گری مخرب و مشکلات دیگر می شود و الا روش 
دستوری برای کنترل قیمت ها هیچ وقت جواب نمی دهد. البته باید در کنار اصلاح فرایند عرضه و توزیع کالا، جنس نظارت هم از سنتی به الکترونیکی تغییر کند. همچنین ابراهیم 
درستی؛ نایب رئیس اتاق اصناف با حمایت از اصناف و خرده فروشان گفت: هزینه های اصناف بسیار بالا رفته در حالی که درآمدشان اغلب کاهش یافته است. همین الان 7۰ تا 8۰ 
درصد اقتصاد دست دولت است آیا در آن بخش ها هیچ گرانی اتفاق نیفتاده است؟ قانون نظام صنفی نیاز به اصلاح دارد و هر چه زودتر اصلاح شود بهتر است و می تواند تا 9۰ درصد 
تخلف ها را برطرف کند.همچنین محمدعلی اسفنانی؛ معاون سازمان تعزیرات حکومتی گفت: قانون مصوب تعزیرات مربوطه به گذشته است و باید به روز شود تا بازدارنده باشد.

 عوامل داخلی 
در گرانی و 

گرانفروشی، 
مؤثرترینند

 آرزو می کنیم رفع تحریم
 به دست دولت فعلی اتفاق بیفتد

ادامه از شماره 25۹
رئیس مجلس شورای اسلامی یادآور شد: در زمان ریاست 
جمهوری اوباما، آقای جان کری در لندن گفت تعهدات ما مانع 
کسی نیست اما شرکت ها چون احساس می کنند در صورت 
همکاری با ایران تحریم می شوند به تعهدات خود عمل نکرده اند، 
آقای ظریف نیز بارها گفت که برجام اجرا می شود و مشکل در 
روح برجام است اما ما در این قانون راهبردی برای لغو تحریم ها 
بحث خروج از برجام را مطرح نکردیم و بر اساس مواد ۳۶ و ۳۷ 
برجام موضوع کاهش تعهدات واقعی را عنوان کردیم تا در حوزه 

سیاست به تولید قدرت برسیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: تا زمانی که در 
مقابل زیاده خواهی ها نایستیم، نمی توانیم حق خود را بگیریم، 
مــا در این قانون نیز در چارچوب برجام موضوعاتی را مطرح 
کردیم و عنوان کردیم هر موقع طرف های مقابل به تعهدات 
خود عمل کنند بلافاصله ما به تعهدات قبل برمی گردیم در واقع 
این قانون قابلیت برگشت پذیری به برجام را پیش بینی کرده 

است.
آقای روحانی! ما هول نیستیم؛ منتظریم کاری کنید

قالیباف با اشاره به ماده ۷ قانون اقدام راهبردی برای لغو 
تحریم ها گفت: بر اساس این ماده هرگاه طرف مقابل به تعهدات 
خود عمل کند ما بلافاصله به تعهدات خود باز می گردیم پس 
این ماده نشان دهنده آن است که قابلیت برگشت پذیری پابرجا 
است. وی در واکنش به سوالی مبنی بر اینکه برخی از دولتمردان 
نسبت به طرح هسته ای مجلس موضع گرفتند و پاسخ شما 
چیست گفت: خواهش بنده از رئیس جمهور آن است که در 
موضوعات ملی و امنیت ملی و منافع ملی باید یک صدا و یک 
زبان باشیم و همدلی و همزبانی و یک صدایی اهمیت زیادی 
دارد. رئیس مجلس شورای اسلامی بیان کرد: رئیس جمهور 
فرمود که یک عده هول شدند و اجازه دهید ما کارمان را انجام 
دهیم که بنده عرض می کنم که کسی هول نشده و از قضا همه 

ما و مردم ۷ سال است که منتظریم کاری انجام شود.
آرزو می کنیم رفع تحریم به دست دولت فعلی 

اتفاق بیفتد
قالیباف تاکید کرد: همه آرزوی ما آن است که در این چند 
ماه باقی مانده از عمر دولت حتماً کاری انجام شــود و مردم با 
خاطره خوشی با دولت دوازدهم خداحافظی کنند و آرزوی ما 

آن است که رفع تحریم به دست این دولت اتفاق بیفتد.
وی تاکید کرد: طرح اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها 
برای کمک به رفع تحریم ها اســت و در مجلس ما در حوزه 
اقتصادی به دنبال خنثی سازی اثرات تحریم هستیم و ما باید 
قوی شویم چراکه اگر ما قوی نشویم دنیا از روی ما رد می شود 
و عزت ما را لگدمال می کنند. رئیس مجلس شورای اسلامی 
متذکر شد: امروز وزیر امور خارجه کشورمان به صورت ویدئو 

کنفرانس با اروپایی ها صحبت می کرد و خیلی صریح و روشن 
گفت که ما ممکن است نقدی به طرح هسته ای مجلس داشته 
باشیم اما قانون و لازم الاجرا است و آن را اجرا می کنیم. قالیباف 
تصریح کرد: بعضــاً برخی افراد می گویند که این موضوع در 
اختیارات شورای عالی امنیت ملی و بر خلاف قانون است که 
اگر بر خلاف قانون بود شورای نگهبان آن را تایید نمی کرد اما 
شورای نگهبان آن را تصویب کرد و نباید این حرف ها گفته شود. 
وی گفت: امروز مردم ما در داخل از همه مسئولان به ویژه سران 
قــوا و همکاری همدلی و حل مشــکلات اقتصادی مردم را 

می خواهند.
مجلس در حل مشکلات مردم همکار و پای کار 

دولت است
رئیس مجلس شورای اسلامی متذکر شد: بنده در جلسه 
شورای عالی اقتصادی با صراحت خدمت رئیس جمهور گفتم 
که ما در حل مشکلات مردم حتماً همکار و پای کار با دولت 
هستیم و در عرصه بین المللی باید یک زبان یک صدا و قوی 
باشیم.قالیباف اظهار داشت: باید اقتصاد را قوی کنیم تا اثرات 
تحریم را کاهش دهیم و قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها 
به رفع تحریم ها کمک می کند و ما قراردادی را امضا کردیم که 
طرف مقابل هیچیک از مفاد آن را اجرا نمی کند و منطقی نیست 

که ما همه آن را اجرا کنیم.
دولت و مجلس در حوزه معیشت مردم همدل 

هستند
وی در واکنش به سوالی مبنی بر اینکه بعضاً بگو مگو هایی 
بین دولت و مجلس به وجود می آید و آیا اتاق فکری بین دولت 
و مجلس وجود ندارد که مردم شاهد این کشمکش ها نباشند 
از جمله آنکه درباره طرح معیشتی این اتفاق افتاد، گفت: در 
هفته گذشته در جلسه شورای عالی اقتصادی خدمت حضرت 
آقا بودیم که بعد از آن جلسه رئیس جمهور از بنده خواست که 
با هم صحبت کنیم که درباره طرح معیشتی با یکدیگر صحبت 
 کردیم و باید بگویم که در حوزه معیشــت مردم این همدلی

 وجود دارد. 
ادامه در 26۱

دادگاه ها آنلاین برگزار می شود
عیسی زارع پور رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات 
قوه قضائیه در نشست خبری آنلاین با رونمایی از اپلیکیشن 
»عدالت همراه« در راستای غیرحضوری کردن خدمات و 
کاهش مراجعات مردم برای دریافت خدمات قوه قضائیه، 
بر لزوم استفاده از فناوری اطلاعات در حوزه قضایی کشور 

تأکید کرد. 
وی با اشاره به اینکه با توجه به شیوع ویروس کرونا و 
لزوم استفاده حداکثری مردم از ابزارهای فناوری اطلاعات، 
قوه قضائیه برنامه های مدونی را در دستور اجرا دارد، گفت: 
راه اندازی درگاه الکترونیکی قوه قضائیه با این هدف صورت 

گرفتــه اســت. از ســوی دیگــر از اول دی مــاه، تمام 
درخواســت های اعــاده دادرســی کیفــری به صورت 
الکترونیکی و غیرحضوری به قوه قضائیه قابل انجام است.

او  بــا بیان اینکه موضوع هوشمند ســازی تطبیق 
اثرانگشت مندرج در کارت ملی مراجعه کنندگان به دفاتر 
قضایی در راستای کاهش جعل نیز از هفته گذشته آغاز 
شده است، در راستای تسهیل دسترسی مردم به خدمات 
قضایی، رونمایی از اپلیکیشن موبایل »عدالت همراه« را در 
دستور کار قرار داده ایم که نسخه تلفن همراه تمام خدمات 
الکترونیک قضایی در کشور محسوب می شود. از طریق این 

زیرساخت نرم افزاری، تمامی خدمات قوه قضائیه در اختیار 
عموم مردم قرار می گیرد. در فاز نخست این اپلیکیشن، 
خدمات دادگستری ها از طریق موبایل قابل ارائه است؛ در 
گام بعد، سایر خدمات دستگاه قضا روی این پلتفرم قرار 
می گیرد و در گام نهایی خدمات سایر دستگاه های مرتبط 
از طریق این بستر موبایلی، قابل ارائه خواهد بود. مراجعان 
با نصب این اپلیکیشن می توانند تمامی ابلاغیه های جدید 
و قدیــم خــود را دریافت کنند. اطلاع رســانی در مورد 
پرونده های قضایــی از دیگر ویژگی های ایــن نرم افزار 
کاربردی اســت؛ به نحوی که جزئیات تمام پرونده های 
شــخص در دستگاه قضا و اقدامات مربوطه، از طریق این 

اپلیکیشن قابل مشاهده و جست و جو است./ مهر

محمد خدادی معاون امور مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: 
بی شک یکی از نقش های ماندگار در مقابله با ویروس کرونا جریان اطلاع رسانی است که رسانه ها 

موفق شدند همبستگی، همکاری و مشارکت را در کشور ایجاد کنند.
در آیین رونمایی از پوستر نخستین جشنواره منطقه ای مطبوعات شرق کشور که به صورت 
ویدئو کنفرانس در بیرجند برگزار شــد افزود: بابت تلاشــی که تمامی رسانه های کشور در 

اطلاع رسانی در خصوص مواجهه با کرونا داشتند قدردانی می کنم.
وی با بیان اینکه جاده های کشور را با اطلاعیه بستیم نه با تفنگ اظهار داشت: سیزده بدر 
و روز عاشورا که همه مردم به بیرون از خانه می روند را با اطلاعیه و بدون جریمه برگزار کردیم، 
رسانه های کشور با ظرفیت و قدرت رسانه ای خود که می توانند اجماع سازی کنند به خدمت 
همه اقشار جامعه می آیند، خبرنگاران در صف مقدم تمامی حوادث و بلایا، بحران ها و خطرات 
در کنار تمام نیروهای امدادی هستند و پا به پای آنها برای خدمت به مردم تلاش می کنند، 
جشنواره منطقه ای پروفسور معتمدنژاد فرصت بسیار مغتنمی است تا به این بهانه فرصت واکاوی 
کارکرد رسانه را داشته باشیم، در فرایندی قرار گرفته ایم که سرعت جریان تحولات بگونه ای 
است اگر قبلا هر چهار سال یکبار یا ۲ سال یکبار بود امروز به روز یا ساعت اتفاق می افتد، جشنواره 
منطقه ای مطبوعات شرق کشور باید جشنواره آسیب شناسی کارکرد رسانه در فضای امروز 
باشد، با توجه به تغییرات پیش آمده باید رسانه ها در سبد تقاضای مردم قرار بگیرند، در گذشته 
انتخاب با دارندگان رسانه بود اما امروز هر کسی در این کره خاکی زندگی می کند به ۲ اصل 
اکسیژن برای نفس کشیدن و اطلاعات برای زندگی کردن نیاز دارد چون انسان با اکسیژن زنده 

می ماند و با اطلاعات زندگی می کند. 
در دنیای جدید با گسترش کمی رسانه روبه رو بودیم و امروز داشتن رسانه دیگر قدرت 
نیست در حالیکه در گذشته صاحبان قدرت و ثروت امکان استفاده از رسانه را داشتند، ما همچنان 
در گذشته زندگی می کنیم و فکر می کنیم با داشتن تعداد رسانه، روزنامه، سایت، خبرگزاری، 
کانال و ســایر، ۵۰ درصد راه را طی کرده ایم در حالیکه به نظر من پنج درصد کار هم نیست. 
آسیب شناسی جشنواره رسانه ای باید به آسیب شناسی کارکرد امروز رسانه و میزان اثر، نقش 
و سهم آن در زندگی مردم باشد. در جریان رسانه امروز بحران نرم افزاری و سخت افزاری نداریم 
و به جرات می گویم در دورترین نقاط کشور هم بهترین تکنولوژی ها و نرم افزارها استفاده می شود 
و آنچه مشــکل امروز ما است محتواهایی است که تبادل می شود، انتظار دارم در جشنواره 
منطقه ای پرفسور معتمدنژاد، خلاءها، نقص ها، حباب ها، حفره های کار کردن رسانه را بررسی 
شود و فراموش نکنیم بیشتر از آنکه نام رسانه مهم باشد محتوای رسانه مهمتر است، مفهوم 
رسانه داری امروز تغییر کرده و به رسانه مداری تبدیل شده است، داشتن رسانه موضوعی است 
که شراکت آن بین هر فردی که تلفن همراه دارد ایجاد می شود چون رسانه جمع آوری، پردازش 
و انتشار است و هر فردی با گوشی همراه می تواند این کار را انجام دهد، دست بالاتر را زمانی 
می توانید داشته باشید که اساسا عناصر تمایز در موضوع یا سوژه، تنوع در سبک ارائه محتوا و 
تفاوت در مُدل نشر داشته باشید و رویکرد شما متناسب با همه ظرفیت ها که در کشور دچار 

تحول شده است باشد.                                                                                                          ادامه در شماره 26۱

جریان اطلاع رسانی از نقش های 
ماندگار مواجهه با کرونا است

از سوی رئیس قوه قضاییه؛

سند تحول قضایی ابلاغ شد

در فرایند نگارش ســند تحول قضائی، ۷ مأموریت اصلی قوه قضائیه منبعث از 
تکالیف تعیین شده در قانون اساسی و همچنین سیاست های کلی نظام، مبنای تدوین 

سند شد.
خبرگزاری میزان - مســیر تحول قضائی بر اساس برنامه ای آغاز شد که آیت الله 
رییســی قبل از تصدی سمت ریاست دستگاه قضا آن را خدمت مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی( ارائه و با موافقت و استقبال ایشان نسبت به مفاد این برنامه، تحولات 

وارد بخش اجرایی گردید.
اما در طول یک سال و هشت ماه گذشته بر اساس تجربه های مدیریتی، اقتضائات 
اجرایی و همچنین مشاوره هایی که از متخصصان و کارشناسان داخل و خارج از بدنه 
دستگاه قضائی گرفته شده است، این برنامه ی تحولی ارتقاء یافته و هم اکنون نسخه 
ویرایش شــده ی آن توسط رییس دستگاه قضا و تحت عنوان »سند تحول قضائی« 

ابلاغ گردید.
برای مشاهده متن کامل سند تحول قضایی اینجا کلیک کنید. 

ماموریت های اصلی قوه قضائیه که مبنای تدوین سند تحول قرار گرفت
در فرایند نگارش ســند تحول قضائی، ۷ مأموریت اصلی قوه قضائیه منبعث از 
تکالیف تعیین شده در قانون اساسی و همچنین سیاست های کلی نظام، مبنای تدوین 

سند شد. مأموریت های مذکور بدین شرح است:

ســند تحول قضائی براساس این مأموریت ها و با رویکرد مطالعه وضع موجود و 
آسیب شناسی عملکرد دستگاه قضا در طولِ دوران پس از انقلاب اسلامی و بررسی 
نقاط قوت و ضعف رویه ای، فرآیندی و همچنین ساختاری تهیه و به منظور معماری 
دستگاه قضائی متناسب با گام دوم انقلاب در سال های آتی و با هدف دستیابی به دو 

پیامد اصلی »دستیابی به عدالت« و »رضایتمندی مردم« تنظیم شده است.
ادامه در شماره 26۱

7 ماموریت اصلی عدلیه که سند تحول به دنبال تحقق آنهاست
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رییس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، 
با بیان این که موضوع مشترکی بین ستاد 
مرکزی مبارزه با قاچــاق کالا و ارز و ایران 
خودرو در قاچاق قطعات خودرو وجود دارد، 
عنوان کرد: به منظور برخورد اساسی با این 
معضل اقتصادی و تجاری، موظف هستیم 
از همه ظرفیت های بالقوه و بالفعل تمامی 
ارکان فعال در خودروسازی بهره مند شویم.

جهش تولیــد و افزایش کیفیت در 
محصولات ایران خودرو مشــهود است، 
ایکوپرس- سردار علی مویدی خرم آبادی، 
در دیــدار با مدیرعامل ایران خودرو تاکید 
کرد: تحقق شعار مقام معظم رهبری مبنی 
بر جهش تولید، در ایران خودرو و همچنین 
افزایــش کیفیــت در محصــولات این 

خودروساز مشهود و محسوس است.
وی با اشاره به تفاهم نامه ها و اقدامات 
موثر در پیشــگیری از قاچاق قطعات در 
گذشــته، تصریح کرد: امروز نیز به منظور 
استمرار برنامه های قبلی و به روز کردن آنها  
نشســت کارشناســی برگزار و در سطح 
مدیریت تصمیمات خوبی اتخاذ شــد تا 
بتوانیم به صورت مشترک، فضای جامعه را 
برای افراد فرصت طلب و ســودآور در امر 
قاچاق نا امن کنیم.رییس ســتاد مبارزه با 
قاچــاق کالا و ارز اذعان کــرد: در زمینه 

پیشــگیری از وقوع قاچاق باید به وسیله 
اقدامات فرهنگی و همکاری رســانه ها و 
اقدامات بازدارنده و موثر پیشگیرانه، بتوانیم 
میل به استفاده از قطعات قاچاق که ایمنی 
و ســلامت جامعه را به خطر می اندازد را 

کاهش دهیم.
 مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
نیز در این نشست با بیان این که جلوگیری 
از قاچاق کالا و قطعات، موجب اشتغالزایی 
و کمک به بهبود اقتصاد کشور می شود، به 
موضوع برندســازی گروه صنعتی ایران 
خودرو اشاره کرد و گفت: در حال حرکت 
به سمت افزایش تولید خودرو با برند داخلی 
در سبد محصولات ایران خودرو هستیم. 
فرشاد مقیمی، افزود: به این ترتیب هم مردم 

عزیز کشورمان با مشاهده توسعه ای که در 
محصولات داخلی اتفاق افتاده اســت به 
خرید و استفاده از خودروی داخلی تشویق 
خواهند شد و هم در جهت تحقق منویات 
مقام معظم رهبری مبنی بر تولید خودرویی 
با مصرف ســوخت پایین و خودکفا شده، 
بیــش از پیش حرکت خواهیم کرد. وی با 
اشــاره به افزایش تولید ایران خودرو در دو 
بخش ســواری و خودروهای ســنگین، 
خاطرنشان کرد: ایران خودرو دیزل پس از 
گذشت ۹ سال، توانست خط تولید اتوبوس 
را احیا کرده و بخشی از تولیدات خود را به 

شهرداری تهران اختصاص دهد. 
در این جلســه گزارشــی از اقدامات 
شرکت ایســاکو در حوزه خدمات پس از 

فــروش و نیز قاچاق قطعات خودرو با نام و 
نشان ایران خودرو ارایه شد. ایساکو به عنوان 
دارنده مقام اول در میان کلیه شرکت های 
ارایه دهنده خدمــات پس از فروش برای 
یازده ســال متوالی، اقدامات و زیرساخت 
های متعددی را در جهت ردیابی اصالت و 
کیفیت قطعات یدکی انجام داده است. بر 
این اساس، زیرساخت هایی مانند سیستم 
شناســایی و ردیابی قطعات در ســاپکو، 
سیستم شناســایی و ردیابی در ایساکو، 
سیستم کنترل قطعات در مرحله ورود به 
ایساکو تا توزیع و سیستم مکانیزه کنترل 
اصالت کالا در بازار و در نهایت امکان ایجاد 
مکانیزم های دسترسی و ردیابی قطعات از 
ســازنده تا بازار برای نهادهای نظارتی در 
راستای حصول اطمینان از اصالت و کیفیت 
قطعات یدکی برای رسیدن به کالایی اصل، 
با کیفیت و دارای ضمانت اجرایی به وجود 
آمده اســت. در حاشیه این نشست از انبار 
مرکزی و نمایشگاه قطعات و بسته بندی 
های تقلبی و مشابه سازی شده در بازار، واقع 
در شرکت ایساکو و مرکز تحقیقات، طراحی 
و تکوین محصــول ایران خودرو بازدید به 
عمل آمد. هم چنین با حضور بر مزار شهید 
گمنام ایران خودرو، به مقام والای این شهید 

ادای احترام شد.

هفته نامه اقتصادی ایران

 جهش تولید و افزایش کیفیت
 در محصولات ایران خودرو مشهود است
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رئیس انجمن ســرمایه گذاری های مشــترک ایرانی و خارجی از کاهش نیافتن درخواست سرمایه گذاری های خارجی در ایران علیرغم تحریم ها و فشارهای ناشی از آن خبر داد.
حسین سلیمی در گفتگو با فارس در مورد وضعیت درخواست برای سرمایه گذاری خارجی در ایران، اظهار داشت: وضعیت درخواست برای سرمایه گذاری خارجی در سال جاری 

خوب است و در جلســه هفته گذشته انجمن حدود 7۰۰ میلیون دلار درخواست سرمایه گذاری خارجی جدید مورد بررسی قرار گرفت.
وی با بیان اینکه از ابتدای امســال تاکنون حدود ۲ میلیارد و ۱۰۰ میلیون دلار درخواســت سرمایه گذاری خارجی داشته ایم، افزود: پیش بینی می شود این درخواست ها تا پایان سال 
به بیش از ۳ میلیارد دلار افزایش یابد.رئیس انجمن ســرمایه گذاری های مشــترک ایرانی و خارجی بیان داشت: در سال جاری درخواست سرمایه گذاری خارجی در بخش های 

صنعتی و معدنی نســبت به سال قبل افزایش یافته اســت؛ ضمن اینکه چند طرح برای سرمایه گذاری خارجی از کشور چین در زمینه ایجاد نیروگاه های خورشیدی داشتیم.
 او با بیان اینکه درخواســت ســرمایه گذاری از چین افزایش یافته است، گفت: چین، آلمان و افغانستان بیشترین درخواســت ها را برای سرمایه گذاری در ایران داشته اند؛ البته 
 چینی ها و اروپایی طرح های بزرگ با ســرمایه گذاری های قابل توجه پیشــنهاد می دهند اما طرح های پیشــنهادی از ســوی افغانســتان معمولا کوچکتر و حداکثر تا ۳۰۰ میلیون

 دلار است.

 تقاضا های
 سرمایه گذاری خارجی 
 در ایران کاهش
 نیافته است

وزیر صمت در نشست کارگروه جهش تولید 
صنعت خودرو تاکید کرد:

افزایش حداکثری عرضه برای کاهش 
سوداگری در بازار خودرو

وزیر صنعت، معدن و تجارت بر افزایش حداکثری تولید و 
عرضه خودرو از ســوی خودروسازان و انجام به موقع تعهدات 
تحویل تاکید کرد. علیرضا رزم حســینی در نشست کارگروه 
جهش تولید صنعت خودرو که  در سازمان گسترش و نوسازی 
صنایع ایران برگزار شد گفت: کاهش التهاب قیمتی در بازار و 
حفــظ حقوق مصرف کنندگان را از جمله دغدغه های اصلی 
وزارت صمت مطرح کرد و از خودروســازان و ایدرو خواست با 
طراحی شیوه های بهینه انواع فروش و پیش فروش در این راستا 
فعالیت نمایند.  در برنامه ریزیهای ساماندهی بازار خودرو در صدد 
هستیم، منابع مالی و نقدینگی به جای گردش در فضای غیر مولد 
واسطه گری به فضای تولید تزریق شود تا باافزایش تولید و عرضه 
بیشــتر ونیز بهبود کیفیتی خودرو ها به اهداف جهش تولید 
نزدیک تر شــویم. وی در این نشست انجام به موقع تعهدات 
خودروسازان در انواع شیوه های فروش را عامل مهمی در آرامش 
روانی بازار برشمرد و منطقی شدن قیمت خودروها و کاهش 
زمینه و انگیزه سوداگری های منفعت طلبانه از طریق سیاست 
گذاری های مبتنی بر تولید حداکثری و نظارت مســتمر را از 
برنامه های مهم این وزارتخانه برشمرد. تمام برنامه ریزی ها و 
پیشنهادهای ارائه شده چه در سطح وزارت صمت و چه در سطح 
نهادهای بالادستی در راستای افزایش تولید خودرو و در نهایت 
با هدف آرامش بازار، واقعی شدن قیمت و افزایش رضایت مصرف 
کنندگان در حال انجام است. او  از خودروسازان خواست حداکثر 
ظرفیت تولید تمام سایت های خود در کشور را به صورت تمام 
وقت فعال نمایند.  در تمام الگوهای فروش ها، ساز و کارها به گونه 
ای تنظیم می شــود که برای مصرف کنندگان واقعی بهترین 
شرایط تهیه خودرو از خودروسازان فراهم شود. همچنین در این 
سازو کارها با نزدیک شدن قیمت بازار به قیمت کارخانه از طریق 
حــذف اختــلاف قیمــت کاذب ایجــاد شــده ، انگیزه  و 
امکان واسطه گری های زیاده خواهانه از بین خواهد رفت. در این 
نشست همچنین علی آقا محمدی رییس گروه اقتصادی دفتر 
مقــام معظم رهبــری، رئیس هیئت عامل ایــدرو و مدیران 

خودروسازی دیدگاه های خود را مطرح نمودند.

آیین نامه جدید فرسودگی خودروها
به دنبال ابطال آیین نامه ماده ۸ قانون هوای پاک که درباره 
سن فرسودگی انواع وسایل نقلیه بود، سازمان حفاظت محیط  
زیست اخیرا پیشنهاد جدید خود را برای اسقاط خودروها به 
هیات دولت فرستاده است. بهزاد اشجعی دبیر کمیته فنی 
صدور مجوزهای خودرویی سازمان حفاظت محیط زیست 
می گوید در آیین نامه جدید ملاک اســقاط انواع خودروها 
معاینه  فنی تعریف شده است. حدود پنج ماه گذشته آیین نامه 
ماده ۸ قانون هوای پاک که درباره سن فرسودگی انواع وسایل 
نقلیه بود، بر اساس اســتعلام دیوان عدالت اداری از شورای 
نگهبان ابطال شد. ماجرا از این قرار بود که فردی درباره این 
آیین نامه به دیوان عدالت اداری شکایت کرده و دیوان عدالت 
اداری نیز در این زمینه از شورای نگهبان استعلام گرفته بود. 
پس از آن، بر اساس نظر فقهای این شورا تعیین سن فرسودگی 
برای خودروها خلاف شــرع اعلام شــد و رای به ابطال این 
آیین نامه قانون هوای پاک دادنــد.  اکنون باتوجه به ابطال 
آیین نامه قبلی ماده ۸ قانون هوای پاک درباره تعیین ســن 
فرســودگی خودروها، ســازمان حفاظت محیط  زیســت 
پیش نویس جدید این آیین نامه را به هیات دولت ارائه کرده 
است. در آیین نامه جدید ماده ۸ قانون هوای پاک - برخلاف 
آیین نامه قبلی - ملاک اسقاط انواع خودروها معاینه  فنی است 
این درحالی است که پیش از این برای خودروهای مختلف 
سن فرسودگی تعریف کرده بودیم و لازم بود خودروها پس از 
رســیدن به سن فرسودگی اسقاط شــوند. بر این اساس در 
آیین نامه جدید که به هیات دولت ارائه شده است، پیشنهاد 
داده ایم هر خودرویی که نتواند طی دو دوره متوالی معاینه  فنی 
را پاس کند، فرســوده محسوب می شود و باید اسقاط شود. 
علاوه بر این سنی را به عنوان سن فرسودگی برای انواع مختلف 
خودروها مشخص کرده ایم، از این رو هر خودرویی که به سن 
فرسودگی برسد نیاز است که نظارت ها روی آن افزایش پیدا 
کند و برای مثال به جای سالی یک بار در سال سه بار به مراکز 

معاینه  فنی مراجعه کند. 

گفتگو -2خبر
دو مزیت »واردات به شرط صادرات« 

برای خودروسازان

سعید مدنی، کارشناس ارشد صنعت خودروگفت:  به تبع 
شکســته شــدن قیمت خودروهای وارداتــی، حباب نرخ 
خودروهای داخلی هم شکسته خواهد شد. در این صورت هم 
مصرف کننده و هم تولیدکننده از حضور در بازار خرسند خواهند 
بود. دولت نیز می تواند به جای دخالت در صنعت و بازار، به نقش 
نظارتی خود بپردازد. چراکه حضور دولت در بازار نظم اقتصادی 
را بر هم می زند.  در طرح تحول صنعت و بازار خودرو مجلس 
مشــوق هایی برای قطعه سازان و خودروســازان داخلی که 
صادرات دارند، در نظر گرفته است. طبق این طرح آنان می توانند 
به جای ارزی که در کشورهای خارجی دارند، خودرو وارد کنند. 
این در صورتی است که آن ها بخواهند دولت ارز یارانه ای به این 
صنایع اختصاص دهد. درهمین حال، واردکنندگان خودرو 
پیشنهاد اســتفاده از ارز متقاضی را داده اند که این پیشنهاد 
می تواند در قالب یکی از بندهای طرح تحول اجرا شود. به نظر 
من مهم این است که این مساله در نهایت به آزادسازی واردات 
منتهی شده و با لغو ممنوعیت واردات خودرو، انحصار در این 
بازار شکسته می شود و بازار به ثبات برسد. این امر موجب تعدیل 
قیمت تمام خودروها و شکسته شدن حباب  بازار خواهد شد. 
طرح فعلی مشوقی برای ارتقای کیفیت محصولات خودروسازان 
داخلی است. زیرا آن ها برای رقابت در بازارهای منطقه، نیازمند 
بالا بردن کیفیت قطعات تولیدی خود هستند. ازسوی دیگر، 
درآمدزایی از محل واردات خودرو که به صادرات خودرو و قطعه 
منوط شــده است، می تواند یک ابزار جدید برای تامین مالی 
خودروساز باشــد. در همین چرخه، خودروساز باید بکوشد 
تناســب کیفی لازم را میان محصولات وارداتی و محصولات 
داخلــی خود برقرار کند تا هر دو گروه در بازار از جذابیت لازم 
برای مشتریان برخودار باشند. قطعا فعالان حوزه صنعت خودرو 
درصورتی که بخواهند ادامه حیات دهند، از این طرح استقبال 
خواهند کرد. این طرح همان قدر که به نفع بازار خودرو خارجی 
است، به نفع خودروسازان و قطعه سازان داخلی نیز هست. زیرا 
آنان می توانند از طریق رویارویی با صنعتگران بزرگ جهانی که 
در منطقه حضور دارند، به قدرت رقابت برسند و محصولات خود 
را در بازاری آزاد عرضه کنند. این فرصت می تواند برای ارتقای 
کیفیت محصولات داخلی و طراحی و ساخت محصولات جدید 

ایجاد انگیزه کند.

 فراخوان وزارت صمت
 برای تکمیل پرسش نامه بهین یاب

احمد تشــکینی مدیــرکل دفتر امــور اقتصادی و 
سیاست های تجاری گفت: در راستای ارزیابی، پایش و بهبود 
مستمر فضای کسب وکار، وزارت صنعت، معدن و تجارت 
صفحه مربوط به پرسش نامه چالش های کسب وکار بنگاه های 
اقتصادی را به منظور دریافت نظرات فعالان تولیدی و تجاری 
و صاحب نظران حوزه صنعت، معدن و تجارت در ســامانه 
بهین یاب ایجاد کرده است. از کلیه افراد مطلع در تشکل  ها و 
تولیدکنندگان صنعتی، معدنی و همچنین اصناف و تجار 
درخواست می شــود با مراجعه فصلی )سه ماهه( به سایت 
بهین یاب به آدرس https:/ / behinyab.ir و ورود به بخش 
»پایش فضای کسب وکار« نسبت به تکمیل پرسش نامه و 

ثبت اطلاعات در این صفحه مبادرت کنند.

رعایت اخلاق حرفه ای؛ عامل ارتقاء 
جایگاه صنعت بیمه

به گزارش روابط عمومی بیمه “ما” اعضای هیات رییسه  
شورای هماهنگی شرکت های بیمه خراسان رضوی با حضور 
در سرپرستی بیمه”ما” در این استان به بحث و تبادل نظر در 
مورد مسائل روز صنعت بیمه پرداختند.محور ها و راهکارهای 
افزایش مشارکت شرکت های بیمه استان مورد بررسی قرار 
گرفت. از دیگر موارد مطرح شده در این نشست می توان به 
توسعه همکاری و به ویژه اخذ تصمیمات گروهی در مواجهه 
با شرایط و خواسته های غیر منطقی مطرح شده توسط برخی 
بیمه گذاران اشاره کرد. همچنین در این دیدار علاوه بر بررسی 
راهکارهای مشارکت بیشتر فعالان صنعت در اقدامات گروهی 
، بر رعایت اخلاق حرفه ای و اصول فنی در عین رقابت میان 
شــرکت های بیمه ای  در خراسان رضوی تاکید و این مهم  

عامل حفظ و ارتقاء جایگاه صنعت بیمه عنوان شد.

در پی نهادینه سازی و تداوم رویکرد حمایتی بیمه ایران از تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی در سال جهش تولید، مجموعه ها و گروه های تولیدی 
بزرگ کشور تحت پوشش شرکت سهامی بیمه ایران قرار می گیرند. مدیرعامل بیمه ایران در نشست توسعه همکاری با افراشته پور، مدیرعامل هلدینگ 
افرا، از تداوم سیاست حمایت از جهش تولید و حمایت حداکثری بیمه ایران از هلدینگ های بزرگ کشور  خبر داد. مدیرعامل هلدینگ افرا نیز ضمن 
یادآوری سابقه همکاری های مشترک و عملکرد متمایز بیمه ایران در ارائه خدمات کیفی و با توجه به ظرفیت ریسک پذیری و توانمندی های فنی و مالی 
بیمه ایران، اطمینان خاطر تولیدکنندگان را از ناحیه تامین ریسک ها و ایفای به موقع تعهدات ضروری دانست و خاطرنشان کرد که با توسعه و تعمیق 
همکاری با بیمه ایران، فعالان اقتصادی، دغدغه و نگرانی از ناحیه خطرات، فعالیت ها و مسوولیت ها نداشته باشند. در خاتمه این نشست که معاون فنی 

و مدیرکل بیمه های مسوولیت و حمل ونقل بیمه ایران نیز حضور داشتند طرفین نسبت به امضا و مبادله تفاهم نامه همکاری اقدام کردند.

از ابتدای امسال تا ۲۳ آذرماه ایران خودرو و سایپا ۶۵۳ هزار و ۹۳۰ دستگاه خودرو تولید کرده اند و میزان تحویل خودرو توسط این دو گروه 
خودروساز ۵۶۵ هزار و ۵۱۱دستگاه بوده است که ۴۵۶ هزار و ۳۹۹ دستگاه مربوط به تحویل تعهدات معوق و ۶۷ هزار و ۳۲۶ دستگاه نیز مربوط 
به تحویل تعهدات جاری خودروســازان بوده اســت. در عین حال طی این مدت ۱۱۹ هزار و ۴۰۵ دستگاه خودرو بابت فروش فوری به مشتریان 
تحویل داده شده است. همچنین ۱۰ هزار و ۴۴۷ دستگاه خودروی تجاری در پارکینگ فروش خودروسازان موجود بوده که کل آن به گروه سایپا 
تعلق دارد.در مورد تعداد خودروهای ناقص ایران خودرو و سایپا نیز باید به ۹۲ هزار و ۴۹ دستگاه اشاره کنیم که ۵۱ هزار و ۳۰۳ دستگاه متعلق به 
ایران خودرو و ۴۰ هزار و ۷۴۶ دستگاه متعلق به سایپاست. برای عدم تحویل خودروهای تکمیل شده به مشتریان دلایلی مانند مشکل پلاک گذاری 

مطرح می شود اما سازمان بازرسی کل کشور نیز به این موضوع ورود کرده تا دلیل اصلی آن مشخص شود.    / فارس
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عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۰ با بیان 
اینکه در لایحه بودجــه ۱۴۰۰، مبلغ ۲۰۰۰ میلیارد 
تومان برای واردات خودرو پیش بینی شــده، گفت: با 
توجه به عملکرد گذشته و چشم انداز سال آتی، وصول 
ایــن ردیف درآمــدی بعید و دور از دســترس به نظر 

می رسد.
مجتبی توانگــر درباره وضعیت واردات خودرو در 

بودجه ۱۴۰۰ گفت: حقــوق ورودی خودرو در لایحه 
بودجه ۱۴۰۰ بخش قابل توجهی از درآمدهای گمرک 
را در ســنوات قبل به خود اختصاص داده و پیش بینی 
بودجه ای این رقم در سال ۹۸ نیز ۵۶۰۰ میلیارد تومان 
بوده است. وی افزود: با عنایت به منتفی شدن واردات 
خودرو در سال یادشده، وصولی این ردیف درآمدی در 
ســال ۹۸، تنها ۱۱ درصد پیش بینی بوده و با توجه به 
ادامه دار شدن موضوع عدم واردات خودرو در سال ۹۹، 
در این سال رقمی در بودجه پیش بینی نشده و وصولی 
این ردیف درآمدی نیز تنها ۸۵ میلیارد تومان و آن هم 
بابت ترخیص های معدود واردات سال های پیشین بوده 
اســت. نماینــده تهــران در مجلس اضافــه کرد: در 
بودجه۱۴۰۰ بــرای این ردیف درآمدی، مبلغ دو هزار 
میلیارد تومان پیش بینی شــده که با توجه به عملکرد 
گذشــته و چشــم انداز ســال آتی، وصول این ردیف 

درآمــدی در صورت ادامه رونــد کنونی و تعداد اندک 
خودروهای موجود در گمرک، بعید و دور از دســترس 
به نظر می رسد چراکه با فرض محاسبه نرخ دلار با عدد 
۲۰۰۰۰ تومان، رقم پیش بینی شـده برای این ردیف 
درآمدی، معادل ۱۰۰ میلیون دلار خواهد شد. توانگر 
تصریح کرد: تحقق ایــن درآمد با فرض اعمال حقوق 
گمرکی ۵۰ درصدی، مسـتلزم واردات خودرو در حدود 
۳۰۰ میلیون دلار طی سال ۱۴۰۰ است.  وی همچنین 
یادآور شــد: با توجه به متوسط قیمت ۱۵هزار دلاری 
قیمت هر خودرو وارداتی، کل خودروهای واردشــده 
نهایتا ۲۰۰۰۰ دستگاه خواهد بود که این تعداد خودرو 
در گمرکات کشور موجود نیست که در صورت ادامه دار 
بودن عدم واردات خودروی جدید، ممکن است سیاست 
تغییر تعرفه واردات ۲۷۸۳ دستگاه خودروهای موجود 

در گمرک، مدنظر قرار گرفته باشد.

واردات خودرو  به  روایت یک نماینده مجلس

در بودجه امسال دو هزار میلیارد تومان برای واردات خودرو پیش بینی شده است

 جدیدترین ورق ها، آلیاژها و فرآیند تولید خودرو
 به نام شاهین ثبت شد

از چند هفته پیش، گروه خودروسازی »سایپا« 
تولید »شاهین« را در کارخانه تهران خود آغاز کرده 
است و به واسطه حضور این سدان جدید، فرآیندها و 
فنــاوری های جدیدی برای تولید خودرو در صنعت 

کشور تعریف شده است.
به گزارش ســایپانیوز، در حــال حاضر، فرآیند 
بدنه ســازی شاهین با ورق هایی انجام می شود که تا 
چنــدی پیش، اســتفاده از این آلیاژهــا در صنعت 
خودروی کشور مرسوم نبوده است. حضور ورق های 
جدید برای تولید بدنه و سازه شاسی باعث شده است 
فرآیند پرِِس کاری و اتصال اجزای بدنه در شــاهین 
نســبت به سایر محصولات تولیدی ارتقا پیدا کند. با 
توجه به نوع آلیاژ استفاده شده در ورق های این خودرو، 
نقاط جوش شــاهین متفاوت از ســایر محصولات 
تولیدی در خودروسازان کشور است. همچنین زمان 
تولید یک بدنه و اتاق شاهین از مرحله پرس کاری تا 
اتصال اجزا توســط ربات ها و نیروی انسانی، به دلیل 
ساختار متفاوت این خودرو، بیش تر از سایر محصولات 
داخلی است، بنابراین در امر کیفی نیز سازه شاهین 
بالاتر از رقبا قرار می گیرد.  اســتفاده از فناوری تولید 

به روز و آلیاژهای جدید در شــاهین باعث شده است 
این محصــول به عنوان ایمن تریــن خودروی ملی 
شناخته شود و از ســویی دیگر، بتواند از تست های 
تصادف ECE سربلند بیرون آید. حضور شاهین در 
صنعت خودروی کشــور باعث شده است پیشرفت 
مناســبی در فرآیند تولید پدید آید و سطح کیفیت 
تولید اتاق خودروها در کشــور ارتقاء پیدا کند. امروز 
بدنه و اتاق سایپا شاهین به واسطه استفاده از ورق های 
آلیاژی متفاوت، به باارزش ترین خودرو با بیشــترین 
هزینه تولید در مرحله بدنه سازی تبدیل شده است. 

سایپا شاهین به عنوان یک سدان مدرن کلاس C در 
بازار کشور حضور دارد و توانسته است استانداردهای 
۸۵گانــه را با اعتبارنامه هــای ECE اخذ کند. این 
خودرو اولین محصول ملی در کشور به حساب می آید 
که پلتفرم آن توسط مهندسان ایرانی طراحی شده 
است. در حال حاضر، شاهین به پیشرانه ۱.۵ لیتری 
 5F18 توربو مجهز است و جعبه دنده ۵ سرعته دستی
تــوان آن را به چرخ های جلو منتقل می کند. حدود 
۱۱۰ اســب بخار و ۱۶۵ نیوتن متر، قدرتی است که 

پیشرانه کم مصرف شاهین تولید می کند.
یکی از مزایای شــاهین انتقال حداکثر گشتاور 
تولیدی در دور موتور پایین اســت که در رقبای این 
خودرو دیده نمی شود.ســانروف، استارت دکمه ای، 
چراغ روز، سنســور نور، سامانه پایش باد تایرها، آینه 
های تاشــو برقی، نمایشگر لمسی، کنترل سیستم 
صوتی از روی فرمان، فرمان برقی، سنســور پارک و 
 ABS دوربین عقب، ترمزهای دیسکی جلو و عقب با
و EBD و BAS، سامانه مدیریت BCM، نمایشگر 
تعویــض دنده GSI، رینگ آلومینیومی و... از جمله 

امکانات شاهین دنده ای است.



خبر
تحقیق  وتفحص ازخودروسازان

به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، نمایندگان با تقاضای 
تحقیق و تفحص از شرکت های خودروسازی موافقت کردند.  
نمایندگان با ۲۱۰ رای موافق، ۱۹ رای مخالف و ۸ رای ممتنع از 
مجموع ۲۵۱ نماینده حاضر در جلسه، تقاضای تحقیق و تفحص 
از بررسی عملکرد شرکت های خودروسازی درخصوص کیفیت 

و قیمت خودرو را تصویب کردند. 
۹ محور تفحص ازخودرو سازان

حجــت الاســلام علیرضــا ســلیمی نماینــده 
درخواســت کننده تحقیق و تفحص از برررسی عملکرد 
شــرکت های خودروسازی گفت: ۸۰ هزار میلیارد تومان 
حاشیه سود عده ای خاص از خرید خودروهای صفر است. 
این درحالی است که مردم پول بیشتری می دهند و فقط ۳ 
تا ۴ درصد محصولات ۴ و ۵ ستاره هستند. در مورد خودرو 
اشــکالات و ایرادات فراوانی به مجلس منتقل شده است. 
نماینده درخواســت کننده تحقیق و تفحص از برررسی 
عملکرد شــرکت های خودروسازی تصریح کرد: در مورد 
قیمت خودرو و وضعیت بازار و حاشیه سود اتفاقات عجیب 
و غریبی رخ داده است که نمایندگان از آن مطلع هستند. 
سلیمی گفت: ۸۰ هزار میلیارد تومان به عده ای خاص بر 
اساس یکسری گزارش ها داده شده و این سود به جیب آنها 
رفته است که مشخص نیست چه کسانی هستند و چه کسی 
باید آن را مدیریت کند. وی افزود: چرا باید بین شــرکت 
خودروساز و بازار تفاوت فاحش قیمت وجود داشته باشد، 
واگذاری خودرو به افراد ویژه و خاص هم در خودروسازان 
وجود دارد که این روند البته از سال های پیش به این سمت 
بوده اســت، اما این سوال شبهه و ایراد در این زمینه وجود 
دارد. این در حالی است که برخی افراد چند سال در نوبت 
هســتند تا خودروهای خود را تحویل بگیرند، فقط ۳ تا ۴ 
درصد محصولات خودروسازن ۴ و ۵ ستاره است؛ چرا مردم 
باید پول بیشتری بپردازند، ولی کیفیت خودروهایی که 
سوار می شوند ضعیف باشد، این تحقیق و تفحص در ۹ محور 
مطرح شده که به شرح زیر است:  محور اول بررسی وضعیت 
توزیع خودرو درخصوص کسانی که چندین سال است با 
واریز پول در نوبت هســتند و هنوز به حقوق قانونی خود 
نرسیده اند،  تصمیم گیری چندگانه در نرخ گذاری، محور 
دیگر است و بررسی به هم ریختگی ثبت نام اخیر با توجه به 
کمبود تولید و ایجاد صف های طولانی و استفاده نادرست 
از ابزارهای اجرایی محور سوم تحقیق و تفحص است. وی 
همچنین بررسی وضعیت مالی و تخلفات انجام پذیرفته، 
عدم عدالت در ثبت نام و توزیع خودرو، وجود رانت و زدوبند 
و عدم رعایت عدالت در ثبت نام ها، عدم همخوانی تولید، 
توزیع و مصرف و ایجاد مشکل برای مجموعه نظام، کیفیت 
پایین محصولات تولیدی و در نهایت کم توجهی به مدیران 
متخصص و نخبه در انجام امور را از دیگر محورهای تحقیق 

و تفحص عنوان کرد./ فارس 
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دکتر علی صالح آبادی، مدیرعامل بانک توســعه صادرات با بیان آنکه “اطلاع رســانی رویدادهای واردات و صادرات کشور و مشاوره و آموزش مشتریان و صادرکنندگان در حوزه 
تجارت بین الملل از جمله اهداف تاســیس وب سایت خبری تحلیلی اگزیم نیوز در سال ۱۳9۴ بوده است، گفت: قرار است تا اگزیم نیوز با ساختاری تازه همراه با قدرت و قوت بیشتر 
این اهداف را دنبال کند. وی اگزیم نیوز را بســتری مناســب برای تقویت گفتمان صادرات غیرنفتی در کشور از طریق تولید محتوا و تسهیل دسترسی به آخرین اخبار و تحولات حوزه 
اقتصاد به طور عام و حوزه صادرات و واردات به طور خاص دانســت و تاکید کرد: تحکیم گفتمان افزایش صادرات غیرنفتی میان صادرکنندگان از دیگر اهداف اگزیم نیوز اســت و 
ضرورت دارد این پایگاه خبری از طریق تولید محتوا، آن را بیش از پیش تقویت کند. از آنجا که اگزیم نیوز با هدف تحقق مســئولیت اجتماعی، ســازمانی بانک و نهادینه سازی فرهنگ 
صادرات غیرنفتی در کشور راه اندازی شده، می تواند در قالب یک ابزار غیرمالی در جهت تقویت این گفتمان از جمله تحقق اهداف صادراتی بیش از پیش مورد استفاده قرار گیرد. 
او بازنشر اخبار مهم اقتصادی رسانه های مهم کشور و انتشار اخبار تخصصی سازمان ها و نهادهای اقتصادی و تجاری به ویژه در حوزه صادرات و تجارت بین الملل را در شرایط کنونی 
اقتصاد کشــور مهم ارزیابی کرد و افزود: امید اســت با ترویج گفتمان صادرات غیرنفتی نزد صادرکنندگان داخلی و خارجی و همراهی مسئولان ذیربط، دسترسی به اهداف مذکور 
محقق شود. بازتاب کاهش اثر تحریم ها، انعکاس همراهی بین المللی با ایران در موضوع تحریم و امیدآفرینی در فضای صادراتی کشور از نتایج تاسیس این پایگاه اطلاع رسانی است.

تقویت گفتمان 
 صادرات غیرنفتی

 از طریق رسانه

گفتگو-2
مگاپروژه رز،  نیازمند حمایت دولت

مرتضی سلطانی، رئیس هیات مدیره هلدینگ زر گفت: 
در کنار این پالایشگاه مگاپروژه زرکام احداث خواهد شد 
که محصولات کیفی را به زودی در اختیار مصرف کننده 
داخلی و خارجی قرار خواهد داد که می تواند ایران را به زودی 
به عنوان صادرکننده بهترین برندهای حوزه شــیرینی و 

شکلات به جهان معرفی کند.
از سوی دیگر عملیات تحقیق و توسعه در شرکت های 
زیرمجموعه زر از اهمیت بسیار بالایی برخوردار است که 
بدون استثنا در دستور کار این مجموعه بوده و هست. تولید 
کیفی و ضرورت ارتقای توان کیفی و کمی  صادراتی از دیگر 
مشــخصه های هلدینگ زر است که توســط مدیران و 
دست اندرکاران این مجموعه مورد تاکید خاص است. این 
موضوع باعث شد تا در حوزه ماکارونی این شرکت به عنوان 
صادرکننده نمونه کشوری در دوره های مختلف انتخاب 
شود. سلطانی با اشاره به موضوع تفکیک مدیریت از مالکیت 
بر ضرورت اعتماد به مدیران در مجموعه های تولیدی اشاره 
کرد و گفت: یک مدیر کلان باید بر موضوعات مدیریتی در 
مجموعه تمرکز کند و مســائل تولیدی، آزمایشــگاهی، 
تخصصــی و ... را به مدیران آن مجموعه تفویض کند و به 
مدیران و نخبه های کشور اعتماد کند که ثمره آن راه اندازی 

و هدایت مجموعه هایی مانند زرماکارون خواهد بود.
 زیرمجموعه های زر

گلوکوزان، زرماکارون، سیلوهای زر، سمولنا، شرکت 
فروکتوز، نوشین ســاز، زر ترابر، صنایع غذایی زر، مجتمع 
کیمیا زر، حمل و نقل ریلی ســتاره ریل، مرکز رشد زر، زر 
اویل، زرکام و شرکت های خدماتی مانند توزیع و پخش از 
شرکت هایی محسوب می شوند که همه این شرکت ها به 

عنوان شرکت های معتبر کشور محسوب می شوند. 

واگذاری بالغ بر 24،500 میلیارد ریال 
املاک مازاد طی هشت ماهه

مدیر امورشرکت ها، مجامع 
و سرمایه گذاری بانک پارسیان از 
مصوبــات و برنامه هــای بانک 
پارسیان برای رسیدن به بانکی 
چابک خبر داد و ابراز امیدواری 
کرد بخش عمده این مصوبات در 

سال ۱۴۰۰ محقق گردد.
محمد ابوالقاســمی- مدیر امورشرکت ها، مجامع و 
سرمایه گذاری بانک پارسیان با بیان اینکه سـهام بانک با یک 
روند متعادل رو به مثبت بـوده اسـت، چشـم انداز و بازدهی 
سهم را برای سهامداران مناسب ارزیابی کرد و گفت: یکی از 
مهمترین اهداف مدیریت هر مجموعه افزایش حداکثری 
ثـروت سـهامداران است. مدیریت بانک سعی نموده است 
با اتخاذ سیاســت های مناسب منافع سهامداران در کوتاه 
مدت و بلند مدت را تامین نماید، همانگونه که اطلاع دارید 
مرجع قانونگذار در مواد ۱۶ و ۱۷ قانون رفع موانع تولید بر 
واگذاری املاک مازاد و همچنین سرمایه گذاری در سهام 
شرکت های خارج از زنجیره بانکداری تاکید نموده است. 
بانک پارسیان نیز تاکنون در راستای اجرای مواد ۱۶ و ۱۷ 
قانون رفع موانع تولید اقدامات شایان ذکری انجام داده است. 
وی با اشــاره به عملکرد بانک در خصوص فروش املاک و 
دارایی های مازاد در سال جاری گفت: بانک طی هشت ماهه 
ابتدای ســال مالی جاری بالغ بر ۲۴۵۰۰ میلیارد ریال از 
املاک مازاد را واگذار نموده است. همچنین در سال ۱۳۹۹ 
سهام شرکت لیزینگ پارسیان نیز توسط بانک در بازار بورس 
اوراق بهادار عرضه گردیده و عرضه اولیه ســهام شــرکت 
فرآوری معدنی اپال کانی پارس نیز در بورس اوراق بهادار در 
آستانه انجام است. در همین راستا جهت عرضه عمومی سهام 
تعدادی دیگر از شرکت های تابعه بانک در بورس نیز اقدامات 
موثری صورت پذیرفته که در حال طی مراحل قانونی عرضه 
سهام می باشد، مهمترین رکن جهت افزایش ظرفیت های 
بانک، میزان سـرمایه پایه بانک است که با افزایش آن، نسبت 
کفایت ســرمایه بهبود خواهد یافت. از جمله راهکارهای 
افزایش نسبت کفایت سرمایه، افزایش در حقوق صاحبان 
سرمایه و بهینه سازی ترکیب دارایی هاست که با توجه به 
الزامات ابلاغی معاونت محترم نظارتی بانک مرکزی، افزایش 
سـرمایه بانک به میزان ۵۰ درصد در دسـتور کار قرار گرفته 
است. در حال حاضر پس از تصویب گزارش توجیهی افزایش 
سرمایه توسط هیات مدیره بانک و اخذ گزارش حسابرس و 
بازرس قانونی جهت اخذ مجوز از نهادهای ناظر اقدام گردیده 
و امید آن می رود که درسال جاری بخشی از آن تحقق یابد، 
در راستای حفظ منافع بلند مدت سهامداران، پروژه هایی 
جهت بهبود خدمات قابل ارائه به مشتریان و تبدیل بانک 
پارسیان به بانکی چابک در هیات مدیره به تصویب رسیده 
 اســت که امید می رود بخش عمده آنها در ســال ۱۴۰۰ 

محقق گردد.

عضو کمیسیون صنعت و معدن اعلام کرد مجلس 
شــورای اسلامی پیگیر طلب چهار هزار و ۷۰۰ میلیارد 
تومانی گمرک ایران از شــرکت های کره ای »ال جی« و 

»سامسونگ« است.
علی اکبــر کریمی درباره مباحث مطرح شــده در 
کمیســیون صنعت و معدن دربــاره مطالبه گمرک از 
شرکت های ال جی و سامسونگ گفت: هفته گذشته نیز 
وزیر صنعت، معدن و تجارت برای پاسخ به سوالاتی درباره 
طلب گمرک جمهوری اســلامی ایران از شرکت های 
کره ای »ال جی« و »سامسونگ« در کمیسیون حاضر 
شد ولی از آنجا که از پاسخ وزیر و معاونانش قانع نشدم، 

مقرر شد سوال از وزیر در صحن علنی مطرح شود.
عضو کمیســیون صنعت و معدن مجلس شورای 
اسلامی در توضیح بدهکاری این دو شرکت کره ای اظهار 
داشت: دو شرکت ال جی و سامسونگ پیش از تحریم های 
یکجانبــه آمریکا علیه ایران و تا ســال ۹۶ که در ایران 
فعالیت و حضور داشتند، لوازم خانگی از جمله تلویزیون،   
ماشــین لباسشــویی، یخچال و ... را به  شکل قطعات 
منفصل و جزئی وارد کشور می کردند. کریمی افزود: در 
مورد لوازم خانگی سه نوع تعرفه گمرکی در نظر گرفته 
شده است. اگر کالایی کامل وارد کشور شود، تعرفه آن 
۸۰ درصد و اگر به صورت بخشی وارد شود، تعرفه ورودی 
حدود ۳۵ درصد است. حال اگر آن کالا به صورت قطعات 
کوچک و منفصل وارد کشور شود، تعرفه ای حدود ۵ تا 
۱۰ درصد به آن کالا تعلق می گیرد. به گزارش ایرنا، عضو 
کمیسیون صنعت و معدن مجلس تصریح کرد: بر همین 
اســاس این دو شــرکت برای فرار از تعرفه های بالای 
گمرکی، قطعات لوازم خانگی را به صورت جزئی و منفصل 
وارد کشور و متصل و مونتاژ می کردند یعنی عملا کالا را 
با تعرفه پایین گمرکی وارد کرده ولی یک کالای کامل 

را در کشور به فروش می رساندند. وی ادامه داد: موضوع 
تخلــف را من در ســال ۱۳۹۵ مطرح کــردم و پس از 
بررسی ای که گمرک انجام داد،   جرایمی را برای این دو 
شرکت محاسبه کرد؛ سه هزار میلیارد تومان جریمه برای 
شرکت ال جی و هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان جریمه برای 
شرکت سامسونگ از سوی گمرک تعیین شد ولی هنوز 
این جرایم وصول نشده است. کریمی با بیان اینکه در آن 
زمان این دو شــرکت به مبلغ تعیین شــده جریمه ها 
اعتراض کرده بودند، یادآور شد: این اعتراض در فرآیند 
دیوان ســالاری بین وزارت صمت، وزارت اقتصاد و در 
نهایت معاونت اقتصادی ریاست جمهوری قرار می گیرد 
که بعد از گذشت چند سال هنوز به نتیجه نرسیده است. 
این نماینده مجلس درباره اینکه پاسخ وزیر صمت در این 
باره چه بوده است، خاطرنشان کرد: علیرضا رزم حسینی 
که به تازگی به سمت وزیر صمت منصوب شده، تاکید 
کرد در جریان ریز این موضوع نیســت و معاونان ایشان 
پاسخگو بودند ولی از توضیحاتی که در جلسه هفته پیش 
ارائه شد، بنده قانع نشــدم و قرار است در صحن علنی 

مجلس این موضوع مطرح شود.

عضو کمیسیون صنعت و معدن مجلس:

مجلس پیگیر طلب ۴7۰۰ میلیارد تومانی گمرک از ال جی و سامسونگ است

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه در گفت وگو با رادیوجوان تصریح کرد:

 فولاد مبارکه یاور مدافعان سلامت و حامی مردم
 در مبارزه با ویروس کرونا

مهنــدس عظیمیان مدیـــرعامل 
فـــولاد مبارکه در گفت وگو  با     رادیوجوان 
در خصــوص اقدامات شــرکت فولاد در 
مقابله با بیماری کووید ۱۹ گفت: شرکت 
فولاد مبارکه هم زمان با شیوع این بیماری 
در کشــور اقدامات خــود را در دو بخش 
داخل و خارج از شــرکت برنامه ریزی و 

عملیاتی کرد.
وی با اشاره به اینکه حدود ۲۰ هزار 
نفر به عنوان پرسنل و پیمانکار در شرکت 
فولاد مبارکه فعالیت دارند گفت: حضور 
روزانة کارکنــان در بخش های مختلف، 
دریافت مواد و خدمــات موردنیاز فولاد 
مبارکــه از حــدود ۶۰ درصد کشــور و 
همچنین ارسال محصولات فولاد مبارکه 
به تمامی نقاط کشــور این الزام را ایجاد 
می کند که شیوه نامه های بهداشتی به طور 
کامل در چرخة این مجموعة بزرگ رعایت 
گردد. در غیر این صورت فولاد مبارکه به 
مرکزی برای انتشــار این ویروس تبدیل 

می شود.
 مدیرعامل فولاد مبارکه با تأکید بر 
اینکه محافظت از نیروی انسانی در فولاد 
مبارکه به ویژه در شرایط فعلی از اهمیت 
زیــادی برخوردار اســت، گفت: در حال 
حاضر بــا تمهیــدات اندیشیده شــده 

خوشبختانه خطوط تولید طبق برنامه با 
قوت هرچه تمام تر در حال فعالیت است، 
بدون اینکه هیچ یک از کارکنان با مخاطرۀ 

جدی مواجه شوند.
 مهندس عظیمیان در ادامه با تأکید 
بر اینکه فولاد مبارکه با شــیوع ویروس 
کرونا یاور مدافعان سلامت و حامی مردم 
عزیز بوده است، از اختصاص ۱۰۰ میلیارد 
تومــان بودجة شــرکت بــرای تجهیز 
بیمارســتان ها و مراکز درمانی اســتان 
اصفهان و برخی مناطــق کم برخوردار 
کشور به منظور خرید تجهیزات موردنیاز 

درمان مبتلایان به بیماری کرونا خبر داد 
و گفت: فولاد مبارکه در راستای عمل به 
مســئولیت های اجتماعی خــود وجوه 
موردنظر را فقط به خرید تجهیزات ازجمله 
ونتیلاتور، دترجنت، مواد ضدعفونی کننده، 
ماســک و... اختصاص داده اســت. وی 
همچنیــن از تأمین اکســیژن رایگان 
بیمارســتان های تحت پوشش دانشگاه 
علوم پزشکی استان توسط فولاد مبارکه 
تا پایان بیماری کرونــا خبر داد و گفت: 
هم زمان با شیوع ویروس کرونا و به محض 
اینکه باخبر شدیم برخی سودجویان در 

فرایند تأمین اکسیژن موردنیاز بیماران 
بستری در بیمارســتان ها بازار سیاه به 
وجود آورده اند، با هماهنگی این دانشگاه 
وارد عمل شدیم؛ به نحوی که تاکنون ۶۰ 
بیمارســتان از حدود ۲۰ اســتان شامل 
اســتان های اصفهــان، چهارمحــال و 
بختیاری، یزد، تهران )دانشگاه های علوم 
پزشــکی تهران و دانشگاه علوم پزشکی 
ایران و بیمارستان های تأمین اجتماعی( 
قزوین، گلســتان، مازندران، کردستان، 
اراک، فارس و قم، اکسیژن موردنیاز خود  
به  رایگان از فولاد مبارکه دریافت کرده اند  
و  ایــن روند  تا پایان ســال جاری ادامه 

خواهد داشت.
 این در حالی اســت که اقدام فولاد 
مبارکــه بــرای تحویــل اکســیژن به 
بیمارستان ها بین ســایر فولادسازان و 
تولیدکنندگان اکسیژن کشور نیز به عنوان 
الگو اجرا شد. مدیرعامل فولاد مبارکه در 
بخش دیگری از سخنان خود اظهار داشت: 
فــولاد مبارکــه همچنیــن هم زمان با 
بازگشایی مدارس با همکاری  سازمان های 
مربوطه ازجمله کمیتة امداد امام خمینی 
)ره( با خرید و توزیع ۱۶۰۰ دستگاه تبلت، 
دانش آموزان کم برخوردار را مورد توجه 

قرار   داد.

شرکت کویر به عنوان یکی از شرکت های پیشرو تایرساز ایرانی در بومی سازی 
تکنولوژی ساخت محصولات جدید،  نخستین تایر رینگ ۱۹ ایرانی را پس از تولید 

انبوه روانه بازار کرد.
 سید محمدحسین زینلی، مدیرعامل شرکت کویر تایر اظهار کرد:  در شرایطی 
که مدتی است تایرسازان داخلی اقدامات لازم را برای تامین تایرهای سایز بزرگ 
و شاسی بلند آغاز کرده اند،  کویر تایر به عنوان تولیدکننده پیشگام در این حوزه،  
پس از تولید انبوه لاســتیک های شاسی بلند در سایزهای ۱۶ تا ۱۸،  نخستین 
محصول رینگ ۱۹ تولید داخل را به تولید انبوه رساند تا نخستین شرکتی باشد 
که توانسته است این سایز از تایرهای شاسی بلند را در بازار ایران عرضه کند. وی 
گفت: تایرهای مورد استفاده در خودروهای شاسی بلند به دلیل نیاز به تحمل وزن 
بیشــتر و شرایط سخت کاری از یکســو و همچنین استقامت در سرعت  بالا از 
تکنولوژی پیشرفته تری نسبت به نمونه های سواری برخوردارند و به همین دلیل 

نیــز خودکفایی و تولید این گروه از محصولات در داخل نیاز به انجام پروژه های 
تحقیقاتی زیادی دارد. مدیرعامل شرکت کویر تایر درباره توزیع سراسری تایر 
رینگ ۱۹ در بازار گفت: این مدل لاستیک که در سایز ۵۵R۱۹ /۲۳۵ تولیدشده 
اســت، پس از انجام مراحل تحقیقاتی و آزمایشــی در سبد فروش این شرکت 
قرارگرفته است و در حال حاضر دارندگان خودروهای شاسی  بلند به ویژه هیوندای 
سانتافه که از این سایز تایر برای آن استفاده می شود، می توانند به جای پرداخت 
هزینه های گزاف برای تایرهای وارداتی از نمونه داخلی آنکه از کیفیت قابل قبول 
و قیمت کاملا رقابتی نیز برخوردار است، استفاده کنند. زینلی خاطرنشان کرد: 
این تایر که با طرح گل  KB۷۰۰ تولید و عرضه  شده است تحمل بار تا  وزن ۸۲۵ 
کیلوگرم را دارد و در رسته تایرهای سری V با سطح تحمل ۲۴۰ کیلومتر بر ساعت 
قرار می گیرد. مدیرعامل شرکت کویر تایر خودروهایی را که مالکان آنها می توانند 
از این  پس به جای پرداخت هزینه های بسیار بالا برای خرید تایرهای وارداتی از 

محصول تولیدی کویر تایر برای آنها استفاده کنند، در چهار مدل تقسیم بندی 
کرد.  وی افزود: لکســوس RX، سانتافه مدل ۲۰۱۳ تا ۲۰۲۰،  تویوتا RAV5 و 
سورنتو SX می توانند از این محصول کویر تایر بهره ببرند. همچنین قیمت مصوب 
این محصول برای عرضه در بازار به ازای هر جفت لاستیک ۳ میلیون و ۱۰۰ هزار 
تومان اســت که در مقایسه با قیمت محصولات خارجی بسیار مقرون  به  صرفه 
خواهد بود. زینلی با تاکید بر اینکه محصول جدید تولیدی این شرکت به صورت 
وسیع در شهرهای تهران،  اهواز،  شیراز،  مشهد،  اصفهان،  کرمان،  زاهدان،  بوشهر، 
همدان،  اردبیل و ســاری توزیع  شده است، گفت: مصرف کنندگان می توانند با 
مراجعه به شبکه فروش کویر تایر در شهرهای مذکور این محصول را خریداری 
کنند. مدیرعامل شرکت کویرتایر همچنین از مراحل پایانی تولید تایر شاسی  بلند 
رینگ ۲۰ در این شــرکت خبر داد و گفت: در آینده ای نزدیک این محصول نیز 

روانه بازار خواهد شد.

تولید نخستین لاستیک رینگ ۱9 در کویر تایر

دکتر بهزاد شــیری مدیرعامل پســت بانک ایران 
درجلسه هم اندیشی با مدیر امور نظارت و حقوقی و روسای 
این امور و مدیران شــعب اســتانها و مناطــق تهران و 
کارشناسان حقوقی و بازرسان واحدهای اجرایی بر نظارت 
و کنترل مســتمر و پیگیری جدی پرونده های حقوقی 
تاکید کرد.  وی در این جلسه که به منظور سنجش وضعیت 
اجرای برنامه های ابلاغی امور نظارت و حقوقی درســال 
جاری و بهــره مندی از دیدگاه ها و نظرات اشــخاص و 
همچنین بهبود عملکرد و شناسایی گلوگاه ها و ابهامات 
موجود و بهره گیری از دیدگاه ها و نقطه نظرات کارشناسان 
حقوقــی و بازرســان واحدهــای اجرایی بــه صورت 
ویدئوکنفرانس برگزار شــد با تاکید بــر پیگیری امور، 

رهنمودهای لازم را نیز ارائه کرد.
جمال مقصودی مدیرامور نظارت و حقوقی نیز در این 

جلســه ضمن تبیین اهداف و برنامه های این امور، نقطه 
نظرات و دیدگاه های خود در حوزه های بازرسی و حقوقی 
را مطرح و در ادامه عباس پیرایی رییس اداره بازرســی، 
ارزیابی عملکرد و پاســخگویی به شکایات و علی نوروزی 
رییس اداره کل حقوقی برنامه های این ادارات و انتظارات 
خود را بیان داشــتند. گفتنی است: در پایان این جلسه؛ 
محدثه سرور کارشناس حقوقی استان فارس، معصومه 
پناشــاهی کارشناس حقوقی اســتان مازندران و هادی 
شعبانی کارشناس حقوقی منطقه غرب استان تهران به 
عنوان کارشناسان برتر حقوقی و همچنین نوید شهنوازی 
بازرس استان سیستان و بلوچستان، محسن زمانی بازرس 
استان آذربایجان شرقی و اکبر توکلی بازرس استان قزوین 
به عنوان بازرسان برتر واحدهای اجرایی بانک معرفی و از 

آنان قدردانی بعمل آمد.

تاکید بر پیگیری جدی امور نظارتی و حقوقی
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ساخت ابرآلیاژهای پیشرفته نیاز حیاتی صنایعی مانند نیروگاه ها و پالایشگاه ها به شمار می رود که یک شرکت داخلی به فناوری ساخت آنها دست یافته است. به گزارش معاونت علمی و فناوری 
رئیس جمهور، جلال دانش مدیرعامل شرکت پایا مواد با بیان این که آلیاژهای پایه نیکل و پایه کبالت جزو جدایی ناپذیر صنایع پیشرفته هستند، اظهار کرد: ابر آلیاژها در دمای بالا خواص خودشان 
را حفظ می کنند و عمدتا در صنایعی مانند نیروگاه ها و برای ساخت توربین های گازی کاربرد دارند. وی به تولید فنرهای ابرآلیاژی  اشاره کرد و گفت: این فنرها به دلیل آنکه باید در شرایط 
محیطی و دمایی ویژه، خواص خود را حفظ کنند، از فناوری پیشرفته ای برخوردارند که اکنون توسط فعالان فناور با روش های ریخته گری دقیق و  گریز از مرکز تولید می شود. مدیرعامل این 
شرکت فناور با  اشاره به فعالیت در تولید تجهیزات سر چاهی و درون چاهی نفت و گاز، تجهیزات پالایشگاهی، نیروگاهی، پتروشیمی، ادامه داد: با بومی سازی فنرهای دریچه کشویی پاتیل مذاب 
که در صنایع ریخته گری پرکاربرد است، برای نخستین بار در کشور توانستیم تولید این تجهیزات را که تا پیش از این در انحصار یک شرکت اروپایی بود، در کشورمان ممکن کنیم.یکی از 
شرکت های فناور با اضافه کردن نانو ذرات به محصولات UPVC خود توانست درها و پنجره های مقاومی را به بازار عرضه کند،پلی وینیل کلراید پلاستی سایز نشده )UPVC( یکی از رایج ترین 

مواد مورد استفاده در پنجره ها، در و لوله های انتقال آب است؛ چرا که این ماده دارای مقاومت شیمیایی بالا در محدوده دمای کاری و یک گستره وسیع از فشارهای عملیاتی است.

دستاوردهای
شرکت های 
دانش بنیان در صنایع 
نیروگاهی و 
پالایشگاهی

هفته نامه اقتصادی ایران

مجمع عمومی فوق العاده صاحبان سهام بیمه آسماری با اکثریت آرا به افزایش سرمایه ۶۵۰ میلیارد ریالی این شرکت 
رای مثبت داد. در این جلسه که با حضور ۳۵/ ۷۹ درصد کل سهامداران و به ریاست آیت کریمی  نایب رئیس هیات مدیره 
تشکیل شد، گزارش توجیهی افزایش سرمایه توسط علیرضا  یزدان دوست، مدیرعامل شرکت قرائت شد. در ادامه بررسی و 
دستور جلسه و با رای گیری از سهامداران، افزایش سرمایه شرکت از ۲۵۰ میلیارد ریال به ۹۰۰ میلیارد ریال تصویب و مقرر 
شد ۳۵ میلیارد ریال این افزایش از محل مطالبات حال شده سهامداران، ۶۰۰ میلیارد ریال از محل مازاد تجدید ارزیابی 
دارایی های غیرمنقول و ۱۵ میلیارد ریال از محل آورده نقدی سهامداران محقق شود. در این جلسه همچنین بهنام ایثاری به 
نمایندگی از سهامداران با بیان اینکه بیمه آسماری جزو تنها شرکت هایی است که در اثر فعالیت های بیمه گری و به صلاحدید 
خود به مرحله افزایش سرمایه رسیده است، گفت: این شرکت با هدف رشد هرچه بیشتر افزایش سرمایه داده و از این رو با 
کمترین فشار به سهامدار در حال افزایش سرمایه است. وی منابع حاصل از عملکرد بیمه ای را عامل اصلی افزایش سرمایه 
شرکت خواند و اظهار کرد: درآمد ناشی از حباب بورس و سرمایه گذاری های مربوطه به افزایش سرمایه شرکت تخصیص 

نیافته و ایجاد چنین شرایطی تنها در سایه تلاش هیات مدیره، مدیرعامل و تک تک پرسنل شرکت محقق شده است.

 افزایش سرمایه 
 بیمه آسماری 
تصویب شد

بیمه آسماری

 تبدیل بانک  قرض الحسنه مهر ایران
 به بانک تمام هوشمند و دیجیتالی

عیسی امامی، عضو هیأت مدیره بانک قرض الحسنه 
مهر ایران از فراهم شــدن امکانات و تجهیزات ساختاری 
برای تبدیل شدن به بانک تمام هوشمند و دیجیتالی خبر 
داد. بــه گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک مهر 
ایران، وی ضمن اشــاره به خدمــت صادقانه و بی منت 
کارکنان بانک در ارائه خدمت به مشتریان، اظهارداشت: 
نوع خدمات دهی به مشــتریان باید به گونه ای باشد که 
حداکثر خدمات با صرف کمترین زمان ممکن ارائه شود، 
موزش نیروی انســانی به عنوان یکی از مهم ترین ارکان 
سازمانی می تواند نقش به سزایی در خلاقیت، نوآوری و 
کیفیت مطلوب خدمات رسانی به مشتریان در کنار ابزار 
خدمات نوین بانکی داشــته باشد، نخستین موضوع در 
اقتصاد هوشمند، شفافیت است که بانک مهر ایران برای 
رســیدن به یک بانک تمام الکترونیک و هوشــمند، از 
سامانه ها و ابزارهایی از جمله میعاد، تهیه اسناد و فرم های 
دیجیتالی، آرشیو الکترونیکی اسناد، اتصال به سامانه ثبت 
احوال و احراز هویت بیومتریک، پدهای امضای الکترونیک 
مشتریان، داشبورد ارزیابی عملکرد شعب و اتوماسیون 

اداری و... استفاده کرده است. 
همچنین در این بازدید یوســف نجدی، مدیر امور 
استان های بانک مهر ایران بیان داشت: جهت ارائه خدمات 
مطلوب به مشتریان به عنوان یک بانک تمام هوشمند همه 
نرم افزارهای بانک به روز و در حال پیشــرفت هستند که 
همکاران باید با تســلط بــر مصوبات، بخشــنامه ها و 
آیین نامه ها، مشتریان بانک را با خود همراه کنند. حرکت 
به سمت طرح های تسهیلاتی متنوع مانند کالاکارت و 
همیاران مهر ابزاری مناسب برای مدیریت بهینه نقدینگی 

بانک در نوسات اقتصادی است.

گفتگو-1خبر
مسؤولیت اصلی بانک ها ایجاد منابع برای 

واگذاری در قالب تسهیلات به مردم

دکتر سید بهاء الدین حسینی هاشمی، کارشناس 
بانکی گفت: ادغام بانک های نظامی در بانک سپه که تجربه ارائه 
خدمات به نهادهای نظامی مانند ارتش را داشته کار مناسبی بود. 
اتفاقی که البته از ســال های گذشته مطرح بود و در نهایت این 
عملیات طی دو سال به پایان رسید، زمانی که دستگاه های مختلف 
دارای بانک یا موسســه مالی و اعتباری می شــوند از مسؤولیت 
اصلی شان فاصله می گیرند که هزینه های جاری ممکن است منجر 
به رقابت های ناسالم شود. ادغام بانک ها با هم از نظر نیروی انسانی، 
شعبه و تجهیزات صرفه جویی را به دنبال دارد و از مبالغی که باید 
در بانک بلوکه شود نیز جلوگیری خواهد شد که این کار دست بانک 
را برای ارائه خدمت بیشتر باز نگه می دارد. مدیرعامل اسبق بانک 
صادرات با بیان این که مسؤولیت اصلی بانک ها ایجاد منابع برای 
واگذاری در قالب تسهیلات به مردم است، تصریح کرد: بانک های 
نظامی که در بانک سپه ادغام شدند ورشکسته نبودند اما برخی از 
آنها وضعیت مالی مناسبی نداشتند. زمانی می توان یک بانک را 
ورشکسته نامید که میزان بدهی آنها از میزان دارایی و منابع شان 
بیشتر باشد. این کارشناس بانکی با تاکید بر این که بانک سپه اکنون 
منابع خوبی برای ارائه تسهیلات در اختیار دارد، توضیح داد: چندی 
پیش شاهد بودم که شعب بانک مهر اقتصاد، بانک انصار، بانک 
قوامین و بانک سپه در یک خیابان قرار دارند در حالی که حالا و با 
ادغام صورت گرفته بهترین ساختمان موجود در آن خیابان برای 
کاربری شعبه به کار گرفته شده  و ساختمان بقیه شعبات فروخته 
خواهد شد، وی از اینکه آیا تعداد شعب بانکی در ایران زیاد نیست، 
گفت: یک زمانی بانک ملی و صادرات هرکدام دارای ۴۵۰۰ شعبه 
در کشور بودند و بعید است تعداد شعب بانک سپه از این فراتر برود 
و در این  مورد باید بگویم تعداد بانک ها در کشور زیاد است اما تعداد 
شــعب خیر  و  مشکل دقیقا از جایی شــروع شد که بانک های 

خصوصی فعالیت خود را در این زمینه آغاز کردند./ جام جم

همتی از تعیین تکلیف آخرین بانک نظامی خبر داد

ایستگاه آخر ادغام بانک ها

تفاهم نامه همکاری های دو جانبه بین شرکت صنعتی و معدنی چادرملو و بانک تجارت امضا شد. براساس این 
تفاهم نامه، از این پس بانک تجارت متعهد می شود در قبال تمرکز فعالیت های پولی و بانکی، اعم از ارزی و ریالی 
شرکت چادرملو و شرکت های زیر مجموعه، انواع خدمات مالی و بانکی را به این شرکت ارائه کند. به گزارش اعتبار 
به نقل از  روابط عمومی ایمیدرو، ناصر تقی زاده، مدیر عامل و عضو هیات مدیره شرکت چادرملو در آیین انعقاد تفاهم 
نامه همکاری بین چادرملو و بانک تجارت، گفت: بر این اعتقادم که توسعه اقتصادی کشور با اتکا به توانمندی های 
مالی و سرمایه گذاری های شرکت های بزرگ معدنی و صنعتی به خوبی امکان پذیر است. با این اقدامات، می توانیم 
بار بزرگی از روی دوش دولت برداریم چرا که در شرایط اقتصادی کشور و مشکلات ناشی از تحریم های ظالمانه، نمی 
توان انتظار داشت دولت به تنهایی در جهت توسعه اقتصادی گام بردارد.چادرملو آمادگی کامل دارد تا با اجرای طرح 
های توسعه بخش خود و با استفاده از تسهیلات بانکی، مسیر توسعه و اشتغال را طی کند و خوشبختانه از حمایت 
های وزیر صمت و مقامات استانی نیز برخوردار است. از همکاری های قبلی بانک تجارت با این شرکت تشکر می کنم 

و امیدوارم با انعقاد این تفاهم نامه بین شرکت چادرملو و بانک تجارت، سطح همکاری های دو جانبه افزایش یابد.

انعقاد تفاهم نامه 
همکاری های متقابل مابین 
چادرملو و بانک تجارت

 ناصر تقی زاده

مجید بختیاری مدیرعامل بیمه رازی گفت : با هدف القای مفهوم آسودگی خاطر ناشی از داشتن بیمه نامه 
،  ریبرندینگ یا بازسازی برند آغاز شد که برای تکمیل این زنجیره درگام دوم باید بین بیمه رازی و مشتریان پل 
ارتباطی  ایجاد می شد تا بیمه گذاران برای لمس آن آسودگی بتوانند مشکلات ، نقطه نظرات و ایده های خود را 
با ما درمیان بگذارند. او چالش های زندگی امروز و پوشش های بیمه ای مورد نیاز را مانند جزر و مد دریا دانست و 
گفت : بیمه گذار نیاز به ساحل آرامش دارد و بیمه رازی با راه اندازی ساحل همراز این امکان را برای مشتریانش 
فراهم کرده است.  وی با اشاره به اینکه بیمه رازی دراین طرح ضمن دوری از تعدیل نیرو و حفظ کارکنان خود ، 
برای پاسخگویی به مشتریان و جلب رضایت آنها اقدام به راه انداز ساحل همراز کرده است ، کارشناسان ساحل 
همراز ، خدمات متنوعی مانند جمع آوری ایده ها ، انتقادات و خواسته های مشتریان ارایه می دهند تا شرکت را 
در راســتای ارایه خدمات مبتنی بر نیاز مشتری همراهی نمایند. بیمه رازی باور دارد ابزارهای نوین در دنیای 
دیجیتالی کنونی ، مرزهای مکان و زمان را تغییر داده و با هماهنگ سازی  فضای کسب و کار بیمه با نوآوری و 
تحولات  فناوری روز ، مرکز ارتباط با مشتریان نیزمی تواند ، در دل پایتخت و درساختمان مرکزی مستقرنباشد.

 زندگی جزر و مد دارد ،
  “ساحل همراز” 
محل امن شماست

مجید بختیاری

به گزارش روابط عمومی، عبدالمجید پورسعید مدیرعامل بانک ایران زمین در مراسم آغاز به کار آزمایشی پلتفرم 
“فراز” با اشاره به تلاشهایی که در سالهای گذشته در راستای راه اندازی بانکداری دیجیتال در این بانک انجام شده 
است، اظهار داشت: گذر از بانکداری سنتی و الکترونیک برای نظام بانکی یک ضرورت است. در ماههای اخیر و با شیوع 
بیماری کرونا مشاهده کردیم که اگر بانکداری دیجیتال بصورت کامل راه اندازی شده بود، ما شاهد بسیاری از مشکلات 
و خطرات ناشی از حضور مردم در شعب نبودیم. در واقع ما با راه اندازی این پلتفرم به دنبال ابزار و زیرساختی فراتر از 
یک بانک بودیم تا هم مشتریان خرد و هم کسب و کارها نوین بتوانند فعالیتهای خود را در بستر آن انجام دهند. واقعیت 
این است که در بخش قانون گذاری باید نگاه ویژه ای به نیازهای بانکداری دیجیتال و سرعت بخشیدن به وضع قوانین 
مرتبط انجام شود. بحث احراز هویت دیجیتال باید جزو اولویت های قانون گذاری قرار بگیرد، تا حضور در شعب 
کاهش یافته و اجرای بانکداری دیجیتال در بخش مشتریان خرد با سرعت بیشتری پیاده سازی شود.وی با ابراز 
خرسندی از اجرای آزمایشی بانکداری دیجیتال برای اولین بار در بانک ایران زمین گفت: امروز تلاشهای چهار ساله 

همکاران به ثمر رسیده و بزودی پلتفرم فراز پس از طی مراحل اولیه در اختیار مشتریان قرار خواهد گرفت.

 آغاز به کار 
آزمایشی پلتفرم بانکداری 
دیجیتال بانک ایران زمین

عبدالمجید پورسعید

رئیس کل بانک مرکزی در یادداشتی 
از پایان پــروژه بزرگ ادغــام بانک های 
وابســته به نیروهای مسلح خبر داد. این 
پروژه تقریبا از اواسط سال ۹۷ کلید خورد 
و طی آن ۴ بانک و یک موسسه اعتباری 
نظامی؛ انصــار، حکمــت ایرانیان، مهر 
اقتصاد، قوامین و موسسه اعتباری کوثر در 

بانک سپه ادغام شدند.
 به گــزارش اعتبار به نقــل از بانک 
مرکــزی، عبدالناصــر همتــی، در  این 
یادداشت اینستاگرامی خبر داد که پروژه 
بزرگ ادغام بانک های وابسته به نیروهای 
مسلح، به پایان رسیده است. یادداشت او 
در ســه بند تنظیم شده است. در بند اول 
نوشته اســت: قبلا اعلام کرده بودم که تا 
پایان آذرماه پروژه عظیم ادغام بانک های 
انصــار، مهر اقتصاد، حکمــت، قوامین و 
موسسه اعتباری کوثر در بانک سپه نهایی 
خواهد شد. با برگزاری مجمع بانک انصار، 
آخرین بانک نیز در بانک سپه ادغام شد. 
در بند دوم یادداشــت آمده است: پروژه 
ادغــام این ۶ بانک کار بســیار پیچیده و 
عظیمی بود که با پشتکار و مدیریت دقیق 
همکاران در حوزه نظارت بانک مرکزی، 

همراهــی صمیمانه و خــوب بانک های 
ادغامی، ستاد محترم کل نیروهای مسلح، 
وزارت امــور اقتصادی و دارایی و مدیران 
تلاشــگر بانک سپه در طول ۵/ ۲ سال به 
سرانجام رســید.  در ســومین بند این 
یادداشــت نیز ذکر شده: انجام این پروژه 
یکی از مهم ترین برنامه های اصلاح نظام 
بانکی بود که با تدابیر مقام معظم رهبری 
و تاکیدات ریاست محترم جمهور با جدیت 
آغاز و با یک کار فشرده به یاری خداوند به 
نتیجه رسید. از تمام عزیزانی که در به ثمر 
رســیدن این کار بزرگ همراهی کردند، 

قدردانی می کنم. 

 ادغام بانک های نظامی
 از ابتدا تا انتها

از اواسط سال ۹۷، زمزمه های ادغام 
بانک های نیروهای مســلح در بانک سپه 
شنیده شــد. اما اولین بار به طور رسمی 
رئیس جمهور در هشتاد و پنجمین مجمع 
بانک مرکزی خبــر از تصمیم دولت برای 
ادغام بانک های نیروهای مسلح داد. براساس 
تصمیم شورای پول و اعتبار مقرر شد پنج 
بانک انصار، قوامین، حکمت ایرانیان، مهر 
اقتصاد و موسسه اعتباری کوثر، حداکثر 
ظرف ۴ ماه با بانک سپه ادغام شوند. البته 
این ظرف زمانی تعیین شــده کمی دور از 

ذهــن به نظر می رســید، زیــرا به گفته 
کارشناسان بانکی، مراحل ادغام بانک ها نیاز 
به زیرساخت های مختلف داشت که امکان 
سرعت بخشیدن آن عملا وجود نداشت. در 
فروردین ۹۸ اعلام شد در مرحله اول فرآیند 
ادغام، ســهام بانک های انصــار، قوامین، 
موسسه اعتباری کوثر و مهر اقتصاد واگذار 
خواهد شد. در نیمه مرداد ماه ۹۸ نیز خبری 
مبنــی بر برگــزاری مجامــع فوق العاده 
بانک های ادغامی منتشر و اعلام شد تا پایان 
سال تابلوی این بانک ها به بانک سپه تغییر 
خواهد کرد. تخمین بانک مرکزی در پایان 
ســال ۹۸، این بود که ۸۰ درصد از فرآیند 
ادغــام این بانک ها پیش رفته اســت. در 
اردیبهشت ماه سال جاری نیز رئیس کل 
بانک مرکزی اعــلام کرد ادغــام عملی 
بانک های وابسته به نیروهای مسلح در چند 
هفته آینده خواهد بود. اما این چند هفته 
تقریبا ۶ ماه به طول انجامید تا اینکه همتی 
سرانجام خبر بسته شــدن پرونده ادغام 
بانک های نظامی را داد. بنابراین مسیر ادغام 
بانک های نظامی که در ابتدا با ضرب الاجل 
۴ ماهه شروع شده بود، تقریبا بعد از ۲ سال 

و نیم به ایستگاه آخر رسید.

سردار سرلشکر محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در ششمین کنگره جغرافی دانان جهان اسلام که در 
دانشگاه خوارزمی برگزار شد، با اشاره به اهمیت ژئوپلیتیک و ژئواستراتژیک کشورهای اسلامی در پهنه جغرافیایی جهان 
بیان کرد: اگر ساختار فضای جغرافیایی جهان اسلام را متشکل از کشورهایی با اکثریت جمعیت مسلمان فرض کنیم، 
شامل سرزمینی با وسعت بیش از ۳۱ میلیون کیلومتر مربع و قریب یک چهارم مساحت خشکی جهان با بیش از یک 
میلیارد و ۶۰۰ میلیون مسلمان در قالب ۵۷ کشور و در محدوده غرب اقیانوس اطلس تا غرب چین و جهت جغرافیایی 
تقریبا جنوب غربی- شمال شرقی می شود. سرزمین های اسلامی دربرگیرنده  دو سوم منابع انرژی فسیلی جهان، مهم ترین 
تنگه هــا و گذرگاه های تجارت دریایی جهانی، مرکزیت ادیان ابراهیمی، بازارهای پرجاذبه و بســیاری ویژگی های 
متمایزکننده دیگر و به عبارتی در بردارنده مهم ترین مناطق جهان هستند. وی در بعُد امنیت سرزمین پهناور جهان اسلام 
در برابر تهدیدات نیز تأکید جمهوری اسلامی ایران بر دفاع و امنیت درون زا و عدم اعتماد به برقراری دفاع و امنیت از سوی 
بیگانگان و واگذاری آن به دشمنان اسلام است. عاری سازی منطقه غرب آسیا از سلاح های هسته ای و تأمین دفاع و امنیت 

به شکل دسته جمعی توسط کشورهای مسلمان منطقه می تواند مبنایی برای گفت وگو و توسعه همکاری ها باشد. 

 لزوم ایجاد صنایع
  دفاعی مشترک میان 
کشورهای اسلامی

سردار سرلشکر محمد باقری

شرکت بیمه ســینا قصد دارد با ۳۰۷ درصد افزایش 
سرمایه از محل تجدید سرمایه خود را به بیش از چهار برابر 
افزایش دهد؛ اعضای هیئت مدیره این شــرکت، پیشنهاد 
افزایش ســرمایه را به تصویب رسانده و در انتظار اظهارنظر 
حســابرس و بازرس قانونی برای اجرای آن هستند. هیئت 
مدیره بیمه سینا پیشنهاد کرده که سرمایه شرکت، از مبلغ 
۱۵۰۰ میلیارد ریال کنونی به ۶۱۰۰ میلیارد ریال افزایش 
یابد و این افزایش سرمایه از محل مازاد تجدید ارزیابی دارایی ها 

خواهد بود.
افزایــش ظرفیت حد مجاز نگهداری، بهبود ســطح 

توانگری مالی، کاهش نسبت حق بیمه سهم نگهداری به 
حقوق صاحبان سهام، افزایش توان رقابت با شرکت ها، افزایش 
توان مالی شرکت جهت استفاده بهینه از فرصت های موجود 
در صنعت بیمه و بهره مندی از معافیت های مالیاتی از اهداف 

این اقدام، اعلام شده است.
شرکت بیمه سینا با تلاش های دکتر رضا جعفری در 
رأس آن و تلاش های همکاران و نمایندگان خود در سطح 
کشور موفق شد در سال ۱۳۹۸ از زیان انباشته خارج شده و 
به سود بیش از ۵۰۰ میلیارد تومانی در هشت ماهه سال جاری 
برسد. بر همین اساس این شــرکت در سال جاری با توان 

بیشتری در حال رشد سهم بازار خود است و از این رو به افزایش 
سرمایه برای گسترش دامنه فعالیت ها نیاز دارد. افزایش ۳۰ 
درصدی حق بیمه تولیدی در هشــت ماهه امسال در کنار 
سودآور شدن شرکت و اقبال بازار سرمایه به سهم »وسین«، 
نتیجه رعایت اصول اخلاق حرفه ای و حرکت در مسیر برنامه 
استراتژیک تدوین شده است، اما طبیعی است که برای تقویت 
این شرایط به سرمایه بیشتری نیاز است. از سوی دیگر، اکنون 
نسبت توانگری شرکت بیمه ســینا ۱۱۵ درصد و سطح 
توانگری آن پس از شــش سال یه »یک« رسیده و قطعاً با 
افزایش سرمایه، نسبت توانگری به ارقام بالاتری خواهد رسید.

افزایش چهار برابری سرمایه از محل تجدید سرمایه

شرکت بیمه نوین با توجه به هدف ارتقا و توانمندسازی شبکه فروش خود با تولید بیش از ۱۰۰ ساعت محتوای 
آموزشی، اقدام به برگزاری دوره های مجازی کرده است. به گزارش روابط عمومی و بین الملل بیمه نوین، این شرکت پس 
از بسترسازی ارائه آموزش مؤثر و تعامل محور در دوران کرونا، اقدام به تولید محتوای آموزشی جهت ارائه در دوره های 
مجازی و آنلاین خود با تکیه بر ظرفیت های همکاران و استادان متخصص بیمه و بازاریابی کرده است که نتیجه آن تولید 
۱۰۰ ساعت محتوای آموزشی در ۹ ماهه ابتدایی سال است. مهم ترین دوره ها و کارگاه های آموزش مجازی برگزار شده 
توسط اداره آموزش بیمه نوین در این مدت شامل دوره های صدور در کلیه رشته های بیمه، خسارت و بازدید بدنه بیمه های 
اتومبیل، کارگا ه های بازاریابی و فروش بیمه های عمر و سرمایه گذاری، دوره های آشنایی با طرح های اتوپلاس، مجتمع 
مسکونی و...  بوده است. اداره آموزش شرکت بیمه نوین همچنین همکاری های آموزشی گسترده ای با پژوهشکده بیمه 
داشته است و از جمله برنامه های آینده این شرکت در راستای آموزش کارکنان و شبکه فروش خود، بهره گیری از ظرفیت 
شبکه های مجازی و بسترهای نوین آموزشی،  تولید محتوا در حوزه خسارت رشته های بیمه ای، تمرکز بر ارائه آموزش 

های تشکیل تیم فروش و ایجاد آمادگی برای شرکت در آزمون های صلاحیت حرفه ای صنعت بیمه است.

آموزش مجازی شبکه 
فروش و کارکنان بیمه 
نوین در دوران کرونا

شرکت بیمه نوین

دکتر سید ضیاء ایمانی مدیر عامل بانک سینا گفت: استراتژی بانک سینا، ارائه خدمات کیفی و کمّی مطلوب به 
مشتریان است، در حال حاضر، تنوع و کیفیت محصولات و خدمات بانک سینا در وضعیتی مناسب قرار دارد که با توجه 
به افزایش اختیار عمل مدیران مناطق و شعب، فرصت مناسبی در جهت پاسخگویی به نیازهای بانکی مشتریان به ویژه 
در ماه های پایانی سال و تامین رضایت ایشان است، یکی از عوامل مهم در تامین رضایت مشتریان و عامل محرکه و زمینه 
ساز پیشرفت سازمانی، رضایت سرمایه انسانی است که توجه به دغدغه ها و مسائل معیشتی آنها می تواند به حرکت در 
مسیر پیشرفت و تعالی بانک سرعت ببخشد و مدیریت بانک نیز سعی خود را بر تامین اهداف این بخش متمرکز ساخته 
است، استان خراسان در زمره استانهای مستعد و با قابلیت در بحث صنعتی و کشاورزی است و لذا انتظار داریم از این 
ظرفیت ها و پتانسیل ها به بهترین نحو در جهت بهبود عملکردها و ارتقاء جایگاه بانک استفاده گردد،اقدام مدبرانه کارکنان 
در پرداخت تسهیلات، زمینه ساز ایجاد تعادل در نسبت منابع و مصارف است و برای رسیدن به موفقیت های بزرگ باید 
تدبیر و درایت را همواره در تصمیم گیری های خود مدنظر داشته باشیم، سفرهای استانی و دیدار با کارکنان، می تواند در 

شناسایی و رفع مسائل و مشکلات پیش روی فعالیت ها و نیز خدمات رسانی بهینه و سریع به مشتریان نیز موثر باشد.

پیشرفت و ترقی بانک از 
مسیر رضایت مشتریان 
محقق می شود 

سید ضیاء ایمانی

کتابی درباره وقایع نگاری رخدادهای بعد از شهادت حاج قاسم سلیمانی به نویسندگی اسماعیل رمضانی با عنوان 
»چهل روز پس از حاج قاسم« منتشر شد.  این کتاب در ۲۸۶ صفحه و با قیمت ۵۸هزار تومان در انتشارات سیمای 
شرق منتشر شده است. در معرفی ناشر از این کتاب آمده است: چهل روز پس از حاج قاسم به قلم اسماعیل رمضانی 
به روایت دقیق و لحظه به لحظه ۴۰ روز پس از شهادت سرداری می پردازد که به تعبیر خودش و این کتاب کاهش 
درجه پیدا کرد و »سرباز« شد. در سطرهای آغازین این کتاب می خوانیم: »جمعه ۱۳ دی ماه ۱۳۹۸ روزی تلـخ بـود. 
بسـیاری از ایرانیـان وقتـی از خـواب نوشـین بامداد رحیل بیدار شـدند، تلخی شـهادت مردی دوست داشـتنی را 
چونان صبحانـه ای اجبـاری در دهان شـان حـس کردنـد. او رفـت وقتی همـه در خواب نـاز بودنـد. حـالا کلمـات 
در دهان همه سـخت می چرخـد که به جای حاج قاسـم سـلیمانی بگویند: سـردار شهید قاسـم سلیمانی.« در این 
اثر اتفاقات و رویدادهای آن روزهای پرتب وتاب در سه فصل و با جزئیات دقیق به نگارش درآمده است.کتاب در سه 
فصل سرداری که سرباز شد، آه از غمی که تازه شود با غمی دگر و قاسم هنوز زنده است به روایت آن روزهای پرتب وتاب 

می پردازد.بر اساس اعلام ناشر، به زودی مراسم رونمایی از این کتاب برگزار خواهدشد./ ایسنا

 رونمایی از کتاب 
  سردار دلها»چهل روز پس

 از حاج قاسم« 

حاج قاسم سلیمانی



روزانه هزاران میلیارد تومان مبادله در اقتصاد ایران انجام می گیرد که این مبادلات در نقطه کور سازمان امور مالیاتی قرار دارد، محمود علیزاده، معاون حقوقی سازمان امور مالیاتی در یک گفت وگوی تلویزیونی 
اظهار داشت: طبق آمار ۲۴ هزار فرد فوت شده دارای ۶7 هزار دستگاه و درگاه اینترنتی پرداختی فعال هستند. معاون فنی و حقوقی سازمان امور مالیاتی افزود: حدود ۱۲7هزار اطلاعات هویتی وجود دارد که 
 فاقد اعتبار می باشند و دارای دستگاه فعال پرداخت هستند. ۳ میلیون و 8۵۰ هزار دستگاه پذیرنده وجوه وجود دارد که فاقد پرونده مالیاتی هستند. سازمان امور مالیاتی کشور طی اطلاعیه ای، شرکت های
معتمد ارایه کننده خدمات مالیاتی و صدور مجوز فعالیت برای آن شرکت ها را اعلام کرد. به گزارش رسانه مالیاتی ایران، در اطلاعیه سازمان امور مالیاتی کشور تصریح شده است: در راستای اجرای قانون 
پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان مصوب ۱۳98/۰8/۱۱ و همچنین آیین نامه اجرایی موضوع ماده ۲۶ قانون مذکور مصوب ۱۳99/۰۳/۱۳، سازمان امور مالیاتی کشور به منظور استقرار نظام یکپارچه و فراگیر 
پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان در نظر دارد شرکت های ذیصلاح و دارای شرایط لازم را شناسایی نماید ، بیش از این محمدرضا پورابراهیمی ، رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت : بانک مرکزی 
مکلف بوده تمام پوزهایی )کارتخوان ها( که در کشور هستند را شناسه یکتا بدهد و ارتباط با فعالان اقتصادی داشته باشد تا از این جهت امکان رصد فعالیت های موجود را داشته باشد . حدود 8/۵ میلیون 

www.etebar.netکارتخوان در کشور وجود دارد که ۴۰ درصد آن ها هیچ هویتی به نام فعال اقتصادی برایشان وارد نیست و این یک نگرانی جدی است.

چهارشنبه دهم دی ماه 1399، شماره 260

هفته نامه اقتصادی ایرانسرمایه، بورس7

گفتگو-3 خبر
 نقش پست بانک در بسط عدالت 

اجتماعی ازطریق توسعه خدمات بانکی

محمدجواد آذری جهرمی وزیــر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، طی پیامی آغاز بیســت وپنجمین سال فعالیت 
پســت بانک ایران را به خانواده بزرگ این بانک و همچنین 
ذینفعان آن تبریک گفت، قطعاً نظام مالی، پولی و بانکی به عنوان 
یکی از ارکان اثرگذار بر روند توسعه کشور به صورت عام و بخش 
ارتباطات و فنــاوری اطلاعات به صــورت خاص، می تواند 
بسترساز، تسهیل کننده و تسریع کننده تحقق تحول دیجیتال 
در کشور و حرکت به سمت ایران هوشمند باشد، پست بانک 
ایران طی سالیان اخیر به عنوان گسترده ترین بانک کشور، نقش 
مناسبی را در بسط عدالت اجتماعی ازطریق توسعه خدمات 
در دســترس بانکی در نقاط کم برخوردار روستایی و مناطق 
محروم ایفا نموده و امیدواریم که این روند خدمت رســانی با 
اهتمام ویژه تداوم یافته و از این شبکه، حداکثر بهره برداری 
جهت ارائه خدمات نوین در مناطق دورافتاده و تا حد ممکن به 
صورت غیرحضوری انجام پذیرد. توجه و تمرکز هرچه بیشتر 
در استفاده از ابزارهای الکترونیکی و پیشرو بودن در این زمینه 
حتی در کل شبکه بانکی کشور، امری مطلوب و مورد تأکید 
است. آنچه که در روند گسترش اقتصاد دیجیتال در کشور و 
حمایت از رشد کسب و کارهای این بخش حایز اهمیت است، 
لزوم تمرکز و توجه هرچه بیشتر به ایفای نقش بانک تخصصی 
بخش ارتباطات و فناوری اطلاعات از طریق ایجاد و بســط 
 ابزارهای پولی و بانکی متناســب با اقتضائات و انتظارات این 

حوزه است.
قطعــاً ایفای نقش پررنگ و مؤثر در نظام مالی حمایت 
کننده از فرآیند نوآوری در کشور، به ویژه در حوزه ارتباطات و 
فناوری اطلاعات می تواند جایگاه ویژه ای را برای پست بانک 
در بین فعالین این بخــش رقم زده و برگ زرین دیگری بریا 

عملکرد این مجموعه در پی داشته باشد.

 رشد هشت برابری پورتفوی
 »بیمه تجارت نو« در ۱8 ماه

  توصیه شما به سهامداران
 بیمه تجارت نو چیست؟

یک قاعده کلی اقتصادی وجود دارد؛ کسانی که نگاه 
بلندمدت به بازار سرمایه دارند اگر به عنوان مثال در یک 
روند ۵ ساله متوسط درآمد حاصل از سرمایه گذاری آنها 
را با سایر بازارها مقایسه کنید به طور قطع نسبت بالاتری 
را کسب کرده اند. دوم اینکه این بازار نقدپذیری بالاتری 
دارد کســانی که عجله کرده و به محض باز شدن نماد 
سهم خود را فروختند اگر آن را حفظ می کردند سرمایه 
شان امروز در کمتر از یکسال و نیم ۴۵ برابر شده بود. به 
نظر من با توجه به گزارشــی که در بالا مطرح شد، بیمه 
تجارت نو تازه جای واقعی خود را پیدا کرده و این اتفاقات 
خوب، در نقطه شروع شدن است. اینجا را من نقطه آغاز 
می دانم، بنابراین بهتر اســت ســرمایه گذاران از تجربه 
گذشــتگان استفاده کنند.نکته ظریف و مهم ماجرا این 
است که پیشرفت بیمه تجارت نو خارج از هرگونه سفته 
بازی صورت گرفته اســت. از طرف دیگر این سهم یک 
حقوقی شش دانگ و قدرتمند به نام بانک تجارت دارد. 
وقتی ما در عملیات بازاریابی خود لیست سهامدارن مان 
را که شامل بانک تجارت، پست بانک و نفت و گاز پارسیان 
می شود مطرح می کنیم، بیمه گذار به واسطه این نام ها 
مجاب می شــود.خود بانک تجارت در چندسال اخیر 
عملکرد درخشانی را داشته و همین اضافه شدن عمده 
سهام “ونیکی”به “وتجارت ” اتفاق کوچکی نبود که اگر 
در بازار ســال گذشته اتفاق می افتاد، امروز شاهد رشد 
چندبرابری قیمت هر ســهم بانک تجارت بودیم. تاکید 
می کنم که با داشتن ســهم بیمه تجارت نو کسی ضرر 

نخواهد کرد.

ضرورت اصلاحات ساختاری در صنعت خودرو
 وزیر صنعت، معدن و تجارت از افزایش 
۵۰ درصدی تولید خودرو تا پایان امسال خبر 
داد و گفت: با این افزایش تولید که قیمت ها 
نیز در بازار متعادل می شوند و دلالانی که 
قیمت های کاذب در بازار به وجود آورده اند 
حتما متضرر می شوند. علیرضا رزم حسینی 
در جریــان بازدید از گــروه صنعتی ایران 
خودرو، اصلاحات ســاختاری در صنعت 
خــودرو را ضروری دانســت و گفت: ایران 
خودرو سهم ۵۴ درصدی از بازار خودروی 
ایران را به خود اختصاص داده اســت، این 
شرکت با پیشینه ای ۶۰ ساله شرکتی نامدار 

در منطقه است.
وی در ادامه با اشــاره به سیاست های 
وزارت صمت درخصوص ایران خودرو در 
چند ماه گذشته اضافه کرد: رفع تعهدات 
خودرویی به مشتریان و کاهش هزینه های 
سربار را در این گروه صنعتی دنبال کردیم. 
وزیر صنعت، معــدن و تجارت همچنین 
تصریح کرد: فضای کشور باید به سمتی برود 
که همه خودروسازان نسبت به افزایش تولید 

خود مبادرت ورزند. رزم حســینی با اعلام 
افزایش تولید قابل توجه در گروه صنعتی 
ایران خودرو ادامه داد: تا پایان سال بیش از 
۵۰ درصد در حوزه خودروی کشور افزایش 
تولید خواهیم داشت که با این افزایش تولید 
قیمت ها نیز در بازار متعادل خواهد شد. وی 
همچنین بیان کرد: دلالانی که از فضای به 
وجود آمده اســتفاده کردند و قیمت های 
کاذب در بازار به وجود آورده اند، با افزایش 

تولید خودرو و متعاقب آن متعادل شــدن 
قیمت ها، حتما متضرر خواهند شد. وزیر 
صنعت، معــدن و تجارت تاکید کرد: برای 
داشتن یک خودروسازی خوب در کشور، 
باید اصلاحات در ســاختار خودروسازان، 
سهام خودروسازان و مدیریت صنعت خودرو 
داده شود. رزم حسینی با بیان اینکه به دنبال 
اصلاح صنعت خودرو هستیم، بیان کرد: این 
اتفاق گام به گام و مرحله به مرحله باید اتفاق 

بیفتد تا با ایجاد بــازار رقابتی خودروی با 
کیفیت به دست مردم برسد.وی با بیان اینکه 
تصمیمات لازم برای این برنامه گرفته شده 
است، گفت: حدود دو ماه است که در کمیته 
تخصصی خودروی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت بــا حضــور فعــالان اقتصادی، 
تولیدکنندگان و کارشناســان با توجه به 
تجربه ۴۰ ساله در این حوزه تصمیمات خوبی 
گرفته شده اســت. وزیر صنعت، معدن و 
تجارت با تاکید بر ساخت داخل ادامه داد: 
به دنبال ارتقای توان تولید بخش خصوصی 
برای ایجاد بازار رقابتی هســتیم؛ یقینا به 
خودروسازان و شرکت هایی که در جهت 
خودکفایی، قطع وابستگی و تکیه بر ساخت 
داخل با استفاده از توان داخلی گام بردارند 
باید امتیاز هــای ویژه ای داده شــود. وی 
همچنین در پایان ابراز امیدواری کرد که با 
اصلاح صنعت خودرو، حمایت از توان بخش 
خصوصــی توانمند و ایجاد بــازار رقابتی 
خودرو هایی باکیفیت و با قیمت مناسب به 

دست مردم عزیز کشورمان برسد.

مردگان ۶۷ هزار 
کارتخوان

 فعال دارند

فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی در همایش ملی بیمه و توسعه ضمن اشاره به اهمیت افزایش ضریب نفوذ 
بیمه در کشور؛ ارائه خدمات و محصولات جدید بیمه ای، هوشمند سازی بیمه و پررنگ تر شدن نقش بیمه در تامین مالی 
بخش اقتصاد را سه رویکرد مهم صنعت بیمه برشمرد و گفت: بی تردید با تعریف رشته فعالیت های جدید بیمه ای و 
هوشمند سازی صنعت بیمه می توان گام های بلندتری را در جهت تحقق اهداف این صنعت برداشت، بیمه به عنوان یکی 
از ارکان مهم نظام تامین مالی، می تواند با استفاده بهینه از منابع، به بخش های اقتصادی که بازدهی مناسبی دارند ورود 
وزمینه رشد و توسعه این بخش ها را فراهم آورد، صنایع صادراتی، معدنی و پتروشیمی را از جمله بخش های دارای مزیت 
نسبی و رقابتی، با بازدهی و نقدشوندگی بالا  ،که می توانند عرصه های مناسبی برای سرمایه گذاری صنعت بیمه به شمار 
آیند. اگر این سه رویکرد در صنعت بیمه مورد توجه قرار گیرد می توان امیدوار بود صنعت بیمه هم نقش خودش را دراین 
بخش ها به خوبی ایفا کند. البته دراین زمینه نیاز است که مدیران بیمه ریسک پذیر باشند و مسائل جدید را تجربه کنند 
و با رویکردهای جدید به جنگ شکاف ها بروند. به گفته دژپسند، ضریب نفوذ بیمه باید به اهداف برنامه توسعه برسد که 

برای تحقق این هدف نیاز است تمرکز بیشتری روی الزامات و کارکرد دولت و بخش خصوصی انجام شود.

هوشمند سازی بیمه و پررنگ تر 
شدن نقش بیمه در تامین مالی 
بخش اقتصاد

فرهاد دژپسند

سیدجواد ســاداتی نژاد ، رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس شواری اسلامی  ضمن اشاره به واردات سالانه یک 
میلیارد دلار میوه های گرمسیری ابراز داشت: از این میزان واردات میوه های گرمسیری حدود ۵۰۰ تا۷۵۰ میلیون دلار 
آن به واردات موز اختصاص دارد در حالی که در منطقه مکوران استان سیستان و بلوچستان به راحتی می توان تمامی 
میوه های گرمسیری را تولید کرد. وی با بیان اینکه این موضوع نشان دهنده عدم مدیریت است، گفت: گستردگی این 
استان باعث شده است که تا رسیدگی به آن تحت تاثیر قرار بگیرد در حالی که دیگر استان های کشور نیز با این مشکل 
مواجه هستند و به دلیل گستردگی رسیدگی به بخش های مختلف آن استان کاهش پیدا می کند. ما باید بروکراسی در 
کشور را بشکنیم، تحریم اصلی در کشور تحریم داخلی است و بر همین اساس لازم است تا تفویض اختیارات گسترده 
از سوی مسئولان صورت پذیرد و هیچ راهی نیز غیر از آن نداریم و دست دراز دولت همه چیز را فلج کرده است، مهمترین 
داروی ضد تحریم خارجی تفویض اختیارات است، لازم است مسئولان در رده های مختلف به ویژه فرمانداران و بخشداران 
با دارا بودن اختیارات لازم اقدامات مقتضی را انجام دهند در حالی که در این شــرایط نمی توانند کاری انجام دهند.او 
ضمن اشاره به طرح تعیین تکلیف اختیارات فرمانداران ویژه شهرستان های کشور افزود: چرا با وجود فرمانداری ویژه 
 کمیســیون ماده پنج در مرکز اســتان انجام می شــود؟ لازم اســت تا این اختیارات تعیین تکلیف و به مســئولان

 تفویض شود.

واردات میوه های گرمسیری 
 نشانه عدم 
مدیریت است

سیدجواد ساداتی نژاد 

خیر ا... خادمی معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه راه های کشور گفت: یکهزار و 
۲۰۰ کیلومتر آزاد راه در کشور در حال ساخت است که اتمام هشت طرح به طول ۶۵۱ کیلومتر در اولویت قرار دارد، 
هفت هزار و ۸۰۰ کیلومتر بزرگراه نیز در کشور درحال ساخت است، بهره برداری از یکهزار و ۸۷۰ کیلومتر از این طرح ها 
تا پایان فصل تابستان سال آینده از اولویت های وزرات راه و شهرسازی است، اجرای سه هزار و ۴۰۰ کیلومتر مسیر 
ریلی در کشور و ۹ پروژه ریلی در اولویت است و تلاش می شود یکهزار و ۶۰۰کیلومتر از این مسیر در سال جاری و نیز 
سال ۱۴۰۰ به بهره برداری برسد که سه استان کشور در این مسیر ریلی قرار دارند. مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه 
راه های کشورگفت:  مسئله معارض چهار کیلومتر از بخش هایی از این بزرگراه که در خمین واقع شده حل شده و تسریع 
در اجرای این مسیر از تصمیمات گرفته شده برای مسیر محلات به خمین است. وی تاکید استاندار مرکزی نسبت به 
تکمیل و بهره برداری از رینگ کنارگذر خمین را یادآور شد و بیان کرد: چهار کیلومتر از این طرح با پل های تقاطعی که 
دارد باقی مانده است که پیش بینی می شود تا بهار سال آینده زیر بار ترافیک برود، ۱۰ کیلومتر از مسیر خمین به سمت 

الیگودرز تا پایان سال جاری در صورت مساعد بودن آب و هوا یا در بهار سال آینده بهره برداری می شود.

             

یکهزار و 2۰۰ کیلومتر 
آزادراه در کشور در حال 
ساخت است

خیر ا... خادمی

رضا دولت آبادی، مدیر عامل بانک تجارت نیز با تشکر از حسن نظر مدیر عامل چادرملو در توسعه روابط مالی با بانک 
تجارت و تقدیر از دیدگاه های توسعه گرایانه، گفت: مهندس ناصر تقی زاده هر جا مسئولیت پذیرفته است منشاء خدمات 
ارزنده ای برای کشور بوده است.همان طوری که پیشتر این بانک در پروژه عظیم شیرین سازی و انتقال آب خلیج فارس 
به مناطق مرکزی ایران در تامین مالی آن سهیم بوده است، امیدواریم بتوانیم نقش اثر بخشی در تامین مالی طرح ها و 
پروژه های در دست اقدام شرکت چادرملو و زیر مجموعه های آن نیز داشته باشیم. این تفاهم نامه با اعتبار ۲ ساله منعقد 
شده است و در صورت توافق طرفین برای سال های بعد نیز قابل تمدید است. از جمله موارد مورد توافق طرفین، افتتاح 
انواع حساب های ارزی و ریالی، تعیین حد اعتبار و گشایش انواع اعتبارات اسنادی داخلی و خارجی، صدور و تعیین حد 
اعتبار انواع ضمانت نامه های ارزی و ریالی، اعطای انواع تسهیلات در قالب عقود اسلامی، تامین مالی شرکت های زیر 
مجموعه از طریق انعقاد قراردادهای جداگانه، انجام همه امور مربوط به سهام، همچون پذیره نویسی و سبد گردانی 
توسط کارگزاری بانک تجارت است.براساس تفاهم نامه مذکور، شرکت معدنی و صنعتی چادرملو موافقت کرد نسبت 

به انتقال بخشی از حساب های شرکت و شرکت های زیر مجموعه به بانک تجارت اقدام کند.

امیدوار به اثر بخشی
  بانک تجارت
 در تامین مالی طرح ها

رضا دولت آبادی

 رحیم زارع سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه سال ۱۴۰۰ با اشاره به اینکه مجلس تاکنون بودجه شرکت های 
دولتی را بررسی نکرده است، افزود: همه تمرکز مجلس بر بودجه عمومی بوده است. امسال نخستین بار به صورت 
ویژه ای در حال تشکیل کمیته ویژه شرکت های دولتی در کمیسیون تلفیق هستیم که هر کمیسیون بنا به تخصص 
خود، کار رسیدگی به این شرکت ها را انجام می دهد. پارسال پیش بینی شد که امسال ۹۹ شرکت زیان ده هستند 
که تاکنون ۱۶۶ شرکت زیان ده شناسایی شدند و برای سال آینده هم پیش بینی شده است ۴۹ شرکت زیان ده 
باشند. امسال برای حقوق و مزایای شرکت های دولتی، سقف تعیین می کنیم و ساختار بودجه شرکت های دولتی 
دستخوش تغییرات زیادی خواهد شد. یکی از علت های زیان ده شدن شرکت های دولتی، تعیین دستوری نرخ 
محصولات و تکالیف آنهاست و این موجب افزایش قیمت های تمام شده این شرکت ها و کاهش سود آنها می شود. 
بیش از ۵۰ درصد بودجه شــرکت های دولتی به شرکت نفت و شرکت پخش و پالایش اختصاص دارد. برخی 
شرکت های دولتی درآمد های خود را مخفی می کنند و حیاط خلوت دولت ها بوده اند، زیرا نظارت بر آنها ضعیف 

بوده است و مدیران این شرکت ها سیاسی هستند و نه عملیاتی و در انتصاب آنها باندبازی نقش دارد./خانه ملت

تعیین سقف برای حقوق و 
مزایای شرکت های دولتی

 رحیم زارع

بر اساس آخرین نتایج اعلام شده از سوی پایگاه شاخص های اساسی علم ESI و WOS دکتر مقصود امیری عضو 
هیات علمی دانشکده مدیریت و حسابداری دانشگاه علامه  طباطبایی برای چهارمین سال متوالی در جمع دانشمندان 

یک درصد پراستناد و برتر ایرانی در سطح بین المللی در سال ۲۰۲۰ اعلام شد.
بر اساس اعلام پایگاه ESI، برای قرار گرفتن در فهرست پژوهشگران برتر، کلیه فعالیت های علمی ۱۰ سال اخیر 
در سطح بین المللی از جمله تعداد مقالات، تعداد استنادها و تعداد مقالات پراستناد مورد بررسی قرار می گیرد. همچنین 
مسائلی نظیر رعایت اصول اخلاقی در پژوهش، رعایت میزان خوداستنادی در حد قابل قبول و نیز مقالات بازپس گیری 
شده در انتخاب یک پژوهشگر از این فهرست موثرند. تاکنون بیش از ۳۳۰ مقاله علمی در مجلات معتبر از دکتر امیری 

به چاپ رسیده که ۷۲ مقاله در پایگاه WOS و ۹۴ مقاله در پایگاه Scopus نمایه شده است.
گفتنی است پایگاه شاخص های اساسی علم یا ESI پایگاهی است که از طریق آن نویسندگان یک درصد برتر دنیا 
شناســایی، معرفی و بر اساس تعداد استنادهای دریافتی مقالات شان در رشته های ۲۲ گانه علم، مرتب سازی می شوند. 
نظام رتبه بندی ESI هر دو ماه یک  بار افراد، دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی را بر اساس میزان ارجاع به مقالات چاپ شده 
آنها در بازه زمانی ۱۰ سال گذشته رتبه بندی و اسامی یک درصد برتر هر گروه را اعلام می کند. روزنامه »جهان صنعت« 

کسب این افتخار را به این استاد پرتلاش و خانواده بزرگ دانشگاه علامه طباطبایی تبریک می گوید.

دکتر مقصود امیری در بین 
دانشمندان یک درصد برتر جهان 
قرار گرفت

دکتر مقصود امیری

اعلام آمار تجهیز منابع مالی در بازار سرمایه و میزان 
انتشار ابزارهای تجهیز منابع مالی در این بازار از مهم ترین 
محورهای دویستمین جلسه شورای عالی بورس بود. حسن 
قالیباف اصل- سخنگوی شــورای عالی بورس و رییس 
سازمان بورس و اوراق بهادار در این باره گفت: جزئیات نشان 

از آن دارد که در دوره ۹ماهه نخســت سال جاری، بالغ بر 
۴۷۰هزار میلیارد تومان تجهیز منابع مالی از بســتر بازار 
سرمایه صورت گرفته است. در این میان حدود ۱۴۵هزار 
میلیارد تومان از رقم مزبور شامل تجهیز منابع مالی از محل 
بدهی بوده که شــامل انتشار انواع ابزارهاست. همچنین 
مابقی آن یعنی رقمی بیش از ۳۲۵ هزار میلیارد تومان به 
مجموع تجهیز منابع مالی از محل افزایش سرمایه و عرضه 
اولیه سهام شرکت ها، تاسیس شرکت های سهامی عام و 
اضافه ارزش صندوق ها اختصاص داشته است. وی با اشاره 
به اینکه در بخش سرمایه چهار سرفصل اصلی مورد بررسی 
قرار گرفت؛ ادامه داد: تاســیس شرکت های سهامی عام، 
افزایش سرمایه شرکت های سهامی عام )به جز مازاد تجدید 
ارزیابی(، افزایش سرمایه شرکت های سهامی عام )از محل 

تجدید ارزیابی( و عرضه اولیه سهام شرکت ها در بورس و 
فرابورس از اصلی ترین محورها بود. سخنگوی شورای عالی 
بورس ابراز کرد: در این میان ۶۵ هزار و ۲۷۰ میلیارد تومان 
به افزایش ســرمایه شرکت های سهامی عام )به جز مازاد 
تجدید ارزیابی( و ۳۵ هــزار و ۳۸۰ میلیارد تومان نیز به 
افزایش سرمایه شــرکت های سهامی عام )از محل مازاد 
تجدید ارزیابی( اختصاص یافته است. همچنین از ابتدای 
سال جاری تا پایان آذرماه نیز در حدود بر ۲۸هزار میلیارد 
تومان به عرضه اولیه سهام شرکت ها در بورس و فرابورس 
اختصاص داشت. در همین راستا بررسی نشان می دهد که 
افزایش ارزش صندوق های سرمایه گذاری فعال در بازار 
سرمایه ، نسبت به ابتدای سال بیش از ۱۹۶هزار میلیارد 

تومان بوده است.

تامین مالی ۴7۰هزار میلیارد تومانی از بازار سرمایه

 محمد رضایی، مدیرعامل بیمه ایران  مجموعه بیمه ایران باید در فضای کسب و کار فعلی علاوه بر بهبود کیفی 
خدمات خسارت و ارزش آفرینی برای مشتریان، از فرصت های خلق محصول  حداکثر بهره برداری را به عمل آورد.  
او با بیان این مطلب در جلسه بررسی عملکرد حوزه معاونت فنی شرکت،  از تلاش های همکاران حوزه فنی قدردانی 
بر ضرورت تداوم روند تحرک و فعالیت بیشتر در جهت توسعه و تعمیم خدمات بیمه در چهار  ماه پایانی سال تاکید 
کرد.  در ابتدای این نشست تخصصی، محمد زاهدنیا، معاون فنی بیمه ایران گزارشی از شرایط و عملکرد مجموعه 
بخش فنی شــرکت در ۸ ماه سال ۹۹ ارائه  کرد. وی، حق بیمه تولیدی شرکت را ۱۶۲ هزار میلیارد ریال و نسبت 
خسارت شرکت را ۴۷ درصد اعلام  و اضافه کرد: هم اکنون اوضاع فنی شرکت در بهترین شرایط ممکن قرار دارد و 
افزایش سهم  شرکت و برخورداری از سهم کیفی ۳۵ درصدی از صنعت بیمه  حاکی از رشد و افزایش کیفیت و کمیت 
فعالیت بیمه ایران اســت.  در این جلسه، مدیران کل و معاونان ادارات کل اتکایی، اتومبیل، اشخاص، مسوولیت، 
حمل ونقل، اموال، آتش ســوزی، انرژی، امور بین الملل و بازاریابی شرکت با  ارائه گزارش های تفصیلی، به تشریح 

عملکرد حوزه فنی متبوع پرداخته و از طراحی و خلق محصولات نوین  بیمه ای تا پایان سال جاری خبر دادند.

 بهره گیری از 
 فرصت های 
خلق محصول جدید

 محمد رضایی

حمیدرضا رستگارپور رئیس اتحادیه فروشندگان آهن و فولاد از مقاومت برخی عرضه کنندگان در مقابل کاهش 
قیمت محصولات فولادی در بازار خبر داد و گفت: با وجود سیر نزولی یا تثبیت نرخ ارز و تشدید رکود حاکم بر بازار 
محصولات فولادی به دلیل کاهش ساخت وساز و افت تقاضای این محصولات در فصول سرد سال، متأسفانه هنوز هم 
برخی عرضه کنندگان این محصولات در برابر شکست قیمت ها مقاومت می کنند.  اما با توجه به ظرفیت بازار و میزان 
تولید، باید نرخ آهن و فولاد کاهش یافته و قیمت ها واقعی شود. چرا که اکنون نرخ هرکیلوگرم میلگرد ۱۰هزار تومان، 
تیر آهن ۱۵تا ۲۰درصد و ورق حداقل ۳۰درصد حباب داشته و قیمت نبشی، ناودانی و سایر محصولات فولادی نیز 
باید کاهش یابد. او پیش شرط شکست حباب قیمت ها در بازار محصولات فولادی را توزیع مناسب از طریق تشکل های 
قانونی ذیربط و نظارت دستگاه های مسئول بر این فرایند دانست و افزود: برای کارآمدی عرضه محصولات فولادی باید 
مسیر توزیع اصلاح و نه اینکه نظام توزیع تغییر کند. رستگارپور در مورد چشم انداز بازار محصولات فولادی تا پایان امسال 
گفت: اگر اتفاق خاصی نیفتد قیمت آهن و محصولات فولادی تا پایان امسال نه تنها با نوسان چندانی همراه نخواهد بود، 

بلکه با توجه به تثبیت و سیر نزولی نرخ ارز و رکود بازار باید شاهد کاهش قیمت این محصولات در بازار آزاد باشیم.

حباب 1۰تا 3۰درصدی 
قیمت ها

اتحادیه آهن و فولاد 
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خبر

همه منتظر زلزله ویرانگر در تهران هستیم

محسن  هاشمی رییس شورای شهر تهران با اشاره به 
اینکه تهران در سال ۱۴۰۰ باید به شهری جهت زندگی همه 
شــهروندان تبدیل شــود، گفت: منتظر زلزله ویرانگر در 
پایتخت هستیم. باید اقدامات لازم جهت مقابله با این مساله 
انجام شود. تهران در گذشته یک روستای کوچک و ییلاق 
شهر باستانی ری بوده که ۲۵۰ سال پیش در دوره قاجار با 
۲۵ هزار نفر جمعیت شکل گرفت که در دوران پهلوی با رشد 
جمعیت همراه شد و در آن زمان آمار ساکنان تهران به پنج 
میلیون نفر رسید، هر چند در حال حاضر برای پایتخت شعار 
تهران برای همه داده می شود ولی تهران شهری برای زندگی 
همه افراد نیست در حالی که باید به این سمت پیش رویم و 
پارامترهای مهم زندگی برای تهران در نظر گرفته شــود، 
موضوع آلودگی هوا و مشکل محیط زیست پایتخت، این 
شهر را دچار بحران کرده که البته کمیسیون محیط زیست 
شورای شــهر تهران ایده های مناسبی برای تهران ۱۴۰۰ 
دارد. همچنین باید حمل ونقل پایتخت کاملا محیط زیستی 
باشد و تهران به لحاظ حوادث مختلف تاب آور شود. وقوع 
زلزله و سیل همیشه برای پایتخت مطرح بوده و همه منتظر 
زلزله ویرانگر هستیم. وی با بیان اینکه شاید تاکنون فقط ۲۰ 
درصد اقدامات لازم جهت مقابله با زلزله را در پایتخت انجام 
داده ایــم، گفت:  موضوع آب، برق و گاز اضطراری باید برای 
تهران مدنظر باشد. باید اقداماتی انجام دهیم که در صورت 
وقوع زلزله در پایتخت شاهد فوت حداقل یک میلیون نفر 
نباشیم.او  با اشاره به موضوع معتادان متجاهر و کودکان کار 
در پایتخت گفت: این مساله از دیگر مشکلات تهران است 
و در موضوع تهران ۱۴۰۰ باید مدنظر قرار گیرد. همچنین 
در بعد شهرسازی حدود ۵۰ شهردار طی ۱۰۰ سال گذشته 
اقدامات مختلف شهرســازی انجام داده اند ولی پایتخت 
شهرسازی متوازن را تجربه نکرده و باید مشکلات را در این 
زمینه جبران کنیم که کمیســیون معماری و شهرسازی 
شورای شهر نیز در این زمینه می تواند برنامه هایی ارائه دهد، 
همچنین در زمینه حقوق شهروندی کمیسیون نظارت و 
حقوقی شورا و کمیسیون فرهنگی و اجتماعی می توانند 
اقدامات گسترده ای انجام دهند تا به موضوع تهران شهری 

برای زندگی همه شهروندان دست یابیم.
 

 آماده بازگشت به تولید حداکثری
 در مناطق نفت خیز جنوب هستیم

احمد محمدی مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز 
جنوب گفت: توانایی بازگشت به تولید حداکثری نفت را در 
این شرکت حفظ کرده ایم و برای بازگشت به سقف تولید 
مصوب وزارت نفت آمادگی داریم. امید زیادی داریم تحریم ها 
در آینده برطرف شــود و شاهد حداکثر تولید و صادرات و 

بازپس گیری حق مان در اوپک باشیم. 
وی با بیان اینکه شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب 
اقدام های مورد نیاز برای بازگشت به تولید را آغاز کرده است، 
البته این اقدام ها در گذر زمان همیشه در حال انجام بوده و 
با توجه به سیاست جدید دولت و وزارت نفت این مسأله با 
شدت و سرعت بیشتری در دستور کار قرار گرفته و در حال 
انجام است. شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب با وجود 
کاهش تولید دوره تحریم ها، براســاس وظیفه ذاتی خود 
همواره در پی تولید حداکثری بوده و این آمادگی همواره 
مدنظر و در برنامه کاری ما بوده است. در این راستا براساس 
یک برنامه پایشــی و مدون از سوی ســتاد این شرکت، 
شرکت های بهره بردار و مدیریت ها و ادارات ستادی پیگیر 
این موضوع بوده ایم و در این مســیر یک ســری اقدام ها و 
پروژه ها در دستور کار قرار گرفت که به واسطه این فعالیت ها 
اکنون در وضعی هستیم که هر زمانی که مأموریت بازگشت 
به تولید حداکثری داده شود، به محض ابلاغ توسط وزارت 
نفت، تقریباً همه تولید پیش از تحریم، قابل تحقق خواهد 
بود. وی با بیان اینکه این امکان هست که در کوتاه ترین زمان 
ممکن به میزان تولیدی که قبل از تحریم ها یعنی اردیبهشت 
۹۷ داشتیم، دست یابیم، برنامه پایش در دوره قبل هم بود، 
گرچه در آن دوره از تحریم، فشار کمتر بود. در این دوره میزان 
فشارها و مشکلات روی صنعت نفت بیشتر بود. در واقع باید 
بگویم که تحریم های این مقطع با هیچ دوره ای حتی با دفاع 

مقدس هم قابل مقایسه نیست. 
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ضرورت تعمیق همکاری های تهران-مسکو در بخش  انرژی
بیژن زنگنــه وزیر نفــت در دیدار با 
الکساندر نواک، معاون نخست وزیر روسیه 
در مسکو با اشــاره به نقش مهم و مثبت 
روسیه در سازمان کشورهای صادرکننده 
نفت )اوپک( و ائتلاف اوپک پلاس، گفت: 
همکاری های دو کشور در حوزه انرژی روز 

به روز در حال گسترش است.
در شــرایط کنونی، از جمله تحمیل 
تحریم های ظالمانه آمریکا بر ایران و روسیه، 
تقویت همگرایی و همکاری دو کشور بسیار 
مهم و تاثیرگذار است.ما همچنان خواستار 
تعمیق این همکاری هــا به منظور بی اثر 
کردن پیامدهای تحریم هســتیم.در هر 
شرایطی روابط ایران و روسیه دچار تغییر 
نمی شود و تهران مصمم به تحکیم روابط با 

مسکو است.
ایران از سرمایه گذاری شرکت های 
روس در صنعت نفت استقبال می کند

وی با بیان اینکه روسیه در سال های 
اخیر نقش تعیین کننده ای در ثبات بازار 
جهانی نفت داشته است، افزود: در این دیدار 
باتوجه به همکاری های جدی در چارچوب 
اوپک پــلاس با یکدیگر گفت وگو کردیم، 
دیدگاه های دو طرف در این عرصه نزدیک 
بود. هر دو کشــور تاکیــد کردند که این 
نشست ها برای حفظ ثبات بازار جهانی نفت 

و وجود احتمال های آینده در این عرصه، 
مهم اســت. ما همکاری هــای خوبی با 
شرکت های روس داریم، قرار بر این است 
همــکاری  با آنهــا در حوزه نفــت، گاز و 
ســازندگان تجهیزات در این کشور تداوم 
یابد. وی با بیان اینکه ما روسیه را به عنوان 
شریک راهبردی می شناسیم و این شراکت 
چیزی نیست که با فضای گرمی و سردی 
در فضای بین المللی تغییــر کند، افزود: 
سازندگان تجهیزات نفت و گاز روسیه اگر 
می خواهنــد در ایران فعالیت کنند باید با 
توجه به قانون حداکثر اســتفاده از توان 
داخلی ســرمایه گذاری کنند، آنها باید با 

شرکت های ایرانی شــریک شوند و برای 
حصول نتیجــه با همتایــان ایرانی خود 
گفت وگو کنند، ســفیر ایران در روسیه و 
همکارانشان در سفارت قرار شد توافق ها را 
دنبال کنند، اگر شرایط کرونا نبود خیلی 
ساده می توانستند این کار را انجام دهند، اما 
در شرایط کنونی با رعایت پروتکل بهداشتی 
می توانیم ارتباطــات را برقرار کنیم، ما از 
ســرمایه گذاری در بخش های مورد نیاز 
استقبال می کنیم. وی همچنین به همکاری 
ایــران و روســیه در چارچــوب مجمع 
 )GECF( کشــورهای صادرکننده گاز
اشاره کرد و گفت: نشست های وزارتی این 

مجمع سالانه برگزار می شود، در چارچوب 
این مجمع، اطلاعات فنی تبادل می شود. 
مجمع کشورهای صادرکننده گاز در قیمت 
بازار گاز جهان اثرگذاری ندارد زیرا ساختار 
بازارهای گاز با بازارهای جهانی نفت خام 

تفاوت دارد.
همکاری نزدیک ایران و روسیه

معاون نخست وزیر روسیه هم در این 
دیدار با ابراز خرســندی از مناسبات رو به 
افزایش تهران و مسکو اظهار کرد: روسیه نیز 
بی گمان خواستار همگرایی بیشتر با ایران 
در همــه زمینه ها و به ویژه در حوزه نفت و 
انرژی است. نواک افزود: در سال های اخیر 
رایزنی میان اعضای اوپک و ائتلاف اوپک 
پلاس موثر بوده و روسیه تلاش کرده است 
نقشــی سازنده ایفا کند. وی گفت: ایران و 
روســیه در حوزه نفت و انــرژی همواره 
همکاری هــای نزدیک و رو به رشــدی 
داشته اند و این همکاری ها همچنان تداوم 
خواهد یافت.ایران و روســیه در این دیدار 
نقشه راه تداوم و توسعه همکاری های دو 
کشور را فارغ از تحولات سیاسی بین المللی 
ترســیم و بر پیگیری و اجرای توافق ها و 
تفاهم های مربوط به حوزه انرژی در قالب 
کمیسیون مشترک همکاری های دو کشور 

تاکید کردند.

ابراهیم کاردگر، نایب رئیس هیات مدیره و مدیرعامل بیمه دانا، با بیان اینکه در برنامه ششم توسعه اعلام شده که رقم رشد بیمه های زندگی باید به ۵۰ درصد سال آخر برنامه پنجم و ضریب نفوذ بیمه نیز 
به 7 درصد برسد، افزود: دست اندرکاران صنعت بیمه به این توافق  و جمع بندی رسیدند که تنها راه اصولی نائل شدن به ضریب نفوذ 7 درصدی، از طریق بیمه های زندگی اتفاق می افتد که البته با توجه به 
ریسک های نوظهور در صنعت بیمه مانند گسترش ویروس کرونا در کشور، باید فرآیند جدیدی تعریف، تدوین و اجرا شود. رشد بیمه های زندگی با یک روند کاهشی در مبلغ و تعداد روبه رو بوده که این 
امر نشان دهنده اثر منفی کرونا بر بیمه نامه های زندگی بوده است. وی با بیان اینکه تمرکز روی دانش بیمه ای اصل مهمی  است و به هر میزان که شبکه فروش علمی تر، توسعه پیدا کند صنعت بیمه منافع 
بیشتری را کسب خواهد کرد، افزود: باید به یک نکته توجه کنیم که بانکداری با مدیریت بیمه یک تفاوت اساسی دارد، چرا که عملیات  بانکی تراکنش های مالی است، اما به عنوان مثال بیمه نامه واحد مسکونی 
در یک منطقه با منطقه دیگر تفاوت دارد، به همین خاطر مدیریت بیمه کار سنگین و پیچیده ای است. نرخ پایین برخی از این شرکت ها به دلیل آن است که در صنعت بیمه نرخ ریسک دقیق نداریم. قیمت 
تمام شده ریسک بر اساس تحلیل داده مشخص می شود، اما چون این داده ها بر اساس هر استان و منطقه به طور دقیق وجود ندارد و شرکت های بیمه ای از عملیات  بیمه ای یکدیگر مطلع نیستند، بنابراین 

در بازار رقابت قیمت ها متفاوت می شود و هر بنگاهی که قیمت پایین تر عرضه می کند، به دلیل اینکه مطالعه ای در حوزه نرخ ریسک وجود ندارد، آن بنگاه با چالش جدی مواجه خواهد شد.

 رشد ضریب نفوذ
 بیمه با گسترش 
بیمه های زندگی

افتتاح ۱۷۶ پروژه با سرمایه گذاری بیش 
از 5۱ هزار میلیارد تومان

پویش #هرهفته-الف-ب-ایران، ماموریت مشترک 
دلبستگان به انقلاب و نظام است/ این پویش سرمایه ای برای 

کشور خواهد بود. 
به گزارش اعتبار به نقل از  پایگاه اطلاع رسانی وزارت 
نیرو )پاون(، رضا اردکانیان در آئین بهره برداری از طرح های 
صنعت آب و برق اســتان های تهران و گیلان در ســی و 
ســومین هفته پویش #هرهفته-الف-ب-ایران اظهار 
داشت: وزارت نیرو صرفا یک خط  نگهدار، هماهنگ کننده 
و در برخی مواقع یک ســخنگو برای این جمع وســیع و 
اراده های استوار و محکم بوده است، با طراحی این پویش 
به کمک همدیگر بیش از هر چیز نشان دادیم که در جمع 
فعــال در این عرصــه توانایی اهــداف و برنامه ها در یک 
برنامه ریزی ۶ ماهه و بعد از آن،  یک ساله وجود دارد، همتی 
کــه در این مجموعــه نمایان و ابراز شــد، مســوولان 
کشــور گروه های مرجع، معتمدان مردم و در راس همه 
این ها، مقام معظم رهبری را هم به این نقطه رســاند که 
می بایست این لشگر بزرگ دلگرم تر به کار خود ادامه دهند، 
وزیر نیرو با اشاره به تحقق اهداف پویش #هرهفته-الف-

ب-ایران ادامه داد: همه به درستی در این زمینه دریافتند 
که باید موجب دلگرمی هر چه بیشتر دست اندرکاران این 
پویش شوند نه فقط به منظور عبور ایمن کشور از این برهه 
زمانی که با آبرومندی سپری شد و روسیاهی آن بر چهره 
کســانی ماند که در حال ترک مناصــب و موقعیت های 
خودشان هستند، بلکه این پویش سرمایه ای برای کشور 
خواهد بود، طبیعتا مدیریت وزارت نیرو هم در این مجموعه، 
نقشــی برای تدارک شرایط داشت. موفق شدیم به اتکای 
مجموعه برنامه ریزی ها،  اصلی ترین دستاورد خودمان را 
افزایش ســطح اعتماد عمومی مردم قرار دهیم، بیش از 
۳۵۰۰ تن از همکاران ما بویژه در رده های مدیریتی با اختیار 
قانونی دستگاه های اجرایی  بازنشسته شده  اند که تا پایان 
دولــت تدبیر و امید این تعداد به حدود ۵ هزار نفر خواهد 
رسید. وزیر نیرو با اشاره به تحقق برنامه مدیریت مصرف و 
صرفه جویی در هزینه های احداث نیروگاه ها و در عین حال 
افزایش میزان عرضه انرژی به بخش های تولیدی کشــور 
اظهار داشت: در ۶ ماه اول سال ۹۹ عرضه انرژی به نسبت 
مدت مشــابه سال قبل، به طور متوسط حدود ۴.۵ درصد 
افزایش داشته که برای صنایع بزرگ تا ۱۲ درصد هم بوده 
تا سال جهش تولید یک مفهوم عملی و قابل اندازه گیری در 
مقایسه با سال قبل خود باشد، این پویش موجب شد که 
بیشتر به اندازه ها و ظرفیت های خودمان در داخل کشور در 
صنعت آب و برق توجه کنیم که صرفا شامل همکاران در 
وزارت نیرو نیست، در خانواده بزرگ آب و برق، اصلاحات 
ساختاری در حال انجام است؛ اصلاحاتی که زمان انجام آن 
سال آخر فعالیت دولت با پشت سر گذاشتن آزمون و خطاها 
اســت. وی همچنین بر نقش و ســهم رسانه ها تاکید و از 
تلاش های آنها در سال های اخیر بویژه در همراهی با پویش 

#هرهفته-الف-ب-ایران تقدیر کرد.

 جامعه ورزشی کشور تحت پوشش
 بیمه کرونای سرمد

قرارداد بیمه ای میان بیمه سرمد و فدراسیون پزشکی 
ورزشــی به امضا رســید. به گزارش روابط عمومی بیمه 
ســرمد، قرارداد بیمه ای میان بیمه سرمد و فدراسیون 
پزشــکی ورزشــی کشــور به امضای مهندس مهدوی 
مدیرعامل ســرمد و دکتر مســجدی رئیس فدراسیون 
پزشکی ورزشی رسید. بر اساس این قرارداد، این فرصت 
برای تمامی ورزشــکاران کشور فراهم شد تا در این ایام 
سخت، تحت پوشش بیمه کرونای سرمد قرار بگیرند و از 
خدمات بیمه کرونا بهره مند شوند. مهندس مهدوی درباره 
امضــای این قــرارداد گفت: ما در بیمه ســرمد، حامی 
ورزشــکاران کشور خواهیم بود تا این عزیزان در میادین 
ورزشی جهانی بدرخشند. از همکاری دکتر مسجدی نیز 
تشکر می کنم که این امکان برای مجموعه سرمد به وجود 
آوردند تا بتوانیم جامعه ورزشــی کشور را تحت پوشش 

بیمه کرونا قرار دهیم.

خبر

محققان ایرانی توانستند در سه حوزه فناورانه تولید پوشش های الکترودهای گرافیت برای صنایع فولادسازی، ساخت ابرآلیاژهای پیشرفته مورد نیاز نیروگاه ها 
و پالایشگاه ها و همچنین ساخت در و پنجره های مقاوم  نانویی به موفقیت دست یابند. پژوهشگران یکی از گروه های صنعتی دانش بنیان، محصولی انقلابی در 
زمینه کاهش مصرف پوشش های الکترود گرافیتی برای صنایع فولادسازی عرضه کردند و از آنجایی که این محصول بر قیمت تمام شده فولاد اثرگذار است، 
محصول این شرکت می تواند صرفه جویی هزینه در این صنایع را به دنبال داشته باشد. سید عباس کلانتر، مجری طرح و مدیرعامل این گروه صنعتی دانش بنیان 
در گفت و گو با ایسنا، محصول انقلابی این شرکت دانش بنیان را »پوشش های الکترودهای گرافیت« دانست و توضیح داد: در حال حاضر این پودر ریخته گری به 
صورت گرانولی تولید شده که در مرحله تولید صنعتی است.وی میزان مصرف این ماده را ۱۰ هزار تن در سال و قیمت آن به ازای هر تن را هزار یورو ذکر کرد.این 

پژوهشگر، کاهش ده ها میلیارد تومان صرفه جویی هزینه و چندین میلیون دلار خروج ارز به صورت سالانه را از دیگر مزایای کاربرد این محصول عنوان کرد.

موفقیتپژوهشگرانایرانیدردستیابیبهفناوریهاینوینصنعتی
وزیر ارتباطات در اینستاگرام خود درباره فینال بازی های آسیا نوشت: تصور می کنم رکورد جهانی نرم افزاری در پخش زنده، شکسته شود که البته کار دشواری 
هم پیش   روی نرم افزار میزبان خواهد بود. به  گزارش»ایران«، محمدجواد آذری جهرمی در حساب اینستاگرام خود یادآور شد: هر وقت مسابقه فوتبال مهمی برگزار 
می شد، ترافیک بین الملل اینترنت ایران به نصف زمان عادی می رسید و ترافیک داخلی ایران تقریباً دو برابر می شد. لنز، فیلیمو، آنتن، تیوا، نماوا، روبیکا و... بخوبی 
پاسخگوی نیاز مردم بوده و هستند. وی همچنین در واکنش به حواشی پیش آمده در خصوص گزارش فینال جام باشگاه های آسیا گفت: می شد همه پلتفرم های 
ایرانی رکورد بزنند، اما برعکس و به دلیل برخی تنگ نظری ها که می دانید، ساعات دشواری به لحاظ ترافیکی برای شبکه اینترنتی کشور پیش رو خواهیم داشت. 
آذری جهرمی تصریح کرد: ما تلاش خود را به کار می گیریم تا با اهمیت دادن به انتخاب شما، همراه تان باشیم اما تقاضای ما از شما این است برای این که همه بتوانند 

از انتخاب شان بهره مند شوند، در زمان برگزاری فوتبال استفاده پرحجم مثل بعضی دانلودها از اینترنت را متوقف کنیم تا گزارش فوتبال بخوبی دیده شود

رکوردجهانینرمافزاریدرپخشزندهشکستهمیشود

ضرورت تحول در قوانین آب
غلامرضا مدنیان، مدیر کل دفتر حقوقي شــرکت 
مدیریت منابع آب ایران، طی یادداشتی اظهار داشت: در 
قرن  حاضر که  نشانه هاي  جدي  بحران  آب  چهره  واقعي  خود 
را در اقصي  نقاط دنیا واز جمله  کشور ما بروز داده  آن است  
که  با بررسي  و نگرش  به  قواعد حقوقي  موجود راه حل هاي 
مناسبي  براي  پیشگیري  از روند رو به  افزایش  تخریب  و ورود 
خسارت  به  منابع  آبي  ارایه  داده  و با هدف  تقویت  حساسیت  
قانونگــذاران  آنها را به  وضع  مقــررات  موضوعه  جدید و 
راهبردي  در حفاظت  آب ها تشویق  و ترغیب  کند. از سال 
۱۳۴۷ با تصویب قانون آب و نحوه ملي شدن آن، تا سال 
۱۳۶۱ کــه قانــون توزیــع عادلانه آب تصویب شــد؛ 
قانونگذاري ها در خصوص منابع و تاسیسات آبي تا سال 
۱۳۴۷ به شکل غیر منسجم و با وضع موازین پراکنده و با 
محوریت حقوق خصوصي همراه بود. حدود ۴۶ قانون تا 
هنگام ایده وضع قانونگذاري منسجم و جامع بر منابع آب 

تا این زمان به تصویب نهاد قانونگذاري رسیده بود. 
مطابق با قوانین مدنــي و مقررات مربوط به حقوق 
خصوصي محض، در ابتداي امر، هرگونه دخالت در منابع 
آبي، بي آن که محتاج به کســب اجازه  یا اذن از شخص یا 
اشخاصي اعم از خصوصي یا دولتي باشد؛ براي تمام افراد 
اجتماع، مستند به عمومات مشترکات آزاد بوده و آنها قادر 
بودند تا از آب بهره برداري و در مجاري آبي دخالت کنند.  
چون ادامه چنین روندي به صلاح جامعه نبود، باگذشت 
مدت  زمان نسبتا طولاني، این روند متوقف و به یک  روند 
منظم و قانوني تبدیل شد. با وضع مقررات جدید مبني بر 
نظــارت دولت بر امور مربوط به آب ها و دخالت روزافزون 
دولت در جهت کاهش نقش افراد در بهره برداري و حفاظت 

از این ثروت خدادادي تا بدانجا کشــیده شد که دولت با 
چهره اي مقتدرانه درصحنه روابط آبیاري پدیدار شد.  وضع 
مقررات مربوط به ملي شدن آب، باعث شد قیود جدیدي 
بر سیستم بهره مندي از آب حاکم شود. طبیعي است که 
دولت به عنوان نماینده اجتماع این قدرت را به  واســطه 
اختیارات قانوني لازم داشــت تا بر اساس ضوابط علمي و 
فني، نظام جدیدي را براي متقاضیان آب به وجود آورد.  
قانون آب و نحوه ملي شدن که در ۶۶ ماده و ۳۵ تبصره به 
تصویب رسید؛ به مباحث، مالکیت عمومي و ملي آب، حقابه 
و اجازه مصرف، صدور پروانه مصرف، شرایط استفاده و نحوه 
مصرف آب، آب هاي مصرفي، وظایف و اختیارات وزارت آب 
و برق، آب هاي زیر زمیني، حفاظت و نگهداري تاسیسات 
مشترک، وصول آب بها و دیون، جلوگیري از آلودگي منابع 
آب، تخلفات و جرایم، پرداخته است.  با تغییر رویکرد نهاد 
قانونگذاري از رویکرد مبتني بر حقوق خصوصي محض، به 
محوریت قواعد حقوق عمومي، حجم وسیعي از این قوانین 
را شاهد هستیم که دیگر بدون هیچ گونه اغماضي، نهاد 
دولت را بر منابع آبي مســلط ساخته و به تعبیري آب را از 
وجه خصوصي آن، به دولتي، تغییر ماهیت حقوقي داده 
است.  تغییر در مالکیت عمومي و ملي آب، نشان دهنده 
این چرخش بنیادین نهاد قانونگذاري، از رویکرد قبلي به 
رویکرد جدید است. مولفه هاي متعددي براي این تغییر در 
قانون آب و نحوه ملي شدن، پیش بیني شده است. به نحوي 
که مي توان به جرات بیان داشت، به جز حق مکتسبه ناشي 
از قانون مدني براي شــخص یا اشخاص خصوصي، هیچ 
امتیازي را براي بهره مندي از آب، به جز اعمال حاکمیت 
دولتي روا نمي داند.  براین اساس سایر قوانیني که در این 

راســتا به تصویب رسید، همین رویکرد را تا به زمان حال 
درپیش گرفته اند. آب و نظام حقوقي حاکم بر آن کماکان 
با اعمال حاکمیت دولتي و بر اساس محورهاي مندرج در 
قوانین متعددي از جمله قانون توزیع عادلانه آب، به مصارف 
گوناگون، توسط وزارت نیرو تخصیص داده مي شود و توسط 
همین مرجع، مــورد برنامه ریزي، نظارت و حفاظت قرار 
مي گیرد. دستگاه هاي دیگري هم ممکن است در فرآیند 
مباحث آب، ذي مدخل باشند، اما وظیفه نهادي و اساسي 
این مهم همواره با این وزارتخانه بوده و هست. تعداد کثیري 
از قوانین و مقرراتي که در ذیل این رویکرد، به انجام وظایف 
دستگاه ها یا وزارتخانه هاي دیگر مي پردازند، با هماهنگي، 
نظارت یا صدور مجوز از سوي این وزارت است. )ماده ۱ و 
۲ قانون توزیع عادلانه آب و ماده ۱۳ آیین نامه تعیین بستر 
و حریم ۱۳۷۹(  این نظام به دلایل گوناگوني در حال حاضر 
پاســخگوي نیازها و رفع چالش هاي فراوان، فرا روي آن 

نیست. چالش هایي از قبیل: 
عــدم توجــه بــه عرف هــاي محلــي در جامعه 
بهره برداران   )قوانین عرفي همواره مورد حمایت جامعه 

بهره برداران است( .
عدم توجه به واقعیت هاي فني  )قوانین با نگاه فني در 

دشت ها تطبیق ندارد( . 
عدم توجــه به نظام هاي حقابه محلي و عدم تبیین 

شرایط صحیح آنها.
عدم تناسب بین جرایم و مجازات ها  )ارزش واقعي 

آب ملاک تعیین مجازات ها نیست(.
وضع قواعد توزیع آب به جاي وضع قواعد حفاظت از 

آب ها. 
عدم توجه به لزوم تبیین شــرایط صحیح مالکیت، 

مدیریت و بهره برداري از آب در قوانین آب.
ضرورت اصلاح قانــون آب براي مدیریت یکپارچه 
دشت ها توســط بهره برداران  )تعیین شــرایط منافع 

مشترک( 
وجود اشکالات فراوان در بحث تبعیت آب از زمین، 

موضوع مواد ۲۷ و ۲۸ قانون توزیع آب.
لزوم تغییر ساختار وزارت نیرو در راستاي مدیریت 
کلان حوضه هاي آبریز )حل تعارض چالش هاي انتقال بین 

حوضه اي(
ضرورت توجه به مشکلات بخش قضایي و کیفري 
قوانیــن آب، راه انــدازي دادگاه آب، داوري آب، افزایش 

صلاحیت هاي کمیسیون هاي تخصصي آب. 
امید که قانونگذار با درک صحیح از شــرایط سخت 
امروزي، بتواند قواعد مورد نیاز را با دیدگاه رفع چالش هاي 
موجود و به شکل وضع قواعد مربوط به هر حوضه آبریز به 
شکل نگاه به اقلیم هر منطقه، نگاه به نیازها و آمایش سرزمین 

و نیازهاي اساسي حفظ محیط زیست به تصویب برساند.
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خبر
3 میلیون تولیدکننده در مشاغل 

خانگی فعال هستند

به گزارش اعتبار به نقــل از روابط عمومی  وزارت وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، »محمد شریعتمداری« در مراسم 
رونمایی از شیوه نامه و موافقت نامه استقرار مسیر استانداردسازی 
مشاغل خانگی که با حضور معاون امور زنان و خانواده رئیس 
جمهور، رئیس ســازمان ملی استاندارد ایران و معاون توسعه 
اشتغال وزارت کار به صورت مجازی برگزار شد، گفت: هم اکنون 
بیش از ۳ میلیون نفر، تولیدکننده محصولات مشاغل خانگی 
هستند که قطعاً آمار حقیقی فعالین مشاغل خانگی بسیار بیشتر 
از این رقم است و افراد بسیاری به صورت غیر رسمی در این حوزه 
فعالیت دارند، اگر فعالان حوزه مشــاغل خانگی اثرات مثبت 
استاندارد سازی مشاغل خانگی را ببینند قطعاً مشوق دیگران 
خواهند شد و این امر حتی می تواند اشتغال زایی بیشتری را هم 
به دنبال داشــته باشد. شریعتمداری افزود: استانداردسازی و 
ارتقای محصــولات برای ورود بــه بازار و ایجــاد اعتماد در 
مصرف کننده قطعاً اندازه بازار مصرف و تولید را افزایش خواهد 
داد. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: سهم مشاغل خانگی 
از اشتغال کل کشــور هم اکنون بین ۴ تا ۶ درصد است که به 
راحتی می توان این رقم را افزایش داد. همین ســهم در تولید 
ناخالص داخلی بین ۲ تا ۵/۲ درصد است که با توجه به شرایط 
 پیــش رو و وضعیــت کرونــا در کشــور بــا توســعه 
مشاغل خانگی این سهم می تواند افزایش پیدا کند، امروز دنیا از 
فرصت کرونا برای توسعه مشاغل خانگی استفاده کرده و ما نیز 
باید به این سمت حرکت کنیم، در همین زمینه تولید ماسک، 
گان و کفش های مخصوص در دوران کرونا می تواند مورد توجه 
قرار گیرد. در ســال ۹۸ بالغ بر ۲ هزار میلیارد ریال تسهیلات 
مصوب شد، بیش از ۲۰ هزار نفر از این تسهیلات استفاده کردند 
و برای بیش از ۳۵ هزار نفر شغل ایجاد شد. به گفته وی، همچنین 
برای سال ۹۹ نیز مبلغ ۲ هزار میلیارد ریال تسهیلات برای توسعه 
مشاغل خانگی مصوب شد که از ابتدای سال ۹۹ تا آبان ماه سال 
جاری بیش از ۵ هزار نفر از این تسهیلات استفاده کردند که در 

این بخش نیز بیش از ۶ هزار و ۷۰۰ شغل ایجاد شده است.

 انتصاب رئیس اداره روابط عمومی
 بانک رفاه کارگران

طی حکمی ازســوی اسماعیل لله گانی مدیرعامل 
بانک رفاه کارگران، مهدی کرمی به ســمت رئیس اداره 
روابط عمومی این بانک منصوب شد. به گزارش اعتبار به 
نقل از  روابط عمومی بانــک رفاه کارگران، کرمی دارای 
مدرک فوق لیسانس مدیریت دولتی است و پیش از این 
دارای ســوابق اجرایی و مدیریتی در حوزه های نظارتی، 
بانکداری جامع، روابط عمومی، طرح و برنامه، امور ارزی 
و فعالیت های اجرایی در صــف بانک رفاه کارگران بوده 
است.  بهرام فرهی رئیس سابق این اداره با حکم مدیرعامل 
بانک به ســمت مدیریت امور حــوزه مدیریت و روابط 

عمومی این بانک منصوب شد.
تجهیز دانشگاه علوم پزشکی مازندران

بانک رفاه کارگران در راستای ایفای مسئولیت اجتماعی، 
در تجهیز دانشگاه علوم پزشکی مازندران و بیمارستان های 
زیر مجموعه آن مشارکت کرد.   به گزارش روابط عمومی بانک 
رفاه کارگران، به منظور قدردانی از تلاش های کادر درمان در 
ارائه خدمات پزشــکی و درمانی به شــهروندان در این ایام 
حساس شیوع ویروس کرونا و در راستای ایفای مسئولیت 
اجتماعی، این بانک در تجهیز دانشگاه علوم پزشکی و از جمله 
در تهیه دستگاه اکسیژن ساز برای بیمارستان فاطمه الزهرا 
)س( ســاری مشارکت کرد.  بر اســاس این گزارش، دکتر 
موسوی رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان مازندران از تلاش 
ها و همکاری های بانک رفاه کارگران به عنوان بانکی سلامت 

محور قدردانی کرد.

 نفت بهران، مرغوب ترین برند 
در بین برندهای مختلف  تولید روغن در کشور

وزیر صنعت، معدن و تجارت در بازدید از ســازمان گسترش و نوســازی صنایع ایران)ایدرو( با اشاره به تجربه و دانش انباشته این سازمان در انجام پیمانکاری های بزرگ 
به ویژه در دو دهه اخیر، بر توســعه این فعالیت ها با رویکرد توانمندسازی زنجیره پیمانکاران فرعی و افزایش ضریب داخلی سازی اقلام و کالاهای مورد استفاده در پروژه 

های عظیم کشور تاکید کرد. 
علیرضا رزم حســینی در این بازدید از آخرین وضعیت اجرای فاز ۱۴ پارس جنوبی به وســیله ایدرو و کنسرسیوم پیمانکاران تماماً ایرانی این پروژه گازی کسب اطلاع کرد و 
ضمن ابراز خرسندی از داخلی سازی ۶۵ درصدی اقلام مورد نیاز فاز خشکی و دریا در این فاز، تقویت این رویکرد از طریق تعامل ایدرو با شرکت های دانش بنیان و پیمانکاران 
فرعی را اولویت و ضرورت مســتمری برشمرد که در ســایر طرح های پیش رو نیز باید مورد توجه قرار گیرد. رزم حسینی همچنین حضور رقابتی و کیفیت افزای ایدرو در 
پیمانکاری های بزرگ بخش های مهم دیگر از جمله صنایع معدنی از قبیل فولاد و مس را خواســتار شــد. در این بازدید محسن صالحی نیا معاون وزیر صمت و رئیس هیات 

عامل ایدرو و بازرگان پروژه های کلان این سازمان گزارشی از فعالیت های ایدرو در این حوزه ارائه کردند.

 داخلی سازی
 ۶۵ درصدی اقلام 

مورد نیاز فاز خشکی 
 و دریا درفاز14 

پارس جنوبی

مدیرعامل بانک ملت همراه با تعدادی از مدیران 
ارشد این بانک از شرکت نفت بهران بازدید کرد.

به گزارش اعتبار به نقــل از  روابط عمومی بانک 
ملت، دکتــر محمد بیگدلی در ایــن بازدید که عزیز 
آخوندی اصل، عباس جعفرلو و سیدابوطالب دیبایی 
معاونان مدیرعامل، حسن کمالوند و علی اکبر صابریان 
مدیران امور و مجید قاســمی فرید رییس شعبه ظفر 
بانکداری شرکتی، وی را همراهی می کردند، از خطوط 
مختلف تولید در شــرکت نفت بهران بازدید کرد و با 

مراحل تولید انواع روغن در این شرکت آشنا شد.
وی همچنین در نشست با مدیرعامل شرکت نفت 
بهران، با ابراز خرسندی از حضور در این شرکت بزرگ 
و باسابقه ، اظهار داشت: نفت بهران یکی از شرکت های 
بزرگ تولیدی صنعت نفت ایران اســت که در عرصه 
تولید روغن به عنوان برندی خوب و مرغوب  برای همه 

شناخته شده است.
مدیرعامل بانک ملت، نفت بهران را مرغوب ترین 
برند در بین برندهای مختلف تولید روغن در کشــور 
خواند و افزود: ۵۵ هزار میلیارد ریال فروش و تولید ۱۵ 
هزار میلیارد ریال سود در شرایط سخت کنونی و انجام 
صادرات در شرایط تحریم هم باعث کمک به کشور در 
تامین ارز مورد نیاز شده و هم توانمندی های کشور را 

به جهان نشان داده است.
وی در عین حــال بانک ملت را نیز یکی از بزرگ 
ترین، قدرتمندترین و پیشرفته ترین بانک های کشور 
دانســت و ادامه داد: این بانــک از لحاظ نقدینگی هم 
تقریبا بانک نخست کشور محسوب می شود و در چهار 
سال گذشته حتی یک ریال در یک روز، اضافه برداشت 
از منابع بانک مرکزی نداشــته و حتی در برهه هایی 
بیش از ۵۰ درصد تسهیلات بین بانکی را تامین کرده 

است.
دکتر بیگدلی بــا بیان این نکته که بانک ملت در 
تمام پروژه های صنعتی کشور به ویژه در صنایع نفت، 
پتروشیمی و پالایشــگاه های مختلف پارس جنوبی، 
مشارکت فعال داشته و ۲۲ میلیارد دلار در بخش انرژی 
کشور ســرمایه گذاری کرده است، گفت: این بانک با 
تامین مالی شرکت نفت ستاره خلیج فارس، کشور را 

از لحاظ تولید بنزین به خودکفایی رساند.
وی با تاکید بر ایــن نکته که نفت بهران از لحاظ 

برندینگ در ســطح بالایی قرار دارد و حجم فروش و 
ســهم از بازار خوبــی را در زمینــه تولید محصولات 
اســتراتژیک در اختیار دارد، تصریح کرد: این شرکت 
مورد قبول بانک های کشور است و این شرکت یکی از 

مشتریان ارزنده و استراتژیک بانک ملت است.
دکتــر بیگدلی، آمادگی بانک ملت را برای تامین 
ســرمایه ثابت و سرمایه در گردش شرکت نفت بهران 
در طرح های توســعه ای اعلام و بــر ضرورت تقویت 

تعاملات فی ما بین تاکید کرد.
به گفته وی، این دو مجموعه بزرگ باید در ســال 
جهش تولید در یک تعامل برد - برد به تولید محصولات 
بیشــتر، افزایش صادرات و افزایش اشتغال در کشور 

کمک کنند.
مدیرعامل بانک ملت در عین حال از آمادگی این 
بانک برای انجام فعالیت های ارزی شرکت نفت بهران 
خبر داد و افزود: بانک ملت آماده انعقاد تفاهمنامه برای 
افزایش سطح همکاری ها و تامین تمام نیازهای مالی، 

سرمایه ای و نقدینگی شرکت است.
وی همچنین استفاده از سامانه سامیار بانک ملت 
را به مدیرعامل شرکت نفت بهران پیشنهاد کرد و گفت: 
این بانک همیشــه در حوزه فناوری اطلاعات پیشگام 
بــوده و ســامانه هایی را برای مشــتریان بزرگ خود 
طراحی کرده که سامانه سامیار نیز از جمله این سامانه 
ها است. دکتر بیگدلی با بیان این نکته که محصولات 
بانک ملت با هدف کاهش هزینه های مشتری طراحی 
شده است، خاطرنشــان کرد: انتظار داریم نتیجه این 

نشست، به افزایش تعاملات فی ما بین و انجام کارهای 
بزرگ از سوی دو مجموعه منتهی شود و آثار و برکات 

آن نصیب کل ملت ایران شود.
اسعد عزیزی، مدیرعامل شرکت نفت بهران هم با 
بیان این نکته که این شرکت در پی یک رابطه برد- برد 
است،  بر تمرکز فعالیت های مالی این شرکت در بانک 
های اصلی تاکید کرد و اظهار داشت: خوشبختانه بانک 
ملت در سال های اخیر همکاری خوبی با این شرکت 
داشــته و نفت بهران نیز به همه تعهدات خود به موقع 

عمل کرده است.
وی با بیان این نکته که شرکت نفت بهران برنامه 
های زیادی را برای توسعه کســب و کار در بازارهای 
منطقــه دارد، گفــت: بانک ملت هــم در زمینه های 
مختلف، پیشتاز اســت و امیدواریم که یک همکاری 

خوب در زمینه های مختلف داشته باشیم.
عزیزی با اشاره به این نکته که نفت بهران با بیش 
از ۵۵ ســال سابقه یکی از شــرکت های قدیمی این 
صنعت است، اضافه کرد: بیش از ۴۳ درصد سهم بازار 
روغن موتور کشور در اختیار این شرکت است و ۹۵۰ 
نوع محصول این  شــرکت از طریق ۴۰۰ عامل فروش 
در سراســر کشور در اختیار مصرف کنندگان قرار می 

گیرد.
در این جلســه، مدیرعامل شرکت نفت بهران با 
اعطای لوح سپاس به تعدادی از مسوولان بانک ملت، 
از خدمات و تلاش های آنان در رفع نیازهای مالی این 

شرکت قدردانی کرد

غلامرضا فروغی نیا، مدیر روابط عمومی شــرکت 
فولاد خوزســتان گفت: با توجه به اســتقبال گسترده 
واحدهای صنعتی از اولین نمایشگاه بومی سازی گروه 
فولاد خوزستان که در تابستان سال ۱۳۹۸ برگزار شد، 
این شــرکت برای عبور از شرایط فعلی و توانمندسازی 
بخش داخلی، برنامه  ریزی لازم را جهت برگزاری دومین 
نمایشــگاه »بومی ســازی قطعات، تجهیــزات و مواد 
مصرفی« تدارک دیده است. اهداف اصلی این نمایشگاه 
توانمندسازی بخش داخلی است و با توجه به سال جهش 
تولید از یکســو و همچنین تلاش دشمنان برای فشار 
حداکثری بر صنایع، ایــن امید می رود که در قالب این 
نمایشگاه ضمن استمرار حمایت از سازندگان قطعات، 
برنامه مدونی را جهت بومی سازی آنها در کوتاه  ترین زمان 

انجام دهیم و در زمینه تامین مواد و فناوری نیز با مشارکت 
بخش علمی و شرکت های قدرتمند این حوزه، نیازهای 
گروه فولاد خوزستان را برطرف کنیم، این سیاست گذاری 
بدون شک، برکات زیادی برای صنایع دارد که متعاقب 
آن بومی سازی فناوری های فولادسازی، افزایش انگیزه 
در بخــش صنعتی و علمی، جلوگیــری از خروج ارز در 
شرایط تحریمی، رونق اشــتغال و خودکفایی کشور و 
افزایش غرور ملی را در این حوزه اســتراتژیک به همراه 
دارد. وی در پایان ضمن دعوت از تمامی شــرکت های 
قطعه ســاز، تولیدکننده مواد و فعالان صنعتی سراسر 
کشور جهت مشــارکت در این نمایشــگاه گفت: این 
نمایشگاه به مدت سه روز، از تاریخ ۱۷ تا ۱۹ دی ماه ۱۳۹۹ 
درمحل نمایشــگاه بین المللی اهواز برپا می شود و برای 

آشنایی هرچه بیشتر شرکت ها با نیازهای شرکت فولاد 
خوزستان، ضمن تهیه فهرست قطعات، تجهیزات، مواد 
و فناوری ها، میزهای کارشناسی برای گفت وگو با فعالان 
ایــن حوزه ها فراهم می شــود تــا در فضایی تخصصی 

مذاکرات لازم انجام شود.

برگزاری دومین نمایشگاه تخصصی بومی سازی  فولاد خوزستان

یادداشت- 2

نظام متمرکز تامین اجتماعی

علی حیدری
 عضــو و نایــب رئیــس هیــات مدیــره 

سازمان تامین اجتماعی
بنظر می رســد اگر بحث فراگیری)نظام متمرکز 
تامیــن اجتماعی برای آحاد مردم( و نیز بحث “ابتناء بر 
اطلاعات ثبتی و عملیاتی” )پایگاه ملی ایرانیان ازطریق 
اتصال پایگاههای مختلــف اطلاعات با یکدیگر( که در 
فرمــان رهبری نظام مورد تاکیــد و تصریح قرار گرفته 
است، ملاک عمل کلیه اجزاء و عناصر نظام قرار گیرد و 
اتفاق در حیطه نظری و اجماع در حوزه عمل برای تحقق 
آنها حاصل آید، یک تغییر پارادایمیک در حوزه عدالت 
اجتماعی کشــور صورت می پذیرد و یکی از آرزوهای 
مردم و آرمانهای امام و رهبری و اصول قانون اساســی 

تحقق خواهد یافت.
تاســیس بنیادها و نهادهای انقلابی متعدد )بنیاد 
مســتضعفان، بنیاد پانزده خرداد، کمیته امداد، جهاد 
ســازندگی، بنیاد مسکن، نهضت ســوادآموزی، ستاد 
اجرایی، مراکز تهیه و توزیع کالا(، طرح شهید رجایی، 
ستاد بســیج اقتصادی و کوپن کالاهای اساسی، ستاد 
جهیزیه، طرح بیمه درمان همگانی )ســال ۷۳(، طرح 
تحول ســلامت، طرحهای خود اشــتغالی، ضربتی و 
بنگاههای زودبازده و مشــاغل روستایی، مسکن مهر، 
اعطای یارانه نقدی در دولت های قبلی و فعلی براساس 
فراخوان و ...، برخی از طرحهای برنامه های معطوف به 
حوزه رفاه و تامین اجتماعی اســت که اگرچه توفیقات 
نسبی داشته اند، ولی قطعاً از اثربخشی کامل برخوردار 
نبوده اند که اگر چنین می بود، نبایســتی کشور با جلوه 

های فاحش فقر و فاقه مواجه می شد. 
بنظر می رسد علت عدم اثربخشی طرحهای 

موصوف را می توان در دو نکته اصلی دانست:
اول: فقــدان یــک نظام متمرکــز و فراگیر تامین 

اجتماعی
دوم: عدم ابتناء به اطلاعات مالی ثبتی و عملیاتی 

طی سالهای اخیر وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
مقدمات و زیرســاختهای لازم را برای تحقق این دو امر 
فراهم ساخته و چنانچه منابع پایداری برای آنها تضمین 
و تامین شود و همچنین ضمانت اجرایی لازم برای ثبت 
و ضبط کلیه دریافتها و پرداختهــای رفاهی در پایگاه 
اطلاعات، ســامانه و پنجره واحد خدمات رفاه و تامین 
اجتماعی ایجاد گردد، می توان امیدوار بود که گام مهم 
و تاثیرگذاری در زمینه تحقق عدالت اجتماعی برداشته 
شود و اصول سوم، ۲۹ و ۴۳ قانون اساسی در زمینه رفع 
فقر و محرومیت از پوشش های بیمه ای و حمایتی پایه، 

تحقق یابد.
براساس برآوردهای اولیه، حدود ۷ میلیون خانوار 
)تکنفره و چندنفره( از پوشــش ســطح پایه بیمه ای و 
حمایتی برخوردار نیستند که با اجرای “برنامه عمل نظام 
متمرکــز تامین اجتماعی” که وزیر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی نوید تدوین و اجرای آنرا داده است، یکبار برای 
همیشــه تکلیف کل افراد و خانوارهای جامعه را از نظر 
پرونده الکترونیک تامین اجتماعی همراه با مشخصات 
هویتی )کد ملی و براســاس خانــوار(، موقعیت مکانی 
)کدپســتی( و وضعیت شغل و کسب و کار )کد شغلی( 
مشــخص و برای اقشــار و گروههای هدف )ضعیف و 
نیازمند، مددجو و توان خواه( براســاس تراکنش های 
مالی، سرمایه ای، مخابراتی و اینترنتی نسبت به انجام 
آزمون وســع )تعیین استطاعت و اســتحقاق( اقدام و 
پوشــش بیمه ای پایه فراگیر برای تمامــی افراد قابل 
توانمندسازی برقرار و برای افراد غیرقابل توانمندسازی 
چتر ایمنی و تامینی گسترده ای از خدمات، حمایتها و 
مســاعدتهای اجتماعی معطوف به رفع فقر چندبعدی 
فراهم و از چرخه ای شدن فقر و آسیب اجتماعی در بین 
آنهــا جلوگیری خواهد شــد. بدیهی اســت مبارزه با 
سرچشمه های فقر و مصون سازی و پیشگیری از بروز 
آسیب های اجتماعی نیز در این میان بایستی مورد توجه 
قرار گیرد، امری که در اصل ۴۳ قانون اساســی در قالب 
 اقتصــاد عدالــت بنیان به آن پرداخته شــده اســت.

 ایدون باد.

محمدعلی دهقان دهنوی، معاون امور اقتصادی وزیر اقتصاد،  اخیرا با حضور در برنامه رادیویی رهیافت با اشاره به اینکه به طور قابل توجهی از برنامه عقب هستیم، گفت: درباره 
بحث پنجره واحد اتفاقا از استان های دیگر هم درخواست داشتیم. یعنی استان های دیگر هم می خواستند این پنجره فیزیکی را راه اندازی کنند، چون دیده بودند نتیجه این کار 
مفید بوده است. منتها ما به خاطر شیوع کرونا جلوی آن را گرفتیم و گفتیم امکان این وجود ندارد که ما برویم تسری بدهیم و در همه جا پنجره  فیزیکی گسترش بدهیم؛ داریم 
روی الکترونیکی کار می کنیم. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت اقتصاد،   اداره  ثبت شرکت ها زیرمجموعه  سازمان ثبت اسناد در قوه  قضائیه است. روزنامه رسمی 
یک ارگانی هست که مربوط به قوه  قضائیه است. روزنامه  های کثیرالانتشار تحت نظارت وزارت ارشاد هستند. سازمان تأمین اجتماعی هم یک سازمان مستقل تحت نظارت وزارت 
تعاون است. از بین همه  این  نهادها فقط سازمان امور مالیاتی به ما نزدیک تر است. کار ما از جنس هماهنگی و همراه کردن این  نهادها، جلسه گذاشتن و رفع اشکالات و اختلافات 

بین آنهاست که این کار را داریم دنبال می کنیم. به همین دلیل، به طور قابل توجهی از برنامه عقب  هستیم و این مشکل باید با هماهنگ شدن این دستگاه ها برطرف شود.

 فروشگاه های زنجیره ای رفاه با رعایت سختگیرانه پروتکل های بهداشتی با تاکید هرچه بیشتر بر حفظ سلامت مشتریان و با رویکرد نوین خرید 
اینترنتی با هدف کاهش ترافیک و تردد در روزهای کرونایی، بیشتر از قبل در کنار مشتریان خواهد بود. به گزارش روابط عمومی این شرکت، فروشگاه های 
زنجیره ای رفاه با توجه به شیوع موج جدید کرونا در کشور، لزوم افزایش میزان خدمات رسانی و ضرورت تامین کالاهای اساسی با قیمت مناسب و 
کیفیت استاندارد در راستای حفظ سلامت مشتریان با نیروی مضاعف آماده خدمت رسانی به مشتریان است. در راستای فروش ویژه محصولات مواد 
غذایی به صورت اینترنتی، کالاهای متنوع فروشگاه های رفاه با قیمت مناسب و جشنواره فروش ویژه در سایت اینترنتی شرکت در دسترس است که 
مشتریان در ۲۱ شهر از جمله تهران، ارومیه، لاهیجان، مشهد و... می توانند نسبت به خرید آنلاین اقدام کنند. ضمنا در صورت نیاز امکان ثبت سفارش 

از طریق تلفن نیز برای مشتریان فراهم شده که پس از آن همکاران خریدها را بسته بندی کرده و به آدرس مورد نظر ارسال خواهند کرد.

معاوناموراقتصادیوزیراقتصاد:ازبرنامهعقبهستیم تجربهخریدایمنازفروشگاههایرفاه

ســیاوش غیبی پور، کارشــناس 
مالیــات در بــاره دریافــت مالیات از 
خانه های خالی گفت: با توجه به افزایش 
نرخ مالیات بر خانه های خالی طبق ماده 
۵۴ مکرر قانون مالیات های مســتقیم 
رقم ۲۰۰ میلیــارد تومان قابل وصول 
است و حتی اگر در یکسال وصول نشود 

به انباشــت بدهی برای مودی مالیاتی 
تبدیل شــده و در ســال پس از آن به 

حساب خزانه واریز خواهد شد.
وی با بیان اینکه رقم ۲۰۰ میلیارد 
تومان رقم ســنگینی بــرای دریافت 
مالیات نیست افزود: اگر حتی ۲۰ درصد 
از واحدهای مسکونی که به عنوان خانه 
خالی شناخته می شود شناسایی شود 
رقم در نظر گرفته وصول می شود. البته 
وصول این مبلغ یک پیش شرط وجود 
دارد کــه در صورت شناســایی واحد 
مســکونی خالی صاحب خانه اعتراض 
نکند و آن را بپردازد که بعید اســت با 
توجه به تــازه بودن این نــوع مالیات 

پرداخت به راحتی انجام شود.
غیبی پور به ایرادات سامانه املاک 
و اسکان پرداخت و تاکید کرد: سامانه 
املاک و اســکان با تبصره ۵ ماده ۱۶۹ 
مکــرر قانــون مالیات های مســتقیم 

مغایرت دارد. 
در این سامانه به سردفترها اعلام 
شده که می توانند مالیات مستغلات را 
دریافت کنند اما مشخص نکرده برای 
املاک تجاری، اداری و سایر چه اقدامی 
باید انجام شــود و پرونده این موارد را 
برای سازمان امور مالیاتی ارسال کنند 

یا خیر.
این کارشناس مالیات با بیان اینکه 

انتظــار می رود با پیشــرفت در زمینه 
هوشمندســازی و پیاده سازی دولت 
الکترونیک این موارد رفع شود، گفت: 
بانک هــای اطلاعاتــی زمانــی به کار 
می آیند که اطلاعات آنها به  روز باشد که 
ایــن موضوع نیازمند همــکاری همه 
جانبه دســتگاه اســت. وی ادامه داد: 
برخی مناطق و برج های کشور به دلیل 
دور بودن از بخش هــای رفاهی مانند 
مدرسه، مرکز تجاری و مواردی از این 
قبیل خالی هستند که این گزینه ها در 
شــورای حل اختلاف ســازمان امور 
مالیاتی مورد بررســی قرار می گیرد./ 

جام جم

200 میلیارد تومان رقم زیادی در حوزه مالیات نیست؟!
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خبر
سهام عدالت را آگاهانه مدیریت کنید

محمد رضا حسین زاده مدیر عامل بانک ملی، نوسان در 
ذات بازار سرمایه است و فعالیت در این بازار شیرینی و تلخی های 
خاص خود را دارد. گاه با افزایش ارزش سهام، بازار سبزپوش می 
شود و گاه با کاهش های ناشی از شرایط اقتصادی، اجتماعی یا 
سیاسی، بازار لباس قرمز بر تن می کند. اکنون به مدد تلاش دولت، 
بخش قابل توجهی از مردم کشورمان با استفاده از ظرفیت سهام 
عدالت به بازار بورس ورود کرده اند، اما طبیعی است که همه این 
افراد به فنون سهامداری واقف نیستند و ممکن است در اثر فعالیت 
غیرحرفه ای، سهام ارزشمند خود را از دست بدهند. در چنین 
شرایطی شرکت های سرمایه گذار استانی سهام عدالت تشکیل 
شده اند تا به نیابت از سهامداران غیرحرفه ای، مدیریت سهام را 

بر عهده بگیرند.
 این شرکت ها همه امور مرتبط با سهام از جمله استفاده از 
ظرفیت حق تقدم، حضور در مجامع، دریافت سود و ... را انجام 
داده و در نهایت سود را به حساب سهامداران واریز خواهند کرد. 
این شرکت ها خود دارای ارزش ذاتی بوده و نه تنها سود عملیاتی 
ناشی از فعالیت های خود را به صاحبان سهام می پردازند؛ بلکه 
در بلندمدت فعالیت های تازه ای برای آنها تعریف خواهد شد که 
سهامداران را در سود آنها نیز شریک خواهند کرد. یکپارچه شدن 
مدیریت سهام و بهره مندی از یک مدیریت متمرکز می تواند 
دارندگان سهام عدالت را با اطمینان کافی به ادامه حرکت در بازار 
سهام امیدوار کند. انتخاب روش غیرمستقیم مدیریت سهام 
عدالت به معنای حذف اختیارات سهامداران نیست؛ بلکه سهامدار 
می تواند حتی برای عضویت در هیات مدیره شرکت های سرمایه 
گذار استانی نیز اقدام کرده و در هر زمان نسبت به خرید و فروش 
سهام اقدام کند. با این حال طبیعی است که مدیریت سهام توسط 
افراد حرفه ای و دارای سابقه فعالیت در بازار نه تنها می تواند نتیجه 
مطلوب تری برای عموم داشته باشد؛ بلکه ارزش سهام ناشی از 
تجمیع آن را نیز افزایش داده و در نهایت منافع بیشتری برای 

دارندگان سهام عدالت تامین خواهد کرد.

خبر
بانک انصار در بانک سپه ادغام شد

با برگزاری مجمع فوق العاده ادغام بانک انصار، این بانک 
رسماً در بانک سپه ادغام شد.  با برگزاری مجمع عمومی عادی 
به طور فوق العاده  سالیانه و مجمع فوق العاده ادغام بانک انصار 
با حضور ۸۸.۲۷ درصد سهامداران، این بانک رسماً در بانک 
سپه ادغام شدو پروژه ادغام با موفقیت به انتها رسید. به گزارش 
اعتبار به نقل از  پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه، محمد کاظم 
چقازردی مدیرعامل بانک سپه گفت: مجمع عمومی عادی 
به طور فوق العاده  سالیانه و مجمع فوق العاده ادغام بانک انصار 
با حضور اعضای هیئت مدیره و ســهامداران بانک انصار در 
باشگاه بانک سپه  برگزار و پس از ارایه گزارش هیئت مدیره 
در  مجمع عمومی عادی و استماع گزارش حسابرس مستقل 
و بازرس قانونی بانک انصار و همچنین ارایه گزارش نماینده 
کارشناســان دادگستری و تعیین ارزش هر سهم این بانک 
ادغام بانک انصار در بانک ســپه به صورت رسمی تصویب و 
نهایی شد. در اجرای منویات مقام معظم رهبری در راستای 
اصلاح نظام بانکی، با مصوبه شورای راهبری ادغام، ستاد کل 
نیروهای مســلح جمهوری اسلامی، وزارت امور اقتصادی و 
دارایی، بانک مرکزی و سازمان بورس و اوراق بهادار که زمینه 
برگزاری مجامع را فراهم کرد مجمع  فوق العاده ادغام مربوط 
به بانک انصار با حضور  ۸۸.۲۷  درصد سهامداران برگزار شد، 
با هماهنگی به عمل آمده، مجمع فوق العاده ادغام بانک انصار 
طبق برنامه ریزیِ زمان بندی شده برگزار و بدین ترتیب پرونده 
مهم و ملی  ادغام پایان یافت و به ایستگاه پایانی خود رسید. 
بانک سپه تمامی تمهیدات اجرایی لازم شامل عملیات حوزه 
شعب، به  کارگیری نرم افزار واسط برای ارایه خدمات مشتریان، 
نصب تابلوهای بانک ســپه، صدور احکام کلیه مسئولین و 
پرســنل شــعب از ســوی بانک ســپه، ابلاغ راهبردها و 
دســتورالعمل های اجرایی بانک سپه متناسب با ساختار 
مصوب هیئت  مدیره بانک سپه را انجام داده تا خدمات مطلوب 

به مشتریان عرضه شود.

تغییر نگرش در کشاورزی، مهمترین نیاز این بخش است
معاون علمی و فناوری رئیس جمهور، ایجاد فرهنگ 
و رفتار متناســب با توســعه یافتگی را نیاز اصلی بخش 
کشاورزی دانست و گفت: تغییر نگرش در کشاورزی کاری 

بسیار مشکل و بسیار ارزشمند خواهد بود.
به گزارش  به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی معاونت 
علمی و فناوری ریاســت جمهوری، سورنا ستاری در مراسم 
تجلیل از پژوهشــگران برتر بخش کشــاورزی و منابع 
طبیعی که با حضور وزیر جهاد کشاورزی برگزار شد افزود: 
در بخش تولید جوجه و رســاندن آن به بازار، ســالانه ۳ 
میلیــارد و ۲۰۰ میلیون دلار هزینه کرده و اقلامی نظیر 
جوجــه، غذا، دارو و مکمــل را وارد می کنیم در حالیکه 
مرغداری کمترین ارزش افــزوده را دارد و باید در جای 
دیگری ســرمایه گذاری کنیم که ارزش افزوده بیشتری 

برای کشور داشته باشد.
بخش کشــاورزی ما بخشــی جذاب برای سرمایه 
گذاری و حوزه بســیار بزرگ و دارای قابلیت های بزرگی 
اســت که در این بخش خیلی عقب تر از جهان هستیم و 
باید به دانش بنیان ها اجازه فعالیت بیشتری بدهیم تا این 
بخش را توسعه دهند، جوانان زیادی می توانند در بخش 
کشــاورزی مشغول شوند و باید بدانیم که تجاری سازی 
کار شرکتهاست نه پژوهشگاهها، و اگر اعضای هیئت علمی 

پژوهشگاه ها بخواهند باید بتوانند بیرون بیایند و شرکت 
ایجاد کــرده و محصول تولید کننــد، محصول، نتیجه 
مشارکت و سرمایه گذاری بخش خصوصی در پژوهش 
است و اینکه فکر کنیم با پول دولت می توانیم محصولی 

را تولید کنیم، اشتباه است. 
به گفته ســتاری هم اکنون بزرگترین اکوسیستم 
منطقه در تولید واکسن در ایران وجود دارد و ۲۳ شرکت 
ایرانی انواع محصولات بیوتکنولوژی را تولید می کنند در 
حالیکه یکی از این محصولات در کشور های همسایه نیز 

تولید نمی شود، به عنوان مثال یک ویال آنزیم که ۵۰ گرم 
وزن دارد را ۲۰۰ یــورو می خریدیم و در مقابل باید یک 
بشــکه نفت ۱۵۰ کیلویــی را ۴۰ دلار می فروختیم که 
خوشبختانه هم اکنون با اعتمادی که به جوانان و دانش 
بنیان ها شد بخش مهمی از این محصولات در کشور تولید 
می شود، امروز اصل فناوری جای دیگری است که باید با 
گذر از روش های قدیمی و سنتی به سراغ آن برویم و این 
امر احتیاج به ایجاد فرهنگ خاصی دارد و فرهنگ سازی 
نیاز به تغییر دیدگاه و رفتار دارد، باید جوانان با استعداد به 
مراکز علمی و پژوهشی ورود کنند و انتظامات این مراکز 
را برداریم و اجازه دهیم جوانان زیر دســت پژوهشگران 
بزرگ شــوند، تغییر نگرش در هر سیستم اداری بسیار 
مشکل است، اما اگر بخواهیم رشد و توسعه درون زا اتفاق 
بیافتد ناچار به انجام آن هستیم و باید به این سمت حرکت 
کنیــم، وی حوزه هــای مهمی، چون امنیــت غذایی، 
استارتاپ های کشاورزی و شرکت های دانش بنیان این 
بخش را زمینه های همــکاری معاونت علمی و فناوری 
ریاســت جمهوری با وزارت جهاد کشــاروزی و مراکز 
نحقیقاتی دانست و گفت: آماده همکاری با همه بخش های 
این وزارتخانه برای رشد و توسعه علمی بخش کشاورزی 

و دامپروری هستیم.

محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: ظرفیت تولید موبایل متناسب با نیاز مردم نیست و باید تلاش خود را در این زمینه دوچندان کنیم.
به  گزارش خانه ملت درباره وضعیت تولید موبایل و لپ تاپ در داخل کشــور، اظهارکرد: وظیفه وزارت ارتباطات تقویت اکوسیستم حمایت از صنعت تولید موبایل 
و لپ تاپ اســت که از محل وجوه اداره شده، ایجاد تسهیلات در واردات قطعات و تأمین خط اعتباری برای تولید موبایل پیگیری های لازم در حال انجام است، بخشی 
از پروسه تولید موبایل در ایران وظیفه وزارت صنعت، معدن و تجارت است، جلسات متعددی با حضور معاونان وزارت ارتباطات و وزارت صمت در این راستا برگزار 

شده و کارخانه هایی برای این منظور شکل گرفته است، هدف از برگزاری این جلسات جذب مشارکت این افراد برای تولید موبایل در داخل کشور است.
وی با بیان اینکه دولت نیز از طریق وزارت دفاع و توسط صاایران به موضوع تولید موبایل ایرانی ورود کرده است، اضافه کرد: باوجود همه تلاش ها، واقعیت این است 
 که ظرفیت تولیدی، متناســب با نیاز مردم نیســت و ما باید تلاش خــود را در این حوزه دوچندان کنیــم  وزارتخانه های ارتباطات و صمــت در حال پیگیری این 

موضوع هستند.

 ظرفیت تولید 
تلفن همراه متناسب  
 با نیاز مردم 
نیست

داوود محمدبیگی مدیر اداره نظام های پرداخت بانک مرکزی، از ایجاد زیرساخت کارت های اعتباری ۱۰، ۳۰ و 
۵۰ میلیونی در بانک ها خبر داد. وی در خصوص جزییات کارت های اعتباری گفت: بخشنامه های مربوط به کارت 
اعتباری از سال ۱۳۹۵ از سوی بانک مرکزی به بانک ها ارسال شده و بانک ها نیز زیرساخت ها و مقررات لازم برای ارائه 
کارت اعتباری را به متقاضیان در شبکه بانکی کشور فراهم کرده اند. متقاضیان می توانند با مراجعه به شعب بانک ها و 
پس از اعتبارسنجی این کارت ها را دریافت کنند. وی افزود: کارت های اعتباری در سه دسته ۱۰، ۳۰ و ۵۰ میلیون 
تومانی در اختیار مردم قرار می گیرد و براساس دستورالعمل بانک مرکزی نحوه تسویه این کارت ها به صورت دفعی یا 
اقساطی است و مشتریان می توانند مبالغی را که از این کارت ها استفاده کرده اند، به صورت یکباره یا اقساطی به بانک ها 
بازگردانند. مدیر اداره نظام های پرداخت بانک مرکزی با تاکید بر اینکه این زیرساخت در شبکه بانکی وجود دارد و مردم 
می توانند از این خدمت استفاده کنند، گفت: یکی از دلایلی که استفاده از کارت های اعتباری نسبت به کارت های نقدی 
کمتر است، به دلیل آگاهی کم مردم و اطلاع رسانی ضعیف بانک ها در این زمینه است و بی شک باید به مردم اعلام شود 

که می توانند با مراجعه به شعب از این خدمت بانک ها استفاده کنند.

اعطای کارت های اعتباری 
 1۰، 3۰ و ۵۰ میلیونی 
در شعب بانک ها

داوود محمدبیگی

موسســه اعتباری ملل بیش از دو هزار فقره تسهیلات به مســتاجران پرداخت کرده است. این موسسه در 
راســتای بخشنامه بانک مرکزی مبنی بر حمایت از مستاجران در شرایط شیوع کرونا به ۲ هزار و ۲۱۵ نفر 

تسهیلات تامین مخارج مستاجران به مبلغ ۴۹۳ میلیارد ریال پرداخت کرد.
مستاجرانی که در طرح حمایتی دولت ثبت نام کرده اند مشمول این طرح می شوند و تاکنون به بیش از دو 
هزار نفر پرداخت شــده و پیش بینی می شــود این رقم در ماه های آینده به دو برابر افزایش یابد. همچنین 
موسســه اعتباری ملل برای حمایت از صاحبان مشاغل و کسب وکارهای آسیب دیده از کرونا به بیش از دو 
هزار نفر تسهیلات پرداخت کرد. این موسسه برای حمایت از مشاغل و کسب وکارهای آسیب دیده از شیوع 
ویروس کرونا به دو هزار و ۲۴۴ نفر تسهیلات به مبلغ ۲۱۸ میلیارد ریال پرداخت کرد. پیش  از این موسسه 
اعتباری ملل توانســت در اســتان مازندران بین ۱۹ بانک عامل رتبه نخســت را در پرداخت تسهیلات به 
خسارت دیدگان از کرونا را کسب کند.  موسسه اعتباری ملل برای حمایت از کالای ایرانی و رونق کسب وکار 
 متخصصــان، تولیدکننــدگان، اصناف و همچنین در حوزه گردشــگری نیز انواع تســهیلات را پرداخت

 می کند.

 پرداخت تسهیلات
  به مستاجران 
از سوی موسسه ملل

موسسه اعتباری ملل

محمد اسلامی  وزیر راه و شهرسازی گفت: بررسی های مرتبط با سانحه هواپیمای اوکراینی طبق ضمیمه 
۱۳ پیمان شیکاگو به صورت دقیق و موشکافانه انجام شده است. به گزارش خبرنگار پایگاه خبری وزارت راه 
و شهرسازی، محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی در حاشیه مراسم افتتاح بزرگراه سهند-تبریز و در جمع 
خبرنگاران، با اشاره به حادثه دلخراش سقوط هواپیمای اوکراینی گفت: بازخوانی جعبه های سیاه این پرواز 
با حضور نمایندگان کشورهای مندرج در ضمیمه ۱۳ پیمان شیکاگو انجام و گزارش آن تدوین نهایی شد.  

وی با اشاره به اینکه این گزارش باید پایانی بر بهانه تراشی های برخی طرف های خارجی باشد، افزود: 
بخشی از این بهانه ها سیاسی است و قابل استماع نیست. حادثه ای رخ داده و یک خطای انسانی در شلیک 
انجام شده است. نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با صداقت، با شفافیت و شهامت مسئولیت 

این حادثه را پذیرفته است. بنابراین ما داغدار آن سانحه و غمگین هستیم.
اسلامی ادامه داد: در روند بررسی این سانحه هیچگونه وقفه ای به وجود نیامد. کمیته بررسی سانحه طبق 
ضمیمه ۱۳ پیمان شیکاگو، بررسی های دقیق و موشکافانه خود را انجام داده و نتیجه نیز منتشر شده است.

محمد اسلامی
بررسی سانحه هواپیمای 
اوکراینی طبق ضمیمه 13 
پیمان شیکاگو انجام شد

 بیمه آسیا در ادامه حمایت از واحدهای بزرگ تولیدی، این بار در شرق کشور خسارت ۱۰۶میلیارد ریالی آتش سوزی 
کارخانه پردیس کاغذ پارسیان را که از بزرگ ترین شرکت های تولید کاغذ در ایران است، پرداخت کرد. این کارخانه 
که در شهر بینالود استان خراسان رضوی قرار دارد، در اثر افزایش بی سابقه گرما دچار آتش سوزی مهیبی شد و انبار 
مواد اولیه آن در آتش سوخت، پس از اقدامات اولیه و برآورد خسارت، در مراسمی در شهر مقدس مشهد در محل 
سرپرستی منطقه ۴ بیمه آسیا، چک خسارت به ارزش ۱۰۶ میلیارد ریال به بیمه گذار تحویل شد. در این مراسم 
مدیرعامل شرکت پردیس کاغذ پارسیان با ارائه گزارشی از فعالیت شرکت های گروه پردیس و شرکت پردیس کاغذ 
پارســیان از خدمات شــرکت بیمه آسیا به عنوان شرکت شــاخص در صنعت بیمه و به ویژه مدیرعامل و اعضای 
هیات مدیره بیمه آسیا تقدیر و بر تداوم و توسعه همکاری ها تاکید کرد. معاون سرپرستی منطقه ۴ نیز در مراسم 
تحویل چک خسارت، ضمن ارائه گزارشی از روند ارزیابی و رسیدگی به پرداخت خسارت، گروه صنعتی پردیس را 
یکی از گروه های صنعتی مطرح اســتان عنوان کرد و از همکاری صادقانه مدیران شرکت پردیس کاغذ در مراحل 
ارزیابی خسارت قدردانی کرد. وی شرکت بیمه آسیا را حامی صنعتگران و سرمایه گذاران با بهره مندی از مدیران 

توانمند دانست و آمادگی بیمه آسیا را برای تداوم همکاری های طرفین اعلام کرد

بیمه آسیا حامی صنعتگران 
و سرمایه گذاران

 بیمه آسیا

محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: این وزارتخانه در مقابله با سایت های قمار و شرط بندی 
به دادستانی، پلیس فتا و بانک مرکزی کمک می کند. وی درمورد درگاه های مرتبط با قمار و شرط بندی، شناسایی و مقابله 
با آن و اقدامات وزارت ارتباطات در این باره گفت: دادستانی کل کشور اقدامات خوبی در مبارزه و مقابله با سایت های شرط  بندی 
و قمار انجام داده که تشدید مجازات و برخورد قاطع از مهمترین این اقدامات است. وی افزود: بانک مرکزی درحال شناسایی 
درگاه های مرتبط با قمار و شرط  بندی است و مقابله با این سایتها را مدیریت میکند و جلوی دریافت و پرداخت پول قمار را 
گرفته و تلاش دارد مانع انجام این کار شود. آذری جهرمی با بیان اینکه وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات هم در حوزه 
تخصصی خود برای اجتناب از ورود به سایت های شرط بندی با مجموعه قضایی، پلیس فتا و بانک مرکزی همکاری می کند، 
خاطرنشان کرد: شناسایی قماربازان در دستور کار بانک مرکزی قرار دارد. این افراد از طریق تراکنش های بانکی شناسایی 
شده و پس از معرفی به مراجع قضایی با آنها برخورد می شود. وسوسه یک شبه پولدار شدن با حمایت برخی سلبریتی ها 
موجب توجه نوجوانان و جوانان به سایت های شرط بندی و بخت آزمایی شده است تا به خیال  خود، از مسیر آسان تر به 
آرزوهای شان برسند اما تاوان سختی داده اند. »ریسک کنید و پول دار شوید«، »فوری پول دار شوید«؛ »زندگی لاکچری حق 

شماست و غیره« گزاره هایی است که مردم را تحریک به شروع مشارکت در سایت های شرط بندی کرده است.

برای مقابله با سایت های 
شرط بندی به دستگاه های 
مسئول کمک می کنیم

محمدجواد آذری جهرمی

سید جواد سلیمانی مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا نیز در جریان بازدید وزیر صمت از این خودرو ساز 
داخلی گفت: وزارت صمت افزایش کمیت و کیفیت محصولات داخلی را از مسیر رقابتی کردن فضای صنعت 
خودرو هدف گذاری کرده است، در همین راستا؛ سایپا برنامه ریزی هایی برای تحقق این هدف گذاری در دستور 
کار قرار داده که براساس آن در ۳ سال آینده، ۱۰ محصول جدید به بازار عرضه خواهد شد. وی با بیان اینکه تلاش 
می کنیم و امیدواریم بتوانیم رضایت بیشتر مردم را جلب کنیم، افزود: خودرو شاهین که امروز مورد تایید وزیر 
صمت نیز قرار گرفت، در داخل کشور طراحی شده و حاصل تلاش مهندسان گروه سایپاست.همه اجزا و الِمِان های 
خودرو شاهین در داخل کشور طراحی شده و برای کاهش ارزبری آن نیز برنامه ریزی شده است. وی با بیان اینکه 
محصول جدید سایپا در زمستان امسال تحویل مشتریان خواهد شد، افزود: شاهین سایپا از لحاظ استاندارد در 
سطح مطلوب و بالایی قرار دارد و می تواند ۳ ستاره کیفی استانداردهای اروپا را دریافت کند. سلیمانی میزان 
ساخت داخل خودرو شاهین در فاز نخست تولید را حدود ۸۵ درصد اعلام کرد و گفت: این محصول ۱۵ درصد 

هم ارزبری دارد که برنامه ریزی کردیم در مدت زمانی اندک، ارزبری آن به کمترین میزان ممکن برسد.

سایپا 1۰ محصول جدید 
عرضه خواهد کرد

سید جواد سلیمانی

یک میلیون نفر از رانندگان جاده ای 
و اعضای خانواده های آنها تحت پوشــش 

بیمه تکمیلی قرار گرفته اند.
غلامحســین دغاغله مدیرکل دفتر 
حمل کالای ســازمان راهداری و حمل و 
نقل جاده ای ، از پوشش بیمه های درمان، 
عمر و حوادث بــرای رانندگان جاده ای و 
خانواده های آن ها خبر داد و گفت: تاکنون 
۲۲ میلیارد تومان خسارت نقدی به بیمه 
شدگان پرداخت شده و ۳۴ میلیارد تومان 
معرفی نامه هم برای آن ها صادر شده است.
بر اســاس قرارداد جدیــدی که با 
شرکت طرف قرارداد بیمه تکمیلی منعقد 

شد، علاوه بر افزایش ۳۰ درصدی سقف 
پوشــش ها، خدمات تحت پوشش نظیر 
عینک و زایمان هم اضافه شــد و فرزندان 
معلــول خانواده های راننــدگان بدون 
محدودیت ســنی تحت پوشــش قرار 
گرفتند.مدیرکل دفتر حمل کالای سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای اضافه کرد: 
در بخش بیمه رانندگان تازه ورود، بدنبال 
این هستیم تا آنها هم بتوانند نظیر رانندگان 
قدیمــی از یارانه هــای پرداختی دولت 
بهره مند شــوند که این امر در دولت هم 
پیگیری شده و در حال طی مراحل نهایی 
اســت. وی در خصوص احتساب سوابق 

بیمــه ای ســال های ۱۳۷۲ تا ۸۰ برخی 
رانندگان گفت: با همکاری سازمان تامین 
اجتماعی، فرایند مربوط برای احتساب این 
سنوات تهیه و تعریف شــده است. او در 
خصوص توزیع عادلانه و بدون تبعیض بار 
که یکی از دغدغه های رانندگان در گذشته 
بــود، افزود: با اســتقرار و ایجــاد فرایند 
سیستمی در پایانه های حمل و نقل کشور، 
توزیع بار رونــد عادلانه ای به خود گرفته 
اســت و این سامانه که سال قبل بصورت 
آزمایشی در پایانه بوشــهر مستقر شد، 
امسال در پایانه اکبرآباد تهران مستقر شده 
و مراحل آزمایشــی خــود را در دو هفته 

گذشته طی کرده و هم اکنون وارد مرحله 
عملیاتی شده است. وی همچنین از ایجاد 
دو شــرکت حمل و نقلی بزرگ مقیاس 
تاکنون در کشور خبر داد و گفت: تا پایان 
ســال ۸ شــرکت دیگر بزرگ مقیاس در 
کشور ایجاد خواهند شد تا بهره وری بخش 

حمل و نقل ارتقا یابد.

رانندگان جاده ای از پوشش بیمه تکمیلی برخوردار شدند

مصطفی تنها سخنگوی انجمن صنعت تایر، درخصوص مشکلات سامانه جامع تجارت گفت: شهرداری ها 
می خواهند وسائل نقلیه خود را تجهیز کنند، در نتیجه به این سامانه مراجعه می کنند و به دلیل اینکه خرید از سامانه 
نیاز به ثبت آگهی در روزنامه رسمی  دارد، با مشکل مواجه می شوند، نهادها و سازمان ها برای خرید تایر به سامانه 
جامع تجارت مراجعه می کنند، در حالی که آگهی در روزنامه رسمی  ندارند به همین دلیل نمی توانند ثبت نام کنند 
و ما هم عملاً نمی توانیم به آنها تایر بدهیم، زیرا اطلاعات سامانه درست در نمی آید، این موضوع یکی از مشکلات 
اصلی است که در سامانه وجود دارد و باید چاره اندیشی برای آن انجام داد. در همین رابطه با مسئولان مربوطه در 
تعامل هستیم تا این موارد را برطرف کنند، مسئله دیگر این است که وقتی تایر را به نمایندگان می دهیم، آنها باید 
گواهی دریافت را در سامانه ثبت کنند. برخی نمایندگان و خرده فروشان با سیستم آشنایی ندارند و این روند مشکلاتی 
ایجاد می کند. نکته دیگر این است که بایستی اطلاعات را در سامانه جامع تجارت، سامانه سازمان حمایت، سامانه 
بهین یاب، سامانه مربوط به انبار کالا ها و سامانه ۱۲۴ ثبت شود که این روند طولانی است. یک سامانه جامع باید 

طراحی و همه اطلاعات در آن ثبت شود و تمام ادارات و نهاد های نظارتی بتوانند به آن لینک شوند.

 سامانه 
 تجارت مشکلات 
متعددی دارد

 انجمن صنعت تایر

امیرحسین قاضی زاده هاشمی نایب رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ 
دچار چالش های عمیق است، تاکید کرد: مجلس شورای اسلامی هنوز به یک روایت واحد از پذیرش کلیات 
لایحه نرسیده است، لذا مشخص نیست آن را بپذیریم یا به صورت چند دوازدهم بررسی کنیم یا حتی آن را به 
صورت کامل اصلاح کنیم. او با بیان اینکه کمیسیون تلفیق، هفته آتی درباره لایحه بودجه ۱۴۰۰ تشکیل جلسه 
می دهد، گفت: مجلس تا پایان جمع بندی و نشست این کمیسیون منتظر می ماند تا بعدا درباره آن تصمیم گیری 
شود اما به عقیده بنده بودجه با این شکلی که ارائه شده، قابل ترمیم نیست. وی افزود: معتقد هستم باید بودجه 
را به صورت چنددوازدهم مطرح و تصویب کنیم تا بعدا اصلاحات آن را انجام دهیم، زیرا بخش منابع بودجه و 
پیش بینی هایی که صورت گرفته غیرواقعی است و اگر در قبال آن هزینه طراحی شود سال آتی دستگاه های 
اجرایی را در هزینه کردهایی مانند حقوق و دستمزد و هزینه های اجتناب ناپذیر و هم در پروژه های عمرانی خود 
دچار مشکل خواهیم کرد، لذا به نظر می رسد باید بودجه را سه دوازدهم تصویب کنیم و اجازه دهیم عملکرد 

امسال دولت ادامه یابد و بعد زمینه اصلاح بنیادین بودجه را فراهم کنیم. 

 لایحه بودجه 
 قابل ترمیم 
نیست

امیرحسین قاضی زاده هاشمی



نامه فولادی انجمن همگن قطعه سازی به وزیر صمت
محمدرضا نجفی منش رئیس انجمن 
صنایع همگن نیرومحرکه و قطعه ســازان 
کشور از ارسال نامه این انجمن به وزیر صنعت، 
معــدن و تجارت با مضمون رســیدگی به 
مشکلات قطعه سازان خودرو در تأمین فولاد 
در مچینگ فــولاد مبارکه خبر داد و گفت: 
انجمن صنایع همگن قطعه سازی در این نامه 
دلایل الزام تغییر در سیاست ها و راه کارهای 
عملیاتی برای نحوه تخصیص و توزیع ورق 
های فولادی تولیدی مجموعه فولاد مبارکه 
را ارائه کرده اســت. با توجه به دستور رهبر 
معظــم انقلاب در جلســه شــورای عالی 
هماهنگی اقتصادی و اشاره ایشان به ” افزایش 
تولید خودرو با اتکا به ظرفیت قطعه سازان 
داخلی “ لازم است تا موانع موجود در مسیر 
 تحقق این افزایش تولید برچیده شــود، در 
شیوه عرضه مستقیم ورق های فولادی در 
بورس معمولاً پس از مزایده و تخصیص، باید 
پرداخت ها نقدی و بصورت کامل انجام شود. 
این در حالیســت که فولاد خریداری شده 
حدوداً سه ماه بعد از پرداخت نقدی تحویل 
قطعه سازان می شود.به عبارت دیگر قطعه 
 سازان باید مواد اولیه مورد نیاز خود را پیش 

خرید ســه ماهه کنند که این روش حتی 
ســخت گیرانه تر و بی رحمانه تر از تسویه 
نقدی در زمان تحویل کالا است، مشکلات 
نقدینگی مزمن در صنعت خودروسازی بر 
 کسی پنهان نیســت و قطعه سازان با رشد 
چشمگیر قیمت نهاده های تولید، بیش از 
پیش، نیازمند رفع موانع دسترسی آسان به 

مواد اولیه هستند. 
تأمین نقدینگی برای تامین مواد اولیه در 
حال حاضر بزرگترین چالش افزایش تولید 
است، از این رو موکداً پیشنهاد کرده ایم که ” 
روش مچینگ “ یا خرید از طریق ” گشایش 

اعتبار اســناد داخلی “ مجدداً احیاء شود و 
مبنای عمل قرار گیرد، مالیات ارزش افزوده 
در روش خریــد از بــورس بلافاصله پس از 
تخصیص ســهمیه اخذ می شــود، این در 
حالیســت که تحویل کالا و صدور فاکتور 
فروش چند ماه بعد انجام می شود، بنابراین 
قابلیت ثبت در گزارش فصلی مرتبط با مالیات 
ارزش افزوده امکان پذیر نیست و قطعه سازان 
از این مبلغ پرداختی در اعتبار ارزش افزوده 
نمی توانند اســتفاده کنند، این روش، عملا 
۱۸درصد مبلــغ معامله از قدرت نقدینگی 
قطعه سازان کسر می شود و استناد به اسناد 

سال های رکود خودروسازی را یکی از اتفاقات 
بهت آور اخیر توصیف کرد تا پایان آبان سال 
جاری تیراژ تولید خودرو افزایش داشــته و 
طبق برنامه ریزی به عمل آمده، تولید خودرو 
برای ۶ماه آینده به عدد ۶۰۰ هزار دســتگاه 
خواهد رسید، بنابراین استناد به صورت های 
مالی سال ۹۸ و سهمیه های تعیین شده قبلی 
به هیچ وجه راهکار مناسبی برای سال جهش 
تولید نیســت. اتفاق بهت آور این است که 
حداقل ۴۵ درصد از سهمیه سال ۹۸ نیز در 
محاسبات اخیر برای تعیین سهمیه فولاد 
کسر شده است، از این رو پیشنهاد کرده ایم 
به جای نگاه به اسناد سال های رکود تولید 
)۹۷و۹۸( وضعیت حال حاضر بررسی شود و 
اسناد قابل اتکا و غیر قابل انکار مبنای افزایش 
یا کاهش سهمیه تعیین شده قبلی قرار گیرد، 
سهمیه فولاد سال گذشته قطعه سازان در 
ســال ۹۸ بالغ بر ۱۰هزار تن بوده اســت، 
بنابراین با توجه به افزایش تولید و نیاز ضروری 
این صنعت، هم اکنــون تخصیص حداقل 
۱۵هزار تن فولاد، افزایش تولید و جلوگیری 
از ناکامی در برنامه های اعلامی صنعت خودرو 

سازی را تضمین خواهد کرد./ تسنیم

www.etebar.net
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خبر
 توضیح روابط عمومی بانک دی 

به خبر محاکمه 9 مدیر وقت این بانک

در پی انتشار خبری در خبرگزاری های کشور به نقل 
از دادستان محترم تهران در خصوص محاکمه ۹ مدیر سابق 
بانک دی به دلیل ارائه تسهیلات بی ضابطه به افراد خاص، 
روابط عمومی این بانک در راســتای تنویر افکار عمومی 
توضیحاتی را ارائه نمود جمشــید قزوینیان مدیر روابط 
عمومــی بانک دی با بیان اینکه یکی از دغدغه ها و اولویت 
های اصلی هیئت مدیره جدید بانک، اعاده حقوق سهامداران 
و ســپرده گذاران بانک است و طی مدت یک سال گذشته 
اقدامات موثر و گسترده ای در راستای وصول مطالبات بانک 
انجام شده و بخش قابل توجهی از مطالبات معوق گذشته 
بانک به مرحله وصول رسیده است گفت: مطالبات اشاره شده 
در خبر و مدیران دخیل در ارائه این تسهیلات مربوط به سال 
های گذشته است که با پیگیری های قضایی مدیرعامل و 
هیئت مدیره جدید بانک و همکاری دستگاه های نظارتی 
به مرحله اجرایی درآمده و مدیرانی که در خبر به محاکمه 
آن ها اشاره شده است سال های قبل از بانک خارج شده اند. 
وی افزود بررسی عملکرد بانک دی طی ۹ ماه گذشته نشان 
می دهد که با تغییرات ایجاد شده در رویکردهای حقوقی و 
اقدامات مجدانه در حوزه وصول مطالبات، مانده مطالبات 
معوق و سررسید گذشته با کاهش چشمگیری مواجه شده 
و NPL بانک از ۶۰ درصد به ۲۲ درصد کاهش یافته است 
و این روند تا حصول نتیجه نهایی و به صفر رسیدن مطالبات 
غیر جاری بانک با جدیت ادامه خواهد داشت. گفتنی است، 
شرکت »خونه به خونه« یکی از بزرگترین بدهکاران بانک 
دی است که با وصول مطالبات از این شرکت منابع گسترده 
ای به بانک تزریق می شود و در نتیجه موجب افزایش قدرت 
تسهیلات دهی و توسعه خدمات بیشتر به مشتریان گرامی 

خواهد شد.

گفتگو-4
  میدکو، یکی از تولیدکنندگان اصلی 

در صنعت فولاد کشور

دکتر مجید قاســمی مدیر عامل بانک پاسارگاد گفت: 
به عنوان مثال در بحث کک سازی به عنوان یکی از بخش هایی 
که به لحاظ آســیب به محیط زیست نگرانی ایجاد می کند، 
ســرمایه گذاری در حدود ۲۲میلیون دلار برای ایجاد واحد 
CDQ صورت گرفته  که طــی آن هیچ آلودگی در محیط 

منتشر نمی شود.
وی با بیان این که در شــرکت میدکو ۶.۵میلیارد دلار، 
جهت طراحی و اجرای ۳۵ پروژه اکتشافی، معدنی، فرآوری 
و متالورژی سرمایه گذاری شده است ادامه داد: حدود ۱۸هزار 
شغل مستقیم و ۳۶۰هزار شغل غیرمستقیم که ۹۵درصد 
آن ها بومی هستند، توسط میدکو ایجاد شده است. همچنین 
در احداث و راه اندازی پروژه های میدکو، از توانمندی بیش 
از یک هزار شرکت داخلی استفاده شده است.وی در خصوص 
عملکرد شرکت میدکو در سال ۱۳۹۸ ادامه داد: در شرکت 
میدکو در ســال ۹۸، اســتخراج و باطله بــرداری به میزان 
۷۷میلیون تن، تولید محصولات مختلف معدنی به میزان 
۱۹.۴میلیون تن و فروش محصول نهایی به میزان ۵.۵میلیون 

تن بوده است.
وی خاطرنشــان کرد: در شــرکت میدکو، از معدن تا 
محصول، یک زنجیره عمــودی ارزش وجود دارد. به دلیل 
فاصله کوتاه بین معدن تا کارخانجات فرآوری، هزینه حمل 
کاهش پیدا کرده و در نتیجه قیمت تمام شده محصول نیز 
پایین است. پروژه ها در مقایسه با سایر پروژه های انجام شده 
در کشور، در مدت زمان کمتری اجرا شده اند و حتی در زمان 
اعمال تحریم های بین المللی علیه کشــور نیز پایدار بوده و 
بدون توقف پیگیری شده اند. این شرکت همچنین از وجود 
مجرب ترین متخصصان و مدیران برای مشاوره، مدیریت و 

اجرای پروژه ها بهره می برد.

بانک صادرات ایران در پانزدهمین جشنواره ملی انتشارات روابط عمومی در بخش های »مصاحبه« و »ویژه نامه« حائز رتبه برتر ملی شد. به گزارش روابط عمومی بانک 
صادرات ایران، در این جشنواره که توسط انجمن متخصصان روابط عمومی و با حضور معاون مطبوعاتی و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، اعضای هیئت مدیره 
انجمن متخصصان روابط عمومی، استادان دانشگاه، فعالان و مدیران روابط عمومی سازمان ها و نهادهای مختلف برگزار شد، بانک صادرات ایران با درج ماهانه بیش از ۳۰ 
خبر بر روی سایت خود به نشانی www.bsi.ir، ۲۰ درصد سهم بازنشر اخبار شبکه نظام بانکی را به خود اختصاص داده است.  همچنین پس از ارائه اینفوگرافی چهار طرح 
اعتباری جدید بانک صادرات ایران شامل »طراوت توسعه«، »طراوت مسکن«، »تسهیلات بدون قسط« و »اعتبار در حساب جاری« که مقارن با آغاز شصت و نهمین سال 
فعالیت این بانک منتشر شد، بر اساس رای هیئت داوران جشنواره، بانک صادرات ایران در بخش »اینفوگرافی« شایسته تقدیر در سطح ملی شناخته شد.  انجمن متخصصان 
روابط عمومی نهاد تخصصی، غیرسیاسی و غیرانتفاعی است که با هدف ایجاد ارتباط نزدیک و تنگاتنگ بین مدرسان، محققان و متخصصان روابط عمومی و توسعه همکاری 

با تشکل های ملی و بین المللی روابط عمومی، ارتباطات، مبادلات فکری، علمی و فرهنگی میان متخصصان ایرانی و غیرایرانی از سال ۱۳78 آغاز به کار کرده است.

درخشش بانک صادرات 
 ایران در جشنواره

 ملی انتشارات 
روابط عمومی

بیمه ملت طی تفاهم نامه ای با صندوق بازنشســتگی کشوری با گام برداشتن به سمت رفع نیازهای بیمه ای 
بازنشستگان و توسعه توان خرید آنان به ویژه در شرایط اقتصادی ناشی از بیماری کرونا، خرید انواع بیمه نامه را برای این 
قشر از جامعه، با تخفیف ویژه و به صورت اقساط ۱۲ ماهه فراهم آورده است.  طی این تفاهم نامه انواع   بیمه نامه های خودرو، 
آتش سوزی منازل مسکونی، آتش سوزی صنعتی و غیر صنعتی، بیمه عمر و حادثه انفرادی با پوشش بیماری کرونا و 
بیمه نامه عمر و سرمایه گذاری )ویژه منتسبین( با تخفیف های ویژه علاوه بر تخفیف های موجود به اعضای صندوق 
بازنشستگی کشوری، بازنشستگان آموزش وپرورش، بازنشستگان سایر ارگان ها و منتسبان آنان ارائه می شود. براساس 
این گزارش، بیمه بدنه خودرو با ۳۰ درصد تخفیف، بیمه آتش ســوزی منازل مسکونی با ۲۵درصد تخفیف، بیمه 
آتش سوزی صنعتی و غیر صنعتی با ۱۵ درصد تخفیف، بیمه نامه عمر و سرمایه گذاری )ویژه منتسبین( با ۲۵درصد 
تخفیف، بیمه عمر و حوادث انفرادی همراه با پوشش ویژه کرونا و بیمه شخص ثالث خودرو به صورت اقساط ۱۲ ماهه به 
اعضای صندوق بازنشستگی کشوری اعطا می شود. بازنشستگان و وظیفه بگیران صندوق بازنشستگی کشوری می توانند 
با مراجعه به سایت بیمه ملت از جزئیات این طرح و نشانی نمایندگی های بیمه ملت در سراسر کشور کسب اطلاع کنند.

 تخفیف ویژه 
 بیمه ملت 
برای بازنشستگان

بیمه ملت

مهــرداد جمال ارونقی معاون فنــی گمرک ایران 
گفت: در نتیجه مذاکرات صورت گرفته، بخشنامه قبلی 
در مورد چگونگی انجام فرایند رجیستری گوشی همراه 
مسافر ورودی لغو و شیوه نامه جدید به گمرکات اجرایی 
ابلاغ شــده و از اول دی اجرایی می شود، ثبت اطلاعات 
مسافر و مشخصات گوشی تلفن های همراه در بدو ورود 
و قبل از خروج از ســالن مسافری پس از اظهار گوشی از 
سوی مســافر و رویت آن توســط متصدیان گمرکات 
اجرایــی و ثبت اطلاعات آن از طریق بارکد خوان انجام 
می شود. بعد از این مرحله ، انجام ادامه فرایند رجیستری 

گوشی های مسافری وارده به صورت غیرحضوری بوده 
و طی یک ماه از تاریخ ورود و در سامانه ” EPL” از سوی 
مسافر انجام می شود، مسافر دارای گوشی تلفن همراه 
نو باید در بدو ورود نسبت به تکمیل و تحویل اظهار نامه 
مسافری به ارزیابان سالن ورودی اقدام کند، افزود: باید 
 ” IMEI“ مشخصات مسافر و گوشی همراه فرد به ویژه
تلفن همراه در اظهارنامه ذکر شده باشد و قبل از خروج 
از ســالن مســافری تحویل تا مراحل ثبت اطلاعات در 
بارکدخوان توســط گمرک انجام شود، مسافران دارای 
گوشــی تلفن همراه باید توجه داشته باشند در صورت 

عدم اظهار و ارائه اطلاعات خود و گوشی همراه به گمرک 
در بدو ورود و خارج شدن از سالن مسافری به دلیل وجود 
محدودیت های سیســتمی دیگر امــکان ادامه فرایند 
رجیستری در بستر سامانه EPL وجود ندارد، آن دسته 
از مســافران ورودی به کشور از تاریخ ۱۲ تیر تا اول دی 
که بنا به دلایل مختلف موفق به انجام رجیستری گوشی 
تلفن همراه خود نشــده اند می توانند از طریق سامانه 
مورد نظــر و بدون حضور فیزیکــی در گمرک اجرایی 
نسبت به انجام فرایند رجیستری به صورت غیر حضوری 

)اینترنتی( اقدام کنند./ تسنیم

اجرای رجیستری غیرحضوری تلفن همراه

حیدر مستخدمین حسینی، معاون اسبق رئیس کل بانک مرکزی و کارشناس بانکی درباره نقش افزایش 
سرعت گردش پول بر افزایش نقدینگی گفت: فلسفه کلی بانک تجهیز و تخصیص منابع است اما بانک های ما 
خلق اعتبار و خلق پول می کنند. این خلق اعتبار و خلق پول کردن مضراتی دارد. اگر افزایش نقدینگی بر پایه 
برنامه مشخصی نباشد بانک ها می توانند بی نهایت اعتبار ایجاد کنند که این برای نظام اقتصاد کشور تبعات دارد. 
برای مثال اگر فردی از بانک الف ۱۰۰ واحد تسهیلات بگیرد و این منابع را یا در همان بانک یا در بانک دیگری 
سپرده گذاری کند وقتی پول در بانک ب سپرده گذاری می شود بانک ب سپرده قانونی را برداشته و بقیه آن را - حالا 
نصف یا دوبرابر یا به همان اندازه - تسهیلات می دهد. در واقع به پشتوانه پولی که در بانک ب گذاشته ایم تسهیلات 
جدیدی پرداخت می شود، اینجا بانک خلق پول کرده است. من آن مبلغ اولیه به علاوه مبلغی که به من اعتبار 
داده شده را یا در همان بانک یا بانک سوم سپرده گذاری می کنم، بانک سوم نیز دوباره نصف یا معادل یا دو برابر 
این سپرده به من تسهیلات می دهد، باز دوباره این روند تکرار می شود. یعنی از یک پول اولیه که ۱۰۰ واحد بود 

من به حدود ۴۰۰ واحد رسیده ام این در واقع همان خلق پول یا ایجاد نقدینگی است./جام جم

 نقش نظام بانکی 
 در افزایش 
قیمت ها

حیدر مستخدمین حسینی

در پانزدهمین جشنواره ملی انتشارات روابط عمومی که با حضور محمد خدادی معاون امور مطبوعاتی و 
اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و جمعی از اساتید دانشگاه، مدیران، کارشناسان و صاحب نظران روابط 
عمومی سازمان ها و نهادهای دولتی و غیر دولتی کشور در مرکز همایش های سازمان مدیریت صنعتی برگزار شد، 
شاکر خفایی رئیس روابط عمومی شرکت پالایش نفت تهران در بخش “کارشناسی برتر” لوح سپاس و تندیس برتر 
ملی این جشنواره را به خود اختصاص داد، فعالیت های تخصصی، آثار و مقالات علمی و پژوهشی، سوابق اجرایی 
مؤثر در شرکت های پالایش نفت تبریز و پالایش نفت تهران و تألیفات، افتخارات و موفقیت های منطقه ای و ملی 
کسب شده در روابط عمومی از سوی شاکر خفائی توانست این افتخار ملی در حوزه روابط عمومی را برای صنعت 
نفت کشور و شرکت پالایش نفت تهران در این رقابت حرفه ای به ارمغان آورد. پانزدهمین جشنواره ملی انتشارات 
روابط عمومی با هدف آشنایی با اصول و استانداردهای نشر الکترونیک و مکتوب در روابط عمومی و ارائه آثار و تجارب 
موفق، توسعه و ارتقای سطح توانمندی ها و مهارت های مدیران و کارشناسان روابط عمومی در حوزه فعالیت های 

انتشاراتی و فرهنگ سازی مناسب و تکریم و معرفی نخبگان و الگوهای برتر  برگزار شد.

کسب مقام اول در جشنواره 
 ملی انتشارات 
روابط عمومی

شرکت پالایش نفت تهران

محمد شریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: کارشناسان کمیته فرعی شورای عالی کار که 
کمیته دستمزد است به طور دائم با نمایندگان تشکل های کارگری، کارفرمایی و حتی با صاحب نظران در نشست 
و گفت وگو هستند تا تصمیم لازم برای مزد گرفته شود. وی درباره پیشنهاد نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
درخصوص اظهارات رئیس فراکسیون کارگری مجلس مبنی بر پیشنهاد افزایش ۴۰ درصدی حقوق کارگران در 
بودجه سال ۱۴۰۰ گفت: چنین چیزی نشنیده ام و میزان تعیین دستمزد ساز و کار خودش را دارد. روال شورای عالی 
کار معمولا این اســت که کمیسیون های تخصصی با استفاده از مکانیزم های مذاکره خودشان با کارفرمایان و 
نمایندگان کارگری با رعایت اصل سه جانبه گرایی در تعیین دستمزد پیشنهادهایی را مطرح می کنند. به گزارش 
اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت تعاون، معمولا در روزهای پایانی سال و هنگامی که قیمت خرید و فروش کالا 
و خدمات و سطح عمومی قیمت ها مشخص شده اند و همچنین مشخص شدن خط و حداقل سبد معیشتی خانوار 
یک کارگر با ضریب تکفل ۳/ ۳ تعیین می شود آن زمان تصمیم گیری صورت می گیرد. جلسات کمیته فرعی 

دستمزد به طور مستمر سالانه است و هیچ  وقت صبر نمی کنیم در روز آخر سال این جلسه را تشکیل دهیم.

اظهارات وزیر رفاه درباره 
افزایش 4۰ درصدی دستمزد 
کارگران

محمد شریعتمداری

 مازیار بیگلو دبیر انجمن قطعه سازان با تشریح آخرین وضعیت قراردادهای قطعه سازان با خودروسازان، گفت: نرخ 
ارز برای ۹ ماه امسال در این قراردادها اصلاح شد که تا پایان بهمن ماه به حساب قطعه سازان واریز می شود.طبق 
آخرین صحبتی که با رئیس سازمان گسترش داشتیم و البته خودروسازان نیز برای اجرای آن تعهد دادند، قرار شد 
اصلاحیه قراردادهای ۶ ماه اول خودروسازان تا پایان دی ماه به حساب قطعه سازان واریز شود و برای سه ماه سوم نیز 
این اصلاحیه تا پایان بهمن ماه اعمال و واریز خواهد شد؛ یعنی قراردادهای قطعه سازان با خودروسازان تا پایان بهمن ماه 
به روزرسانی شده است. قیمت ارز برای سه ماه اول سال ۱۸ هزار و ۵۰۰ تومان و سه ماه دوم ۲۲ هزار و ۷۰۰ تومان 
تعیین شده و برای سه ماه سوم نیز در دست بررسی است.وی در پاسخ به این سوال که چه نرخی برای ارز قراردادهای 
سه ماه سوم مطرح است نیز گفت: برآورد ما ۲۵ تا ۲۶ هزار تومان است ولی با توجه به اینکه ملاک های مختلفی برای 
محاسبه نرخ ارز وجود دارد، باید ببینیم چه رقمی نهایی می شود، اما فکر می کنم حدود ۲۵ هزار تومان مصوب شود، 
حجم مطالبات قطعه سازان از خودروسازان بیش از ۳۱ هزار میلیارد تومان است و در حال حاضر پرداخت بسیاری از 

مطالبات بیش از ۱۲۰ روز طول می کشد و حجم مطالبات نیز مرتبا در حال افزایش است./ فارس

 اصلاح نرخ ارز 
 در قرارداد 
قطعه سازان

 مازیار بیگلو

مهران محرمیان معاون فناوری های نوین بانک مرکزی گفت: ظرف یک سال گذشته جلسات مستمری با هدف 
تسهیل فرآیندهای اجرایی قانون با سازمان امور مالیاتی برگزار کرده ایم و دغدغه اصلی ما اجرای قانون بدون آسیب 
رساندن به کسب و کارها بوده است. از سال ۱۳۹۴ با ایجاد سامانه جامع پذیرندگان کلیه ابزارهای پرداخت ثبت 
شده و دارای هویت مشخص بوده اند اما »قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مؤدیان« تشکیل پرونده مالیاتی و 
تناظر بین اطلاعات را بر عهده بانک مرکزی و سازمان امور مالیاتی گذاشته که این مهم نیز در حال انجام است و 
بزودی به پایان خواهد رسید. مطابق قانون کسانی که تاکنون ابزار پرداخت اعم از کارتخوان یا درگاه پرداخت داشته اند 
و نیز متقاضیان جدید این ابزارها باید دارای پرونده مالیاتی باشند. بر این اساس، متقاضیان جدید ابزارهای پرداخت 
از بهمن ماه بدون تشکیل پرونده مالیاتی نمی توانند کارتخوان یا درگاه پرداخت داشته باشند، لذا این افراد باید نسبت 
به ثبت نام در سایت مالیاتی اقدام و با کدرهگیری اخذ شده از آن سامانه نسبت به تقاضای کارتخوان یا درگاه پرداخت 
اقدام کنند، پس کد ملی افراد حقیقی و شناسه ملی افراد حقوقی به عنوان کد مالیاتی محسوب می شود، با رایزنی های 

انجام شده با سازمان امور مالیاتی فرآیند تشکیل پرونده مالیاتی نسبت به گذشته تسهیل شده است.

الزام ایجاد پرونده مالیاتی 
برای تمام دارندگان 
کارتخوان

بانک مرکزی . ج.ا.ایران

محمد نهاوندیان   معاون اقتصادی رئیس جمهوری گفت:  ستاد مبارزه با کرونا تصویب کرد که اجرای طرح 
ثبت چــک در ســامانه صیاد تا پایان ســال به تعویــق بیفتد تا در این زمان آشــنایی، اطلاع رســانی و 
فرهنگ سازی های لازم در این زمینه صورت پذیرد. وی در حاشیه ستاد مبارزه با کرونا به تغییرات جدید 
قانون صدور چک اشــاره کرد و افزود: در»قانون اصلاح قانون صدور چک« که در ســال ۱۳۹۷ به تصویب 
مجلس شــورای اسلامی رسید، به مدت دو سال به بانک ها برای ایجاد آمادگی های لازم و تامین سامانه ها 
مهلت داده شده بود. از این پس صدور چک با شرایطی خاص صورت می گیرد و باید در سامانه صیاد ثبت 
شوندوی با بیان اینکه در جایی از قانون، بانک ها از پرداخت وجه چک هایی که این مقررات را رعایت نکردند 
ممنوع شده اند، گفت: بانک مرکزی پیش بینی کرده بود، به دلیل عدم آشنایی مردم با این سامانه ها ممکن 
است قانون جدید موجب شود تا مراجعات زیادی به شعب بانک ها صورت گیرد، در حالی که در این شرایط 
کرونایی نمی توانیم مراجعات پر تراکمی را در بانک ها داشــته باشیم.ســتاد تصویب کرده است که اجرای 
این تبصره تا پایان ســال به تعویق بیفتد تا در این زمان، آشنایی، اطلاع رسانی و فرهنگسازی های لازم در 

این زمینه صورت پذیرد.

 ثبت چک در سامانه صیاد
  تا پایان سال 
به تعویق افتاد

محمد نهاوندیان

شرکت بیمه البرز علاوه بر حفظ مشتریان فعلی باید با بازاریابی حرفه ای بتواند پرتفوهای جدید 
به ویژه در بیمه نامه های خرد جذب کند. محسن پور کیانی مدیرعامل و نایب رئیس هیات مدیره بیمه 
البرز، در نشست هم اندیشی عملکرد ۸ ماه استان ها و شعب دارای پتانسیل مناسب )منطقه سه( شرکت 
بیمه البرز که به صورت وبینار برگزار شــد، با تاکید بر لزوم حفظ و نگهداری مشــتریان  گفت: حفظ و 
نگهداری بیمه گذاران فعلی از برنامه های راهبردی بیمه البرز است و این امر تنها با مشتری مداری محقق 
می شود که بیمه البرز سالیان متمادی با ارائه خدمات خوب به ویژه هنگام پرداخت خسارت در شاخص 
مشتری مداری و رضایتمندی ارباب رجوع رتبه اول را در صنعت بیمه کشور از آن خود کرده است. وی 
ادامه داد: ما علاوه بر حفظ مشتریان فعلی باید با بازاریابی حرفه ای بتوانیم پرتفوهای جدید به ویژه در 
بیمه نامه های خرد جذب کنیم. نایب رئیس هیات مدیره بیمه البرز اعلام کرد: در ۸ ماه سال جاری، ۸۰ 
درصد از برنامه عملیاتی پیش بینی شده برای منطقه ۳ محقق شده که امید است تا پایان سال صد درصد 

برنامه تعیین شده، محقق شود.

 برنامه  راهبردی
  بیمه البرز 
در حفظ مشتریان

محسن پور کیانی
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خبر
 رونمایی از 3 محصول

 فناورانه سلامت در اصفهان

ســه محصول فناورانه سلامت، شــامل دستگاه 
سانتریفیوژ یخچال دار با سرعت بالا، لوله های خونگیری 
وکیوم و الکتروکاردیوگرافی ۱۲ کاناله است که باتلاش 
 شــرکت های دانش بنیان مســتقر در شهرک علمی و 
تحقیقاتی اصفهان طراحی، تولید و تجاری سازی و دیروز 
در دوازدهمین آیین » پویش ره سلامت« بصورت ویدئو 
کنفرانس با دستور سعید نمکی وزیر بهداشت، درمان و 
آموزش پزشــکی رونمایی شد، دســتگاه سانتریفیوژ 
آزمایشگاهی یخچال دار با ظرفیت تولید  ۵۰۰ دستگاه 
در سال طراحی و تولید شده است که در آزمایشگاه های 
تحقیقاتی برای جداسازی اجزای نمونه ها تا دمای ۱۰ 
درجه ســانتیگراد زیر صفــر کاربــرد دارد، لوله های 
خونگیــری وکیوم نیز دارای ظرفیت تولید ۷۰ میلیون 
عدد در سال است که در انواع آزمایش های بیوشیمی و 
ایمونولــوژی نمونه خون بیمار کاربرد دارد، دســتگاه 
 A۲1۰ مدل )ECG( الکتروکاردیوگرافی ۱۲ کانالــه
یکی دیگر از محصولات فناورانه بخش سلامت است در 
اصفهان رونمایی شد و با قابلیت سیستم عامل هوشمند 
و اتصال به سیستم بیمارستانی جهت کاربرد برای نوار 
قلب طراحی و تولید شــده است، دکترنمکی در آیین 
رونمایــی از ایــن محصولات گفت: جهــت حمایت از 
محصولات و تجهیزات فناورانه تولید داخل کشور دستور 
داده شــد که قیمت ریالی محصولات داخلی معادل ارز 
 نیمایی محاســبه شــود تا شــرکت های دانش بنیان

 تقویت شوند.
 همچنین لازم است که محصولات مشابه تولیدات 
فناورانه داخل کشور حتی اگر قیمت پایین تر هم دارند 
به کشور وارد نشوند، طاهره چنگیز رئیس دانشگاه علوم 
پزشــکی اصفهان نیز در این آیین گفت: محصولات و 
تجهیزاتی که رونمایی شد می تواند بخش زیادی از سهم 
بازار کشور را به خود اختصاص دهد اما این امر نیازمند 
حمایت به ویژه در زمینه کنترل واردات است، در صورت 
حمایت دولت تجاری سازی و تولید انبوه این محصولات 

در تحقق جهش تولید نقش بسزایی دارد.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی گفت: شهر تاریخی توس 
باید به یک قطب مهم گردشگری در کشور 

تبدیل شود.
به گزارش قدس آنلاین، علی اصغر 
مونسان در مراسم افتتاح مسیر گردشگری 
آرامگاه فردوســی به ارگ کهن دژ توس 
افزود: توجه به شهر تاریخی توس و انجام 
اقدامات مختلف در بهسازی این منطقه و 
نیز آرامگاه فردوســی با هــدف تحقق 
منویات رهبر معظم انقلاب در این زمینه 
انجام می شود. وی با قدردانی از زحمات و 
تلاش های شــهرداری مشهد در اجرای 
پروژه جلوخان آرامگاه فردوسی و ایجاد 
مسیر گردشگری به سوی کهن دژ ادامه 
داد: تا قبل از ایــن ۴۸۰ میلیارد ریال در 
اجرای این پروژه از سوی شهرداری مشهد 
در توس هزینه شده و امروز نیز ۸۰ میلیارد 
ریال دیگر به این مبلغ افزوده شــد. وزیر 

میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دستی گفت: با توجه به برنامه ها و طرحهای 
دیگری که برای بازسازی و بهسازی این 
منطقه تاریخی و فرهنگی ارزشمند وجود 
دارد، اعتبار مورد نیاز در این زمینه معادل 

۹۰۰ میلیارد ریال است. وی با بیان اینکه 
فردوسی حافظ زبان فارسی است و ارزش 
و جایگاه والا برای ایرانیان و فارسی زبانان 
دارد افزود: توجه و رسیدگی به این منطقه 
تاریخی بخشی از تلاشها برای ادای دین 

به فردوسی است و معتقدیم این منطقه 
تاریخی باید به یکی از مهمترین قطبهای 

گردشگری کشور تبدیل شود.
مونسان ادامه داد: ثبت شهر تاریخی 
توس و آرامگاه فردوسی در فهرست جهانی 
یکی از خواسته ها و انتظارات به حق است 
که با توجه بــه محدودیت و امکان ثبت 
جهانی سالانه یک اثر از هر کشور، پرونده 
ثبت جهانی توس در حال تهیه و تدوین 
اســت و امیدواریم در ســالهای آینده و 
نزدیک شاهد ثبت توس در فهرست آثار 
جهانی باشــیم. وی گفت: ساخت هشت 
مجســمه مربوط به داستانهای شاهنامه 
توسط هنرمندان و نصب آن در محدوده 
توس شایســته قدردانی اســت. در این 
مراسم علاوه بر افتتاح مسیر گردشگری 
آرامگاه فردوســی به کهن دژ، از مجسمه 
رستم و اســفندیار نیز در محل جلوخان 

آرامگاه فردوسی رونمایی شد.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی:

شهر تاریخی توس باید به قطب گردشگری کشور تبدیل شود

بیست و هفتمین همایش ملی بیمه و توسعه با عنوان »ریسک های نوظهور در صنعت بیمه، فرصت ها و چالش ها« روز گذشته با حضور وزیر امور اقتصادی و دارایی، رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس، 
رئیس کل بیمه مرکزی و مدیران عامل شرکت های بیمه به صورت آنلاین برگزار شد، غلامرضا سلیمانی، رئیس کل بیمه مرکزی دراین همایش با بیان اینکه صنعت بیمه از زمان بروز شیوع کرونا در 
شرایطی که پاندمی کرونا اقتصاد تمام دنیا را تحت تاثیر قرار داده بسیار خوب و هوشمندانه عمل کرده است، گفت: ارائه محصولات جدید بیمه ای، دیجیتالی کردن بیمه نامه ها، ارائه خدمات 
غیر حضوری به بیمه گذاران، پوشش هزینه های کرونا و... ازجمله اقداماتی است که دراین مدت انجام گرفته است.وی ضمن اشاره به عملکرد صنعت بیمه، در ادامه به چالش هایی که در حوزه وجود 
دارد اشاره کرد و گفت: یکی از موضوعات مهم اعتماد سازی در جامعه است که برای رشد و توسعه بیمه در کشور باید روی این موضوع کار بیشتری انجام شود. سلیمانی با تاکید براینکه شرکت های 
بیمه در بخش تکنولوژی و  آی تی سرمایه گذاری خوبی نکرده اند که نیاز است در این بخش سرمایه گذاری مناسبی صورت گیرد، در ادامه بر اهمیت رشد و توسعه بیمه های زندگی اشاره کرد و 
گفت: ما شاید در بخش بیمه های غیر زندگی از لحاظ ضریب نفوذ بیمه شرایط مناسبی داشته باشیم، اما در حوزه بیمه های زندگی از قافله رشد عقب هستیم و ضریب نفوذ ۵/ ۱۴ درصد بیمه های 

زندگی نشان از این مهم دارد. به گفته رئیس کل بیمه مرکزی، در این زمینه نیاز داریم تا با ارائه طرح های جدید بیمه ای و اطلاع رسانی تبلیغات مناسب، اهداف برنامه توسعه را محقق کنیم.

 سه رویکرد 
 مهم 
صنعت بیمه

بهره برداری از کارخانه پلی پروپیلن 
پتروشیمی ایلام تا سال ۱40۱

مدیرعامل شرکت صنایع پتروشــیمی خلیج فارس از 
بهره برداری کارخانه پلی پروپیلن پتروشیمی ایلام تا سال ۱۴۰۱ 
خبر داد و گفت: این شرکت برای تأمین خوراک صنایع تکمیلی 
و پایین دستی پلی پروپیلن به سرمایه گذاران بخش خصوصی 
تضمین می دهد. به گزارش اعتبار به نقل از صدا وسیما؛ جعفر 
ربیعی با اشاره به افتتاح حدود ۸۶۶ میلیون یورو، پروژه پتروشیمی 
در اســتان ایلام، افزود: یکی از مهم ترین سیاست های شرکت 
صنایع پتروشیمی خلیج فارس در استان محروم ایلام، توسعه 
زنجیره های ارزش با هدف اشــتغال بیشتر فارغ التحصیلان 
دانشگاه ها و مردم بومی استان در صنعت پتروشیمی است. وی 
با اشاره به پیشــرفت ۵۰ درصدی ساخت واحد پلی پروپیلن 
پتروشیمی ایلام، خواستار پیگیری و مطالبه رسانه ها و مردم 
اســتان ایلام برای تکمیل زنجیره های ارزش شد به طور قطع 
صنعت پتروشیمی نمی تواند برای همه جوانان بیکار کشور شغل 
ایجاد کند، اما با توسعه صنایع تکمیلی پتروشیمی و تکمیل 
زنجیره های ارزش می توان در کنار اشتغال جمعیت قابل توجهی 
از جوانان بیکار و جویای کار، محصولات جدید و متنوعی را با 
هدف بی نیازی کشور از واردات تولید و عرضه کرد. مسئولیت 
صنایع پتروشیمی خلیج فارس تنها ساخت و توسعه صنایع 
بالادستی و میان دستی با هدف تامین خوراک صنایع تکمیلی و 
پایین دســتی اســت و با تولید محصولات میانــی، فعالان و 
سرمایه گذاران بخش خصوصی باید از این فرصت برای ساخت 
کارخانه های جدید با هدف تکمیل زنجیره ها و تولید محصولات 
نهایی و کالا های اساسی مردم استفاده کنند. وی  زمان بندی 
بهره برداری از کارخانه پلی پروپیلن پتروشــیمی ایلام را نیمه 
نخست سال ۱۴۰۱ عنوان کرد و گفت: با ساخت و بهره برداری از 
این واحد، زمینه ارزش سازی در ایلام فراهم می شود و باید اداره 
صمت اســتان از امروز برای فراخوان و جذب سرمایه گذاران 
خصوصی پایین دستی پلی پروپیلن اقدام کند. نایب رئیس هیئت 
مدیره هلدینگ خلیج فارس با تأکید بر اینکه این هلدینگ به 
سرمایه گذاران برای تأمین پایدار و مطمئن خوراک اطمینان 
می دهد، افزود: با تکمیل زنجیره پلی پروپیلن می توان صد ها 
محصول و کالای اساسی در ایلام تولید و حتی بخش قابل توجهی 

از آن را به بازار های منطقه ای و کشور های همسایه صادر کرد.

خبر

سلامت

  یکــی از رایج تریــن پرســش ها از 
دندانپزشکان می شــود این است که آیا 
جرمگیــری باعث آســیب بــه دندان ها 
می شود؟ برای پاسخ این سوال بهتر است 
ابتدا بدانیم »جرم دندانی« چیست و چه 

مضراتی دارد.
جرم دندانی، رســوب سخت زرد یا 
قهوه ای رنگی است که از کلسیفیته شدن و 
سخت شدن پلاک دندانی ایجاد می شود. 
پلاک دندانی لایه نرم و بســیار چسبنده 
بی رنگ متمایل به زرد کم رنگی است که به 
طور مرتب روی دندان ها و از ترکیب بزاق ، 

مایعات و باقی مانده مواد غذایی تشــکیل 
می شــود کــه حــاوی باکتری هــای 
پوسیدگی زاست. پلاک دندانی معمولا در 
محل تماس دندان با لثه ایجاد می شود و 
باکتری های مضر موجود در آن اســیدی 
ترشح می کند که می تواند به مینای دندان 
و لثه آســیب جــدی وارد کند. اگر پلاک 
دندانی به طور مرتب با مســواک زدن و نخ 
دندان کشیدن روزانه پاک نشود منجر به 
پوســیدگی دنــدان و تشــکیل جرم و 
بیماری های لثه ای و بوی بد دهان می شود.

اگر پلاک دندانی با رعایت بهداشت 

روزانه تمیز نشود با گذشت زمان کلسیفیته 
و ســخت شــده و تبدیل به جرم دندانی 
می شود. تشکیل جرم، محل مناسب تجمع 
بیشتر باکتری ها را فراهم و شدت آسیب 
وارده به لثه و دندان ها را بیشــتر می کند. 

برخلاف پلاک که به آسانی با مسواک
و نخ دندان قابل تمیز شــدن است، 
حذف جرم دندانی نیازمند وسایل خاص و 
انجام جرمگیری توسط دندانپزشک است.

میزان تشکیل جرم در افراد مختلف 
متفاوت است. برای مثال مصرف سیگار، 
خشکی دهان، داشتن براکت ارتودنسی و 
مصرف مواد غذایی حاوی کربوهیدرات و 
شــکر باعث افزایش میزان تشکیل جرم 

می شود.
 اگرجرمگیری نکنیم چه اتفاقی 

می افتد؟
در حالت ســلامت، لثــه محکم به 
دندان ها چسبیده است و در ناحیه طوق با 
شیار کم عمقی از دندان جدا می شود. اگر 
رسوبات پلاک دندانی باقی بماند و تبدیل به 
جرم شود، این شــیار کم عمق بین لثه و 
دندان مرتبا عمیق تر شده و با عمیق ترشدن 

این شیار جرم، باکتری های بیشتری همراه 
آنها در این ناحیه رسوب می کنند و رشد 
باکتری ها باعث ایجاد عفونت و التهاب در 
لثه و اصطلاحا »ژنژیویت« می شــود. در 
صورتی که جرمگیری در این مرحله انجام 
نشود، پیشرفت التهاب و عفونت لثه منجر 
به تحلیل استخوان اطراف دندان و ایجاد 
پریودنتیت می شود که برای درمان آن به 
اعمال وسیع تر مثل جراحی لثه نیاز است. 
اگر در این مرحله نیز درمانی صورت نگیرد، 
تحلیل بافت لثه و استخوان اطراف دندان 
ادامه می یابد و دندان دچار لقی شدید و در 

نهایت از دست رفتن دندان می شود.
اکنون می توانیــم با اطلاعاتی که در 
دست داریم به پاسخ پرسش مطرح شده در 

ابتدای بحث بپردازیم: 
آیا جرمگیری برای دندان ها ضرر 

دارد؟
جرمگیری دنــدان در صورتی که به 
درستی انجام شود نه تنها باعث ضعیف شدن 
و آسیب به دندان ها نمی شود بلکه از ایجاد 
و پیشرفت بیماری های لثه ای و خونریزی 
و بوی بد ناشی از آن نیز جلوگیری می کند.

سیر را فراموش نکنیدچرا جرمگیری دندان ها مفید است؟
به گفته باقری در کنار مراقبت های مختلف نباید از 
خواص خوراکی ها برای درمان سرماخوردگی غافل شوید. 
او عنوان می کند:»بعضی خوراکی ها باعث کاهش علائم 
سرماخوردگی می شوند و بعضی ها هم عفونت ناشی از 
سرماخوردگی را کمتر می کنند. موز باعث بهبود ناراحتی 
معده که معمــولا در ســرماخوردگی به وجود می آید 
می شود. مصرف فلفل دلمه ای هم به دلیل داشتن ویتامین 
C، توصیه می شود، همینطور هویج که دارای بتاکاروتن 
زیادی است. از خوردن پرتقال و لیمو شیرین هم که حتما 
می دانید نباید غافل شوید. ممکن است در این دوران و با 
توجه به بعضی باورها از غذاهای تند پرهیز کنید، اما جالب 
است بدانید که فلفل تند باعث باز شدن سینوس ها و رقیق 
شدن ترشحات ریه ها می شــود و خردل هم ترشحات 
مجاری تنفسی را رقیق می کند«. این متخصص طب 
سنتی می گوید: »از قدیم خوردن پیاز در سرماخوردگی 
توصیه می شد؛ به دلیل اینکه دارای مواد شیمیایی ای است 

که برای بهبود برونشیت و سایر عفونت ها مفید است. برای 
استفاده از خواص پیاز می توانید سوپ آن را تهیه کنید. سیر 
را هرگز فراموش نکنید. سیر با داشتن ماده ای به نام آلیسین 
خواص ضدعفونی کنندگی و ضدباکتریایی دارد. نتایج یک 
پژوهش آمریکایی نشان می دهد افرادی که روزانه سیر 
مصرف می کنند کمتر سرما می خورند و زمانی که دچار 
سرماخوردگی می شوند، علائم سرماخوردگی شان خیلی 
زود از بین می رود. می توانید ۲حبه سیر را له کنید و آن را 

با آب گوشت یا آب مرغ بجوشانید و داغ بخورید«.

حذف کمیته ملی المپیک از اساســنامه فدراسیون 
فوتبــال، واکنش این کمیته و اعتراض به رئیس فیفا را در 

پی داشته است. 
اساسنامه جدید فدراسیون فوتبال چندی پیش بعد 
از عبور از پیچ و خم زیادی که در راه گرفتن تاییدیه نهایی 
فیفا داشت، در مجمع فدراسیون فوتبال به تصویب رسید. 
اساسنامه جدید تغییرات زیادی نسبت به نسخه قبلی خود 
دارد؛ از افزایش تعــداد اعضای مجمع تا ۸۹ نفر گرفته تا 

تغییر جنجالی تعریف حقوقی فدراسیون به نهاد مستقل، 
غیرانتفاعی و غیردولتی. 

همچنین شرایط سنی در این اساسنامه حذف شده 
اســت و این در حالی اســت که در اساسنامه قبلی، برای 
ثبت نام در بخش ریاست فدراسیون شرایط سنی حداقل 
۳۵ و حداکثر ۶۵ سال وجود داشت و داشتن حداقل مدرک 
کارشناســی لازمه ثبت نام برای ریاست فدراسیون بود و 
کاندیداها برای ثبت نام نیاز به ۸ ســال ســابقه مدیریتی 

داشتند.  از سوی دیگر، نقش وزیر و معاون وزیر در مجمع 
به عضو افتخاری تغییر کرد و وزارت ورزش دیگر در مجمع 
حق رای ندارد.  نکته دیگر تغییرات که واکنش های بی سر 
و صدایی هم داشته است، حذف کمیته المپیک از اساسنامه 
نهایــی بود. در حالــی که گفته می شــد در پیش نویس 
اساسنامه فدراسیون فوتبال، سهمی برای عضویت کمیته 
المپیک در مجمع این فدراسیون دیده شده بود اما خبری 
از این عضویت در اساسنامه نهایی نیست.  این مساله واکنش 

کمیته ملی المپیک را در پی داشته است. این کمیته نامه ای 
اعتراضی به »جیانی اینفانتینو« رئیس فیفا نوشــته و در 
انتظار پاسخ فدراسیون جهانی فوتبال است.  رئیس کمیته 
ملی المپیک درباره حذف این کمیته از مجمع فدراسیون 
فوتبال گفت: در همه کشــورها کمیته عضو مجمع همه 
فدراسیون هاست و بعضا ریاست مجمع را هم بر عهده دارد. 
اینجا بی تدبیری شــده اســت. من نامــه ای اعتراضی به 

اینفانتینو نوشتم و منتظر پاسخ هستم./ مهر

 نمایندگان مجلس در جلسه علنی بررسی جزئیات طرح 
اصلاح موادی از قانون انتخابات ریاســت جمهوری را ادامه 
دادند و این بار با تصویب یک پیشنهاد، مجوز حضور منصوبان 
رهبر انقلاب برای نامزدی در انتخابات ریاست جمهوری را 
صادر کردند. البته آنچه مجلســی ها تا امروز در این طرح به 
تصویب رسانده اند، برای قانون شدن نیازمند تایید شورای 
نگهبان است و بر این اساس نمی توان این مصوبات را نهایی 
خواند. به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت، اینکه منصوبان 
رهبر انقلاب هم بتوانند نامزد ریاست جمهوری شوند پیشنهاد 
ابراهیم رضایی، نماینده اصولگرای دشتستان بود؛ پیشنهادی 
که به ماده یک طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری 
اضافه شده اســت. اگر این بند الحاقی به ماده یک به تایید 
شورای نگهبان برســد، مقاماتی نظیر رئیس قوه قضائیه، 
اعضای مجمع تشــخیص مصلحت نظــام، رئیس بنیاد 
مستضعفان انقلاب اســلامی، اعضای شورای عالی انقلاب 
فرهنگی و... که طبق قانون اساســی انتصاب آنها در حیطه 
اختیــارات رهبری اســت می تواننــد بــرای انتخابات 
ریاست جمهوری نیز نامزد شوند. این بند پیشنهادی در حالی 
با رای موافق نمایندگان به ماده یک طرح الحاق شد که هیچ 

نماینده ای به عنوان موافق یــا مخالف آن اظهارنظر نکرد.  
نمایندگان البته پیشنهاد دیگری را نیز تصویب و به ماده یک 
الحاق کردند که بر اســاس آن اساتید دانشگاه با رتبه استاد 
تمام، دانشــیار با ۱۰ سال سابقه تدریس و مدرسین حوزه 
علمیه با ۱۰ سال سابقه تدریس در سطوح عالی حوزه های 
علمیه می توانند در انتخابات ریاست جمهوری ثبت نام کنند. 

 مخالفت با استعفای روسای دو قوه پیش
 از انتخابات

یکی دیگر از پیشنهادهای جالب توجه دیگر در جریان 

بررسی جزئیات طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری، 
»استعفای ۶ ماه پیش از انتخابات ریاست جمهوری از سوی 
روسای قوای مقننه و قضائیه در صورت تمایل به نامزدی« 
بود؛ پیشنهادی که از سوی روح الله ایزدخواه، نماینده تهران 
مطرح شد اما نمایندگان با آن مخالفت کردند. استناد ایزدخواه 
بر ضرورت تصویب این پیشنهاد این بود که روسای قوه مقننه 
و قضائیه پیش از انتخابات ریاست جمهوری صاحب تریبون 
هستند و می توانند از این تریبون و رسانه استفاده حداکثری 

انجام دهند و این امر ممکن است سبب ایجاد تبعیض شود.

آخرین تغییرات مجلس در قانون انتخابات ریاست جمهوری

درمان دندان درد
وقتی دندان درد داشته  باشید حتما با توصیه های دوستان و آشنایانی برخورد می کنید که می خواهند به شما 
کمک کنند؛ »یک حبه سیر بگذار روی دندانت« یا »روغن گل میخک بزن روی آن  و خلاص«.»آب ولرم، نمک 
بمقــدار کم، ده قطره آب لیموطرش تازه« هرچند که برخی از این درمان ها در کوتاه مدت و تا زمان مراجعه به 
پزشک متخصص مفید و مؤثر هستند اما باید قبول کنید که در درازمدت شما را از درد رها نخواهند کرد. رایج ترین 
راه های درمان خانگی دندان درد را برایتان ذکر می کنیم تا در مواقع ضروری بتوانید درد کمتری را تحمل کنید.

اعتراض به فیفا به خاطر حذف کمیته ملی المپیک از اساسنامه فوتبال! سیدرضا 
صالحی امیری 
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خبر خبر
سپاه ۱00 اتوبوس به ناوگان 

اتوبوسرانی تهران می دهد

 انوشیروان محسنی بندپی استاندار تهران از پیگیری 
وزیر کشور برای واردات اتوبوس به کشور با تهاتر نفت خبر داد 
و گفت: ســپاه ۱۰۰ دســتگاه اتوبــوس در اختیار ناوگان 
اتوبوسرانی تهران قرار می دهد. اتفاقات خوبی در حمل و نقل 
عمومی در حال شکل گیری است. وزیر کشور پیگیر است تا 
از طریق تهاتر فروش نفت بتوانند اتوبوس هایی را وارد کشور 
کنند. همچنین قرار شد قطعات اتوبوس را از خارج خریداری 
و در اختیار کارخانجات اتوبوس سازی کشور قرار دهند تا این 

کارخانجات نسبت به تأمین و ساخت اتوبوس اقدام کنند.
وی با بیان اینکه خرید اتوبوس از کارخانجات داخلی نیز 
یکی دیگر از اقداماتی است که در راستای تجهیز حمل و نقل 
عمومی در حال انجام است، اقدامات زیادی در راستای تجهیز 
حمل و نقل عمومی در دست انجام است، اما واقعیت این است 
که شاید این اقدامات تا دو الی سه ماه دیگر پاسخگوی نیاز ما 
نباشــد؛ از همین رو برای این مدت نیز قرار شده است، ۱۰۰ 
دستگاه اتوبوس از سپاه در اختیار ناوگان اتوبوسرانی شهر تهران 
قرار بگیرد. مقدمات این کار آماده شده است و امیدواریم زودتر 
ایــن اتوبوس ها نیز در اختیار نــاوگان قرار بگیرد  و نگرانی 
درخصوص بیماری کرونا  در همه نقاط وجود دارد و هر جایی 
که به هر حال اطلاعات آن در اختیار شبکه های بهداشت و 
درمان ما قرار نگیرد و به لحاظ فرهنگی هم ضعف سطح سواد 
سلامت را شاهد باشیم، باید نگرانی نسبت به وضعیت آن 
مناطق داشته باشیم،  البته ما تمام تلاش مان را می کنیم تا هر 
کسی در استان تهران سکونت دارد، در سامانه سیب ثبت نام 
شود و تدابیری در حال اتخاذ است که همه آحاد جمعیت 
استان چه افرادی که در شهر ها و شهرستان ها و روستا های 
استان ساکن هستند و چه افرادی که در مناطق حاشیه استان 
مستقر شده اند بتوانند در سامانه سیب ثبت نام کنند. مراکز 
بهداشت و درمان در مناطق حاشیه ای نیز پایگاه های سلامت 
دارند و این مناطق نیز توســط دانشگاه های علوم پزشکی 
پوشــش داده و پایگاه های ســیار در این مناطق نیز ایجاد 

شده است.

 رانندگان جاده ای از پوشش
 بیمه تکمیلی برخوردار شدند

یک میلیون نفر از رانندگان جاده ای و اعضای خانواده های 
آنها تحت پوشش بیمه تکمیلی قرار گرفته اند. غلامحسین 
دغاغله مدیرکل دفتر حمل کالای سازمان راهداری و حمل 
و نقل جاده ای ، از پوشــش بیمه های درمان، عمر و حوادث 
برای رانندگان جاده ای و خانواده های آن ها خبر داد و گفت: 
تاکنون ۲۲ میلیارد تومان خسارت نقدی به بیمه شدگان 
پرداخت شده و ۳۴ میلیارد تومان معرفی نامه هم برای آن ها 

صادر شده است. 
بر اساس قرارداد جدیدی که با شرکت طرف قرارداد بیمه 
تکمیلی منعقد شــد، علاوه بر افزایش ۳۰ درصدی سقف 
پوشش ها، خدمات تحت پوشش نظیر عینک و زایمان هم 
اضافه شــد و فرزندان معلول خانواده های رانندگان بدون 
محدودیت سنی تحت پوشش قرار گرفتند.مدیرکل دفتر 
حمل کالای سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای اضافه 
کرد: در بخش بیمه رانندگان تازه ورود، بدنبال این هستیم تا 
آنها هم بتوانند نظیر رانندگان قدیمی از یارانه های پرداختی 
دولت بهره مند شوند که این امر در دولت هم پیگیری شده و 

در حال طی مراحل نهایی است. 
وی در خصوص احتساب ســوابق بیمه ای سال های 
۱۳۷۲ تا ۸۰ برخی رانندگان گفت: با همکاری سازمان تامین 
اجتماعی، فرایند مربوط برای احتساب این سنوات تهیه و 
تعریف شده است. او در خصوص توزیع عادلانه و بدون تبعیض 
بار که یکی از دغدغه های رانندگان در گذشته بود، افزود: با 
استقرار و ایجاد فرایند سیستمی در پایانه های حمل و نقل 
کشــور، توزیع بار روند عادلانه ای به خود گرفته است و این 
سامانه که سال قبل بصورت آزمایشی در پایانه بوشهر مستقر 
شــد، امسال در پایانه اکبرآباد تهران مستقر شده و مراحل 
آزمایشی خود را در دو هفته گذشته طی کرده و هم اکنون 
وارد مرحله عملیاتی شــده است. وی همچنین از ایجاد دو 
شرکت حمل و نقلی بزرگ مقیاس تاکنون در کشور خبر داد 
و گفت: تا پایان سال ۸ شرکت دیگر بزرگ مقیاس در کشور 

ایجاد خواهند شد تا بهره وری بخش حمل و نقل ارتقا یابد.

محمود محمودزاده معاون مسکن و ساختمان وزارت 
راه و شهرسازی با اشاره به اینکه ۲۴۰ هزار متقاضی طرح 
اقدام ملی مسکن تعیین تکلیف شدند از تمدید مهلت واریز 
اولیه وجه برای ۶۰ هزار نفر باقیمانده طرح تا ۵ دیماه خبر 
داد و گفت: چنانچه باقی ماندگان تا مهلت ۵ دیماه نسبت 
به واریز اولیه وجه اقدام نکنند لیست ذخیره جایگزین آنها 
خواهد شد. کسانیکه مدارک خود را تکمیل کردند و فقط 
مشکل تکمیل موجودی آنها باقیمانده بود باید تا ۳۰ آذرماه 
نسبت به تکمیل موجودی اولیه خود اقدام می کردند، که 
در تصمیمی تازه، مقرر شد تا  نسبت به تکمیل وجه خود 
اقدام کنند، فرصت تمدید شده تنها برای متقاضیانی است 
که مدارک شان تکمیل شده و آورده اولیه را واریز نکرده اند، 
حدود ۶۰ هزار نفر از متقاضیان مسکن ملی باقیمانده اند 
که نســبت به واریز اولیه وجه خود اقدام نکردند که این 
فرصت برای آنها تمدید شــده است. در طرح اقدام ملی 
مسکن که ۴۰۰ هزار واحد است، ۱۰۰ هزار واحد مربوط 
به بافت فرسوده است که این تعداد از واحدها آمارشان به 
شکل مجزا ارایه می شــود. در خصوص ۳۰۰ هزار واحد 
مسکن ملی در سایر بافت ها تاکنون ۲۴۰ هزار نفر یا نسبت 
به افتتاح حســاب خــود اقدام کرده انــد و یا اینکه جزو 
پروژه هایی مشارکتی بودند که زمین طرح اقدام ملی برای 
احداث واحدها مسکونی به آنها واگذار شده است. فقط ۶۰ 
هزار نفر از ۳۰۰ هزار نفر، هنوز وضعیت حساب آنها از نظر 
تکمیل و یا واریز کل وجه باقیمانده است ، هم اکنون ۱۶۰ 
هزار نفر در لیست ذخیره طرح اقدام ملی مسکن است که 
اگر بنا به دلایلی افرادی نسبت به واریز وجه اقدام نکنند 

لیست ذخیره جایگزین آنها خواهد شد.

 تجارت خارجی کشور
 به 52 میلیارد دلار رسید

مهدی میراشــرفی رئیس کل گمرک ایران گفت: در ۹ 
ماهه سال جاری، ۱۱۰ میلیون تن کالا به ارزش ۵۲ میلیارد 
دلار بین ایران و کشــورهای مختلف مبادله شــد که سهم 
صادرات ۵۸ میلیون و ۲۰۰ هزار تن به ارزش ۲۵ میلیارد و ۱۰۰ 
میلیون دلار بود. مقایسه صادرات غیرنفتی ایران با مدت مشابه 
سال قبل از لحاظ وزن و ارزش به ترتیب ۱۷ و ۲۰ درصد کاهش 
را نشان می دهد؛این میزان صادرات با توجه به شرایط ناشی از 
شیوع بیماری همه گیر کووید۱۹ و تحریم های ظالمانه امریکا 
نشانه تلاش و همت دست اندرکاران حوزه صادرات و همچنین 
تولیدکنندگان کشورمان است و پیش بینی می شود که در 
ماه های باقی مانده از سال همچنان به روند افزایشی خود ادامه 
دهد، مقاصد اصلی کالاهای صادراتی ایران در این مدت چین 
با ۲۰ میلیون و ۶۰۰ هزار تن به ارزش ۶ میلیارد و ۴۰۰ میلیون 
دلار، عراق با ۲۰ میلیون و ۸۰۰ هزار تن به ارزش پنج میلیارد 
و ۹۰۰ میلیون دلار، امارات متحده عربی با ۱۱ میلیون و ۴۰۰ 
هزار تن به ارزش سه میلیارد و ۳۰۰ میلیون دلار، ترکیه با پنج 
میلیون و ۴۰۰ هزار تن به ارزش یک میلیارد و ۸۰۰ میلیون 
دلار و افغانستان با پنج میلیون و ۲۰۰ هزار تن به ارزش یک 
میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار بودند. ســهم واردات از سر جمع 
تجارت خارجی در این مدت به لحاظ وزنی ۲۵ میلیون تن و از 
نظر ارزش ۲۶ میلیارد و ۸۰۰ میلیون دلار بود که نســبت به 
مدت مشابه سال گذشته از نظر وزن یک درصد و از لحاظ ارزش 
۱۶ درصد کاهش یافته است. از ۲۵ میلیون تن کالای وارداتی 
به کشور ۱۷ میلیون و ۵۰۰ هزار تن را کالاهای اساسی تشکیل 
می دهد. ۷۰ درصد وزن واردات را ۲۵ قلم کالای اساســی به 
خود اختصاص داده اســت. مبدأ کالاهای وارداتی در ۹ ماهه 
سال جاری به ترتیب چین با ۲ میلیون و ۶۰۰ هزار تن به ارزش 
هفت میلیارد دلار، امارات متحده عربی با سه میلیون و ۵۰۰ 
هزار تن به ارزش ۶ میلیارد و ۳۰۰ میلیون دلار، ترکیه با سه 
میلیون و ۵۰۰ هزار تن به ارزش سه میلیارد دلار، هند با یک 
میلیون و ۸۰۰ هزار تن به ارزش یک میلیارد و ۶۰۰ میلیون 
دلار و آلمان با ۹۱۱ هزار تن کالا به ارزش یک میلیارد و ۳۰۰ 
میلیون دلار بوده است،  در این مدت پنج  میلیون و ۲۰۰ هزار 
تن کالا از قلمرو ایران به کشورهای همسایه ترانزیت شده است 
که نســبت به مدت مشابه ســال قبل ۱۰.۹ کاهش را نشان 

می دهد./ایرنا

240 هزار متقاضی مسکن ملی 
تعیین تکلیف شدند محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی 

گفت: ضریــب آماده بــاش راهداران، 
ماشین آلات و تجهیزات راهداری کشور 
از ۴۵ درصد در سال گذشته به ۷۰ درصد 

در سال جاری ارتقا یافته است.
به گزارش اعتبــار  به نقل از روابط 
عمومی سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای در ابتدای نشســت صمیمانه 
آنلایــن با راهداران کــه از طریق ویدیو 
کنفرانــس و ارتبــاط زنده با هشــت 
راهدارخانه در هشت استان کشور برگزار 
شــد، اظهار داشــت: راهداران در حالی 
طولانی ترین شــب ســال را تجربه می 
کنند که فردا روز راهدار را درپیش داریم. 

وی روز راهدار و هفته حمل و نقل و 
راهداری را به تمامی شرکت های حمل 
و نقلــی، کامیــون داران، راننــدگان و 
راهداران کشور تبریک گفت.  اسلامی 
موضوع حائز اهمیت  راهداری را وظیفه 
مهم نگهداری و برقراری شرایط ایمن و 
پایدار در جاده ها عنوان کرد و گفت: در 
طــرح راهداری زمســتانی ۹۹ با آماده 
باش۱۰۰۰ دســتگاه راهدارخانه ثابت و 
ســیار،  بیش از ۱۳ هزار راهدار و حدود 
۱۰هزار دستگاه ماشین آلات راهداری 
کــه به طور مــداوم در حالــت فعالیت 

هستند، تلاش می شود پوشش مضاعفی 
در محورهای شریانی و غیرشریانی برقرار 
شود. وزیر راه و شهرسازی با بیان این که، 
امسال میزان بارش از دوره متناوب ۵۰ 
ساله و حتی ۱۰۰ ساله بیشتر شده است، 
تاکید کرد: با توجه به تغییرات اقلیمی آب 
و هوا نیازمند حضور هوشــمندانه و به 
هنگام برای بازگشــایی و برف روبی در 
جاده ها هســتیم. در همین راســتا با 
نوسازی ماشین آلات، تجهیز راهدارخانه 
ها و آموزش راهداران تلاش شده است، 
وضعیت جاده ها در شرایط طبیعی حفظ 
شود. باهمت سازمان راهداری و حمل و 
نقل جاده ای، نوســازی ماشــین آلات 

راهداری که ســال ها از رده خارج شده 
بودند، با حمایت از تولید داخل و خرید 
ماشین آلات نو از سر گرفته شد و شتاب 
خواهد گرفت. به دلیل شرایط حاصل از 
شیوع ویروس کرونا شب یلدای امسال از 
دیدار حضور راهداران محروم شدیم اما 
به همت سازمان راهداری و حمل و نقل 
جــاده ای با اســتفاده از فضای مجازی 
تنوعــی برای دیدار و حضور راهداران به 
وجود آمد. باید به طور شایســته رفت و 
آمــد را بــرای مردم هموارتــر و بهتر از 
گذشته انجام دهیم تا بدرقه راه ما دعای 
خیر مســافران در جاده ها باشد. وی در 
ادامــه راهداران را ســربازان بدون مرز 

عنوان کرد و گفت: راهداران در سال های 
۹۸ و ۹۹ ســیلاب هایی را تجربه کردند 
که در تاریخ بی ســابقه بوده اســت و به 
راســتی این حرفه مرز نمی شناســد و 
راهداران بابــد بتوانند قوی، به هنگام و 

متعهدانه کار کنند.
وزیر راه و شهرسازی از تامین زمین 
و خانه های آماده در استان های مختلف 
برای خانــه دار شــدن راهــداران در 
اســتان های مختلف خبــر داد و گفت: 
ظرفیتی از طرح اقدام ملی مسکن برای 
راهــداران و ظرفیــت دیگــری برای 
راننــدگان در تمامی اســتان ها در نظر 
گرفته شــده است. اسلامی همچنین از 
پیگیری برای قرارگرفتن حرفه راهدارای 
در زمره مشــاغل حاکمیتــی به جای 
تصدی گــری خبر داد.گفتنی اســت؛ 
ارتباط ویدیو کنفرانــس از راهدارخانه 
های قرقچی در استان اصفهان، قره بابا از 
آذربایجان شــرقی، آفتــاب از زنجان، 
زرندیه از مرکزی، رباط سفید از خراسان 
رضوی، کنارگذر از قزوین، رسول آباد از 
همدان و آزادراه)عوارضی ۲( از اســتان 
تهران با وزیر راه و شهرسازی مستقر در 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 

برقرار شد.

افزایش ضریب آماده باش راهداری کشور به 70 درصد 

سید سجاد هاشمی رئیس  هیئت مدیره شهرک صنعتی عباس آباد پاکدشت گفت: با تغییر رویکرد وزارت صنعت در دریافت مبلغی بابت زمین از تولیدکنندگان شهرکهای صنعتی، نرخ 
دلالی مجوز تا 7۰۰ میلیون تومان رسیده است. شرکت شهرک های صنعتی، زمین ها را یا با مجوز وزارت صنعت، معدن و تجارت یا با جواز اصناف واگذار می کند. تا خرداد امسال برای متقاضی 
با مجوز وزارت صمت یا با مجوز اصناف، قیمت زمین ها یکی بود اما از خرداد امسال به بعد، شرکت شهرک های صنعتی اعلام کرد اگر واحد تولیدی با جواز کسب وارد شهرک های صنعتی 
شود به ازای هر متر زمین، یک میلیون تومان و اگر با مجوز وزارت صمت باشد برای هر متر زمین ۵۰۰ هزار تومان باید بپردازد. این موضوع موجب دلالی شده و مجوز وزارت صمت گاهی 
تا قیمت 7۰۰ میلیون تومان خرید و فروش می شود، منابع طبیعی و سازمان مسکن، زمین هایی را به تولیدکننده و صنعتگر واگذار کردند و درست نیست که اکنون پس از ۲۵ سال از آنها 
بخواهند قیمت زمین ها را به روز پرداخت کنند و اصغر مصاحب؛ سرپرست سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران درباره مطالبه پول زمین در شهرک های صنعتی از صنعتگران 
گفت: این سازمان به هیچ عنوان زمین فروشی نمی کند و این تصور اشتباه است زیرا زمین را از منابع طبیعی می گیریم و زیرساخت ها را آماده می کنیم و فقط هزینه آماده سازی زیرساخت ها 

را دریافت می کنیم. البته حتماً باید با واحدهای صنعتی که بر اساس جواز تأسیس، سال ها زمین را گرفته اما هیچ اقدامی را انجام نداده اند، برخورد شود./ فارس

دلالان مجوز زمین 
شهرک های صنعتی را 

۷۰۰ میلیون تومان 
می فروشند
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حجم حق بیمه تولیدی شرکت بیمه کوثر با رشد ۴۸درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل، از ۲هزارو۷۰۰ میلیارد تومان عبور کرده و ترکیب فروش 
۸۵درصد رشته های غیرزندگی و ۱۵درصد رشته  زندگی را محقق کرده است.حجم حق بیمه تولیدی شرکت بیمه کوثر با رشد ۴۸درصد نسبت به مدت 
مشابه سال قبل، از ۲هزارو۷۰۰ میلیارد تومان عبور کرده و ترکیب فروش ۸۵درصد رشته های غیرزندگی و ۱۵درصد رشته  زندگی را محقق کرده است.به 
گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی و اعلام معاون برنامه ریزی و نظارت راهبردی بیمه کوثر، در طی این دوره رشته های هواپیما، کشتی، مهندسی و باربری 
شرکت هر کدام  به ترتیب با رشد ۴۳۴، ۱۲۳، ۱۱۲ و ۱۱۲ درصدی نسبت  به مدت مشابه سال گذشته بیشترین درصد رشد فروش را میان سایر رشته ها 
داشته است.لاله کریمی اظهارکرد: سهم خسارت پرداختی شرکت به بیمه گذاران در ۹ماهه سال ۱۳۹۹ مبلغ هزارو۳۰۰میلیارد تومان بوده است که سهم 

رشته های غیرزندگی ۸۴ درصد و بیمه های زندگی ۱۶ درصد از کل پرداختی خسارت ها بوده است.
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وزیر راه و شهرســازی با اشاره به خودکفایی راه آهن 
ایران در زمینه تولید واگن هــای باری اظهار کرد که به 
زودی شاهد خودکفایی و تولید واگن مسافری و لوکوموتیو 

در کشور نیز خواهیم بود.
خانواده بزرگ حمل و نقل در وزارت راه و شهرسازی، 
یک خانواده حداقل ۵ میلیون نفری را به خود تخصیص 
می دهند و سهم بزرگی را در کیفیت زندگی مردم و فراهم 
کردن زیرساخت های حمل ونقل و وسائل آن ایفا می کنند.

این تلاش ها و کوشــش ها به جامعه امید را منتقل 
می کنند که با تحرک بیشتر و افزایش کارآمدی حوزه های 
حمل ونقل، با رعایت الزامات اســتاندارد و ایمنی آن ها، 
مردم ما روز به روز از این برکات و اقدامات بهره مند خواهند 

شد.
وی با یادآوری از  اینکه راه آهن جمهوری اســلامی 
ایران شــعاری را با عنوان “مسیر ایران روی ریل به سوی 
آینده” انتخاب کرده است، اکنون این شعار به یک فرهنگ 
سازمانی در راه آهن تبدیل شده است و تمامی کارکنان 
راه آهن در سراسر کشور از درجا زدن خداحافظی کرده و 
همگــی این اراده را دارند که به صورت یکپارچه و متحد 
بتوانند مســیر رشد راه آهن را در کشور فراهم کنند و به 

اهداف تعریف شده دست یابند.
ما نیازمند توسعه شبکه ریلی و بهره مند کردن کشور 
از قطارهای پرسرعت هستیم. امروز در دنیا همه کشورها 
به سمت قطارهای پرسرعت حرکت کرده اند و ما نیز نباید 

کوتاهی و غفلت داشــته باشــیم و ضــرورت دارد تا به 
تکنولوژی روز و برتر دنیا برسیم. این یک نیاز برای کشور 
است و ضرورت دارد تا تلاش ما به این سمت معطوف شود.
گامی که برداشــتیم؛ توجه کردن به ظرفیت های 
داخل و دانش بومی و صنعت های ســازنده است. اکنون 
صنعتگرانــی در کشــور حضور دارند که قادر هســتند 
محصولات مورد نیاز ما را در صنعت حمل ونقل ریلی هم 

برای زیرساخت و هم سامانه ها تولید داخل کنند.
ســال ۹۸ تبدیل به نقطه عطــف تاریخ در صنعت 
حمل ونقل ریلی شد که طی آن استفاده از راه آهن بومی 
را در شبکه ریلی کشــور محقق کردیم و امروزه سازنده 
پروژه های ریلی در صف نوبت هستند تا ریل را از سازنده 
داخلــی تحویل بگیرند. در حال حاضر تولید ســوزن به 
خودکفایی رسیده و استفاده از آن شروع شده است و تولید 

آن در حال سرعت گرفتن است.
تاکنون در بحث ساخت سامانه ها و لوکوموتیو و واگن 
باری و مسافری نیز تلاش گسترده ای انجام شده است. در 
همین ماه آذر، مراسم خودکفایی صددرصدی واگن های 
بــاری را که تولید چرخ و ترمز آن نیز بومی شــد، برگزار 
کردیم. به همت تمامی دست اندرکاران صنعت حمل ونقل 
ریلی و نقش بیشتر و گسترده ای که مدیرعامل راه آهن 
ایفا کرده است، به زودی شاهد خودکفایی تولید واگن های 

مسافری و بعد از آن لوکوموتیو در کشور خواهیم بود.
به این ترتیب کشورمان در زمره سازندگان کامل و 

خودکفای تولید ســامانه های حمل ونقل ریلی قلمداد 
خواهد شد تا بتواند ضمن سیراب کردن بازارهای داخلی 
و کمک کردن به افزایش ناوگان مورد نیاز داخل، همچنین 
سهمی از بازار سایر کشورها را نیز به خود اختصاص داده 

و به این طریق در اقتصاد کشور تاثیرگذار خواهد شد.
امروز ۸۹ پروژه راه آهن به مبلغ ۲۷۷ میلیارد تومان 
افتتاح شد که صرف نظر از بحث عدد و مالی آن، در بحث 
تاثیر و کیفیت آن در حمل و نقل ریلی و تاثیرات مستقیمی 
که برای زندگی مردم دارد، بسیار با اهمیت تلقی می شود.
وقتی یک خط ریلی قدیمی یا ایستگاهی بازسازی و 
احیا می شــود و خطوط ریلی در بخشی از ایستگاه های 
گلوگاهی افزایش پیدا کرده و باعث کاهش توقف قطارها 
می شوند، این ها باعث افزایش راندمان و سرعت قطارها 
شده و در نهایت گسترش ظرفیت بار و بهره وری راه آهن 
را به همراه خواهند داشت. این ها از زمره اقداماتی هستند 

که پیوسته باید در راه آهن وجود داشته باشد.
آراستگی محیط و زیبایی محوطه ها و کارآمدسازی 
و روزآمدسازی ناوگان ریلی از موارد اصلی راه آهن هستند 
که همواره باید مورد توجه باشند تا به این طریق، شاهد 
یک راه آهن پیشرفته و زیبا و کارآمد در کشورمان باشیم 
و مردم عزیزمان نیز همان طور که به راه آهن به شکل یک 
وســیله نقلیه ایمن نگاه می کنند، همچنین از هر لحظه 
ســفر با قطار در راه های ریلی برای خودشان قاب خاطره 

بسازند و به یادگار نگه دارند.

راه آهن ایران در مسیر خودکفایی در تولید واگن های مسافری و لوکوموتیو

جایزه برتر پانزدهمین جشنواره ملی 
انتشــارات روابط عمومی بانک مسکن به 
مهدی احمدی رییس اداره روابط عمومی 
بانک مسکن، اهدا شد. به گزارش اعتبار به 
نقل از  پایگاه خبری بانک مسکن، پانزدهمین 
جشنواره ملی انتشارات روابط عمومی سال 
جاری با اهــدای تندیس و جوایز به روابط 

عمومی های برتر به کار خود پایان داد. این 
جشنواره به همت انجمن متخصصان روابط 
عمومی و با همکاری دانشــگاه ها، روابط 
عمومــی وزارتخانه هــا، ســازمان ها و 
شرکت های خصوصی و دولتی در دو بخش 
رقابتی و آموزشــی در دو گــروه تهرانی و 
اســتانی در مرکز همایش های ســازمان 

مدیریت صنعتی )سازمان مطالعات و بهره 
وری نیروی انسانی( برگزار شد.این جشنواره 
با حضور حســین امامــی رییس انجمن 
متخصصان روابط عمومی، محمد خدادی 
معاون مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی، مهدی احمدی رییس اداره کل 
روابط عمومی بانک مسکن و جمعی دیگر از 
مدیران روابط عمومی برگــزار و به روابط 
عمومی های برتر، تندیس افتخار اعطا شد. 
براساس این گزارش این جشنواره به همت 
انجمن متخصصــان روابط عمومی در دو 
بخش رقابتی و آموزشی در دو گروه ملی و 
اســتانی در مرکز همایش های ســازمان 
مدیریت صنعتی )سازمان مطالعات و بهره 
وری نیروی انســانی( برگزار شد. مهدی 
احمدی گفت: بانک مسکن به عنوان یک 
بانک تخصصی و البته مردمی، خدمات و 
محصولات متنوعی به مردم ارائه می دهد و 
به همین دلیل ما وظیفه ی خود می دانیم 

اطلاع رسانی دقیق ، جامع و وسیعی داشته 
باشیم، بانک مسکن جزو معدود بانک هایی 
است که دارای پایگاه خبری می باشد و از 
ایــن طریق اطلاعات را به صورت دقیق در 
اختیار مردم قرار می دهد. بانک مســکن 
همچنیــن از طریق ابزارهــای مختلف 
ارتباطی، تهیه ی بروشــور، تبلیغات و ... 
اطلاعات کاملــی از محصولات و خدمات 
متنوع بانــک را در اختیار عموم قرار دهد. 
بانک مسکن نیز در سطح ملی و در حوزه ی 
نشــریه داخلــی )مصاحبه( رتبــه اول 
)مشترک(، ادبیات )داستان سرایی( رتبه 
دوم، پوســتر رتبــه دوم، نشــریه داخلی 
)سرمقاله( رتبه دوم )مشترک(، مولتی مدیا 
رتبه سوم، تحلیل محتوا رتبه سوم، کلیپ 
رتبه سوم، نشریه داخلی )گزارش( رتبه سوم 
)مشترک(، ویژه نامه رتبه سوم )مشترک( 
و موشن گرافیک رتبه سوم )مشترک( حائز 

رتبه شد.

بانک مسکن جایزه برتر پانزدهمین جشنواره ملی انتشارات روابط عمومی را کسب کرد
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14 هفته نامه اقتصادی ایران
علی اکبر میرعمادی کارشناس بانک مرکزی گفت: به دلیل تملک صددرصد سهام بانک سپه توسط دولت، با سهامداران پنج بانک و موسسه ادغام شده خداحافظی می شود. ادغام بانک های قوامین، انصار، 
حکمت، مهر ایرانیان و کوثر با بانک سپه و سرنوشت سهامداران این بانک ، رویکرد اصلی ادغام هم خروج نیروهای مسلح از عرصه بانکداری بود سهامداران بانک ها و موسسه اعتباری ادغام شونده به دو گروه 
اصلی سهامداران وابسته و سهامداران حقیقی و حقوقی غیروابسته به نیروهای مسلح تقسیم شده اند که در دو مرحله با سهامداران غیروابسته تسویه می شود. در مرحله نخست، پس از ابلاغ چارچوب ۳۱ بندی 
در ابتدای سال گذشته، افراد می توانند پیش از تکمیل روند ادغام، وجه سهم را دریافت و تسویه حساب کنند یا اینکه منتظر نتیجه ارزشگذاری باشند. برخی سهامداران در همان مرحله ارزش سهام را دریافت 
کردند. برخی سهامداران غیروابسته هم سهام را نگهداری و برای تسویه با مبلغ ارزشگذاری استفاده کردند که با این عده نیز پس از برگزاری مجامع ادغام و به نرخ روز تسویه شد. در آغاز فرآیند ادغام، سهام 
سهامداران وابسته به صورت علی الحساب و بدون پرداخت وجه به بانک سپه منتقل شد. بنابراین به لحاظ مدیریتی و مالکیتی، بانک سپه اداره امور واحدهای ادغام شونده را بر عهده گرفت. مبلغ نهایی سهامداران 
هم بر مبنای ارزشگذاری و دارایی ها و بدهی های پنج بانک و موسسه ادغام شونده پس از تسویه با سهامداران به بانک سپه منتقل شده و هر گونه کسری به حساب مطالبات از دولت منظور خواهد شد. با این 

حال هیچ نگرانی بابت سپرده گذاران و مشتریان بانک ها نیست و تسهیلات گیرندگان و خدمات گیرندگان نباید از این ادغام احساس نگرانی کنند؛ چراکه خدمات را همچون گذشته دریافت خواهند کرد.

خداحافظی 
 بانک سپه

 با سهامداران بانک های 
ادغام شده

مراسم اختتامیه دهمین جشنواره کتابخوانی رضوی 
مقارن با سالروز ولادت حضرت زینب )س( با رعایت شیوه نامه 
های بهداشتی در حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( 

برگزار شد.
بــه گزارش  اعتبار به نقل ازپایگاه اطلاع رســانی نهاد 
کتابخانه های عمومی کشــور، مراسم اختتامیه دهمین 
جشنواره کتابخوانی رضوی سی ام آذرماه مقارن با سالروز 
ولادت حضرت زینب )س( با حضور جمعی از مسئولان نهاد 
کتابخانه های عمومی کشور، بنیاد فرهنگی هنری بین المللی 
امام رضا)ع( و معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی با رعایت شیوه نامه های بهداشتی در حرم مطهر 

حضرت فاطمه معصومه)س( برگزار شد.

کتاب، پیام زندگی بخش الهی است
در ابتدای این مراسم متن پیام آیت الله جعفر سبحانی به 
دبیرخانه دهمین جشنواره کتابخوانی رضوی قرائت شد. متن 

پیام به شرح ذیل است:

بسم ا... الرحمن الرحیم
حضرت ابا محمد امام حسن مجتبی علیه السلام: إنکُّم 
صِغارُ قَومٍ و یوُشِکُ أن تکَونوا کِبارَ قَومٍ آخَرینَ، فَتَعَلَّمُوا العِلمَ، 

فَمَن لم یسَتَطِعْ مِنکُم أن یحَفَظَهُ فَلیَْکتُبْهُ و لیَضَعْهُ فی بیَتِهِ.
شما خردسالان قومی)نســلی( هستید که به زودی 
بزرگان قم )نسلی( دیگر می شوید؛ پس دانش بیاموزید و هر 
یک از شما که نمی تواند علم را در حافظه اش نگه دارد آن را 
بنویسد و  در خانه اش نگه داری کند،  قلم، پیام رسان خداست 
و کتاب، پیام زندگی بخش الهی که پیام آوران بزرگ خدا آن 
را از سویی او به جامعه بشری اهدا کردند و حیات را که مقصود 
خدای حی و توانا بود از مسیر کتاب و قلم و پیام در جان انسان 
دمیدند و مردم را به زندگی حقیقی و حیات بایسته دعوت 

ِ وَ للِرَّسولِ إذِا دَعاکُم لمِا یحُییکُم. کردند که استَجیبوا لِلهَّ
اهل بیت پیامبر علیم افضل صلوات الله همین مسیر را با 
تمامی توان ادامه دادند و امیر مومنان که سرآغاز این سلسله 
زرین بود باب مدینه علم نبی صلوات الله و سلامه علیه است 
که راه وصول به آن سرچشمه فیاض از خانه او می گذشت و 
فرزندان معصوم و برومند ایشان یکی پس از دیگری این صراط 
اقوام و این مسیر مستقیم را پیمودند و حیات را در کالبد جامعه 

دمیدند.
صاحبان اندیشــه و قلم نیز که جوهر قلم خود را از آن 
حوض کوثر دریافت کرده بودند این وسیله زندگی بخش را با 
مدد الهی در پیش گرفتند و با چرخش قلم و نگارش کتاب راه 
انبیاء الهی را به قدر وسع خویش ادامه دادند و آب حیات را از 
سرچشمه جوشان علم می جوشید به  دست تشنگان حقیقت 
رساندند و می رسانند. امروز نیز احیای جامعه مردم در گرو نشر 
همین معارف ناب و حکمت های خالده و جاودانه ای است که 
از سر چشمه وحی جوشیده است و نیاز مردمان این روزگار 
به این اندیشــه های وحیانی، بیش از اعصار گذشته است و 
جهان، تشنه معارف ناب و اصیلی است که از چشمه های نور 
نشات گرفته اســت.  این جانب برای تمامی نویسندگان 
ارجمندی که برای احیای امر اهل بیت قلم می زنند و تمامی 
شرکت کنندگان و متصدیان این جشنواره آرزوی توفیق 
روزافزون دارم و امیدوارم که همگان مشــمول دعای خیر 

حضرت ثامن الحجج علیه السلام باشند.

جشنواره کتابخوانی رضوی الگویی حقیقی از 
زندگی سعادتمندانه را ارائه می دهد

در ادامه محســن جوادی، معاون امور فرهنگی وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی از طریق ارتباط زنده به قرائت پیام 
عباس صالحی، وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی به دبیرخانه 
دهمین جشنواره کتابخوانی رضوی پرداخت. متن پیام وزیر 

فرهنگ و ارشاد اسلامی به شرح ذیل است:
بسم ا... الرحمن الرحیم

کتاب، در تمامی ادوار، مبدأ پیشرفت، مبنای جهش 
علمی و فرهنگی و دلیل ساختن جامعه ای اندیشمند، متمدن 

و فرهنگ مدار بوده است.  
فرهنگ و آیین این مرز و بوم، همواره با کتاب مأنوس بوده 
و ائمه اطهار)ع(، به پشتوانه اعجاز کتاب آسمانی، حال خوش 

زیستن اخلاقی را به بشر ارزانی کرده اند.
در شرایطی که اثرات سوء بیماری فراگیرکرونا در تمامی 
عرصه ها و حوزه فرهنگ مشهود بوده و بسیاری از فعالیت های 
فرهنگی و هنری متوقف شده است و از سوی دیگر دشمنان 
اسلام با تحریم های اقتصادی، بر این سختی ها افزوده و سعی 
در تضعیف ارزش های اسلامی و معارف اهل بیت)ع( دارند، 
مردم بصیر و هوشیار به برکت انقلاب اسلامی، خون شهدا و 
عشق و ارادت به اهل بیت)ع( و مقام عظمای ولایت، از رهیافت 

مطالعه، در اجابت کلام معصوم و احیای امر امامان همام)ع( 
کوشیده و با شرکت پرشور در این جشنواره به الگوی حقیقی 
زندگی سعادتمندانه دست یافته اند. با تبریک میلاد خجسته 
پیام آور کربلا، حضرت زینب کبری)س( و بزرگداشت روز 
پرستار، این جان برکفان عرصة سلامت که در یک سال گذشته 
جلوۀ تابناکی از ایثار و شهادت را به تصویر کشیدند، تقارن 
پربرکت این ایام با عبورکِاروان بالندۀ جشنواره کتابخوانی 
رضوی از دهمین دوره جشنواره کتابخوانی رضوی را به فال 
نیک می گیریم. جشنواره ای که با ارج نهادن به منزلت کتاب 
و کتابخوانی در سایه سار عطر سه نور تابناک از سلاله پاک امام 
موسی کاظم)ع( و بزرگان منتسب به این خاندان مطهر، زمینه 
پویایی فرهنگی جامعه و ترویج کتابخوانی و آشنایی با سیره 

و سنت ایشان را فراهم آورده است.
از تلاش های بانیان و دست اندرکاران برگزاری این رویداد 
فاخر فرهنگی، کتابداران عزیز و کارکنان ستادی قدردانی 
نموده و شرکت اقشار مختلف مردم شریف و فرهنگ دوست، 

کتابخوانان، کتاب دوستان و فرهیختگان را ارج می نهم.

برگزاری جشنواره کتابخوانی رضوی در شرایط 
خاص کرونایی قابل تقدیر است

در ادامه متن پیام حجت الاســلام والمسلمین احمد 
مروی، تولیت آســتان قدس رضوی به دبیرخانه دهمین 
جشــنواره کتابخوانی رضوی قرائت شد. متن کامل پیام 

حجت الاسلام والمسلمین مروی به شرح ذیل است:
بسْمِ ا...ِ الرَّحْمنِ الرَّحِیمِ       

»اقْرَأْ باِسْمِ ربَکَِّ الذَِّی خَلقََ«خواندن، نخستین فرمان 
خدای بزرگ و مهربان، به محبوب و برترین پیامبران است که 
آئین آســمانی و جاویدانش، بر علــم و معرفت بنا نهاده و 

بزرگترین معجزه اش را کتاب قرار داد.
در سوگند خداوند به قلم و مسطور با قلم راز و رمزی بس 
بزرگ نهفته است و انسان، اشرف مخلوقات در قوس صعود 
کمال و رفعتش، به قله ی رفیع دانش دست یافته و در قوس 
نزول و حضیض سقوطش به جهل و نادانی وصف شده است.

کتاب، میراث پرشکوه انسان و آفریننده ارزش های بشری 
و مایه ی روشنگری در جامعه و هدایت آدمی در پهنه زندگی 
اســت. خداوند متعال پیامبرانش را با نعمت تعلیم کتاب و 
حکمت گرامی داشته، و در خطاب به عیسی)ع( می فرماید: 
إذِْ عَلَّمْتُکَ الکِْتابَ وَ الحِْکْمَةَ وَ التَّوْراۀَ وَ الْنِجِْیلَ و در جای جای 
قرآن کریم نیز که سرآمد تمامی کتب آسمانی است، برای 
پیامبر اعظم که سرآمد همه پیامبران گرامی است؛ آموختن 
و تعلیم کتاب، مهمترین وظیفه قلمداد شده است: هُوَ الَّذِی 
بعََثَ فیِ الْمُِّیِّینَ رسَُولاً مِنْهُمْ یتَْلُوا عَلیَْهِمْ آیاتهِِ وَ یزَُکِّیهِمْ وَ 
یعَُلِّمُهُمُ الکِْتابَ وَ الحِْکْمَةَ.تمدن بشــری در طول تاریخ، بر 
پایه های گوناگونی بنیاد شده و در این میان، تمدن اسلامی در 
ادامه تمدن های پیشــین بشــری، بیش از همه به دانش، 
پژوهش، خواندن و نوشتن، آموختن و آموزش دادن اهتمام 
نموده و دانشمندان و پژوهشگران اسلامی با الهام از دستورات 
اکید دینی، به پدید آوردن این میراث ارزشمند همت گمارده 
و جهان بشریت در برهه های طولانی، وامدار تلاش و همت 
آنان بوده و هست، و ایران پس از اسالم و دانشمندان مسلمان 
ایرانی به گستره و عمق آن افزوده و افتخارات گرانسنگی به 
یادگار گذاشته اند، اهمیت کتاب به کتابخوانی و ارزش این 
گنج گران در بهره گیری از آن است، که انسان فرورفته در وادی 
تاریکــی و تباهی و گمراهــی را از رنج جهل و نادانی رهائی 
بخشیده؛ به سوی روشنایی و دانش هدایت می کند. در طول 
تاریخ که افکار و اندیشه های فاسد و الحادی در جوامع بشری 
رواج یافته و به بهانه های گونه گون انتشار می یافتند؛ کتب 
آسمانی وظیفه نشر معارف و مفاهیم الهی را برعهده داشتند 
و پس از اسلام، قرآن به عنوان برجسته ترین کتاب آسمانی و 
بزرگترین سرمایه ی در اختیار انسان، این نقش را ایفا نموده و 
دانشمندان مسلمان با الهام از قرآن و سنت پیامبر عظیم الشأن 
و اهل بیت)علیهم السلام(، فرهنگ و معارف والای اسلامی را 
در اختیار دوستداران دانش و فرهنگ قرار داده اند و عمرشان 
را برای دیگران صرف نموده  و برای آنان، ســعادت به ارمغان 
آورده اند. اکنون نیز که به برکت انقلاب شکوهمند اسلامی، 
فرصت بی مانندی برای دانشمندان و اندیشه وران فراهم آمده 
است، قلم و کتاب نوشتن هم رونقی دیگر یافته و در موضوعات 
و عرصه های گوناگون و در سطوح متفاوت و زبان های مختلف 
کتب ارزشمند فراوانی نگاشته شده، دنیای کتاب، نشر در ایران 
اسلامی، نشر و مطبوعات در ایران اسلامی، روزگاری متفاوت 

با گذشته را تجربه می کند.
نقش والا، حساس، پردامنه کتاب در پویش تکاملی فردی 
و اجتماعی، تأثیری بس شگرف و سازنده داشته و در تبادل و 
انتقال فرهنگ و ارزش های متعالی بشربه نسل های آینده و 
جامعه سازی انسانی - اســلامی و تمدنی، از جایگاه بلند و 

استراتژیک انگیزشی و فرهنگی ویژه ای برخوردار است.
کتاب و فرهنگ مکتوب به دلیل دامنه ی نفوذ گسترده 
اش، هم پای تأثیر اثباتی اش می تواند دارای ظرفیت های سلبی 
هم باشــد که باید مورد توجه باشــد که مبادا دشــمن، با 
بهره برداری از این ابــزار پر ارزش فرهنگی، زمینه هجوم و 
شبیخون فرهنگی به باورهای فرهنگی اصیل اسلامی را بیابد؛ 
تیشه قلم را به ریشــه آن اصول زده با شلاق، دسیسه های 

شیطانی اش، نسل پر انرژی و فعال جامعه را بنوازد.
اینجانب از کنار مضجع شریف و نورانی حضرت ثامن 
الحجج »علیه الصلوۀ و الســلام« و امامی  که به احیای امر 
اهل بیت »علیهم الســلام« و تبیین و نشــر معارف بلند و 
نورانی شان توصیه فرموده است؛ و آن را در گرو تعلیم و تعلم 
علوم و معارف بلندشان دانسته و فرموده اند: رحم الله عبداً أحیا 
أمرنا ... یتعلم علومنا و یعلمها الناس، فانّ الناس لو علموا محاسن 
کلامنا، لا تبعونا. به همه اقشــار و در تمام سنین، اهمیت 
کتاب خوانی را متذکر و تأسی به رهبر عظیم الشأن انقلاب 
اسلامی »مدظله العالی« در اهتمام به کتاب و کتاب خوانی و 

الهام از نگاه بلند و متعالی ایشان به اهمیت دانش و دانش اندوزی 
که در بیانیه گام دوم انقلاب برآن تأکید فرموده اند؛ و نیز استفاده 
از ظرفیت های کتابخانه های کشور و کتابخانه بزرگ و غنی 
آســتان قدس رضوی، توصیه أکید دارم. و از تمامی دست 
اندرکاران این جشنواره با ارزش که در شرایط خاص کرونایی 
کشور و جهان و در هفته پژوهش، به این موضوع اهتمام ورزیده 
اند، تشکر نموده و دست مریزاد و خسته نباشید می گویم و 

برای توفیق بیش از پیش عزیزان دعا می کنم.

میزان مشارکت مردم در جشنواره کتابخوانی 
رضوی پدیده ای مبارک و قابل افتخار است

سپس علیرضا مختارپور، دبیرکل نهاد کتابخانه های 
عمومی کشــور در ارتباطی تصویری ضمن تبریک ولادت 
حضرت زینب کبری ســلام الله علیها و روز پرستار، به همه 
مردم ایران و به ویژه پرستاران، اظهار داشت: شرکت فعال بیش 
از یک میلیون و سیصد هزار تن از مردم عزیز و به ویژه کودکان 
و نوجوانان در دهمین جشنواره کتابخوانی رضوی، که بالاترین 
سطح مشارکت در مسابقات کتابخوانی را به خود اختصاص 
داده، پدیده ای مبــارک و قابل افتخار برای کتاب خوانان، 
نویسندگان و اهالی کتاب و قلم است، این جشنواره و برنامه 
های مشابه نشان می دهد همچنان کتاب های خوب در همه 
شرایط، حتی در دوران شیوع بیماری و کاهش فعالیت های 
حضوری کتابخانه ها، خوانندگان و مشــتاقان خود را می 
یابد،خلق این صحنه زیبا و باشکوه از کتابخوانی را پشتوانه ای 
برای جریان کتابخوانی می دانم و از تمامی افراد و نهادهایی که 
در برگزاری این جشنواره مشارکت داشتند و نیز از معاونت 
فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و بنیاد فرهنگی- 
هنری امام رضا علیه السلام و همچنین از کتابداران سراسر 
کشور و همکارانم در ستاد مرکزی و ادارات استانی تشکر می 
کنم و از درگاه ملکوتی حضرت علی بن موسی الرضا علیه 
الســلام و حضرت معصومه سلام الله علیها برای همه آنان 

سلامتی و سعادت مسألت دارم.

جشنواره کتابخوانی رضوی بزرگ ترین رخداد 
کتابخوانی در کشور است

در ادامه مهدی رمضانی، معاون توســعه کتابخانه ها و 
ترویج کتابخوانی نهاد کتابخانه ها عمومی کشور و دبیر دهمین 
جشنواره کتابخوانی رضوی، با تبریک و گرامیداشت سالروز 
ولادت حضرت زینب کبری)س( و روز پرستار، اظهار داشت: 
به لطف الهی، همت نهاد کتابخانه ها و دستگاه های همکار، 
دهمین مسابقه کتابخوانی رضوی برای پنجمین سال متوالی، 
همپا و همسو با سایر برنامه های هجدهمین جشنواره فرهنگی 
و هنری بین المللی امام رضا)ع( به خوبی به سرانجام رسید و 
توفیــق داریم در کنار بــارگاه ملکوتــی حضرت فاطمه 
معصومه)س( شاهد برگزاری مراسم اختتامیه این جشنواره 
باشیم.  دبیر دهمین جشنواره کتابخوانی رضوی با اشاره به 
نقلی از حضرت امام محمد باقر)ع( در کتاب شریف کافی »اگر 
به شرق یا غرب عالم بروید، دانش صحیحی نمی یابید مگر 
آنچه از نزد ما اهل بیت بیرون می آید«، بیان کرد: این حدیث 
شریف و نظایر آن نشان از این حقیقت دارد که یکی از ارکان 
رفعِ جهل، آشنایی آحاد مردم، با علوم و معارف اهل بیت علیهم 
السلام است و جشنواره کتابخوانی رضوی یکی از برنامه هایی 
است که در راستای رسیدن به این هدف مهم و متعالی ایفای 

نقش می کند.
رمضانی با اشاره به این جشنواره به عنوان بزرگ ترین 
رخداد کتابخوانی کشور که خیل عظیمی از عاشقان اهل 
بیت)ع( را با خود همراه ساخته، گفت: جشنواره کتابخوانی 

رضــوی، یکی از موثرترین ابزار صحیــح پیوند با کتاب و از 
مهم ترین بخش های موضوعی جشنواره بین المللی امام 
رضا)ع( اســت؛ چراکه علاوه بر کمک به ترویج و گسترش 
فرهنگ فاخر رضوی، موجب می شود ایرانیان فرهنگ مدار و 
دوستدار اهل بیت)ع(، هم زمان با کتابخوانی به رشد معنوی و 
روحانی و آشنایی دقیق تر با سیره تربیتی و اخلاق عملی امام 
رضا)ع( و دیگر کریمان اهل بیت)ع( دســت یابند؛ سبک و 
سیره ای مشحون از رهنمودهای راهگشای اخلاقی و نکات 
شاخص تربیتی که همراه خود دانش، بینش، بصرت و فضیلت 

را به ارمغان می آورد.
وی در بخش دیگری از صحبت هایش با تقدیر از اقدامات 
انجام شده در دو دوره  اخیر این جشنواره، خاطرنشان کرد: 
منابعی در خصوص تاریخ و سیره ائمه هدی)ع( که توفیق 
خدمت به ســاحت مقدس آن ها کمتر فراهم شده، به این 
جشنواره افزوده شد؛ بدین ترتیب در دوره نهم منابعی پیرامون 
زندگی و شخصیت حضرت جواد)ع( و در دوره دهم، حضرت 
هادی)ع( به جشنواره افزوده و به مخاطبان معرفی شد، تطبیق 

فضای جشنواره کتابخوانی رضوی با شرایط متأثر از شیوع 
ویروس کرونا را یکی از ویژگی های بارز این دوره جشــنواره 
دانست ، نهاد کتابخانه های عمومی کشور به مدد کتابداران و 
همکاران در سراسر کشور، از سازمان ها و مجموعه هایی بوده 
که در بازتعریف فعالیت ها متناسب با شرایط کرونایی، تولید 
محتوا و حضور در فضای مجازی پیشگام بوده است. به همین 
منظور دهمین دوره جشنواره تماما به صورت الکترونیکی در 
سه بخش فردی، خانوادگی و گروهی با ۱۲ کتاب در سه رده 
سنی کودک، نوجوان، جوان و بزرگسال؛ در ۵ قالب نقاشی، 
پویش کتاب خوان مجازی، فعالیت گروهی، داستانک نویسی 

و چهارگزینه ای برگزار شد.
دبیر دهمین جشنواره کتابخوانی رضوی با سپاسگزاری 
از حضور پرشور هم میهنان، اعضای کتابخانه های عمومی و 
شرکت کنندگان این جشنواره و عبور از مرز یک میلیون و 
سیصد و شــش هزار شرکت کننده، از کودکان و نوجوانان 
مستعد و فرهیخته ای که با ارائه آثار ارزشمندشان در حوزه 
نقاشــی، پویش گروهی و روزنامه دیواری بر شور و حال این 

مسابقه افزودند، تقدیر کرد.
رمضانی با اشــاره به مهم ترین وجوه تمایز این دوره از 
جشنواره کتابخوانی رضوی نسبت به ادوار گذشته بیان کرد: 
تنوع موضوعی و دسترسی آسان به نسخه های الکترونیک و 
گویای منابع، تنوع رشته های جشنواره متناسب با گروه سنی، 
امکان شرکت بدون محدودیت سنی برای شرکت کنندگان 
در تمامی بخش ها، افزودن دو رشته جدید داستانک نویسی 
به رده سنی بزرگسال و فعالیت گروهی به رده سنی کودک و 
نوجوان، افزایش تعداد جوایز در سطح کتابخانه و استان)بیش 
از ۵۷۰۰نفر(، همکاری با پیام رسان گپ به منظور تسهیل 
شرکت و مشارکت استان ها در فرایند قرعه کشی و صحت 
سنجی، از مهم ترین ویژگی های متمایز این دوره با سال های 
گذشته بود، افزایش قابل ملاحظه  آمار شرکت کنندگان در 
بخش الکترونیک و رشد ۶۳ درصدی )با توجه به حذف بخش 
مکتوب به دلیل حفظ سلامت عزیزان و پیشگیری از شیوع 
ویروس کرونا و رعایت اصل صرفه جویی( نســبت به سال 

گذشته، از دیگر نتایج قابل ملاحظه در این دوره بوده است.
دبیر دهمین جشــنواره کتابخوانی رضوی در پایان از 
آیت اله العظمی سبحانی، تولیت معزز آستان قدس رضوی و 
قدردانی ویژه از تولیت مقدس آستان مقدس حضرت فاطمه 
معصومه)س(، میزبانی کارکنان اداره کل استان قم، همراهی 
مدیران اجرایی استان به ویژه اصحاب اندیشه و فرهنگ و هنر، 
دست اندرکاران و مجریان این جشنواره، به ویژه کتابداران، 
کارکنان و مدیران نهاد کتابخانه های عمومی کشور تقدیر کرد. 
وی ابراز امیدواری کرد در سال های آتی، با رشد کیفی، کمی 
و نقش آفرینی مؤثرتر این جشنواره در معرفت افزایی و تربیت 
دینی جامعه، همگی در انجام وظیفه بر عهده مان در قبال 
ترویج و تبیین فرهنگ رضوی و پیروی از سیره پاکِ هشتمین 
خورشید روشنگر آسمان امامت و ولایت و تحقق هرچه بیشتر 
منویات رهبر معظم انقلاب اسلامی مدظله العالی در خصوص 
پاسداشت و تعالی فرهنگ غنی اسلامی ایرانی و ترویج فرهنگ 

کتابخوانی، موفق و مؤید درگاه الهی باشیم.

 لزوم ارائه محتوای مناسب بر اساس نیاز جوانان
 و نوجوانان امروز

همچنین در این مراسم حجت الاسلام والمسلمین ناصر 
رفیعی، کارشــناس دینی ضمن تبریــک ولادت حضرت 
زینب)س( و روز پرستار، گفت: در بحث کتاب و کتابخوانی 
باید به تعبیر دانشمندی اشاره کنم که گفته بود، اتاق بدون 
کتاب مانند انسان بدون روح است و دانشمند دیگری گفته 

بود که :کتاب پنجره ای است به سوی روشنایی که اگر نباشد 
اتاقی تاریک نصیب ما خواهد شد، بیش از ۲۵۰ مرتبه کلمه 
»کتاب« در قرآن تکرار شده که این نشان از اهمیت کتاب و 
کتابخوانی نزد پروردگار است. همچنین در حدیثی که از امام 
صادق )ع( نقل شده، آن بزرگوار کتاب را یکی از نعمت های 
الهی عنوان می کند؛ یعنی همانطور که زبان و چشم یک نعمت 
است، کتاب وسیله ای است که از طریق آن اخبار گذشته گان 
به آینــدگان انتقــال پیدا می کنــد. در نقــل دیگری از 
امیرالمومنان)ع( آمده است که »خرد انسان های عاقل را از 
قلم شان بشناسید« و در جای دیگر فرموده اند »چه خوب 

گوینده ای است، کتاب«.
وی با اشاره به اقتضائات دنیای امروز، گفت: گرچه این 
روزها فضای مجازی توجهات بسیاری را به خود جلب کرده، 
اما از ظرفیت همین فضا نیز می توان برای مطالعه و کتابخوانی 
بسیار استفاده کرد. به عنوان مثال امروز به جای اینکه اتاقی 
پر از کتاب داشته باشیم، می توانیم با استفاده از یک نرم افزار و 
یا شبکه اینترنت به دریایی از کتاب ها و تفسیرهای مختلف 

دسترسی داشته باشیم، اشتیاق عالمان و بزرگان مکتب تشیع 
به کتاب و مطالعه به بیان روایاتی از این اشتیاق پرداخت. مطالعه 
شیرین و زیبا است اما متاسفانه فرهنگ مطالعه در کشور ما 
نیاز به گسترش و تقویت دارد که باید راهکار مناسب آن را پیدا 
کرد. دوستانی که در حوزه کتاب و کتابخوانی فعال هستند، 
باید محتوای مناسب را بر اساس نوع نیاز جوانان و نوجوانان 
امروز ارائه کنند. مثلا اگر داستان حضرت زهرا در قالب رمان 
و در کتاب های کوچک و جمع و جور با قلم روان ارائه شــود 
بیشتر مورد استقبال قرار می گیرد، بسیاری از بزرگان و علمای 
ما که درجه فقاهت داشــته اند، آثار متعــددی برای ارائه 
نشانه هایی از شناخت خدا، نه از باب برهان صدیق، بلکه از 
طریق نگارش داستان هایی ساده از سنجاقک ها، گوزن ها، 
گنجشک ها و ماهی ها ارائه کرده اند تا بتوانند بر اساس میزان 
درک و روحیه مخاطب خود مردم را با خدا بیشتر آشنا کنند.

تقدیر از ۷۹ برگزیده در دهمین جشــنواره 
کتابخوانی رضوی

در ادامــه این برنامه ۷۹ برگزیده دهمین جشــنواره 
کتابخوانی رضوی در ســه بخش »فــردی«، »گروهی«، 
»خانوادگی« معرفی و تقدیر شدند. در رده سنی »کودک« ۸ 
برگزیده در بخش نقاشی و ۸ برگزیده در بخش پویش مجازی 
)با اهدای ۲.۵ میلیون ریال( و ۳ برگزیده در بخش گروهی )با 

اهدای ۶ میلیون ریال(، تقدیر شدند. 
در رده سنی »نوجوان« ۸ برگزیده در بخش چهارگزینه 
ای )با اهدای ۲.۵ میلیون ریال(، ۸ برگزیده در بخش پویش 
کتابخوان )با اهدای ۲.۵ میلیون ریال(، ۸ برگزیده در بخش 
نقاشــی )با اهدای ۳ میلیون ریــال( و ۳ برگزیده در بخش 
 فعالیت هــای گروهــی )بــا اهــدای ۷ میلیــون ریال(، 

تقدیر شدند. 
همچنین در رده سنی »جوان و بزرگسال« نیز ۸ برگزیده 
در بخــش چهارگزینه ای و ۸ برگزیــده در بخش پویش 
کتابخوان )با اهدای ۳ میلیون ریال( و ۴ برگزیده در بخش 
داستانک )با اهدای ۳.۵ میلیون ریال(، تجلیل شدند. همچنین 
در این جشنواره از هشت خانواده برتر با اهدای لوح سپاس و 
مبالغ نقدی تجلیل شد. بر این اساس از دو خانواده ۲ نفره )با 
اهدای ۷ میلیون ریال(، دو خانواده ۳ نفره  )با اهدای ۱۰ میلیون 
ریال(، دو خانواده ۴ نفره)بــا اهدای ۱۳ میلیون ریال( و دو 

خانواده ۵ نفر به بالا )با اهدای ۱۶ میلیون ریال( تقدیر شد.

رونمایی از اپلیکیشــن ســامانه مسابقات 
الکترونیک کتابخوانی نهاد )سماک(

در پایان این مراســم نیز اپلیکیشن سامانه مسابقات 
الکترونیک کتابخوانی نهاد )ســماک( رونمایی شــد. این 
اپلیکیشــن با توجه به تجربه برگزاری مسابقات مختلف 
الکترونیک و محبوبیت فزاینده استفاده از فناوری تلفن همراه 
در تمامی گروه های سنی، تولید شد. برخی از ویژگی های این 
برنامه شامل نصب آسان بر روی گوشی هوشمند، آگاهی از 
اطلاعات به روز مسابقات آنلاین کتابخوانی، تسهیل دسترسی 
بــه مســابقات کتابخوانی، ایجــاد ارتباط مســتقیم با 
کتابخوانان، حفظ حریم خصوصی کاربران و رضایت استفاده 
کاربران به علت رابط کاربری آسان و عدم وجود پیچیدگی 

وب سایت ها در برنامه موبایلی است.
گفتنی است، اختتامیه دهمین جشنواره کتابخوانی 
رضوی به صورت اینترنتی و در ارتباط زنده با اســتان های 
مختلف کشــور برگزار و از طریق پایگاه اطلاع رسانی نهاد 
کتابخانه هــای عمومی کشــور)iranpl.ir(، صفحه نهاد 
aparat.com/( کتابخانه های عمومی در وب سایت آپارات

iranpl( و فضای مجازی پخش شد.

اختتامیه دهمین جشنواره کتابخوانی رضوی برگزار شد
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گفتگو خبر
پالایشگاه اصفهان در سطح علمی 

رتبه قابل قبولی دارد

 مهندس مرتضی ابراهیمی مدیرعامل شرکت پالایش 
نفت اصفهان، با اشاره به اینکه پالایشگاه اصفهان در سطح 
علمی رتبه قابل قبولی دارد، گفت: از همکاران تحصیل کرده 
و متخصص خانواده بزرگ پالایشگاه انتظار می رود در تمام 
امور مشارکت فکری و عملیاتی داشته باشند تا در کنار هم به 
رشد و بالندگی این واحد معظم صنعتی برسیم،  با حضور 
مدیرعامل، معاونین و مسئولین شرکت پالایش نفت اصفهان 
از  پژوهشگران و فناوران برتر این شرکت تجلیل شد. در این 
مراسم تصمیم گیری برای حرکت در مسیر تحقق اهداف 
مرجعیت علمی را یکی از اصول پالایشگاه اصفهان با رویکرد 
توسعه محور دانست، برای دستیابی به هدف های کلیدی تر 
باید گروه ها و تیم های پژوهشــگر شــرکت فعال تر شوند. 
مصطفی الهی معاون مهندســی و توسعه شرکت نیز طی 
ســخنانی ابراز امیــدواری کرد: چراغ علــم بیش ازپیش 
روشنایی بخش فعالیت این شرکت باشد. محسن مرادمند 
رئیس پژوهش و فناوری پالایشگاه اصفهان نیز طی سخنانی 
گفت: ما در تلاش هستیم تا بهترین و کارآمدترین پژوهشگران 
و فناوران شرکت را شناسایی کنیم و از آنان برای ارتقاء سطح 
عملی شرکت بهره مند شویم.دکتر غریبی از پژوهشگران برتر 
شــرکت پالایش نفت اصفهان به مناسبت هفته پژوهش 
چندین پروژه پژوهشی را تشــریح کرد وگفت: اصلاحات 
انجام شده در بارگذاری کاتالیست واحد آیزوماکس شماره یک 
شرکت، اصلاحات انجام شده در شرایط واحدهای آیزوماکس 
در جهت تولید دیزل یورو، بررسی مشکلات خلأ در مبدل 
Surface Condenser واحد آیزوماکس یک و اصلاحات 
صورت گرفتــه در کاهش هدررفت آمیــن در واحدهای 

هیدروژن و قطع انتی فوم در این واحدها. 

تجلیل از مدیرعامل شرکت آبفا 
استان اصفهان در تحقق اهداف 
پویش”هرهفته الف-ب ایران”

با حضور وزیر نیرو، به صورت ویدئو کنفرانس از مدیرعامل 
شرکت آبفا استان اصفهان و دیگر  فعالان پویش “هر هفته 
-الف-ب-ایران” اســتان اصفهان تجلیل شد.  مدیرعامل 
شرکت آب وفاضلاب استان اصفهان با اشاره به بهره برداری 
از ۷ پروژه آب وفاضلاب استان اصفهان در قالب “پویش  هر 
هفته الف- ب ایران” ، گفت: این پروژه ها با  اعتباری بالغ بر 
۷۵۸ میلیارد تومان در مدار  بهره برداری قرار گرفتند.  فاز اول 
پروژه بازسازی و اصلاح شــبکه فاضلاب اصفهان از محل 
فاینایس خارجی، ایستگاه پمپاژ و خط انتقال جنوب شرق 
اصفهان ،آبرسانی به باغشاد و ۸ روستای لنجان،  راه اندازی 
واحد ۲ و ۳ تصفیه خانه فاضلاب داران، تصفیه خانه فاضلاب 
اژیه، آبرسانی به مجتمع۱۹ روستای فلاورجان و تصفیه خانه 
فاضلاب هاشم آباد، پروژه هایی بودند که در قالب این طرح به 

بهره برداری رسیده اند.  
هاشــم امینی افتتاح فاز اول بازسازی و اصلاح شبکه 
فاضاب اصفهان از محل فایناس خارجی را بسیار تاثیر گذار 
برشــمرد و گفت: با اجرای این پروژه نگرانی مردم در محور 
جنوب و مرکز اصفهان به دلیل ریزش شبکه فرسوده فاضلاب 
در اقطــار بالا رفع گردید. این در حالیســت که این پروژه با 
اعتباری بالغ بر ۶۶۰ میلیارد تومان معادل ۳۶۸ میلیون یوان 
اجرایی گردیده است. وی پیرامون اجرای پروژه ایستگاه پمپاژ 
و خط انتفال جنوب شرق اصفهان گفت: با اجرای تاسیسات 
فاضلاب جنوب شرق اصفهان،  صد درصد کلان شهر اصفهان  
دارای زیرساخت جمع آوری، انتقال و تصفیه فاضلاب می 
شود و دیگر در هیچ منطقه ای از شهر فاضلاب شهری از طریق 

چاه های جذبی دفع نمی گردد.

  شاخصه توسعه یافتگی صنعت فولاد

یکی از شاخص های توسعه یافتگی کشورها، صنعت 
فولاد اســت و خوشبختانه در ایران با داشتن دو نعمت 
ســنگ آهن و انرژی، اقدامات بسیار خوبی در این چند 
ســال اخیر صورت گرفته و باعث شده زنجیره صنعت 
فولاد در راس تصمیمات اقتصادی کشــور قرار بگیرد. 
مهدی کرباســیان رییس اسبق هیات عامل ایمیدرو با 
بیان این مطلب گفت: در کشورهای پیشرفته که صنعت 
فولاد رشد فراوانی داشته است؛ مانند ژاپن و کره جنوبی 
و کشــورهای اروپایی، بعضا مشاهده می شود که آنها از 
یک یا دو نعمت اصلی در این صنعت محروم هستند. این 
دو نعمت یعنی نعمت داشتن سنگ آهن و انرژی است 
کــه انرژی بــه صورت هــای مختلف آن یعنــی گاز و 
زغال ســنگ در این صنعت مطرح است و مثلا کشوری 
مثل استرالیا از نظر معادن سنگ آهن، بسیار غنی است 
ولی از انرژی برخوردار نیســت که آن را به فولاد تبدیل 
کند. خوشبختانه کشور عزیز ما ایران دارای هر دو نعمت 
خدادادی است. یعنی هم سنگ آهن و هم گاز به میزان 
فراوان دارد. در ضمن میزان زیادی معادن زغال ســنگ 
در کشور داریم که کار استخراج خیلی از آنها هنوز شروع 
نشــده است، زیرا ما از نظر ذخایر گاز در رتبه اول جهان 
قرار گرفته ایم و کمتر روی زغال سنگ کار شده زیرا گاز 

ارزان تر است و ما از انرژی سبز استفاده می کنیم.
این فعال معدنی به رتبــه صادراتی صنعت فولاد 
اشــاره کرد و گفت: خوشبختانه با این لطف خداوندی 
اقدامات بســیار خوبی در این چند ســال اخیر صورت 
گرفتــه و باعث شــده زنجیره صنعت فــولاد در راس 
تصمیمات اقتصادی قرار بگیرد و سیاســیون کشور هم 
این صنعت را به حساب بیاورند. میزان صادرات ما از سال 
۹۶ تا ۹۹ شاهد این موضوع است و صنعت فولاد بعد از 
پتروشیمی بالاترین صادرات و ارزآوری را برای کشوربه 
ارمغان آورده اســت. البته این صنعــت برای صادرات 
گرفتاری های زیادی داشته است؛ از تحریم گرفته که هم 
خود این صنعت تحریم شــده و هم شرکت بزرگی مثل 
فولاد مبارکه و چند شــرکت دیگر فولادی در لیســت 
تحریم ها قرار گرفته اند تا بخشــنامه های غیرمنطقی و 
غیرکارشناسی متعددی که از طرف وزارت صمت صادر 
شــده، ولی با همه این موانع صادراتی زنجیره فولاد، باز 
هم می بینیم که خوشــبختانه در سال های اخیر حوزه 
فولاد جایگاه خودش را حفظ کرده اســت، قبل از سال 
۹۲ تعدادی پروژه در کشور تعریف شده بود که قریب به 
اتفاق آنها متوقف شده بود. این پروژه ها مثل هفت طرح 
فولادی، طرح های توســعه در چادرملو، گل گهر، فولاد 
مبارکه، ذوب آهن و به ویژه در سنگان بود که تامین کننده 
اصلی سنگ آهن کشور است و خوشبختانه با روی کار 

آمدن دولت یازدهم این پروژه ها فعال شدند.

کسب سه موفقیت روابط عمومی 
ذوب آهن اصفهان در جشنواره ملی 

انتشارات روابط عمومی

آیین اختتامیه پانزدهمین جشنواره ملی انتشارات 
روابط عمومی های کشــور با حضور معاون مطبوعاتی 
وزارت فرهنگ و ارشاد اســلامی و تعدادی از اساتید و 
متخصصین علوم ارتباطات، سوم دیماه در تهران برگزار 
شــد. در این جشنواره سراســری، پس از بررسی آثار 
انتشاراتی ارائه شــد در راستای فرهنگ مکتوب و نشر 
آنلاین، توســط هیات داوران، روابط عمومی ذوب آهن 
اصفهان در بخش های ادبیات )داستان سرایی( و کتاب 
رتبــه اول و در بخش ویژه نامه ها رتبه دوم را کســب و  
تندیس ویژه و لوح سپاس  این جشنواره را دریافت کرد.

مدیرعامل باشگاه فولاد مبارکة سپاهان 
در خصوص واگذاری ورزشگاه نقش جهان 
از سوی شرکت توسعه و تجهیز به شرکت 
فولاد مبارکه گفت: شرکت فولاد مبارکه 
جهت تکمیل ورزشگاه نقش جهان اقدامات 
فنی و مهندسی بسیار پیچیده ای انجام داد 
و اکنون طبق قرارداد منعقدشده، ورزشگاه 
نقش جهان به مدت حداقل ۴۵ ســال در 
اختیار شــرکت فولاد مبارکه قرار گرفت.

محـــمدرضا ســـاکت در گفـــت وگو با 
ایســـــنا در خصوص واگذاری ورزشگاه 
نقش جهان به شرکت فولاد مبارکه اظهار 
کرد: مردم اصفهان حدود ۳۰ سال در انتظار 
ورزشــگاه نقش جهان بودند و سرانجام با 
پیگیری مدیران شرکت فولاد مبارکه این 

امر به نتیجه رسید.
 اولویت رفع نواقص
 مدنظر AFC است

از سوی دیگر، وزارت ورزش و شرکت 
توسعه و تجهیز،  بستری برای مشارکت در 
پروژه های نیمه کاره فراهم کردند تا شرکت 
فولاد مبارکه به منظور تکمیل این پروژۀ ملی 
وارد عرصه شود. ورود فولاد مبارکه باعث 
شد زیرساخت های ورزشی کشور و سرانة 
ورزشــی در اســتان اصفهان ارتقا یابد و 
همچنین یک مجموعة بزرگ استاندارد با 
ظرفیت ۷۵ هزار نفر برای رویدادهای ملی 

و بین المللی به امکانات کشور اضافه شود.
پس از بررســی ها و هماهنگی های 
انجام شده، مشکلات این ورزشگاه برطرف 
شد تا امروز این پروژۀ بزرگ از بلاتکلیفی 
خارج شود و به چرخة خدمات ورزشی در 
حوزۀ فوتبال کشــور اضافه گردد و انتظار 
مردم اصفهان با بهره برداری از این ورزشگاه 
به پایان برســد.مدیرعامل باشگاه فولاد 
مبارکــة ســپاهان در خصــوص مدت 
بهره برداری شرکت فولاد مبارکه از ورزشگاه 
نقش جهان گفت: برای تکمیل ورزشگاه 
نقش جهان اقدامات فنی و مهندسی بسیار 
پیچیده ای انجام شد و اکنون طبق قرارداد 
منعقدشده، ورزشگاه نقش جهان به مدت 
۴۵ سال در اختیار شرکت فولاد مبارکه قرار 
گرفته و این شــرکت نیز اجازۀ راهبری و 

بهره برداری از آن را در اختیار باشگاه قرار داده 
اســت. وی دربارۀ اقدامات این باشــگاه 
درخصوص تکمیل نواقص ورزشگاه ازجمله 
ورودی های غیراستاندارد ورزشگاه گفت: 
مجموعة ورزشگاه نقش جهان ۳۰۰ هکتار 
زمین ورزشی دارد که در اختیار ادارۀ ورزش 
و جوانان است و راه های ورودی منطقه در 
اختیار فولاد مبارکه نیست، اقداماتی ازجمله 
روشنایی مسیر ورودی، دیوارکشی اطراف 
ورزشگاه، تکمیل پارکینگ ها، تکمیل فیبر 
نوری، پســت برق و ... برای تجهیز بیشتر 
ورزشــگاه در برنامة شرکت فولاد مبارکه 
است. در آینده اســکوبورد    ورزشگاه نیز 
تعویض خواهد شــد، زیرا اسکوبورد فعلی 
استاندارد نیســت و کیفیت لازم را ندارد، 
اولویت ما تکمیل نواقصی است که از سوی 
AFC در خصوص ورزشــگاه نقش جهان 
مطرح شده تا به  استانداردهای مورد تأکید 
این نهاد دســت یابیــم. مهم ترین بخش 
ورزشــگاه خزانة چمن آن است که اکنون 
تکمیل شده است. وی دربارۀ  رفع مشکل 
کیفیت چمن ورزشگاه در تابستان با خزانه 
گفــت: اکنون چمن ورزشــگاه وضعیت 
مناســبی دارد و به خوبی توســط بخش 
مهندســی تحت مراقبت و راهبری است. 
البته احتمالا در زمان مناسب طرح تعویض 
زمین چمن را در برنامه خواهیم داشت، اما 
این موضــوع حداقل امســال قابل انجام 

نخواهد بود. 
تبدیل موزۀ فولاد مبارکۀ سپاهان به 

قطب گردشگری ورزشی اصفهان
مدیرعامل باشــگاه فــولاد مبارکة 
سپاهان در خصوص خواســتة هواداران 
مبنی بر پخش بازی های تیم فوتبال این 
باشگاه با کیفیت HD گفت: این موضوع 
مستقیما مربوط به سازمان صداوسیماست 
و ما چند بار این خواستة هواداران را به آن ها 
انتقال داده ایم. سازمان صداوسیما نیز در 
تأمیــن تجهیــزات موردنیاز ایــن نوع 
تصویربرداری محدودیت هایی پیش روی 
خود دارد، اما در حال بسترسازی این موضوع 
است تا تجهیزات این موضوع تکمیل شود. 
وی ادامه داد: اقدامات لازم برای زیباسازی 
ورزشگاه نقش جهان در پروژه های بعدی 
مطرح می شــود تا این ورزشگاه به نگین 

زیبای منطقه تبدیل گردد. 
ساکت به جام ها و مدال های قهرمانی 
متعددی که تاکنون توسط تیم های مختلف 
باشگاه فولاد مبارکة سپاهان کسب شده 
اشاره کرد و گفت: به دنبال راه اندازی موزۀ 
افتخارات باشگاه در ورزشگاه نقش جهان و 
ایجاد یک قطب گردشــگری در اصفهان 
هستیم. در برنامه های آیندۀ خود امکانات 
لازم برای بازدید از این ورزشگاه و افتخارات 
فولاد مبارکة سپاهان برای تورهای خارجی، 
خانواده ها، دانش آموزان و ... مهیا خواهد شد. 
وی در پاسخ به برنامة انتقال بخشی از موزۀ 
ورزشگاه صفائیه به ورزشگاه نقش جهان 
گفت: معتقدیم تمــام جام ها و مدال های 
باشگاه که بالغ بر ۴۰۰۰ عنوان مقام است 

باید به ورزشگاه نقش جهان منتقل شود و 
در حال حاضر ۹ کاپ قهرمانی تیم فوتبال 
فولاد مبارکة سپاهان به نقش جهان منتقل 

و جانمایی شده است.
برنامه های زیادی برای تلویزیون 

اینترنتی داریم
ساکت در خصوص اهداف راه اندازی 
تلویزیون اینترنتی  فولاد مبارکة سپاهان و 
میزان رضایت از بازخوردهای آن گفت: در 
چند ماه گذشته با ایجاد یک چارت جدید 
در باشگاه، مسئولیت اپلیکیشن و تلویزیون 
اینترنتی ایجاد کردیم. تلویزیون اینترنتی 
سپاهان با همکاری شرکت باسا در قالب یک 
سوپر اپلیکیشن رونمایی شد. این اپلیکیشن 
بستری برای نمایش رقابت تمام تیم های 
باشــگاه اســت، هم اکنون بازی های تیم 
والیبال، هندبال و فوتبــال فولاد مبارکة 
ســپاهان را به صورت زنده بــا همکاری 
صداوسیما پخش می کنیم. برای اولین بار 
دیدار دربی فوتبــال بانوان اصفهان میان  
فولاد مبارکة ســپاهان و ذوب آهن پخش 
زنده خواهد شد. البته این دیدار هفته های 
گذشته انجام شده، اما مجوز پخش چنین 
مســابقه ای برای اولین بار اخذ شده است. 
هدف اصلی این اپلیکیشن برقراری ارتباط 
مستقیم با هوادارانمان است و برنامه های 
مختلفی در این زمینه در دستور کار داریم. 
مدیریت اپلیکیشن در تلاش است تا در این 
اپلیکیشن با برنامه های مختلفی همچون 
پخش فیلم هــای قدیمــی، رویدادهای 
مختلف و ... خاطرات شیرین فولاد مبارکة 
سپاهان را با هواداران به اشتراک بگذارد. این 
سوپر اپلیکیشن خدمات متنوعی همچون 
بازی های مختلف، پیش بینی مسابقات، 
خدمات پرداختی، خرید کالا، آموزش های 
مختلف و ... را نیز در خود دارد. ســاکت در 
خصوص پخش زنده بازی های تیم فوتبال 
بانوان برای مخاطبان با توجه به راه اندازی 
تلویزیون اینترنتی سپاهان اظهار کرد: بر 
اســاس مقررات جاری کشور در حال اخذ 
مجوزهای مربوط به این موضوع و طی مسیر 
رویدادهای مشابه آن هستیم تا حرکت رو 

به جلویی را رقم بزنیم.

 ورزشگاه نقش جهان به مدت 45 سال
 به فولاد مبارکه واگذار شد
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وزیر صنعت، معدن و تجارت تشکیل کمیته ای با حضور بخش خصوصی را برای پیگیری مسائل مرتبط با فولاد از جمله عرضه در بورس، خواستار شد. علیرضا رزم حسینی در جلسه با 
اعضای انجمن نوردکاران فولادی با تاکید بر این مطلب، افزود: این کمیته تمامی مســائل مرتبط با فولاد را با محوریت تولیدکنندگان و بخش خصوصی مورد بحث، تبادل نظر و 
جمع بندی قرار خواهد داد. نظام تصمیم گیری در مجموعه وزارت صمت بر ســه محور دولت، مجلس و بخش خصوصی اســتوار است و همواره از نظرات بخش خصوصی برای 
تصمیم سازی و تصمیم گیری استفاده می کنیم. در این برهه حساس کنونی این مجاهدان اقتصادی باید مورد حمایت قرار بگیرند. رزم حسینی، ریشه بسیاری از مشکلات اقتصادی 
کشور را دو نرخی بودن ارز دانست و خطاب به نمایندگان مجلس شورای اسلامی بیان کرد: نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی یک تصمیم انقلابی در خصوص حذف ارز 
۴۲۰۰ و تک نرخی کردن ارز بگیرند. در مجموعه وزارت صنعت، معدن و تجارت به عنوان نماینده تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی با سماجت به دنبال تک نرخی کردن ارز و حذف 
ارز ۴۲۰۰ بوده ایم که اکنون همگان منتظر تصمیم انقلابی مجلس در این خصوص هستند.گفتنی است در این نشست اعضای انجمن نوردکاران فولادی به بیان مهمترین مسائل و 

دغدغه های خود در این حوزه پرداختند.عرضه در بورس، انجام صادرات و مدیریت بورس از جمله مواردی بود که در این جلسه مطرح شد.

کمیته ای برای پیگیری 
مسائل مرتبط با فولاد 

 با محوریت 
بخش خصوصی 

تشکیل شود

علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه و شهرسازی استان اصفهان 
اعلام کرد: پروژه قطار مسافربری اصفهان- شهر جدید بهارستان، 
از لحاظ زیرسازی و ابنیه فنی با مبلغ هزینه شده بالغ بر یکهزار و 
۲۴۹ میلیارد ریال دارای حدود ۸۸ درصد پیشرفت فیزیکی است 
و از لحاظ عملیات روسازی و ریل گذاری با هزینه بالغ بر ۳۱۲ 
میلیارد ریال، ۳۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد. این شهر از سمت 
غـرب به جـاده اصفهان- شیراز و از سمت شرق به اراضی موات 
و غیر قابل کشت محدود می شود که محدوده قانونی آن سه هزار 
و ۲۰۰ هکتار و دارای حریم استحفاظی به وسعت ۱۵ هزاد هکتار 
اســت.وی افزود: از اواخر دهه ۶۰ ساخت و ساز در شهر جدید 
بهارستان انجام شده است. و درحال حاضر جمعیت حدود ۲۰ 
هزار نفر دارد که بیش بینی می شود پس از احداث قطار شهری 
)مترو بهارستان-اصفهان(، جمعیت این شهر تا سال ۱۴۲۵ به 
۳۲۰ هزار نفر برسد.شــهر جدید بهارستان یکی از سه شهر 
جدیدی است که در قالب طرح جامع منطقه اصفهان در دهه 
۶۰ به تصویب رسیده است، تسهیل دسترسی و ایجاد حمل ونقل 
مناسب از نکات ضروری در تحقق اهداف شهرهای جدید این 
استان بوده. که یکی از بهترین روشها در گسترش سیستم حمل 
ونقل عمومی بین کلانشهر و محیط پیرامونی توسعه شبکه ریلی 
در حومه و شهرهای اقماری و جدید است.وی با اشاره به اینکه 
استان اصفهان ۳ خط مترو مصوب دارد، عنوان کرد: پروژه قطار 
مسافربری اصفهان- شهر جدید بهارستان از ایستگاه صفه )امتداد 
خط یک متروی اصفهان( شروع میشود و عمدتاً در کنار بزرگراه 
وحید دستجردی به سمت شهر جدید بهارستان طی مسیر 
مینماید. که بدین ترتیب ۱۵ کیلومتر در قالب ســه ایستگاه 

)سپاهان شهر، راه آهن و بهارستان( به خط یک اضافه می شود. 
با توجه به اینکه ابتدای این پروژه ایستگاه صفه در امتداد خط 
یک متروی اصفهان است، در کیلومترهای ۵۶۰+۳ دارای یک 
ایستگاه برای سپاهان شهر، در کیلومتر ۷۴۰+۴ نیز دارای یک 
ایستگاه برای راه آهن و ایستگاه شهر جدید بهارستان در کیلومتر 
۱۰۰+۱۴ قراردارد.وی با بیان اینکه افق بهره برداری از این طرح 
تا سال ۱۴۲۵ در نظر گرفته شده است اذعان داشت: ساخت این 
پروژه تاثیرات مثبت مالی -اقتصادی، ترافیکی وزیست محیطی 
به همراه دارد.در طول دوره بهره برداری ۲۵ ساله از این طرح، در 
مجموع ۱۰ هزار و ۸۰۰ میلیارد ریال درآمدهای مالی از طریق 
فروش بلیت و تبلیغات حاصل می شود. و در مجموع ۱۳۳ هزار 
و ۳۸۷ میلیارد ریال در هزینه های اقتصادی شامل )هزینه مصرف 
سوخت، هزینه اختلاف کرایه به دلیل کاهش سفر، هزینه ناشی 
ازآلودگی هوا، هزینه نگهداری با توجه به افزایش عمر راه های 
موجود( صرفه جویی می شــود.وی خاطرنشان کرد مطابق با 
تقسیم بندی انجام شده این پروژه در دو قطعه درحال انجام است 
که قطعه )الف( از ایستگاه صفه تا ایستگاه راه آهن را شامل می شود 
و قطعه )ب( در امتداد مسیر تا شهر جدید بهارستان است.پروژه 
قطار مســافربری اصفهان- شــهر جدید بهارستان، از لحاظ 
زیرسازی و ابنیه فنی با مبلغ هزینه شده بالغ بر یکهزار و ۲۴۹ 
میلیارد ریال دارای حدود ۸۸ درصد پیشرفت فیزیکی است و از 
طول کل مسیر تنها یک کیلومتر و ۷۰۰ متر باقیمانده است.این 
پروژه از لحاظ عملیات روسازی و ریل گذاری با هزینه بالغ بر ۳۱۲ 
میلیارد ریال، ۳۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.او گفت: درحال 
حاضر عملیات اجرایی ایستگاه بهارستان و راه آهن در مرحله 

برگزاری مناقصه و انتخاب پیمانکار است که به لطف خدا در کمتر 
از یکماه دیگر تعیین تکلیف می شود و شاهد آغاز عملیات اجرایی 
این دو ایستگاه خواهیم بود.مطابق با برنامه زمان بندی مشخص 
شده، تا پایان ۱۴۰۰ عملیات ساخت خط مترو بهارستان تکمیل 
می شود. این پروژه پس از بهره برداری، علاوه بر تاثیرات مثبت 
زیســت محیطی، مشکل ترافیکی و تردد یکی از گلوگاه های 
لاینحل اصفهان به نام پل دفاع مقدس را حل می کند و در پی آن 
انشاءا... هدف نهایی که سرریز جمعیت اصفهان به بهارستان بوده 
است محقق می شود.شهر جدید بهارستان در ۱۵ کیلومتری 
جنوب شرقی اصفهان در امتداد محور اصفهان - شیراز و دامنه 
کوههای لاشتر واقع شده است. این شهر از سمت جنوب به رشته 
کوه کم ارتفاع میانکوه و از شــمال ابتدا به جاده کبوتر آباد و در 
ماورای آن به دشت زاینده رود و زمین های زراعی محدود شده 
است همچنین حداقل فاصله شهر با رودخانه زاینده رود در ضلع 

شمالی سه کیلومتر است.

 طرح احداث قطار برقی اصفهان- بهارستان 
دارای حدود 88 درصد پیشرفت فیزیکی است

www.etebar.net

مدیرکل تعزیرات حکومتی تهران از صدور حکم قطع سهمیه دولتی و جریمه ۱۳۰ میلیارد ریالی یک شرکت متخلف وارد کننده کاغذ خبر داد. محمد 
علی اسفنانی به خبرگزاری صدا و سیما گفت: با گزارش سازمان صنعت، معدن وتجارت استان تهران، پرونده تخلف این شرکت وارد کننده کاغذ چاپ و تحریر 
به سبب گرانفروشی و عرضه خارج از شبکه کاغذ به میزان ۶ میلیون ۶۷۸ هزار کیلوگرم به ما ارسال و در شعبه ۳۲ بدوی تعزیرات حکومتی تهران رسیدگی 
شد. اسفنانی افزود: شعبه پس از رسیدگی و احراز تخلف، متهم را به پرداخت ۱۳۰ میلیارد و ۶۷۳ میلیون ریال جریمه نقدی در حق صندوق دولت و ممهور 
کردن پروانه به مهر تخلف اول محکوم کرد. وی ادامه داد: شعبه تعزیرات همچنین شرکت یادشده را به اتهام عرضه خارج از شبکه کاغذ دولتی )با تایید وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی( باعنایت به عدم سابقه تعزیراتی به قطع سهمیه سه ماهه محکوم کرد. به گفته مدیرکل تعزیرات حکومتی تهران، این شرکت موصوف 

بیش از ۶ میلیون کیلوگرم کاغذ وارداتی را با ارز ترجیحی ۴۲۰۰ تومانی وارد کرده و در بازار آزاد به قیمت بالاتر از نرخ مصوب دولتی به فروش رسانده بود.

ایمیدرو در راســتای رویکرد توســعه ای در نقاط مختلف کشور، از سال ۹۲ تا پایان سال ۹۸ برای بیش از ۱۵ هزار نفر، اشتغال مستقیم و 
برای ۵۸ هزار نفر اشتغال غیرمستقیم ایجاد کرده است. 

به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران در راستای تحقق رویکردهای پنج گانه “عدالت 
بنیانی”، “دانش بنیانی”، “درون زایی”، “برون گرایی” و “مردمی شدن”، با تعریف ۸۷ طرح توسعه ای طی مدت یاد شده، ارقام فوق در اشتغالزایی 
را رقم زده اســت.بنابر این گزارش، “شــش طرح در ســال ۹۲”، “ ۲ طرح در سال ۹۳”، “شش طرح در سال ۹۴”، “۱۰ طرح در سال ۹۵”، “۲۶ 
طرح در ســال ۹۶”، “۱۶ طرح در ســال ۹۷” و “۲۱ طرح در سال ۹۸” توسط ایمیدرو تعریف شد. سرمایه گذاری صورت گرفته در تحقق این 

میزان اشتغالزایی، ۹ میلیارد و ۳۵۳ میلیون دلار است.

جریمه۱۳میلیاردتومانیشرکتمتخلفواردکنندهکاغذ اشتغالزاییبرای۱5هزارنفرتوسطایمیدروطیسالهای92تا98
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درباره امنیت ملی با کسی تعارف نداریم

سیدابراهیم رئیسی رئیس قوه  قضائیه با تاکید بر اینکه امنیت ملی مساله مهمی 
است که نباید احساسی و با تعارف با آن برخورد کرد، گفت: نباید اجازه داد در کشور 
کسانی از طریق رابطه با بیگانگان و به عنوان عامل دشمن به امنیت ملی آسیب بزنند.  
حمایت از تولید، مبارزه با فساد و حفظ کرامت انسانی ۳ اولویت مهم دستگاه قضا در 
سال جاری است. حمایت از تولید در سال جهش تولید از مهم ترین مسائل است که 
مبارزه با فساد از پیش زمینه های آن است و نباید در هیچ زمانی این ۲ مساله به حاشیه 
برود. مبارزه با فســاد کمک بسزایی به رونق و جهش تولید می کند و تامین امنیت 
سرمایه گذاران و تولیدگران در گرو مبارزه با فساد و ناامنی است. رئیس دستگاه قضا بر 
همین اساس به همه مدیران دستگاه های اجرایی و فعالان تولیدی و مسؤولان قضایی 
تاکید کرد نسبت به امر فساد حساس بوده و در هیچ شرایطی اجازه ندهند مفسدان 
امنیت اقتصادی کشور را به هم بزنند. ورود دستگاه قضا به موضوع حمایت از تولید 
مانعی برای فعالان اقتصادی و تولیدگران نخواهد بود، بلکه نظام قضایی به دنبال رفع 
مشکلات واحدهای تولیدی و موانع رونق تولید است. تاکید مقام معظم رهبری بر 
وحدت و انسجام ملی امری راهبردی است و بنا همواره همکاری با مجلس و دولت و 
همه دستگاه ها و نهادها بوده تا همه با همدلی و همفکری جهت قوی شدن ایران در 
عرصه های اقتصادی، امنیتی، علمی و فرهنگی حرکت کنند. وی با بیان اینکه راهبرد 
رهبرانقلاب در بی اثر کردن تحریم ها باید با جدیت پیگیری شود، متذکر شد آنچه کشور 
را قوی می کند خنثی کردن تحریم ها و تهدیدات است، قوی شدن ایران اسلامی  وظیفه 
الهی و ملی برای همه قوا و امنیت ملی را  از اقتضائات قوی شدن، مساله امنیت ملی برای 
ما بسیار مهم است و نباید احساسی و با تعارف با آن برخورد کرد. نباید اجازه داده شود 
کسانی از طریق رابطه با بیگانگان و به عنوان عامل دشمن علیه کشور فتنه و توطئه 
کنند، چرا که امنیت ملی متعلق به همه ملت است. او بر همین اساس خطاب به نیروهای 
امنیتی و اطلاعاتی، قضایی و همچنین نیروهای مسلح تاکید کرد نسبت به مساله 

محوری امنیت ملی حساسیت و جدیت بیشتری داشته باشند.

شناسایی سرنخ  ترور شهید فخری زاده
مجتبی ذوالنوری رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس از 
شناسایی سرنخ های ترور شهید محسن فخری زاده توسط نیروهای امنیتی کشور 
خبر داد. به گزارش  خانه ملت، وی با اشاره به نشست کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس با وزیر اطلاعات و معاونان وزیر تصریح کرد: جامعه اطلاعاتی ما با 
انگیزه، انسجام و هم افزایی موضوع ترور شهید فخری زاده را پیگیری می کنند ولی 
با توجه به اینکه این پرونده جاری اســت، دستگاه های امنیتی- اطلاعاتی درباره 
سرنخ ها و افرادی که شناسایی شدند در صورت تشخیص توضیحاتی را اعلام خواهند 
کرد. وی افزود: ابعاد مختلف موضوع ترور و شهادت محسن فخری زاده بررسی شد، 
نیروهای امنیتی در شناســایی سرنخ ها کارهای خوب و موثری انجام داده اند و به 

نتایج خوبی دست یافته اند.

خبر

سایپا در فضای رقابتی سه سال آینده ، ۱0 محصول 
جدید عرضه خواهد کرد

فرا رسیدن سال نو میلادی بر همه مسیحیان مبارک

 سایپا  به تعهدات خود
 عمل کرده است 

   شاهین سایپا زمستان امسال تحویل مشتریان خواهد شد
  ارزبری شاهین به کمترین حد ممکن خواهد رسید

مدیر عامل گروه خودروســازی سایپا گفت : وزارت صمت افزایش 
کمیت و کیفیت محصولات داخلی را از مسیر رقابتی کردن فضای صنعت 
خودرو هدف گذاری کرده است ، در همین راستا ؛ سایپا برنامه ریزی هایی 
برای تحقق این هدف گذاری در دســتور کار قرار داده که بر اساس آن در 

۳ سال آینده ، ۱۰ محصول جدید به بازار عرضه خواهد شد .
سید جواد سلیمانی همزمان با بازدید وزیر صنعت ، معدن و تجارت 
از گروه خودروسازی ســایپا ، با بیان اینکه تلاش می کنیم و امیدواریم 
بتوانیم رضایت بیشتر مردم را جلب کنیم ، افزود : خودرو شاهین که امروز 
مورد تأیید وزیر صمت نیز قرار گرفت ، در داخل کشــور طراحی شده و 

حاصل تلاش مهندسان گروه سایپاست .
سلیمانی ادامه داد: همه اجزا و الِمِان  های خودرو شاهین در داخل 
کشور طراحی شده و برای کاهش ارزبری آن نیز برنامه ریزی شده است . 
وی با بیان اینکه محصول جدید سایپا در زمستان امسال تحویل مشتریان 
خواهد شــد ، افزود : شاهین سایپا از لحاظ استاندارد در سطح مطلوب و 
بالایی قرار دارد و می تواند ۳ ستاره کیفی استاندارد های اروپا را دریافت 
کند. سلیمانی میزان ساخت داخل خودرو شاهین در فاز نخست تولید را 
حــدود ۸۵ درصد اعلام کرد و گفت: این محصول ۱۵ درصد هم ارزبری 
دارد که برنامه ریزی کردیم در مدت زمانی اندک ، ارزبری آن به کمترین 
میزان ممکن برسد . گفتنی است ، وزیر صنعت ، معدن و تجارت از مرکز 
تحقیقات نو آوری سایپا و خط تولید محصول جدید این گروه خودروسازی 
بازدیــد به عمل آورد . علیرضا رزم حســینی همچنیــن از جدید ترین 
خودروهای طراحی شده سایپا در این مرکز بازدید کرد و در جریان روند 

تولید در این گروه خودروسازی قرار گرفت . وی در ادامه از سالن های بدنه 
سازی و مونتاژ خودروی شاهین نیز دیدن کرد.

   در شرایط فعلی ، شاهین سایپا خودرو خوب و مناسبی است
     فضا برای خودروسازان رقابتی تر خواهد شد

    وزیر صنعت ، معدن و تجارت ، محصول جدید گروه خودروسازی 
ســایپا را خودرویی خوب و مناصب توصیف کرد و گفت : در شرایط 
فعلی ، شاهین به عنوان یک خودرو با طراحی داخلی ، محصولی خوب 

و مناسب برای بازار ایران است.
علیرضا رزم حسینی همزمان با بازدید از گروه خودروسازی سایپا 
با اشاره به افزایش نرخ ارز در سال های اخیر گفت : این افزایش موجب 
شد که صنعت خودرو کشور دچار بحران شود اما در شرایط فعلی که 
ئشاهد ثبات نرخ ارز هستیم ، احتمال اینکه وضعیت سایپا بهتر شود 

، وجود دارد .
 رزم حسینی با بیان اینکه سایپا به تعهداتش به خوبی عمل کرده 
اســت ، ادامه داد: خوشبختانه سایپا محصول جدیدی به نام شاهین 
آماده عرضه در بازار دارد که با طراحی ایرانی تولید شــده و برای بازار 

ایران مناسب است.
 وی به برنامه های وزارت صنعت، معدن و تجارت در حوزه صنعت 
خودرو نیز اشــاره کرد و افزود : اگر ما به سمت رقابتی کردن صنعت 
خودرو حرکت کنیم ، قطعاً وضعیت خودروسازان داخلی بهتر خواهد 
شد و آنها افزایش تولید خواهند داشت. وزیر صنعت ، معدن و تجارت 
در خصوص اقدام های سایپا در دو سال اخیر مبنی بر خروج پراید از 
خط تولید ، آغاز تولید انبوه شــاهین و طراحی نخستین کراس اوور 
ایرانی در شرایط تحریم و شیوع کرونا نیز گفت : وزارت صمت به ادامه 
این روند کمک خواهد کرد و در این زمینه با اقدام هایی از جمله تأمین 
ارزی و مالی ، بسته بسیار خوبی در دوماه گذشته تهیه شد ، تا با کمک 

بانــک مرکزی و رقابتی کردن فضای صنعت خودرو شــاهد افزایش 
کمیت و کیفیت خودروهای تولیدی باشیم .

وزیر صمت در بازدید از گروه خودروسازی سایپا :مدیرعامل گروه خودروسازی سایپا :

  محصول جدید سایپا 
                   در زمستان امسال تحویل مشتریان خواهد شد

                 شاهین سایپا از لحاظ استاندارد در سطح مطلوب 
                و بالایی قرار دارد و می تواند 3 ستاره کیفی

               استانداردهای اروپا را دریافت کند  

افزایش نرخ ارز موجب شد که صنعت خودرو کشور
دچار بحران شود اما در شرایط فعلی که شاهد ثبات نرخ

ارز هستیم ، احتمال اینکه وضعیت سایپا بهتر شود،
وجود دارد. خوشبختانه سایپا محصول جدیدی به نام

شاهین آماده عرضه در بازار دارد که با طراحی ایرانی
تولید شده و برای بازار ایران مناسب است
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